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Najboljši mladinski zbor na državnem tekmovanju 
v Zagorju prihaja iz Šentvida pri Stični

Naj bo za nami  
zares čisto
V mesecu marcu in aprilu se običajno bolj kot kadarkoli v letu zavemo po-
mena čistega okolja. S tem namenom vsa okoljska javnost tako na medna-
rodnem in državnem kot tudi lokalnem nivoju, obeležuje 22. marca svetovni 
dan voda in 22. aprila svetovni dan Zemlje. To je tisti mesec v letu, ko vsi 
odgovorni za zdravje našega okolja še posebej poudarjajo pomen zavedanja 
o odgovornem ravnanju družbe do narave. V ta namen so sklicana številna 
posvetovanja in konference, organizirajo se čistilne akcije in številne druge 
promocijske aktivnosti. Brez vseh teh prizadevanj bi družba že dolgo nazaj 
pozabila na okolje, posledice česar bi lahko že bile usodne za človeštvo.
A skrb za okolje je tudi v rokah slehernega občana. Vsako gospodinjstvo lah-
ko stori veliko dobrega za okolje. Občina Ivančna Gorica že tretje leto izvaja 
akcijo ozaveščanja pod sloganom Za nami je čisto. Z njo nas želi opozoriti 
na tisti najbolj osnovni odnos do narave, da ne odmetavamo brezvestno 
odpadkov v naravo, da s premišljenim nakupovanjem zmanjšujemo količine 
odpadne embalaže in predvsem to, da za odpadke, ki jih ustvarimo, poskr-
bimo tako, da uporabimo infrastrukturo, ki jo gradi občina z javnimi sredstvi. 
Zato imamo organizirano zbiranje in ločevanje odpadkov, zato se gradi kana-
lizacijsko omrežje, obnavljajo vodovodi … 
Da bo za nami zares čisto, bo potrebno še veliko truda in žal tudi čistilnih ak-
cij. Zato ob tej priložnosti velja pohvala tudi vsem prostovoljcem, ki ste tudi 
letos svoj prosti čas namenili pobiranju odpadkov, ki jih je odvrgel nekdo, ki 
nima čuta do narave. 

Matej Šteh, urednik
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Tudi naša odgovornost je, da se bodo štorklje vsako pomlad vrnile v 
Ivančno Gorico.
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Za nami je čisto
Čeprav smo že krepko zako-
rakali v leto 2018, se nam 
nekako zdi, da smo še vedno 
na začetku in da je še celo 
leto pred nami. Verjetno je 
to zaradi tega, ker je zima 
letos res pokazala svoj pra-
vi obraz in nas marsikatero 
opravilo na polju, v gozdu 
ali na vrtu še čaka. Zima je 
povzročila odraslim kar ne-
kaj skrbi, mlajšim pa veliko 
zimskih radosti. Krepko se 
pozna tudi na občinskih fi-
nancah, saj so bili stroški 

pluženja in posipanja izjemno visoki. Izvajalci so se po svojih najboljših 
močeh trudili za čim boljšo prevoznost cest in prav je, da jih pohvalimo 
in se jim zahvalimo. Na morebitne nevšečnosti pa pozabimo, saj smo 
bili za mnoge izmed njih krivi sami. Preprosto ne morem razumeti, kako 
neodgovorno lahko posamezniki v zimskih razmerah vozijo z letnimi 
gumami. 
Kljub vsem zimskim nevšečnostim je pomlad vseeno prišla. Tako kot 
vsako leto. In tako kot vsako leto se tudi tokrat pogovarjamo o našem 
odnosu do narave, ki se prebuja v vsej svoji lepoti. Žal pa so zelo do-
bro vidni tudi odpadki, ki so jih neodgovorni posamezniki odvrgli v goz-
dovih, na travnikih in ob cestah. V občini Ivančna Gorica smo se pred 
tremi leti odločili, da ne bomo več organizirali čistilnih akcij, saj bo v 
prihodnje vsak izmed nas za svoje odpadke poskrbel sam. Narava nam 
omogoča življenje, zato jo imamo radi in zanjo skrbimo. Res je lep po-
gled na okolico naših domov in cest brez odvržene plastike, pločevink 
in drugih odpadkov. Tudi letos se bomo trudili za čisto okolje, ker bo le 
tako tudi naše življenje lahko PRIJETNO IN DOMAČE. Prepričan sem, da 
bomo odslej čisto vsi lahko rekli: »Za nami je čisto«. Hvala.  
Od čistega okolja je v veliki meri odvisno tudi preživetje čebel, od njih 
pa preživetje človeštva. Tega se zaveda tudi Organizacija združenih na-
rodov, ki je, na slovensko pobudo, 20. maj razglasila za Svetovni dan 
čebel. Prvo praznovanje bo v Sloveniji, ena izmed uradnih prireditev 
bo tudi v Višnji Gori. Odkrili bomo pomnik kranjski čebeli, ki je bila 
»rojena« v bližnji Podsmreki. Pred tem bomo predali v uporabo učni 
čebelnjak in uredili park medovitih rastlin, kasneje pa iz stare šole v 
mestnem jedru Višnje Gore uredili Hišo kranjske čebele. Vse skupaj je 
nedvomno velika priložnost tako za Višnjo Goro kot za občino Ivančna 
Gorica. Upam, da jo bomo znali sprejeti in izkoristiti.
Zahvalo in pohvalo pa si zaslužijo tudi vsi tisti prostovoljci, ki so se letos 
ponovno potrudili, da je jubilejni 25. pohod po Jurčičevi poti uspel kljub 
visokemu snegu in nizkim temperaturam. Več kot 300 ljudi iz naših dru-
štev in ustanov se je trudilo, da so se naši gostje počutili prijetno in 
domače in da so domov odšli zadovoljni in z obljubo, da se prihodnje 
leto spet vrnejo. Še najbolj pomembno pa je, da je naš pohod postal 
več kot samo pohod, postal je institucija, ki nas povezuje in celotni ob-
čini ponuja nove priložnosti. Upam, da jih bomo znali izkoristiti v kar 
največji meri.
Občinska uprava, občinski svet in zunanji sodelavci intenzivno delajo 
na številnih projektih po celotni občini, ki bodo še dodatno prispevali 
k izboljšanju kakovosti življenja. Nekateri večji, kot sta recimo vodovod 
po leskovški planoti in krožišče pri Malem Hudem, so v polnem teku, 
številni pa so tik pred začetkom izvajanja. Za mnoge pa še pripravlja-
mo dokumentacijo. Gotovo je dobra novica, da je tik pred začetkom 
ureditev dodatnih prostorov za širitev programov Zdravstvenega doma 
v Ivančni Gorici in da bo v zdravstvenem domu zaživel Center zdravja, 
ki bo omogočil dodatne zdravstvene programe. Pohvaliti moram tako 
ekipo iz zdravstvenega doma kot tudi sodelavce v občinski upravi, ki so 
z uspešnim delom pridobili sofinanciranje iz evropskih sredstev. 
Dobra novica je gotovo tudi ta, da je objavljen natečaj za arhitektur-
no rešitev novega kulturno-upravnega centra v Ivančni Gorici. Vodi ga 
zbornica za arhitekturo, torej je zadeva v rokah strokovnjakov. Verja-
mem, da bomo tako dobili najboljšo rešitev. Če bo šlo vse po načrtih, 
bomo z gradnjo začeli že naslednje leto. 
Iz vsega napisanega lahko sklepamo, da bo letošnje leto na nek način 
prelomno za občino in njen nadaljnji razvoj. Prav tako bo letošnje leto 
na nek način prelomno tudi glede tega, da se bo treba odločiti, komu 
bomo zaupali vodenje države in občine v prihodnjih štirih letih. Imeli 
bomo tako volitve v državni zbor kot tudi lokalne volitve. Volivci boste 
spet postavljeni pred odgovorno odločitev, komu zaupati vodenje dr-
žave, občine in krajevne skupnosti. Ali tistim, ki bodo spet veliko oblju-
bljali ali tistim z dobrimi rezultati dosedanjega dela in jasno vizijo za 
prihodnost. Odločitev in odgovornost za to odločitev pa bo seveda v 
rokah nas, volivcev. Volitve so praznik demokracije.

Dušan Strnad, župan

Aprilska seja v znamenju pregleda 
poslovanja v lanskem letu
26. seja Občinskega sveta, ki je potekala 6. aprila, se je začela z odprtjem nove razstave v 
prostorih sejne sobe, ki so jo tokrat pripravili člani Društva upokojencev Ivančna Gorica. 
Občinski svetniki so tokrat sprejeli zaključni račun poslovanja v lanskem letu in se seznanili 
z različnimi poročili občinskih in medobčinskih javnih zavodov. Največ zanimanja je sprožilo 
poročilo o poslovanju Javnega komunalnega podjetja Grosuplje.

Župan Dušan Strnad je v uvodu 
predstavil aktualno dogajanje v ob-
čini. Občinski svet je seznanil tudi 
s finančnimi posledicami letošnje 
zime. Vremenske razmere v febru-
arju so presegle načrtovana sred-
stva za pluženje in posipanje cest. 
Za zimsko službo na lokalnih cestah, 
za katere je odgovorna občina, je 
bilo porabljenih 756.000 evrov, na 
krajevnih cestah, ki jih upravlja-
jo krajevne skupnosti pa 185.000 
evrov. Zimski proračun se je močno 
zarezal v sredstva, rezervirana za 
letno vzdrževanje cest, kar pome-
ni, da bodo za nemoteno izvajanje 
načrtovanih del potrebne preraz-
poreditve v proračunu. Da bo tudi 
leto 2018 delovno, kažejo številne 
investicije, ki so že v teku oz. se 
bodo letos začele izvajati. Tudi ob-
činske svetnike do konca mandata 
v letošnjem letu čaka še nekaj de-
lovnih sej. Na eni izmed naslednjih 
sej bo tako na dnevnem redu Stra-
tegija predšolske in šolske vzgoje v 
občini, prav tako se pripravlja odlok 
o pogrebni dejavnosti. Prav na dan 
seje pa je Zbornica za arhitekturo in 
prostor Slovenije objavila natečaj 
za Kulturno upravni center Ivančna 
Gorica. Pričakuje se, da bo do pole-
tja na natečaju izbrana arhitektur-
na rešitev tega novega objekta, ki 
bo kmalu zaživel v središču Ivančne 
Gorice.
Osrednja točka dnevnega reda je 
bila obravnava Zaključnega raču-
na proračuna za leto 2017. Gre za 
obvezni finančni dokument, ki pri-
kazuje finančne tokove in porabo 
sredstev vsakega proračunskega 
leta. Tako je občina v letu 2017 
beležila dobrih 13,4 mio evrov pri-
hodkov in 13,7 mio evrov odhod-
kov. Razlika se je krila iz sredstev, 
ki so bila prenesena v leto 2017 iz 
prejšnjih let. Ob koncu leta je bilo 
na računih občine dobrih 3,1 mio 
evrov. Svetniki običajno pri obrav-
navi zaključnega računa zlasti pro-
učujejo namensko porabo sredstev 
in pa odstotek realizacije proraču-
na. To je poraba sredstev glede na 
načrtovane odhodke. Za leto 2017 
je bila ta realizacija približno 80 %, 
kar je po županovem mnenju dober 
rezultat. Kot je pojasnil, odhodkov 
ni možno natančno načrtovati, vča-
sih pa se kaj tudi prihrani in izvede z 
manjšimi stroški.

Sicer pa je bila glavnina preostalih 
točk dnevnega reda namenjena 
obravnavi poročil o delu v letu 2017 
nekaterih občinskih oz. medobčin-
skih javnih zavodov. Direktorica 
Centra za socialno delo Grosuplje 
Mojca Pettauer Žižek je ob poročilu 
predstavila tudi novost, ki se obeta 
našim občanom, in sicer bo center 
v Ivančni Gorici v kratkem vzposta-
vil svetovalno pisarno, ki bo enkrat 
mesečno odprta za občane. Letos 
se obetajo tudi spremembe pri 
delovanju centrov z reorganizacijo 
državne mreže centrov za socialno 
delo. Ti bodo jeseni začeli delo-
vati kot območni in regijski centri. 
Reforma bo prinesla tudi uvajanje 
informativnega izračuna v zvezi s 
pripadajočimi pravicami, to pome-
ni, da bodo upravičenci izračune 
prejemali podobno, kot je praksa 
pri dohodnini, na informativne izra-
čune pa se bodo lahko pritožili, če 
bodo menili, da so napačni. 
Z zanimanjem so občinski svetniki 
prisluhnili tudi poslovnemu poro-
čilu Javnega komunalnega podje-
tja Grosuplje za leto 2017, ki ga je 
predstavil direktor Stanislav Stopar 
s sodelavko iz finančne službe. Pod-
jetje izvaja javne gospodarske služ-
be, kot so vodooskrba, odvajanje in 
čiščenje odpadnih voda, ravnanje 
z odpadki in vzdrževanje cest. Iz 
teh področij podjetje ustvarja tudi 
največ prihodkov, delno pa tudi z 
izvajanjem druge tržne dejavnosti, 
kot je služba dimnikarja, vzdrževa-
nje zelenic, pogrebna služba itd. Iz 
vseh področij je podjetje v lanskem 
letu ustvarilo dobrih 190.000 evrov 
dobička. Kako bo podjetje, katerega 
solastnice so občine soustanovite-
ljice (Ivančna Gorica, Grosuplje, Do-
brepolje) ravnalo z dobičkom, ob-
činskih svetnikov ni zanimalo, se je 
pa odprla razprava v zvezi z vzdrže-
vanjem občinskih in krajevnih cest. 
Očitke, da so se stroški vzdrževanja 
cest, odkar je to javna gospodarska 
služba, ki jo izvaja Javno komunal-
no podjetje Grosuplje, povečali, je 
direktor zavrnil z obrazložitvijo, da 
so cene storitev primerljive s tr-
gom, z izvajalci oz. podizvajalci del 
pa so sklenjene pogodbe v skladu z 
javnimi razpisi. Dejstvo pa je, da se 
je povečala poraba sredstev v pro-
računu, kar pa je po direktorjevih 
besedah posledica obsega opravlje-

nega dela. Kot je še dodal, so vsa 
dela usklajena z občinsko upravo 
oz. predsedniki KS, v pristojnosti 
katerih so krajevne ceste.
Poročilo Medobčinskega inšpek-
torata in redarstva občin Dol pri 
Ljubljani, Ivančna Gorica, Litija in 
Šmartno pri Litiji za leto 2017 je 
predstavila inšpektorica Helena 
Kozlevčar. Kot je povedala, inšpek-
cijski pregledi potekajo zlasti na 
podlagi prijav. Teh je bilo v lanskem 
letu največ na področju ravnanja z 
odpadki, javnih cest in plakatiranja, 
skupaj 63 inšpekcijskih pregledov. 
V okviru inšpektorata deluje tudi 
redar, ki zlasti izvaja kontrolo mi-
rujočega prometa na t. i. modrih 
conah. Kršitve na tem področju je 
bilo lani sicer nekaj manj kot prej-
šnja leta, redar je izdal 147 glob in 
486 opozoril. Iz tega naslova se je v 
proračun nabralo približno 11.000 
evrov glob. Inšpektorica je izrazila 
zadovoljstvo, da bo v letos možna 
kadrovska okrepitev inšpektorata 
oz. redarstva.
Poročilo Zavoda Prijetno domače za 
leto 2017 pa je podal direktor Miha 
Genorio. Zavod, ki poleg upravlja-
nja z Jurčičevo domačijo skrbi za 
promocijo občine in destinacijske 
znamke Prijetno domače, izvaja 
različne promocijske aktivnosti, kot 
je udeležba na sejmih, objave v me-
dijih, izdajanje promocijskih gradiv 
in podobno. Zavod je tesno udele-
žen tudi pri organizaciji in soorgani-
zaciji številnih prireditev v naši ob-
čini, kot so pohod po Jurčičevi poti 
in druge prireditve, turističnega in 
kulturnega značaja. Čeprav turistič-
no-informacijskega centra občina 
še nima, pa Zavod zagotavlja tudi 
nudenje vseh tovrstnih informacij, 
bodisi na samem sedežu bodisi pre-
ko spleta in drugih komunikacijskih 
poteh. Sredstva za delovanje za-
voda so zagotovljena v občinskem 
proračunu, nekaj prihodkov zavod 
ustvari tudi z lastno dejavnostjo, 
večinoma od prodaje vstopnic na 
Jurčičevi domačiji. V letu 2017 pa 
je zavod z Občino prijavil projekt 
modernizacije interpretacije muze-
ja na Jurčičevi domačiji na razpisu 
Interreg Slovenija-Hrvaška. Za do-
datne vire financiranja programa 
zavod letos kandidira tudi na razpi-
su Lokalne akcijske skupine Stik. 

Matej Šteh
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V Ivančni Gorici nastaja Center zdravja
V mesecu februarju je prispela razveseljiva vest, da je Ministrstvo za zdravje izbralo 
na javnem razpisu za izbor operacij projekt Zdravstvenega doma Ivančna Gorica in 
Občine Ivančna Gorica »Nadgradnja in razvoj preventivnih programov ter njihovo 
izvajanje v primarnem zdravstvenem varstvu in lokalnih skupnostih« in ga bo sofi-
nanciralo s sredstvi v višini 550.000 evrov. 
Prejeta sredstva bodo omogočila 
ureditev prostorov za širitev zdra-
vstvene dejavnosti v nadstropju 
nad novo stavbo Lekarne Ljubljana 
poleg Zdravstvenega doma Ivanč-
na Gorica. V ta namen bo Občina 
prejela 182.324,06 EUR.  Zdravstve-
ni dom pa bo poskrbel za nadgra-
dnjo preventivnih programov, za 
katerega bo prejel sredstva v višini 
365.136,00 EUR. 
Kot sta na tiskovni konferenci na 
začetku marca povedala župan Du-
šan Strnad in direktor ZD Ivančna 
Gorica Janez Zupančič, se bo z in-
vesticijo v nove prostore uspešno 
zaključilo večletno vlaganje v razvoj 
zdravstvene dejavnosti v naši obči-
ni. Že pred tem je bila uspešna in-
vesticija preureditve nekdanjih pro-
storov vrtca in obnove laboratorija, 
z novo poslovalnico Lekarne Lju-
bljana pa je Občina pridobila še 450 
m2 prostorov tretji gradbeni fazi, ki 
bodo namenjeni širitvi zdravstve-
ne dejavnosti. Zdravstveni dom bo 
s pridobljenimi sredstvi na razpisu 
poskrbel, da bodo uporabniki, to-
rej občani, v domačem kraju lahko 
prišli do dodatnih zdravstvenih sto-
ritev in še bolj kakovostne oskrbe. 

Vzpostavitev Centra za kre-
pitev zdravja
Zdravstveni dom Ivančna Gorica je 
eden izmed devetih zdravstvenih 
domov v zahodni pokrajinski regi-
ji, ki so prejeli sredstva za sofinan-
ciranje preventivnih programov. 
Skupno je v Sloveniji takih občin 
petindvajset. Namen projekta je 
nadgradnja že obstoječih preven-
tivnih programov za otroke in mla-
dostnike ter programov za odraslo 

populacijo. Po besedah pomočnice 
direktorja za zdravstveno nego v ZD 
Ivančna Gorica Marte Praznik, bodo 
vzpostavili integriran Center za kre-
pitev zdravja, ki bo deloval kot sa-
mostojna organizacijska enota v 
zdravstvenem domu in bo medse-
bojno povezal strokovnjake in pro-
grame za vse populacijske skupine. 
Po besedah direktorja Zupančiča, 
bodo za potrebe izvajanja projekta 
zaposlili tudi dodaten kader, v nove 
prostore nad lekarno pa bo prese-
ljen otroški in šolski dispanzer ter 
dispanzer za ženske.
Občina bo za dokončanje prostorov 
iz proračunskih sredstev namenila 
še nekaj nad 310.000 evrov. Novi 
prostori naj bi zaživeli še pred kon-
cem leta.
Projekt delno financira Evropska 
unija in sicer iz Evropskega soci-
alnega sklada (ESS) in Evropskega 
sklada za regionalni razvoj (ESRR) 
ter se izvaja v okviru Operativnega 
programa za izvajanje evropske ko-
hezijske politike 2014–2020.

Matej Šteh

Višnja Gora se že pripravlja na praznovanje pr-
vega Svetovnega dne čebel

Odprtje Čebelnjaka 
Kranjske čebele
V Višnji Gori že potekajo številna dela za čebelarska praznovanja v maju. 
Prvi dogodek bo slovesno odprtje novega čebelnjaka, poimenovanega 
Čebelnjak Kranjske čebele.

Župan sprejel državne pokalne prvakinje PGD Ivančna Gorica
V četrtek, 29. marca 2018, je župan Dušan Strnad v sejni sobi občine sprejel ekipo članic iz Prostovoljnega gasilskega društva Ivančna Gorica, ki so na ne-
davnem zaključnem pokalnem tekmovanju Gasilske zveze Slovenije v spajanju sesalnega voda osvojile naziv državnih pokalnih prvakinj. 

Brez dvoma so takšni dosežki izre-
dnega pomena tudi za širšo sku-
pnost, zato je župan Dušan Strnad 
ekipi gasilk podelil posebno župa-
novo priznanje v obliki spomin-
skega kovanca Prijetno domače. 
S priznanjem se je članicam PGD 
Ivančna Gorica v sestavi Simona Ka-
stelec, Urška Vidmar, Eva Zupančič, 
Neža Zupančič, Maja Ceglar, Katja 
Selan in Sabina Glavič, zahvalil za 
njihov doprinos k prepoznavnosti 

Občine Ivančna Gorica. 
Po besedah vodje oziroma kapetan-
ke ekipe Maje Ceglar jim ta uspeh 
vsekakor pomeni ogromno, saj so 
vanj vložili veliko število ur trenin-
gov, odrekanja in prilagajanja. Kot 
je dejala, ima ta uspeh dolgoletne 
korenine, zato gre velika zasluga 
tudi fantom iz ekipe 1A, predvsem 
pa njihovemu mentorju, trenerju in 
izjemnemu analitiku, Mihu Hrova-
tu. »Hvala vsem, ki ste pripomogli k 

temu zgodovinskemu uspehu, hva-
la domačim gasilcem za veličasten 
in nepozaben špalir ter seveda ve-
lika zahvala županu za prelep spre-
jem«, je še dodala Ceglarjeva. 
Čestitkam ekipi so se pridružili tudi 
številni gostje, med njimi so zbra-
ne nagovorili predsednik Gasilske 
zveze Ivančna Gorica Jure Strmole, 
častni predsednik zveze Lojze Ljubič 
in nekdanji poveljnik PGD Ivančna 
Gorica Marjan Knez. 
Sprejem pri županu so s himno dr-
žavnim prvakinjam obogatile pevke 
Ženskega pevskega zbora Harmoni-
ja iz Ivančne Gorice. 
Še nekaj informacij o pokalnem tek-
movanju v spajanju sesalnega voda
Pokalna gasilska tekmovanja za po-
kal Gasilske zveze Slovenije v spaja-
nju sesalnega voda potekajo že vse 
od leta 2011. Tekmovanja potekajo 
v kategorijah članic in članov. Ekipa 
sestavlja 6 tekmovalcev, ki morajo v 
čim boljšem času izvesti vajo v spa-
janju sesalnega voda. Pokalna tek-
movanja potekajo od januarja do 

marca po različnih krajih Slovenije. 

Članice PGD Ivančna Gorica na tek-
movanjih sodelujejo že vse od leta 
2015, letošnje leto pa se je zanje 
začelo sanjsko. Na zadnjih treh tek-
mah so dobesedno pometle s kon-
kurenco in se zanesljivo veselile pr-
vega mesta, medtem ko so prvi dve 
tekmi zaključile na 5. oz. 9. mestu. V 
skupnem seštevku je ekipa ivanških 

gasilk dosegla 27 točk in za 4 točke 

prehitela drugouvrščeno ekipo. 
Naj omenimo, da je na omenje-
nem tekmovanju nastopala tudi 
ekipa fantov - članov PGD Radoho-
va vas, ki so na koncu zasedli prav 
tako odlično 4. mesto. Čestitke tudi 
njim. 

Gašper Stopar

Občina Ivančna Gorica je že izbrala izvajalca za ureditev prostorov v nad-
stropju nad novo lekarno

Čebelnjak postavlja Čebelarska zveza Slovenije, ki je pridobila donatorja 
– SID banko, in Občina Ivančna Gorica. Zanj bosta skrbela izkušena čebe-
larja iz Višnje Gore, Alojz Miklič in Franc Bobnar, sicer člana Čebelarskega 
društva Stična. Čebelnjak bo velik 4x5 metrov, v njem bo 20 panjev v barv-
ni podobi SID banke, panjske končnice pa so že poslikali učenci Osnovne 
šole Stična. Služil bo tako v učne namene kot tudi za potrebe projekta Hiša 
kranjske čebele, ki ga začenjamo v Višnji Gori. Cilj je, da bodo na ta čebel-
njak ponosni tako čebelarji kot tudi domačini, predvsem pa, da bo v njem 
živela kranjska sivka. Ureja se tudi bližnja okolica čebelnjaka ob nekdanjem 
asfaltnem igrišču, ki bo po novem zasajena z medovitimi rastlinami.

Slavnostno odprtje ČEBELNJAKA KRANJSKE ČEBELE bo v
četrtek, 10. maja 2018, ob 18. uri,

v starem mestnem jedru Višnje Gore.
Novi čebelnjak v Višnji Gori predstavlja pomembno pridobitev in tudi za-
četek čebelarske zgodbe, zato se še posebej zahvaljujemo SID banki za do-
nacijo in ČZS za podporo. Dober teden dni kasneje, 18. maja bomo v Višnji 
Gori odkrili obeležje Kranjski čebeli, za tem pa se bodo ureditvena in grad-
bena dela za uresničitev projekta Hiša kranjske čebele šele zares začela.
V občini Ivančna Gorica verjamemo, da lahko s premišljenimi in usmerjeni-
mi aktivnostmi, vztrajnostjo ter skupnimi močmi dosežemo vse svoje cilje 
v zvezi s kranjsko čebelo. Zato vabljeni v Višnjo Goro, iskreno bomo veseli 
vašega obiska in podpore.
Vljudno vabljeni.

Maja Lampret

Čebelnjak Kranjske čebele bo v Višnji Gori stal v neposredni bližini starega 
mestnega jedra

 Županov spominski kovanec je v imenu ekipe članic PGD Ivančna Gorica 
prevzela Maja Ceglar
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Jubilejnega Jurčičevega pohoda se je v mrazu in snegu  
udeležilo 3.000 pohodnikov 

Po Jurčičevi šolski poti od Višnje 
Gore do Jurčičeve domačije na 
Muljavi je kljub slabši vremenski 
napovedi, mrazu in snegu stopalo 
več kot 3.000 ljubiteljev literarnega 
pohodništva. Višnja Gora, ki letos 
praznuje 540-letnico mestnih pra-
vic, je tudi zibelka najbolj marljive 
pasme čebel na svetu kranjske siv-
ke, zato so predstavniki Čebelarske-
ga društva Stična pohodnikom že 
na startu postregli z medenim zaj-

trkom. Na 15 kilometrov dolgi poti 
prek Polževega do cilja so pohodni-
ke spremljali namigi za reševanje 
literarnega kviza iz vsebine prvega 
slovenskega romana Deseti brat, ki 
je bil tudi osrednja tema letošnjega 
pohoda.
Občina Ivančna Gorica, dobitni-
ca naziva Branju prijazna občina, 
ki skupaj s Planinskim društvom 
Polž, Zavodom Prijetno domače in 
številnimi drugimi soorganizatorji 

organizira Jurčičev pohod, vsako 
leto vedno znova uspešno razvija 
in nadgrajuje koncept literarnega 
pohodništva. Tokrat so pohodnike 
spremljali tudi literarni junaki iz ro-
mana Deseti brat. V Krjavljevi koči, 
ki hkrati sprejme največ sedem 
obiskovalcev, so dobre štiri ure na 
vsakih 15 minut v pristnem dolenj-
skem narečju uprizarjali Krjavljevo 
zgodbo ob kamišibaju, namiznem 
gledališču. Število otrok, ki so se 
z dobrim poznavanjem Jurčičevih 
del želeli uspešno rešiti iz zaklenje-
nega skednja, pa je bilo toliko, da 
so organizatorji morali kar štirikrat 
ponoviti celoten koncept literarne 
sobe pobega. Najbolj vztrajni po-
hodniki so prehodili še pot do vasi 
Krka, kjer je mladi Jurčič nekaj let 
obiskoval osnovno šolo, in si ogle-
dali tudi znamenita prizorišča sne-
manja priljubljene slovenske nani-
zanke Reka ljubezni, obiskali Krško 
jamo in izvir reke Krke.
Pohodnikom se je letos pridružil 
tudi novi predsednik državnega 
sveta Alojz Kovšca, ki je med dru-
gim nagovoril udeležence in opo-
zoril na Jurčičevo popotnico sloven-
stvu. »Jurčič je od ljudstva jemal, a 
ljudstvu tudi ogromno dal. Podobe 
ljudi, njihov vsakdan, dogodki, uso-
de, razmišljanja in govorica - vse 
to ga je zaznamovalo že kot otro-
ka in dalo pečat njegovemu delu. 
Bil je prvi slovenski pripovednik in 
njegov roman Deseti brat pomeni 
popolnoma novo dejanje v zgodo-
vini slovenske pisane besede. Če je 
Prešeren utiral pot jeziku v poeziji, 
jo je Jurčič v prozi.« S temi beseda-
mi je Kovšca nagovoril pohodnike 
in opozoril na pomen Jurčičevega 
ustvarjanja kot pomembne popo-
tnice povezanosti narodne in jezi-
kovne zavesti. Jubilejnega pohoda 
se je udeležil tudi župan občine 
Žirovnica Leopold Pogačar, ki je zi-
belka sodobnega koncepta čebelar-
stva, ki ga je utemeljil njihov rojak 
Anton Janša. Oba kraja, Žirovnico in 
Višnjo Goro, bo še tesneje povezala 
čebelarska zgodba ob praznovanju 
prvega svetovnega dneva čebel v 
mesecu maju.
Predsednik organizacijskega odbo-
ra pohoda po Jurčičevi poti in župan 
Dušan Strnad se je v svojem nago-
voru udeležencem pohoda med 
drugim za pomoč pri organizaciji 
dogodka zahvalil članom več kot 30 
društev, podjetij in posameznikom, 
ki jim je kljub ostrim vremenskim 
razmeram uspelo pripraviti varno 
in v literarnem in turističnem po-
gledu zelo bogato traso poti. Strnad 
je dodal, da ga kot gostitelja dogod-
ka še posebej veseli, da vsako leto 
Jurčič uspešno poveže več tisoč 
ljudi različnih generacij in stanu v 
vseslovensko literarno-rekreativno 
druženje.
V podporo njegovim besedam go-
vorijo tudi številke, saj se je po 
oceni organizatorjev v vseh 25. le-
tih pohodov udeležilo že več kot 
100.000 ljudi. Kot dober primer 
prispevka k trajnostni mobilnosti 
udeležencev in Slovenskih železnic 
velja poudariti, da se vsako leto več 
pohodnikov iz smeri Novega me-
sta in Ljubljane na start pohoda v 
Višnjo Goro pripelje z brezplačnim 
vlakom. Župan je ob zaključku pri-

reditve izrekel čestitke tudi štirim 
pohodnikom, ki so se udeležili vseh 
25 pohodov po Jurčičevi poti. To so 
bili Joži in Jože Gregorič ter Ana in 
Tone Prosen.
Ob robu tokratnega, jubilejnega 
Jurčičevega pohoda je potekala 
tudi nagradna igra s skoraj 300 bo-

gatimi in raznovrstnimi nagradami, 
ki so jih zagotovila podjetja, turi-
stična društva in zavodi, s sedežem 
v občini Ivančna Gorica, vzposta-
vljen pa je bil tudi spletni portal jur-
cicevapot.si

Franc Fritz Murgelj 

Na Oslici so učenci Podružnične šole Zagradec pohodnike vabili, da izberejo 
nekoliko daljšo različico poti do Krke, in si med drugim ogledajo tudi zna-
menite lokacije snemanja priljubljene nanizanke Reka ljubezni.

Slovenske železnice so tudi letos omogočile brezplačen prevoz pohodnikov 
na izhodišče jubilejnega pohoda v Višnjo Goro iz smeri Novega mesta in 
Ljubljane.

Brez Godbe Stična ni Jurčičeve poti

Pohodnikom se je letos pridružil tudi novi predsednik državnega sveta Alojz 
Kovšca, ki je med drugim nagovoril udeležence in opozoril na pomembnost 
Jurčičeve popotnice slovenstvu.

Organizatorji pohoda so v sodelovanju s knjižnico Ivančna Gorica tudi le-
tos pripravili literarni kviz, tokrat na temo prvega slovenskega romana z 
naslovom Deseti brat. Knjižnica je za najmlajše in tudi tiste malo starejše 
organizirala tudi kamišibaj, namizno gledališče v Krjavljevi koči.

Za zabavni program na cilju pohoda sta poskrbela Ansambel Ceglar in Nina 
Pušlar

Medeni zajtrk za pohodnike so pripravili člani čebelarskega društva Stična. 

Polževo je bilo prva večja postojanka pohodnikov z brezplačnimi toplimi 
napitki in živo glasbo Godbe Stična.
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V organizaciji Kulturnih društev 
Kresnička in Josip Jurčič Muljava 
ter Zveze kulturnih društev Ivančna 
Gorica so se domačini pred Jurčiče-
vo rojstno hišo poklonili svojemu 
slovitemu rojaku Jurčiču. Poklon so 
nadaljevali v prostorih na Jurčičevi 
domačiji z odprtjem fotografske 
razstave Jurčičeve poti in ogledom 
ilustracij likovnega natečaja De-
seti brat, ki so jih pripravili učenci 
Osnovne šole Stična in njenih po-

družničnih šol, Osnovne šole Ferda 
Vesela Šentvid pri Stični in Vrtca 
Polžek Višnja Gora. Zbrane je nago-
voril župan Dušan Strnad, ki je ne-
katerim posameznikom, društvom 
in Krajevni skupnosti Muljava, v 
zahvalo za ves trud pri organizaciji 
Jurčičevega pohoda in ohranjanju 
Jurčičevega izročila, izročil knjigo 
prvega slovenskega romana, De-
seti brat. Fotografsko razstavo je 
zbranim predstavil Matej Šteh. Kot 

Ivankin sejem in pridih velikonočnih praznikov
V soboto, 23. marca, je v Ivančni Gorici potekal tradicionalni 11. velikonočni Ivankin sejem. Sejem, ki je poimenovan po Ivanki iz legende, ki 
govori o nastanku imena Ivančne Gorice, je na Sokolsko ulico v središču Ivančne Gorice znova privabil množico obiskovalcev.

Na osrednjem pomladanskemu 
dogodku na ivanški tržnici je bila 
na voljo pestra ponudba lokalnih 
pridelkov in izdelkov domače obrti, 
še posebej so bile mikavne stojnice, 
ki so naznanjale prihajajoče veli-

konočne praznike z velikonočnimi 
dobrotami in cvetnimi butaricami. 
Sejem se je tradicionalno začel s 
povorko članov Turističnega dru-
štva Ivančna Gorica, ki so tržnico 
obiskali s starinskimi vozički, t. i. 

kulcami in prikazali, kako je bilo na 
tržnici nekoč. Letos so na prizorišče 
pripeljali ogromne barvne pirhe, ki 
predstavljajo, kot je povedal idejni 
vodja skupine g. Leopold Sever, na-
predek in razvoj naše občine.
Kot je v navadi, je bilo tudi tokrat 
poskrbljeno za dogajanje na odru, 
kjer so se predstavile članice ŽPZ 
Harmonija, učenci Glasbene šole 
Grosuplje, podružnica Ivančna Go-
rica, člani Otroške folklorne skupine 
KD Stična ter pevci in godci ljudskih 
pesmi Studenček. Najmlajši so na 
stojnici Čebelarskega društva Stič-
na izdelovali čebelice, pri članicah 
Kulturno-športnega društva Dob 
pa rože iz papirja. Obiskovalci so z 
zanimanjem spremljali tudi izde-
lovanje cvetnih butaric na stojnici 
Marjetke Meglen in Antona Ce-
glarja, butarice pa so se bohotile 
tudi na stojnici Turističnega društva 
Ivančna Gorica. Pridih velike noči so 
dale domače kmečke šunke, ki so 

jih obiskovalci lahko degustirali in z 
glasovanjem izbrali najbolj okusno. 
Največ glasov je dobila šunka Mar-
te Okorn z Izletniške kmetije Okorn 
s Pristave.
Obiskovalce tržnice je nagovoril 

tudi župan Dušan Strnad, za dobro 
razpoloženje pa je ob zvokih har-
monike poskrbel ansambel Urok. 

Matej Šteh

Občina

Rojaki počastili Jurčiča na Muljavi in v Višnji Gori
Predvečer jubilejnega 25. Pohoda po Jurčičevi poti je bil v občini Ivančna Gorica zaznamovan z dvema kulturnima dogodkoma, posvečenima 
rojaku Josipu Jurčiču. Na Muljavi so se že tradicionalno poklonili rojaku pred Jurčičevo rojstno hišo, nadaljevali pa v Galeriji Kresnička, kjer je 
potekalo odprtje fotografske razstave ob 25-letnici Jurčičeve poti in ogled ilustracij z likovnega natečaja Deseti brat. Slovesno je bilo tudi v Višnji 
Gori, kjer so organizatorji pripravili razstavo likovnih del Kulturnega društva likovnikov Ferda Vesela Šentvid pri Stični na temo Kranjske čebele.

Priznanje za naj velikonočno šunko je prejela Izletniška kmetija Okorn. Člani TD Ivančna Gorica so letos pripeljali pirhe »velikane«

Tudi letos so se Muljavci poklonili Jurčiču na predvečer njegove obletnice 
rojstva

Ob 25. pohodu po Jurčičevi poti je nastala tudi spominska razstava foto-
grafij iz vseh dosedanjih pohodov

Članice KD likovnikov Ferda Vesela Šentvid pri Stični so v mestni hiši v Višnji 
Gori pripravile razstavo slik na temo Kranjske čebele

Utrinki iz prvega pohoda leta 1994 (fotografije iz arhiva 
Ruže Tekavec, PD Viharnik)

Utrinek iz 4. pohoda leta 1997 (fotografija iz arhiva 
Jožeta Gregoriča, ki se je udeležil vseh 25 pohodov po 
Jurčičevi poti) 

je dejal razstava zajema fotografije 
vse od prvega pohoda leta 1994 do 
lanskoletnega in predstavlja pre-
pletanje dveh značilnosti Jurčičeve 
poti. To so čudovite naravne lepote 
in bogata kulturna dediščina. Do-
godek so obogatili člani Moškega 
pevskega zbora Muljava in najmlajši 
muljavski kulturniki.  
Isti večer pa so v Mestni hiši v Višnji 
Gori, tamkajšnje turistično društvo, 
Občina in Območna izpostava JSKD 
Ivančna Gorica s soorganizatorji, 
pripravili razstavo likovnih del pod 
geslom: Čebelica, moja prijateljica. 
Razstavo, ki je bila posvečena 540–
letnici pridobitve mestnih pravic 
Višnje Gore, je ob jubilejnem 25. 
pohodu po Jurčičevi poti, odprl 
predsednik Turističnega društva Vi-
šnja Gora Jože Gros.  
V Višnji Gori sta zbrane nagovorila 
predsednik Občinskega turistične 
zveze Ivančna Gorica Pavel Groznik 
in župan Dušan Strnad, ki  je še 
posebej izrazil navdušenje nad ču-
dovitimi umetninami, ki krasijo me-
stno hišo. Kot je dejal, se tematika 
likovnih del enkratno ujema s pri-
hajajočim praznovanjem Svetovne-
ga dneva čebel, ki ga bomo v Višnji 
Gori obeležili 18. maja letos. Vse do 
takrat bo v neposredni bližini sta-
rega mestnega jedra postavljen vrt 

medovitih rastlin, učni čebelnjak, 
pred staro šolo, pa bo postavljen 
pomnik Kranjski čebeli. Vsekakor 
je to šele začetek nove čebelarske 
zgodbe, s katero lahko Višnja Gora 
dobi del nekdanjega sijaja. 
V nadaljevanju je Simona Zorko, 
koordinatorka območne izpostave 
Javnega sklada za kulturne dejavno-
sti, predstavila likovne ustvarjalce, s 
predsednico Milko Gruden na čelu, 
dosedanje delovanje in prihodnje 
načrte sekcije, ki letos praznuje že 
častitljivih 23 let delovanja. 

Kulturni program so oblikovali Vi-
šnjanski fantje, Maks Šušteršič na 
harmoniki ter učenci Podružnične 
šole Višnja Gora s kratko uprizori-
tvijo Jurčičeve humoreske Kozlo-
vska sodba v Višnji Gori. 
Obeh prireditev na predvečer po-
hoda se je udeležila tudi delegaci-
ja iz pobratene občine Hirschaid z 
županom Klausom Homannom na 
čelu. Naslednji dan so se prvič ude-
ležili tudi pohoda po Jurčičevi poti.

Gašper Stopar
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Andreju Agniču v spomin 
Novembra lani je minilo 10 let od smrti Andreja Agniča, dolgoletnega urednika naše-
ga občinskega časopisa Klasje.
Andreja Agniča je novinarsko delo 
vodilo po vsej Sloveniji. Tudi v naše 
kraje je pogosto zahajal. Gostoljub-
nost ljudi in čudovita naravna oko-
lica sta ga pritegnila in na Lučarje-
vem Kalu si je ustvaril dom. Kot da 
bi čutil neko notranje poslanstvo, 
da mora tem čudovitim krajem in 
ljudem dati nekaj svojega, se je zelo 
aktivno vključil v vaško in krajevno 
dogajanje. Ustanovitev turističnega 
društva na Lučarjevem Kalu je bil 
samo eden izmed številnih projek-
tov, s katerimi je poskrbel, da je ta 
odmaknjena vasica počasi doživlja-
la preporod. Številne prireditve, ki 
jih je s svojimi sovaščani organiziral 
na Lučarjevem Kalu, so pritegnile 
množice obiskovalcev. Lučarjev Kal 
je kmalu postala skoraj najbolj zna-
na vas v občini. Tudi po njegovi za-
slugi se je položil marsikateri meter 
asfalta.
Ob ustanovitvi nove samostojne 
občine Ivančna Gorica se je osebno 
zavzel, da bi novoustanovljena ob-
čina imela tudi svoj časopis. Andrej 
je s svojim strokovnim znanjem in 
dolgoletnimi novinarskimi in ure-
dniškimi izkušnjami poskrbel, da 
občinsko glasilo ni bilo samo za-
konsko predpisan informator ob-
čanov, temveč pravi časopis, ki ga 

bodo občani z veseljem vzeli v roke 
in ga tudi prebrali. Tako je iz prvih 
številk glasila Novičar, ki je obsega-
lo nekaj strani A4 formata, že sredi 
leta 1995 izšla prva številka Klasja, 
v približno takšni podobi oz. obliki 
kot Klasje poznamo še danes. Za 
kvalitetno in nemoteno izhajanje 
časopisa je občina imenovala prvi 
uredniški odbor, na čelu katerega 
je bil Andrej. Za delovanje uredni-
štva in izhajanje časopisa so bila 
zagotovljena tudi osnovna sred-
stva, Andrej pa je kmalu izposloval 
pri občini tudi prostore uredništva 
in kasneje tudi prvo strokovno in 
administrativno pomoč. Ni odveč 
poudariti, da je kar nekaj mladih 
sodelavcev uredništva, tudi kasneje 
našlo svoj poklic v novinarstvu.
V uredništvu danes ponosno na-
daljujemo poslanstvo občinskega 
časopisa, ki je v marsičem še vedno 
podobno tistemu iz časov, ko je 
časopis na noge postavil prvi ure-
dnik Andrej. Klasje je seveda danes 
drugačno kot na začetku, a kot je 
že Agnič zelo pogosto poudarjal, je 
Klasje še vedno ena redkih dobrin 
iz občinskih sredstev, ki jo redno 
prejema vsak občan, ne glede na 
njegov status in vlogo, ki jo ima v 
družbi. Zavedamo se odgovornosti, 

ki nam je zaupana, zato se trudimo 
zagotoviti v prvi vrsti verodostojno 
poročanje o življenju v občini. Pred-
vsem pa, da Klasje ostaja časopis 
prebivalcev občine Ivančna Gorica. 
Že pokojni urednik Agnič se je zave-
dal napredka sodobne tehnike in jo 
ves čas uvajal pri delu uredništva. 
Prepričani smo, da bo kljub razvo-
ju sodobnih elektronskih medijev, 
naše in vaše Klasje še naprej pri-
hajalo v vaše domove. Tudi to bo 
ohranjen spomin na urednika An-
dreja. 

Matej Šteh, urednik

Občina

Letošnja priznanja Civilne zaščite 
V torek, 6. marca 2018, je v dvorani Jakličevega doma v Dobrepolju potekala osre-
dnja regijska prireditev ob dnevu Civilne zaščite. Na prireditvi so podelili priznanja 
posameznikom in organizacijam za njihov prispevek pri reševanju ob naravnih in dru-
gih nesrečah ter sodelovanje na področju zaščite, reševanja in pomoči. Med preje-
mniki sta bila tudi podjetnik Milan Pušljar in gasilsko društvo iz Ambrusa. 
Za ljubljansko regijo je bilo na svečanosti podeljenih 
59 bronastih, 19 srebrnih in 9 zlatih priznanj ter 9 pla-
ket Civilne zaščite. Priznanja sta dobitnikom podelila 
poveljnik Civilne zaščite za ljubljansko regijo Matjaž 
Godec in namestnica poveljnika ljubljanske regije Elza 
Majcen. 
Bronasti znak Civilne zaščite, ki se podeljuje za požrtvo-
valno in uspešno opravljanje nalog zaščite, reševanja in 
pomoči, je iz naše občine prejel podjetnik Milan Pušljar 
iz Škrjanč, ki je vse od ustanovitve občine Ivančna Gori-
ca v ekipi civilne zaščite za tehnično reševanje. 
Srebni znak Civilne zaščite se podeljuje za posebne 
zasluge in izjemen prispevek pri razvijanju in krepi-
tvi varnosti pred naravnimi in drugimi nesrečami. Ob 

110-letnici delovanja ga je prejelo Prostovoljno gasil-
sko društvo Ambrus. (Gašper Stopar)

Pri naših jubilantih
Župan Dušan Strnad nadaljuje z obiski naših najstarejših 
občanov in občank, ki dopolnijo visoki okrogli življenjski 
jubilej.

Obvestilo o oddaji neprofitnih najemnih 
stanovanj v občini Ivančna Gorica
Občina Ivančna Gorica bo predvidoma v sredini 
aprila 2018 na svojih spletnih straneh in na oglasni 
deski objavila Javni razpis za dodelitev neprofitnih 
najemnih stanovanj (v nadaljevanju: Javni razpis), 
ki so v lasti Občine Ivančna Gorica (v nadaljevanju: 
razpisnik) in Stanovanjskega sklada Republike Slove-
nije, javni sklad, Poljanska cesta 31, 1000 Ljubljana 
(v nadaljevanju: Stanovanjskega sklada RS).
Na podlagi Javnega razpisa je predmet razpisa najem pro-
stih neprofitnih stanovanj na različnih lokacijah območja 
Občine Ivančna Gorica, ki so oziroma bodo v prihodnjih 
letih nezasedena in je vselitev v njih možna. Stanovanja se 
bodo dodeljevala postopoma tistim vlagateljem oziroma 
upravičencem, ki se bodo z zbranimi točkami na tem Jav-
nem razpisu po vrstnem redu uvrstili na prednostni listi 
skladno z drugim odstavkom 17. člena Pravilnika.
Oblikovani bosta dve ločeni prednostni listi:
- Lista A za stanovanja predvidena za oddajo v najem 

vlagateljem oziroma upravičencem, ki glede na soci-
alne razmere po 9. členu Pravilnika niso zavezanci za 
plačilo lastne udeležbe in varščine; 

- Lista B za stanovanja predvidena za oddajo v najem 
vlagateljem oziroma upravičencem, ki so po 10. členu 
Pravilnika glede na dohodek lahko zavezani plačati la-
stno udeležbo in varščino. 

V letu 2018 bo prosto in vseljivo neprofitno najemno Sta-
novanje št. 9, v IV. etaži večstanovanjske stavbe na naslo-
vu: Stantetova ulica 5a, 1295 IVANČNA GORICA, stoječi 
na parceli št. 26/34 k.o. Gorenja vas, vl. št. 686, leto gra-
dnje 2008, identifikacijska oznaka iz katastra stavb 1820-
00765-009 (v nadaljevanju: Stanovanje št. 9), ki je v lasti 
Stanovanjskega sklada RS. 
Kriteriji in merila za dodelitev neprofitnega najemnega 
stanovanja bodo določeni v razpisni dokumentaciji tega 
Javnega razpisa.
Javni razpis bo objavljen na spletni strani: http://www.
ivancna-gorica.si in na oglasni deski Občine Ivančna Gori-
ca. Vlogo s prilogami bo treba oddati do roka, ki bo obja-
vljen v Javnem razpisu.

OBČINA IVANČNA GORICA
Dušan Strnad, župan

V krogu svojih domačih se je 25. marca de-
vetdesetega rojstnega dne razveselila Va-
lentina Kralj iz Gorenje vasi. 

26. marca se je 90. rojstni 
dan dopolnil Ciril Petan z 
Muljave.  

Devetdeset let je v Domu 
starejših občanov Grosu-
plje 4. aprila dopolnila Ana 
Verbič, prej stanujoča v 
Hrastovem Dolu. 

18. marca je čestitko po pošti prejela tudi Jožefa Pograjc z Valične vasi, 
zadnja leta stanujoča v Domu starejših občanov Grosuplje.  

Vabljeni na 6. pohod po 
Krožni poti Prijetno domače
Od petka 4. maja, do nedelje 6. maja 2018 Zavod Prijetno domače in 
Občina Ivančna Gorica s pomočjo Gorniškega kluba Limberk – sekcija 
Ivančna Gorica, Planinskega društva Polž Višnja Gora in Planinskega 
društva Šentvid pri Stični, organizirata 6. pohod po Krožni pešpoti Pri-
jetno domače. 
Lani se je pohoda v vseh treh dneh udeležilo več kot 200 pohodnikov, 
dnevno jih je po poti hodilo med 50 in 80, vseh dvanajst krajevnih sku-
pnosti pa je uspelo obiskati 34 udeleženk in udeležencev pohoda. Kro-
žno pot je v vseh petih letih v celoti prehodilo 10 pohodnikov. Tudi letos 
organizatorji pripravljamo popestritev pohoda z zanimivimi aktivnostmi 
ob poti, zato še posebej vabljeni vsi, ki imate radi rekreacijo, zdrav način 
preživljanja prostega časa in uživanje v prelepi neokrnjeni naravi naše 
občine.

OKVIRNI ČAS TRAJANJA 6. POHODA PO KROŽNI PEŠPOTI PRIJETNO 
DOMAČE (4. - 6. maj 2018):

1. dan 
(4. MAJ)

Ivančna Gorica
Stična
Šentvid pri Stični
Sobrače
Temenica
Dob pri Šentvidu
Zagradec

(36 km)

6:45 – Zbor pohodnikov pred stavbo Občine Ivančna Gorica
7:00 – Odhod proti Turistični info točki Ivančna Gorica – žig
7:15 – START pohoda v smeri proti Stični
7:35 – Prihod na Turistično info točko Stična – žig 
8:00 – Turistična kmetija Grofija
9:00 – Prihod na Turistično info točko Šentvid pri Stični - žig
10:15 – Čagošče
11:15 – Prihod na Turistično info točko Sobrače – žig
11:45 – Vrh pri Sobračah
12:30 – Debeli hrib, Oteč vrh
13:45 – Prihod na Turistično info točko Temenica – žig
14:45 – Radohova vas
15:30 – Prihod na Turistično info točko Dob pri Šentvidu – 
žig
16:30 – Lučarjev Kal, koča TD Grča
17:45 – Kitni Vrh 

19:00 – Prihod na Turistično info točko Zagradec – žig

2. dan 
(5. MAJ)

Zagradec
Ambrus
Krka
Muljava

(33 km)

7:00 – Odhod izpred Turistične info točke Zagradec
8:15 – Valična vas
9:00 – Drašča vas
11:00 – Kamni Vrh
12:00 – Prihod na Turistično info točko Ambrus – žig
13:20 – Vodena jama
14:45 – Korinjski hrib
16:45 – Prihod na Turistično info točko Krka – žig
17:15 – Izvir Krke
17:45 – Znojile
18:30 – Prihod na Turistično info točko Muljava – žig

3. dan 
(6. MAJ)

Muljava
Višnja Gora
Metnaj

(33 km)

7:00 – Odhod izpred Turistične info točke Muljava
8:15 – Polževo
9:30 – Pristava
10:30 – Prihod na Turistično info točko Višnja Gora – žig
12:30 – Vrh pri Višnji Gori
13:15 – Leskovec
14:45 – Obolno
16:15 – Poljane
17:45 – Prihod na Turistično info točko Metnaj – žig
18:15 – Pristava nad Stično
19:00 – Prihod na Gradišče – ZAKLJUČEK POHODA

Na pohod se je treba predhodno prijaviti na tel. št.: 041/437-382 ali na elektronsko 
pošto: turizem@ivancna-gorica.si, kjer dobite tudi vse potrebne informacije o pohodu 
in trasi poti.
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Soglasno smo sprejeli zaključni 
proračun!

Tokratna seja, ki se jo je svetniška 
skupina SDS udeležila v sestavi Ja-
nez Mežan, Ignac Kastelic, Janko Za-
del, Irma Lekan, Brigita Primc, Anja 
Lekan, Franc Koželj, Silvo Praznik, 
Jože Kastelic in Tomaž Smole, je bila 
namenjena seznanitvi s poročili in 
sprejemu zaključnega računa.
Kot vedno nas je župan Dušan Str-
nad v uvodu seznanil z dogajanji v 
Občini Ivančna Gorica. Predstavil je 
tekoče projekte in tiste, ki še priha-
jajo s poudarkom na odprtem raz-
pisu Zbornice za arhitekturo in pro-
stor Slovenije za Kulturno upravni 
center v Ivančni Gorici.
Ključna točka seje je bila obravna-
va in sprejem Zaključnega računa 
proračuna Občine Ivančna Gorica 
za leto 2017, ki ga je predstavila Ta-
tjana Božič, vodja Oddelka za javne 
finance in proračun. S pojasnili so 
bili svetnice in svetniki zadovoljni in 
so soglasno sprejeli zaključni račun.
V nadaljevanju smo se seznanili z 
delom zavodov, družb in institucij, 

ki so povezani z Občino Ivančna 
Gorica. Prisluhnili smo poročilom 
Centra za socialno delo Grosuplje, 
Javnega komunalnega podjetja 
Grosuplje, Medobčinskega inšpek-
torata in redarstva in Zavoda Prije-
tno domače.
Poročila OŠ Stična, OŠ Ferda Vesela 
in Glasbene šole Grosuplje je po-
dal vodja Odbora občinskega sveta 
za negospodarstvo in javne službe 
družbenih dejavnosti in naš član 
Franc Koželj. Poročilo Medobčin-
skega razvojnega sveta pa je bilo 
prestavljeno na naslednjo sejo iz 
objektivnih razlogov.
Podana poročila in predstavitev 
projektov s strani župana so nas še 
bolj prepričali, da gremo v pravo 
smer in smo razvojno naravnani, 
kar bo tudi v prihodnje omogočalo 
enakomeren razvoj naše občine.
Precej bolj pa je razburkano na 
državnem političnem prizorišču. 
Vlada je odstopila in se na tak na-
čin izognila uničujočim kritikam ob 

»zaključnem računu mandata«. Za 
svoje neuspehe ni želela prevzeti 
odgovornosti in je izrabila zaušni-
co Ustavnega sodišča zaradi (še 
enkrat več) neustavnega in neza-
konitega ravnanja pri referendumu 
o drugem tiru, (ki skupaj z afero 
»Maketa« predstavlja pravo malo 
katastrofo), za umik in potisnila dr-
žavo v predčasne volitve. Da jim gre 
dejansko samo za reševanje njihove 
kože, so pokazali tudi s tem, da so 
bili poslanci SMC, SD in DeSUS proti 
združitvi referenduma in volitvam v 
DZ, kar bo znova povzročilo nepo-
trebne stroške. Verjamemo, da jim 
bodo volivci pokazali, kaj si mislijo 
o tem. 
Pred nami pa so številna praznova-
nja, vsem ljudem želimo, da bi se 
tudi odpočili in jim izrekamo

ČESTITKE ZA 1. MAJ -  
PRAZNIK DELA!

Tomaž Smole, 
predsednik OO SDS Ivančna Gorica

Že 30 let prva izbira!
Slovenska ljudska stranka (SLS) se na letošnje volitve odpravlja z enim ciljem 
– vrniti se v parlament. SLS je stranka trdnih temeljev, saj letos praznujemo 
30-letnico od ustanovitve prve demokratične stranke in imamo jasne zaveze – 
sobivamo VARNO, znamo GOSPODARNO, delujemo LOKALNO. To so poudarki, v 
katere verjamemo kot močna ekipa, ki se je dokazala na lokalnem nivoju in tudi 
širše v evropskem. 
Varovali bomo naše meje, krepili pripadnost Sloveniji in terjali odgovornost po-
litike do prihodnjih generacij. Za socialno varnost bomo poskrbeli ne le na pa-
pirju, ampak tudi v dejanjih, prizadevali si bomo za ustvarjanje razmer za varno, 
prijetno in kakovostno življenje ter sobivanje vseh generacij. Zahtevali bomo ka-
kovostno zdravstveno oskrbo, dobro in pošteno plačano zdravstveno osebje ter 
vsem enako in hitro dostopne zdravstvene storitve. Dovolj nam je korupcije in 
elitizma, zato bomo ustvarjali vitkejšo in bolj transparentno državo, ki bo servis 
državljanom. Razbremenili bomo plače v korist delavcev, znižali davke in prisluh-
nili zahtevam slovenskega gospodarstva, upokojencem pa zagotovili dostojne 
pokojnine. Posodobili bomo zastarel šolski sistem, odpravili domače naloge in 
opolnomočili družbo z znanji in veščinami prihodnosti. Ker prisegamo na lokalno 
kakovost, bomo uredili status družinske kmetije, poskrbeli za starejše, ki kmetijo 
predajo naslednikom, in za trajnostni razvoj slovenskega podeželja. 
Prečistili in pomladili smo svoje vrste, imamo zgledno urejeno finančno poslova-
nje, dober program in številčno ekipo. Dovolj razlogov, da nam bo skupaj uspelo! 
SLS je prva in prava izbira.

Občni zbor SLS Ivančna Gorica v znamenju priprav  
na volitve
Člani občinskega odbora SLS Ivančna Gorica smo se konec februarja zbrali na 
rednem občnem zboru. S svojo navzočnostjo sta občni zbor počastila tudi Rok 
Sedminek, predsednik Slovenske kmečke zveze pri SLS in Maja Ažman, organi-
zacijska tajnica.

Člani so soglasno potrdili poročilo predsednice o delu v letu 2017 in načrt dela 
za leto 2018. Člani izvršilnega odbora in blagajniški nadzorniki smo se redno sre-
čevali na sestankih. Stranka je sodelovala pri referendumu Divača – Koper, ki je 
bil v septembru 2017. Aktivno smo se vključili v predsedniške volitve, ki so bile v 
oktobru. Po dvajsetih letih je naša stranka imela prvič kandidatko za predsedni-
co, Suzano Laro Krause. Predsedniško kandidatko smo povabili na Vseslovenski 
sejem, ki se je odvijal na posestvu gostilne Jap v Prapročah. Kandidatka se je 
številnim obiskovalcem na sejmu lepo predstavila. Kljub temu, da rezultat na 
volitvah ni bil najboljši, smo prepričani, da je dobro zastopala našo stranko in 
suvereno nastopala na vseh soočenjih in javnih nastopih.
Naša stranka je bila uspešna tudi na volitvah v Državni svet. Sedem naših članov 
je bilo izvoljenih v različne interesne skupine, med katerimi je tudi naš član Cvet-
ko Zupančič, ki zastopa interese kmetijstva in kmetov.
Bolj kot preteklost pa nas bo zanimala prihodnost. V letu 2018 bodo glavne ak-
tivnosti usmerjene v volitve, najprej državnozborske in jeseni v občinske.
Naš Izvršilni odbor se je na 3. redni seji sestal v razširjeni sestavi (Grosuplje in Do-
brepolje) in sprejel sklep, da bo kandidat(ka) na bližnjih državnozborskih volitvah 
tokrat iz Grosuplja. V mandatu, ki se izteka, je bilo mnogokrat ugotovljeno, da v 
parlamentu manjka naša stranka, oz. zdrava »kmečka pamet«. Prepričani smo, 
da bo na letošnjih volitvah stranka SLS prestopila prag hrama demokracije in bo 
v bodoče ponovno sooblikovala delo parlamenta in vlade.
V stranki smo si tudi zadali, da bomo članstvo pomladili in dali priložnost mla-
dim, ki bodo z znanjem lahko pomembno prispevali k razvoju lokalne skupnosti 
in širše. Zatorej vabljeni k sodelovanju vsi, ki imate vizijo, ki temelji na osnovi 
krščanskih vrednot in v ospredje postavlja človeka, družino, dom in domovino.
Na občnem zboru je prisotne nagovoril tudi Rok Sedminek, predsednik Sloven-
ske kmečke zveze pri SLS, ki je med drugim povedal, da nezadovoljstvo že nekaj 
časa vre tudi med kmeti. Po osmih letih delovanja ministra Židana je stanje v 
kmetijstvu vse slabše in aktualni minister naj razmisli o svojem nadaljnjem delu.
Občni zbor smo zaključili v sproščenem pogovoru ob malici in kozarčku rujnega 
in bili enotni, da imamo veliko volje in dobrih idej, ki jih moramo udejanjiti in 
tako tudi rezultat ne bo izostal.

Milena Vrhovec

Socialni demokrati smo pripravljeni
Socialni demokrati smo dne 5. 3. 
2018 v Ljubljani s posvetom z na-
slovom Samozavestna Slovenija 
začeli s pripravami na državnozbor-
ske volitve. Lahko se pohvalimo, da 
smo med prvimi strankami, ki so 
sestavile in oblikovale kandidatne 
liste za prihajajoče volitve. Javne 
objave kandidatov pričakujemo v 
naslednjih tednih. 
Izhodišča za vladni program soci-
alnih demokratov za 2018-2026 se 
imenuje Samozavestna Slovenija z 
glavnim poudarkom na zmanjševa-
nju družbene neenakosti. Poudarek 
je predvsem na področju zdravstva, 
pravosodja in dela. Mag. Dejan Ži-
dan je opozoril na trend naraščajo-

če prekarnosti na trgu dela, na vse 
daljše čakalne dobe v zdravstvu in 
na občutek nepravičnosti delovanja 
pravne države.
Socialni demokrati bomo s posveti 
Samozavestna Slovenija nadaljevali 
tudi v prihodnjih mesecih do držav-
nozborskih volitev, na njih pa bomo 
skupaj z gosti odpirali vprašanja še 
na drugih področjih, kjer menimo, 
da lahko Slovenija napreduje, ob 
tem pa predstavljali tudi nekatere 
svoje rešitve.
Socialni demokrati Grosuplje, 
Ivančna Gorica in Dobrepolje bomo 
v prihodnjih tednih predstavili vo-
lilni program in spremljajoče do-
godke. Hkrati z velikim veseljem 

sporočamo, da je največjo podporo 
občinskih odborov in predstavni-
kov predsedstva stranke za držav-
nozborske volitve dobila kandidat-
ka Marina Koščak.
Spremljajte nas na spletni strani 
www.socialnidemokrati.si ter na 
družbenih omrežjih Facebook in 
Twitter.

Povzetek pripravila: 
Urša Landis

Pozdravljeni občanke in občani ter borke in borci za slovensko svobodo!
 

»Dokler tu so brigade, kdo zemljo nam ukrade?  
Na Slovenskem smo mi gospodar!«  

27. aprila praznujemo ustanovitev Osvobodilne fronte slovenskega naroda, ki se je odločno 
podala v boj z zavojevalci našega ozemlja za obstoj slovenske kulture, pisane in govorjene 
besede ter za zgodovino, ki nikoli ne bo pozabljena. Med Slovenkami in Slovenci so se v boju 
z okupatorjem še močneje utrdile naše temeljne vrednote, kot so domoljubje, vztrajnost, 
zvestoba in seveda samozavest. 
Vsem občankam in občanom občine Ivančna Gorica ob 27. aprilu - Dnevu boja proti oku-
patorju in 1. maju - Prazniku dela iskreno čestitamo in želimo, da bi si ob prostih dneh, ki 
prihajajo, nabrali veliko novih moči.

SD Ivancna Gorica

V Slovenski ljudski stranki s ponosom praznujemo 30 let od ustanovitve 
naše predhodnice, Slovenske kmečke zveze, prve demokratične stran-
ke v Sloveniji. Ob tej priložnosti vas vabimo, da se nam v soboto, 12. 
maja 2018, pridružite na prizorišču Tabora SLS v Podpeči, občina Bre-
zovica. Preživite prijeten dan v družbi dobrih ljudi, kajti ljudje dobrega 
srca smo zbrani v Slovenski ljudski stranki. 
Za dobro glasbo bo poskrbela atraktivna skupina Gadi. Poskrbljeno bo 
tudi za animacijo za otroke.
Zaradi organizacije in brezplačnega obroka, ki ga prejmejo vsi udeležen-
ci, vas prosimo za predhodno najavo na: sls@sls.si.
Več o SLS in samem dogodku preberite na: http://www.sls.si/. Vabljeni 
tudi k spremljanju na: FB https://www.facebook.com/strankaSLS/ in 
TW https://twitter.com/strankaSLS.
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Prihodnjo vlado naj sestavljajo 
stranke, ki imajo vsebino in program 
za prihodnost
Predsednik NSi Matej Tonin je v nedavni oddaji Tarča pozval k čimprejšnjim 
volitvam, da bi tako čim prej dobili operativno vlado. »Ta naj bo sestavljena iz ljudi, ki že imajo do-
ločene izkušnje, predvsem pa iz strank, ki imajo vsebino in programe. Začnimo se ukvarjati s priho-
dnostjo in z izzivi, ki nas čakajo v prihodnjih letih,« je poudaril.

Vlada gospodarske rasti ni 
znala izkoristiti
»Odstop premierja vidim kot taktično 
potezo. Mislim, da je njegovim koali-
cijskim partnerjem uspelo nekaj en-
kratnega, da so vso negativno pozor-
nost preusmerjali na eno stranko in ko 
je videl premier, da nima več praktično 
česa izgubiti, je odstopil in na nek na-
čin politični pritisk nase razbremenil,« 
je pojasnil Matej Tonin.
Zadnji dve leti te koalicije kot izgublje-
ni, saj so se koalicijske stranke mučile. 
»Imeli smo visoko gospodarsko rast 
in to gospodarsko rast bi morali pred-
vsem uporabljati, zato, da bi moderni-
zirali naše ključne sisteme. Zdravstvo 
je zagotovo ena izmed stvari, ki bi jo 
v tej koaliciji morali pomakniti naprej, 
pa je niso. Potem tudi optimizacija 
davčnega sistema, ki bi predvsem pri-
tegnila več dobro  plačanih služb v Slo-
venijo in da bi mladi, ki jih kar 8 tisoč 
odide iz Slovenije, ostajali doma,« je 
izpostavil.

Raje so zaposlovali kot odpra-
vljali anomalije
Nezadovoljstvo v javnem sektorju se 
je razširilo, ker se je vlada reševanja 
problematike anomalij v javnem sek-
torju lotila napačno. »Problem te vla-
de je, da je vlada, ki izhaja iz javnega 
sektorja in je logično, tudi javnemu 
sektorju naklonjena. In princip vlade 
je bil, da namesto, da bi popravljali 
anomalije, ker so nekateri premalo 
plačani drugi pa preveč, se je ta vla-
dna koalicija odločila za povečevanje 
števila zaposlenih v javnem sektorju. 
In to seveda tudi državo več stane,« je 
prepričan Matej Tonin.
Glede projekta drugi tir je obtožil 
predsednika vlade, da se ni želel pogo-
varjati s strokovno javnostjo. Napaka 
je bila storjena, ko je vlada z zakonom 
o drugem tiru silila zgolj zato, da je de-
bato o alternativnih variantah drugega 
tira presekala. To pa se je vladi zdaj vr-
nilo kot bumerang.

Vlada ni modernizirala ključ-
nih družbenih sistemov
Vladi je očital, da ni naredila popolno-

ma nič za slovenske izvoznike, čeprav 
so prav oni tisti, ki so pospeševali go-
spodarsko rast. »Škoda je, da ta vla-
dna koalicija te izredne gospodarske 
rasti, ni izkoristila za to, da bi resnično 
modernizirala ključne družbene siste-
me. S tem mislim zdravstveni sistem, 
modernizacijo pokojninskega sistema 
in pa optimizacijo davčnega sistema. 
To se dala v času debelih krav, ne pa 
takrat, ko je kriza,« je opozoril Matej 
Tonin in dodal: »Namesto, da bi se lo-
tevali teh stvari, so enostavno dodatni 
denar delili v javnem sektorju. In če se 
sedaj ni to naredilo, kdaj se potem bo? 
Prihodnja vlada bo morala resno zagri-
sti, se soočiti z izzivi.«

Zdravstvo je bistvena stvar, ki 
jo je treba urediti
Povedal je, da je bilo jasno videti, da 
bo koalicija težko zdržala do konca. 
Sploh na področju zdravstva se je za-
pletalo že od samega začetka. »Že na 
dan, ko smo se pogovarjali z gospo-
dom Cerarjem, da bi vstopili vlado, 
smo takoj lahko videli, da ministrica 
Milojka Kolar zagovarja koncepte, ki so 
preživeti, ki so stvar neke druge države 
in ne zagovarja zahodnoevropskih mo-
dernih zdravstvenih standardov. Tukaj 
je bil tudi temeljni problem, zakaj ni-
smo vstopili v tisto vladno koalicijo in 
kot kaže smo imeli prav,« je izpostavil 
Matej Tonin in dodal, da je zdravstvo 
še vedno najbolj akutna stvar, ki jo 
mora prihodnja vlada razrešiti: »Ne-
dopustno je, da ljudje umirajo zaradi 
čakalnih vrst. Nesprejemljivo je, da po 
rednem postopku čakaš in čakaš, če pa 
plačaš, pa prideš na vrsto takoj. Torej, 
kapacitete obstajajo, treba je zgolj sis-
tem organizirati tako, da ga bodo lju-
dje lahko koristili.«

Pomembna je prihodnost
Obregnil se je na prerekanje ostalih 
treh prvakov stranki ter ponudil po-
gleda na prihodnost. »To prerekanje je 
popolnoma nepotrebno, ker to ne bo 
rešilo države. Rad bi, da se ukvarjamo 
s prihodnostjo in da se pogovarjamo, 
kaj bomo naredili v prihodnjih dveh 
letih. Ker to, kar se je zgodilo v pre-

teklosti, se je zgodilo. O tem govorijo 
rezultati, ki si jih lahko vsak po svoje 
interpretira. Bistveno se mi zdi, da do 
volitev pridemo čim prej, da dobimo 
operativno vlado, da bodo to vlado 
predvsem sestavljale stranke in ljudje, 
ki so se v preteklosti izkazali, ki imajo 
neke izkušnje in pa predvsem, ki imajo 
tudi vsebino in program. V prihodnjih 
desetih letih nas namreč čakajo izje-
mno pomembni izzivi. Naša družba 
se nam stara, imamo visok javni dolg, 
okorno poslovno okolje. To so teme, s 
katerimi se moramo ukvarjati,« je po-
vedal Tonin.
Zavzel se je za najbolj racionalno mo-
žnost, da bi ponovljeni referendum o 
drugem tiru bil skupaj z državnozbor-
skimi volitvami. »Bi si pa želel, da bi 
bile volitve čim prej zaradi tega, ker je 
ta agonija, ki traja zdaj, nepotrebna. 
Država je v prostem teku in vsak izgu-
bljen dan je izgubljen dan za Sloveni-
jo,« je poudaril.

Novi obrazi naj prinesejo tudi 
vsebino
Glede preiskovalnih komisij je Ma-
tej Tonin prepričan, da so ugotovile 
mnogo koristnih stvari, predvsem pa 
zbrale ogromno dokazov. »A ta poro-
čila predstavljajo le politično odgo-
vornost. Od tukaj dalje je izredno po-
membno, da organi pregona opravijo 
svoje delo. Če bodo policija in sodišča 
te zbrane dokaze preiskovalnih komisij 
koristno uporabila, potem bodo za vse 
te rabote nekateri resnično odgovarja-
li. Drugače bo to ostalo zgolj na ravni 
politične odgovornosti, kar pa lahko 
kaznujejo zgolj volivci,« je prepričan.

Za konec se je dotaknil tudi novih 
strank, ki bodo kandidirale na priha-
jajočih volitvah. »Novi obrazi nava-
dno ustvarjajo visoka pričakovanja in 
temu potem sledijo huda razočaranja. 
V tem prostoru je dobrodošel vsak, ki 
želi postoriti kaj dobrega za Slovenijo. 
Seveda pa je ključno, da v ta politični 
prostor prinaša tudi vsebino,« je pou-
daril Matej Tonin.

Anton Černivec,
predsednik OO NSi Ivančna Gorica

»PONOVNO GLASOVANJE« 

ZAKONODAJNI REFERENDUM 
o Zakonu o izgradnji, upravljanju in gospodarjenju z drugim 

tirom železniške proge Divača-Koper 
Državna volilna komisija je na podlagi sodbe vrhovnega sodišča dne 27. 3. 
2018 sprejela sklep o določitvi datuma ponovnega glasovanja na zakono-
dajnem referendumu o Zakonu o izgradnji, upravljanju in gospodarjenju z 
drugim tirom železniške proge Divača-Koper, objavljenem v Uradnem listu 
RS, št. 20/2018.
Ponovno glasovanje bo v nedeljo 13. maja 2018. 

Vprašanje, ki se daje na referendum, se glasi: 
Ali ste za to, da se uveljavi Zakonu o izgradnji, upravljanju in gospodarjenju 
z drugim tirom železniške proge Divača-Koper (ZIUGDT), ki ga je sprejel 
Državni zbor na seji 8. maja 2017 ?

Glasuje se tako, da se obkroži besedo »ZA« ali besedo »PROTI«, ki bosta 
navedeni na levi oziroma desni strani glasovnice.  
Pravico glasovati na referendumu imajo državljani RS, ki imajo pravico vo-
liti v Državni zbor, to so volivci, ki bodo najpozneje 13. 5. 2018 dopolnili 18 
let starosti. Ne glede na prejšnji stavek pa pravice glasovanja nima drža-
vljan RS, ki je dopolnil 18 let starosti, pa mu je bila zaradi duševne bolezni, 
zaostalosti ali prizadetosti popolnoma odvzeta poslovna sposobnost ali 
podaljšana roditeljska pravica staršev ali drugih oseb čez njegovo polno-
letnost ter ni sposoben razumeti pomena, namena in učinkov glasovanja 
zanje pa je sodišče posebej odločilo o odvzemu volilne pravice. 
Imajo pa pravico glasovati osebe, ki jim je bila pred 9. avgustom 2006 za-
radi duševne bolezni, zaostalosti ali prizadetosti s pravnomočno sodno od-
ločbo popolnoma odvzeta poslovna sposobnost ali podaljšana roditeljska 
pravica staršev ali drugih oseb čez njihovo polnoletnost, če sodišče po 9. 
avgustu 2006 ni posebej odločilo o odvzemu pravice voliti in biti voljen (32. 
člen prehodnih in končnih določb ZVDZ).
Na referendumu se lahko glasuje na voliščih, ki jih je določila Okrajna vo-
lilna komisija za območje, v katerega je volivec vpisan v splošni volilni ime-
nik, v nedeljo, 13. maja 2018, od 7. do 19. ure in v posebnih primerih, ki 
jih odloča zakon: 
• po pošti v Republiki Sloveniji, če je volivec, ki bo na dan glasovanja 

na zdravljenju v bolnišnici ali zdravilišču, v zaporu ali priporu, v domu 
za ostarele občane in nima prijavljenega stalnega prebivališča v domu, 
tako, da najpozneje do 2. maja. 2018 sporoči Okrajni volilni komisiji, da 
želi glasovati na tak način. Na enak način lahko glasujejo tudi invalidi, 
če OVK predložijo odločbo pristojnega organa o priznanju statusa inva-
lida,

• na predčasnem glasovanju na posebnem volišču na sedežu Upravne 
enote Grosuplje, Taborska cesta 1, II. nadstropje,  v torek, 8. 5., sredo 
9. 5. in v četrtek 10. 5. 2018 med 7. in 19. uro, 

• na domu na dan glasovanja 13. 5. 2018, če bo volivec najpozneje 3 dni 
pred dnevom glasovanja, to je do vključno srede 9. 5. 2018, sporočil 
Okrajni volilni komisiji Grosuplje na tel. št. 7810 917 in 7810 910, da 
želi glasovati na tak način, 

• na volišču, določenem za glasovanje volivcev, ki nimajo stalnega prebi-
vališča na območju okraja (OMNIA) s sedežem na Upravni enoti Gro-
suplje, Taborska cesta 1, II. nadstropje, na dan glasovanja 13. 5. 2018. 
Če želi volivec glasovati na tak način, mora do srede 9. 5. 2018 to pisno 
sporočiti Okrajni volilni komisiji (tiste Upravne enote kjer ima volivec 
prijavljeno stalno prebivališče) obrazec vloge je na voljo na spletni stra-
ni Državne volilne komisije, 

• na diplomatsko konzularnih predstavništvih in po pošti iz tujine, če to 
sporočijo Državni volilni komisiji najpozneje 15. dni pred dnem glaso-
vanja,

• volivci – invalidi lahko glasujejo po pošti tudi stalno, če to sporočijo 
Državni volilni komisiji in predložijo odločbo pristojnega organa o pri-
znanju statusa invalida. Obvestilo invalida o stalnem glasovanju po po-
šti velja do preklica. Prvo sporočilo o stalnem glasovanju mora invalid 
posredovati Državni volilni komisiji najkasneje deset dni pred dnem 
glasovanja.

Volilna opravila vodijo in izvajajo volilni organi, ki vodijo volitve v Državni 
zbor, to je Državna volilna komisija, volilne komisije volilnih enot in okrajne 
volilne komisije. Glasovanje na voliščih in ugotavljanje izida glasovanja na 
voliščih vodijo volilni odbori. 

SESTAVA OKRAJNE VOLILNE KOMISIJE GROSUPLJE
4. VOLILNA ENOTA, 3. VOLILNI OKRAJ
sedež: Taborska cesta 1, Grosuplje, tel. št. 7810 917, 7810 910, e-naslov: 
ovk.grosuplje@gov.si 
PREDSEDNICA:      POLONA MARJETIČ-ZEMLJIČ
NAMESTNICA PREDSEDNICE:  ŠPELA JOVANOVIČ GABERŠEK 
ČLANICA:   MILENA STRNAD
NAMESTNIK ČLANICE:  ANDREJ ŠTRUS
ČLANICA:   ANA ZUPANČIČ
NAMESTNIK ČLANICE:  UROŠ GRUDEN
ČLANICA:   NEVENKA ZAVIRŠEK
NAMESTNIK ČLANICE:  BOJAN NOVAK
TAJNIK OVK:               ANDREJ STRUNA
NAMESTNICA TAJNIKA I:  DRAGICA URBAS
NAMESTNICA TAJNIKA II:                MARUŠKA SEVER

Tajnik OVK Grosuplje: Andrej Struna

Objava oglasnih sporočil za 
referendum in volitve
Uredništvo sporoča organizatorjem predreferendumske in predvolilne kampanje v občini Ivančna Gorica, da 
bo v prihajajoči majski izdaji Klasja, ki bo izšla 10. maja 2018, možna objava oglasnih sporočil.
Za predstavitev mnenj o temi, o kateri se bo odločalo na referendumu 13. maja 2018, imajo politične stranke, 
ki delujejo v občini Ivančna Gorica, oz. registrirane skupine občanov, ki organizirajo predreferendumsko kam-
panjo, na voljo brezplačni prostor ¼ časopisne strani (dimenzija 185x130 mm, oz. Wordova datoteka, v kateri 
besedilo in morebitne fotografije ne presegajo ene A4 strani).
Za predstavitev programa in kandidata stranke na predčasnih volitvah poslank in poslancev v Državni zbor RS, 
ki bodo 3. junija 2018, imajo politične stranke, ki delujejo v občini Ivančna Gorica, na voljo brezplačni prostor 
½ časopisne strani (dimenzija 261 x 185 mm oz. Wordova datoteka v kateri besedilo in morebitne fotografije 
ne presegajo dve A4 strani).
Zakup dodatnega oglasnega prostora je možen v skladu s cenikom o oglaševanju v časopisu Klasje, ki je obja-
vljen na spletni strani www.klasje.net.
Oglasno gradivo za referendum in volitve sprejema uredništvo v elektronski obliki v PDF formatu ali Wordovi 
datoteki (fotografije, ki so vstavljene v Wordovo datoteko, morajo biti obvezno posredovane še posebej v JPG 
datoteki), na elektronskem naslovu urednistvo@klasje.net, najpozneje do torka, 8. 5. 2018. 
Dodatna vprašanja in informacije: 01 781 21 30, urednistvo@klasje.net.

Uredništvo 
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Republika Slovenija        
OKRAJNA VOLILNA KOMISIJA GROSUPLJE   Številka: 041-2 /2018-5
4. volilna enota, 3. volilni okraj    Datum: 4. 4. 2018

Na podlagi 38. in 41. člena Zakona o referendumu in ljudski iniciativi (Uradni list RS, št. 26/07 – uradno prečiščeno 
besedilo) in Sklepa o določitvi ponovnega datuma glasovanja na Zakonodajnem referendumu o Zakonu o izgra-
dnji, upravljanju in gospodarjenju z drugim tirom železniške proge Divača-Koper (Uradni list RS, št. 20/2018) je 
Okrajna volilna komisija Grosuplje sprejela naslednji 

S K L E P
O DOLOČITVI VOLIŠČ IN NJIHOVIH OBMOČIJ 

Za izvedbo ponovnega glasovanja na zakonodajnem referendumu o Zakonu o izgradnji, upravljanju in gospodar-
jenju z drugim tirom železniške proge Divača-Koper, ki bodo v nedeljo, 13. maja 2018, je Okrajna volilna komisija 
Grosuplje na seji dne 4. 4. 2018 določila naslednja volišča in njihova območja: 

I.
zap. 
št.

oznaka 
volišča

ime volišča sedež volišča območje volišča dostopno 
invalidom

25. 403032 KULTURNI DOM IVANČNA 
GORICA I.

Sokolska ul. 4, 
Ivančna Gorica

Ivančna Gorica da

26. 403033 KULTURNI DOM IVANČNA 
GORICA II.

Sokolska ul. 4, 
Ivančna Gorica

Gorenja vas, Malo Črnelo, Malo Hudo, Mleščevo, 
Mrzlo Polje, Spodnja Draga, Stranska vas ob 
Višnjici, Škrjanče, Veliko Črnelo, Vrhpolje pri 
Šentvidu

da

27. 403034 KULTURNI DOM MULJAVA Muljava 20 Bojanji Vrh, Leščevje, Male Kompolje, Male Vrhe, 
Mevce, Muljava, Oslica, Potok pri Muljavi, Sušica, 
Trebež, Velike Kompolje, Velike Vrhe

da

28. 403035 GASILSKI DOM STIČNA Stična 144 Gabrje pri Stični, Mala Dobrava, Stična, Vir pri 
Stični

da

29. 403036 GASILSKI DOM METNAJ Metnaj 2 Debeče, Dobrava pri Stični, Mala Goričica, 
Mekinje nad Stično, Metnaj, Obolno, Osredek nad 
Stično, Planina, Poljane pri Stični, Pristava nad 
Stično

da

30. 403037 MESTNA HIŠA VIŠNJA GORA Višnja Gora, 
Mestni trg 21

Dedni Dol, Peščenik, Podsmreka, Polje pri Višnji 
Gori, Spodnje Brezovo, Stari trg, Velika Dobrava, 
Višnja Gora, Zgornja Draga

da

31. 403038 GASILSKI DOM KRIŠKA VAS Kriška vas 10 Kriška vas, Nova vas, Pristava pri Višnji Gori, 
Zavrtače

da

32. 403039 GASILSKI DOM VRH PRI VIŠNJI 
GORI

Vrh pri Višnji 
Gori 2

Gorenje Brezovo, Kamno Brdo, Leskovec, Sela pri 
Višnji Gori, Vrh pri Višnji Gori

da

33. 403040 KULTURNI DOM ŠENTVID I. Šentvid pri 
Stični 70

Griže, Petrušnja vas, Pristavlja vas, Šentvid pri 
Stični

da

34. 403041 KULTURNI DOM ŠENTVID II. Šentvid pri 
Stični 70

Artiža vas, Glogovica, Grm, Male Češnjice, 
Mali Kal, Radohova vas, Selo pri Radohovi vasi, 
Šentpavel na Dolenjskem, Velike Češnjice, Velike 
Pece, Veliki Kal, Zaboršt pri Šentvidu

da

35. 403043 GASILSKI DOM DOB Dob pri 
Šentvidu 8

Boga vas, Breg pri Dobu, Dob pri Šentvidu, Male 
Pece, Podboršt, Pokojnica, Rdeči Kal, Sad, Sela pri 
Dobu, Škoflje

da

36. 403044 VEČNAMENSKI OBJEKT HRASTOV 
DOL

Hrastov Dol 2 Hrastov Dol, Lučarjev Kal, Trnovica da

37. 403045 DOM KRAJANOV TEMENICA Temenica 2 A Bratnice, Breg pri Temenici, Bukovica, Čagošče, 
Dolenja vas pri Temenici, Male Dole pri Temenici, 
Praproče pri Temenici, Pungert, Šentjurje, 
Temenica, Velike Dole pri Temenici, Videm pri 
Temenici

da

38. 403046 KULTURNI DOM AMBRUS Ambrus 56 Ambrus, Bakrc, Brezovi Dol, Kal, Kamni Vrh pri 
Ambrusu, Primča vas, Višnje

da

39. 403047 PODRUŽNIČNA ŠOLA ZAGRADEC Zagradec 33 Breg pri Zagradcu, Češnjice pri Zagradcu, Dečja 
vas pri Zagradcu, Fužina, Gabrovka pri Zagradcu, 
Grintovec, Kitni Vrh, Kuželjevec, Male Rebrce, 
Malo Globoko, Marinča vas, Tolčane, Valična vas, 
Velike Rebrce, Veliko Globoko, Zagradec

da

40. 403048 DRUŽBENI CENTER KRKA  Krka 1 d Gabrovčec, Gradiček, Krka, Krška vas, Laze nad 
Krko, Male Lese, Mali Korinj, Podbukovje, Ravni 
Dol, Trebnja Gorica, Velike Lese, Veliki Korinj, 
Znojile pri Krki

da

II. 
Okrajna volilna komisija Grosuplje določa tudi posebni volišči, in sicer: 
• Volišče št. 901 za predčasno glasovanje dne 8. 5., 9. 5. in 10. 5. 2018 s sedežem na Upravni enoti Grosuplje, 

Taborska cesta 1, Grosuplje v II. nadstropju – dostopno invalidom,
• volišče št. 970 – OMNIA za volivce, ki nimajo stalnega prebivališča na območju okraja, in sicer s sedežem na 

Upravni enoti Grosuplje, Taborska cesta 1, Grosuplje v II. nadstropju – dostopno invalidom. 

III. 
Ta sklep se posreduje Upravni enoti Grosuplje, pristojni izpostavi geodetske uprave, Državni volilni komisiji in 
objavi v lokalnih časopisih. 

Polona Marjetič Zemljič, univ. dipl. prav.
PREDSEDNICA OKRAJNE VOLILNE KOMISIJE GROSUPLJE

Nakup ali prodaja 
nepremičnine
V zadnjem času se na nepremičninskem trgu dogaja! V deželo so prišli boljši 
gospodarski časi, ljudje s(m)o povečini pozabili na krizne čase in stanovanj-
ski krediti so postali ugodnejši. Vse navedeno in verjetno še kaj je pripeljalo 
do oživitve nepremičninskega trga, katerega največja trenutna značilnost 
je, da povpraševanje presega ponudbo, zaradi česar se posledično dražijo 
cene nepremičnin. Tudi v naši občini je tako.
Ampak v tem članku ne bom govoril o dogajanju na nepremičninskem trgu, 
temveč o tem, zakaj je priporočljivo, da vam pri kupoprodaji nepremičnine, 
torej bodisi, da ste kupec ali prodajalec, pomaga pravni strokovnjak – od-
vetnik ali notar.
Ljudje se prevečkrat odločijo, da bodo pogodbe prepisali kar z interneta 
ali pa da jim jih bo spisal nekdo, ki se ljubiteljsko ukvarja s pravom. Seveda 
je razumljivo, da želijo opraviti kupoprodajo nepremičnine s čim manjši-
mi stroški, vendar je varčevanje pri tako pomembni in visokocenovni stvari 
lahko zelo nevarno. Človek največkrat kupi stanovanjsko nepremičnino le 
enkrat v življenju, kupnina znaša lahko tudi bistveno več kot 100.000 EUR, 
odvisno, ali se kupuje stanovanje ali stanovanjska hiša, kljub temu pa je pri 
tem bistveno manj previden, kot npr. pri nakupu avta, ki ga kupuje vsakih 
nekaj let in za bistveno nižjo ceno. Večini državljanov ne pride na misel, da 
bi sami popravljali avto, če se jim ta pokvari, niti, da bi si sami uredili priče-
sko, čeprav bi verjetno tudi znali s škarjami odrezati šop las, pri pogodbah 
pa velja praksa, da jih zna sestaviti vsak, ki kdaj prebere pravni nasvet in 
prepiše nekaj členov s spleta. Tako kot ne bi svojega dragega avtomobila 
zaupali v popravilo šušmarju, niti ureditev svoje pričeske sebi, naj tudi za 
pogodbe, predmet katerih so nepremičnine, velja pravilo, da vam jih se-
stavijo strokovnjaki, ki se na to spoznajo, imajo ustrezno izobrazbo, znanje, 
izkušnje in zlasti vedenje, kaj se pri določenem pravnem poslu lahko zalomi 
in kako se pred tem zavarovati.
Odvetniki in notarji vam bodo na razumljiv način pojasnili vsebino pravnega 
posla, ki ga želite skleniti, in vas tudi seznanili z običajnimi tveganji, ki se 
vam lahko zgodijo v tem pravnem poslu. Prav tako pa vam bodo zapletene 
pravne izraze razložili in predstavili tako, da boste natančno vedeli, kakšno 
pogodbo podpisujete in kakšne pravne posledice lahko pričakujete.
V izogib nevšečnostim in veliki škodi, ki jo lahko utrpite pri tako dragih in 
življenjsko pomembnih poslih, vam priporočam, da se pri nepremičninskih 
poslih vedno obrnete po pomoč na odvetnika ali notarja, ki vam bo znal 
pravilno svetovati in vam bo sestavil pogodbo z ustreznimi varovalnimi kla-
vzulami, prav tako pa bo znal svetovati tudi o davčnem vidiku vašega nepre-
mičninskega pravnega posla. Dajatev, ki je najpogostejša pri kupoprodajah 
nepremičnin, ni samo 2 % davek na promet nepremičnin, ampak je lahko 
tudi do 25 % dohodnina od dobička iz kapitala pri odsvojitvi nepremičnine 
in do 25 % davek na dobiček od spremembe namembnosti zemljišča. 
Ravno pred kratkim se je pri meni zglasila stranka, ki je želela prodati svoje 
1000 m2 veliko zemljišče, ki ga je pred nekaj dni manj kot 3 leti kupila kot 
kmetijsko zemljišče za 5 EUR/m2, zdaj pa je po spremembi namenske rabe 
zazidljivo zemljišče. S kupcem sta se dogovorila za ceno 30 EUR/m2. Do-
biček tako znaša 25 EUR/m2 oz. 25.000 EUR za celotno zemljišče. Stranki 
se je mudilo s prodajo, zato je želel, da čim prej sestavim kupoprodajno 
pogodbo, da jo s kupcem podpišeta in da začnem urejati postopek pred 
finančnim uradom glede davčnega vidika kupoprodaje. Davek na dobiček iz 
kapitala pri odsvojitvi nepremičnine je za prvo leto lastništva po spremembi 
namembnosti 25 % od dobička, po prvem letu do tretjega leta lastništva 
znaša davčna stopnja 15 %, po tretjem letu do desetega leta lastništva je 
davčna stopnja 5 %, kasneje pa navedenega davka ni več. Ker je bilo do pre-
teka teh let lastništva in s tem do znižanja davčne osnove za 10 % le 7 dni, 
sem vprašal stranko, ali se ji res zelo mudi. Odgovorila je, da zelo in da bi 
bila zelo vesela, če bi lahko pogodbo sklenili že naslednji dan. Ko sem stran-
ki povedal, da lahko privarčuje pri davku 2.500 EUR, če počaka s sklenitvijo 
pogodbe 7 dni, se stranki ni več tako mudilo …
Tudi zaradi svetovanja o davčni optimizaciji vašega nepremičninskega po-
sla je strošek odvetnika ali notarja priporočljiv, največkrat pa tudi več kot 
opravičen.
Vljudno vabljeni k spremljanju rubrike Pravo na vaši strani bralci Klasja še 
naprej. Če imate pravna vprašanja pa jih lahko zastavite na urednistvo@
klasje.net ali po pošti na naslov Klasja.

Odvetniška pisarna Tadeje Erzin Potočnik,
odvetnik Jože Petek

Vrtnarija Rojc
Štefan Rojc
gsm: 040 418 785
Malo Črnelo 7
1295 Ivančna Gorica

Tudi letos smo za Vas pripravili pestro izbiro  
balkonskega cvetja, trajnic, zelenjave …

BREZPLAČNO vam nasadimo in vzdržujemo korita.
Delovni čas: ponedeljek-sobota od 8h do 19h. Vljudno vabljeni!

P R A V O   N A   V A Š I   S T R A N I
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Razpoke na stavbah je (naj)ceneje rešiti prej kot kasneje

Zadnje mesece se gradbenemu sektorju spet napoveduje lepša priho-
dnost. Napovedujejo se večje investicije v večstanovanjske objekte v ve-
čjih slovenskih urbanih središčih, več bo tudi nestanovanjskih gradenj in 
adaptacij obstoječih stavb. Pri adaptacijah in rekonstrukcijah je pomemb-
no preveriti tudi, ali so v času življenjske dobe stavbe na nosilnih konstruk-
cijskih elementih slučajno nastale kašne razpoke, ki bi lahko bile posledica 
posedanja zemljine. V zadnjih sušnih poletjih se je nivo podtalnice precej 
znižal in neredko je bila posledica tudi posedanje zemljine in manjše do 
večje razpoke na stavbah, ki so sicer posledica neustrezno rešenega teme-
ljenja. Obstajajo tudi primeri, ko so se stavbe dobesedno prelomile. Eno 
najboljših in najelegantnejših rešitev »dvigovanja« stavbe in povečanje 
nosilnosti zemljine pod temelji izvaja ivanško podjetje Uretek. O njihovi 
tehnologiji in izkušnjah smo se pogovarjali z direktorjem podjetja Tonetom 
Metelkom.   

Kako bi v nekaj kratkih stavkih opi-
sali vaše podjetje?
Podjetje Uretek se ukvarja z geo-
tehničnimi sanacijami temeljnih 
tal. S posebno ekspanzijsko smolo 
injektiramo šibko zemljino, ki se 
nahaja pod temelji z namenom, da 
to zemljino utrdimo in povečamo 
njeno nosilnost. S tem zaustavimo 
posedanje temeljev in stabiliziramo 
objekt. Tovrstne posege običajno 
izvajamo na hišah, stanovanjskih 
blokih, poslovnih stavbah, industrij-
skih objektih, šolah, spomeniško za-
ščitenih objektih. Z našo tehnologijo 
prav tako saniramo infrastrukturne 
objekte, kot so ceste, avtoceste, 
železnice, letališke ploščadi in po-
dobno. Poudariti moram, da Uretek 
razpolaga z najsodobnejšo tehnično 
opremo, ki omogoča izvedbo pose-
gov brez razkopavanja. 
Uretek d. o. o. iz Ivančne Gorice je 
del finsko-italijanske mednarodne 
poslovne skupine, ki je prisotna v 
več kot 60 državah po vsem svetu že 
več kot 30 let, v Sloveniji pa 20 let. 
Od leta 2004 ima podjetje svoj se-
dež na Sokolski ulici v Ivančni Gorici.

Katere (vse) težave rešujete?
Problemi, ki jih rešujemo, so pove-
zanih s t. i. diferenčnim posedanjem 
temeljev, temeljnih plošč ali celo-
tnih objektov. Posedanje temeljev 
se običajno odrazi v pojavu razpok 
na temeljih, stenah in stropih. Pri 
večjih posedkih pride tudi do ve-
čjih deformacij na konstrukciji, ki 
lahko ogrozijo stabilnost in varnost 
objekta. Pri posedanju objektov na-
čeloma ločimo dve vrsti problemati-
ke - površinsko in globinsko. Prva je 
navadno prisotna na različnih plo-
ščadih, terasah, tlakih in povoznih 
površinah. Globinska problematika 
pa je tipično prisotna na objektih 
visokih gradenj, kamor sodijo stavbe 
vse od stanovanjskih hiš do velikih 
industrijskih objektov. Površinsko 
problematiko rešujemo s tehniko 
Uretek Floor Lift. Gre za plitvo injek-
tiranje temeljnih tal neposredno pod 
talno konstrukcijo (ploščo, tlakom) 
do globine enega metra. Nasprotno 
pa v primerih, kjer so prisotne večje 
statične obremenitve, uporabljamo 
sistem Uretek Deep Injections. Gre 
za sistem globinskega injektiranja 

terena, običajno do globine 3,0 – 4,0 
m, v določenih primerih pa tudi do 
globine več kot deset metrov.

Kdo vas največkrat pokliče »na po-
moč«?
Geotehnični injektirni sistemi Ure-
tek so namenjeni reševanju težjih 
problemov s posedanjem temeljev. 
Naše storitve večkrat potrebujejo 
različna podjetja, ki imajo težave s 
posedanjem temeljev težjih strojev 
ali industrijskih tlakov. Pogosto iz-
vajamo posege na objektih javnega 
značaja, kot so šole in vrtci. Trenu-
tno izvajamo injektiranje temeljnih 
tal na večjem stanovanjskem bloku 
v Kranju. Etažni lastniki so več let od-
lašali s prepotrebno sanacijo. Obseg 
razpok na stenah je dosegel že kritič-
no mejo. Zdaj bo ta problematika re-
šena v kombinaciji z našim geoteh-
ničnim posegom in izvedbo statičnih 
ojačitev poškodovanih zidov. Poleg 
navedenega izvajamo tudi manjše 
posege, kot so npr. stabiliziranje po-
sedenih nosilnih sten ali vogalov pri 
hišah. Take posege običajno zaključi-
mo v enem ali dveh dnevih.

Zakaj prihaja do tovrstnih težav?
Posedanje temeljev je posledica ne-
ustrezne priprave terena pred gra-
dnjo, napak pri gradnji ali kasnejših 
sprememb v terenu. Med najpogo-
stejše vzroke spadajo izsušitev tere-
na (suša), puščanje vodovodnih cevi 
in odtokov, neustrezno utrjeni nasi-
pi, izkopi v bližini objekta, delovanje 
podtalnice in posledično izpiranje 
temeljev, vibracije … V novejšem 
času imajo čedalje večji vpliv na 
zemljino podnebne spremembe – 
nenadne menjave suše in močnega 
deževja.

Za kolikšen delež teh vzrokov so kri-
vi projektanti, kolikšen jih odpade 
na izvajalce in za koliko težav je kri-
va višja sila?
Na to vprašanje je nemogoče odgo-
voriti enoznačno, saj v zvezi s tem 
ne obstajajo nobene študije ali sta-
tistike. Ko pridemo na poškodovan 
objekt, je naša naloga identificirati 
zatečeno stanje. S pregledom siste-
ma razpok in poškodb skušamo ugo-
toviti, kaj je vzrok za nastalo stanje 
in kje je žarišče problema. Ta pristop 
zajema tudi različne geotehnične 

preiskave, meritve in sondaže. Pri 
tem seveda ne iščemo krivca za na-
stalo situacijo, saj to ne sodi v okvir 
naše dejavnosti.

Kako bi lahko sami investitorji/
projektanti predvideli potencialne 
težave zaradi »višje sile«, če sploh?
Projektiranje in vse potrebne pri-
prave na gradnjo so v Sloveniji na 
precej visoki ravni. Predvidevanje 
zapletov pri gradnji in morebitnih 
težav z objektom zaradi slabega 
terena je možno v primerih, ko se 
pred začetkom gradnje izvedejo 
ustrezne geološke in geomehan-
ske preiskave na parceli, na kateri 
je predvidena gradnja. Preiskave in 
meritve nam povedo, kolikšna je do-
pusta obremenitev temeljnih tal. Na 
osnovi tega podatka in informacije 
o statični obtežbi objekta se potem 
določita geometrija in dimenzije 
temeljev. Vsi navedeni podatki so 
med seboj soodvisni in povezani. Že 
v času projektiranja lahko geomeha-
nik na podlagi kvalitetnih podatkov 
izračuna, kolikšni bodo predvideni 
konsolidacijski posedki objekta po 
izgradnji. Navedene informacije in 
podatke običajno lahko najdemo v 
gradbeni dokumentaciji v poglavju 
»Geološko-geomehansko poročilo s 
pogoji temeljenja«. Vseh možnih te-
žav zaradi višje sile v času, ko objekt 
že stoji, pa seveda ne more predvi-
deti nobena stroka.

Dajete kakršnokoli zagotovilo, da 
bo sanacija z vašo pomočjo uspe-
šna? In to podprete z garancijo na 
svojo storitev?
Uretek je podjetje, ki je že od svo-
jih začetkov izrazito usmerjeno v 
razvoj in inovacije. Večina naših 
tehnoloških postopkov je zaščitenih 
z evropskimi patenti. Materiale, ki 
jih uporabljamo, so razvili Uretekovi 
inženirji v sodelovanju s priznanimi 
evropskimi inštituti in univerzami. 
Pri posegih uporabljamo raztezne 
poliuretanske smole najvišje kako-
vosti, ki se proizvajajo izključno v 
Nemčiji. Na nivoju izvedbe sanacije 
izvajajo meritve tako pred posegi 
kot po njih. Sam postopek injektira-
nja se vedno nadzoruje in usmerja 
na osnovi natančnih laserskih me-
rilnikov, s katerimi merimo premike 
terena in objekta. Kakovostni mate-
riali, poglobljeno strokovno znanje 
in dolgoletne izkušnje v geotehnični 
stroki nam omogočajo, da za svoje 
posege nudimo garancijo v traja-
nju deset let. Sicer so naši materiali 
zasnovani tako, da ne spreminjajo 
svojih mehanskih lastnosti najmanj 
65 let. Zato naši posegi veljajo za 
trajne.

V koliko primerih ste bili tudi vi z 
vašo tehnologijo nemočni? Kakšen 
je bil splet okoliščin v teh primerih?
Seveda obstajajo situacije, v kate-
rih injektiranje terena ni tehnično 
smiselno. Značilen primer tega je 
organska zemljina, kot je npr. šota, 
ki je dominanten tip zemljine na Lju-
bljanskem barju. Šota ima izjemno 
nizko stopnjo odpornosti in se injek-
cijam umika praktično v nedogled, 
zato se na tem območju injektiranje 
ne izvaja. Obstajajo pa nekatere iz-
jeme, zlasti v primeru, ko je šota 
pomešana z glinasto, meljno ali pe-
ščeno zemljino. 

Glede na globalne napovedi glede 
vse manjše stanovitnosti vremena 
- kakšne posledice za stavbe lahko 

napoveste?
Kakršnokoli napovedovanje je tvega-
no. Globalne podnebne spremembe 
izraziteje opažamo v zadnjih 20 – 30 
letih. Glavna težava je pojav vre-
menskih ekstremov. Ko pride suša, 
je ta izrazito huda; ko pridejo popla-
ve, so le-te neverjetno obsežne. Kar 
je nekoč veljalo za stoletno sušo ali 
poplavo, se zdaj dogaja že vsakih ne-
kaj let. Za stabilnost objektov ti po-
javi zagotovo niso nekaj pozitivnega.

Koliko stanejo vaše storitve? Lah-
ko ceno določite zgolj z ogledom in 
meritvami objekta?
Pri svojem delu vsak objekt obrav-
navamo individualno. Prvi korak je 
pregled objekta in seznanitev z na-
črti in drugimi podatki, s katerimi 
razpolaga lastnik. Na podlagi pregle-
da se odločimo na nadaljnje korake, 
ki lahko vključujejo potrebne geo-
mehanske preiskave in meritve. Ko 
pridobimo vse potrebne podatke, 
lahko pripravimo predlog sanacije 
z izvedbenim elaboratom in pred-
računom. Nato je stvar investitorja, 
ali se bo odločil za naročilo ali ne. 
Glede na organizacijo strojnega par-
ka naj povem, da izvajamo nekoliko 
večje posege, ki običajno stanejo od 
pet tisoč evrov naprej. Geotehnično 
injektiranje manjših objektov na-
mreč ni ekonomično.

Ali se kdaj zgodi, da bi bila cena 
vaše storitve višja od trenutne vre-
dnosti objekta in se lastnik vseeno 
odloči za sanacijo?
Takega primera v Sloveniji še nismo 
imeli. Mogoče bi se lahko znašli v ta-
kšni situaciji pri obnovi kakšne spo-
meniško zaščitene stavbe.

Kako so se v zadnjih desetih letih 
razvijale tehnologije in materiali, ki 
jih vsakodnevno uporabljate?
Kot sem že omenil, je Uretek ra-
zvojno usmerjeno podjetje, ki raz-

polaga z različnimi tehnologijami. V 
Sloveniji večino sanacij izvedemo z 
metodama Deep Injections in Floor 
Lift. Uretek v zahodni Evropi opravi 
veliko posegov tudi z metodami Ca-
vity Filling (zapolnitev podzemnih 
praznin), Walls Restoring (statična 
utrditev masivnih zidov) in Water 
Barrier (zaustavitev pronicanja vode 
na globokih objektih). Rezultat več-
letnih raziskav pa je metoda Deep 
Injections Ultra, za katero je skupi-
na Uretek pridobila evropski patent 
pred nekaj meseci. Gre za izredno 
napredno tehnologijo, s katero se iz-
vaja »ultra« natančen 3D monitoring 
objektov s kombiniranim sistemom 
laserskih merilnikov in radarjev. Pri 
tem merimo stabilnost objekta in 
morebitne premike v času izvajanja 
geotehnične sanacije temeljev.

Vas lahko prosim še za zaključno 
misel za konec prispevka?
Za razliko od nekaterih drugih držav 
imamo Slovenci zelo visok odstotek 
lastniških objektov, ki nam veliko 
pomenijo in smo nanje ponosni. 
V primeru, ko se na stavbi pojavijo 
posedki temeljev in poškodbe, la-
stnikom svetujem, da ukrepajo pra-
vočasno, brez odlašanja. Hiter odziv 
zagotavlja kvalitetno sanacijo, ki je v 
končni fazi tudi najcenejša.

Franc Fritz Murgelj

ZAITEX, TRGOVINA, GOSTINSTVO IN AVTOPREVOZNIŠTVO D. O. O.,
Usnjarska 10, Šmartno pri Litiji

takoj  redno zaposli

VOZNIKA MINIBUSA 
ZA PREVOZE PO SLOVENIJI IN TUJINI, PRETEŽNO  
NA LETALIŠČA IN ZA PREVOZE ŠOLSKIH OTROK.

Zaposlitev bo za določen čas  z možnostjo  podaljšanja za nedoločen 
čas. Kandidati  morajo  imeti opravljen  vozniški izpit D kategorije in 
kodo 95. 

Iščejo pa tudi kandidata za občasno pomoč, lahko je tudi upokojenec. 
Pisne vloge pošljite čim prej na elektronski naslov: zaitex@siol.net. 

Za vse uporabnike regionalne ceste med Krko in Lučami v grosupeljski ob-
čini je razveseljiva novica, da je država pred kratkim začela z obnovo se-
demkilometrskega odseka makadamske ceste. Predvideva se, da bo cesta 
asfaltirana do konca junija. V času gradnje je na odseku ceste popolna za-
pora, obvoz pa poteka skozi Ivančno Gorico.
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Geolog prinaša mirne 
noči in odnese visoke 
stroške za sanacijo 
razpok

Marko Košir iz Kriške vasi, po poklicu geolog, je tisti strokovnjak, ki bi ga 
morali v naši občini vsi graditelji srečati vsaj enkrat v življenju. Prinaša 
veliko mirnejši spanec, predvsem pa lahko privarčuje precej denarja za 
neljube posledice ob morebitnem posedanju terena pod težo naše ne-
premičnine. Dejstvo je namreč, da večina Slovenije predstavlja kraški 
svet, ki graditeljem nizkih in visokih gradenj vedno znova postreže z 
veliko presenečenji. O tistih največjih pri gradnji avtocest in regionalnih 
cest vedno poročajo celo vsi nacionalni mediji.

V Sloveniji obstajata dva značilna kraška terena. Primorski kras in do-
lenjski kras. Kamninska osnova apnenca je v obeh v glavnem podobna, 
vrtačasta, škrbinasta in neravna. Na dolenjskem krasu prekriva apnenec 
rdečkasta glinena zemljina »terra rossa« debeline od nekaj cm do nekaj 
10 m. Na primorskem Krasu pa je ta krovnina v večji meri erodirana 
zaradi izsekavanja gozdov, za potrebe gradnje Benetk in posledično ero-
zije, tako da so kraški pojavi vidni na površju.

Težave pri gradnji na dolenjskem krasu lahko strnemo v dva glavna tipa 
težavne zemljine za temeljenje. Najprej naj omenimo gradnjo na ne-
homogenih temeljnih tleh, kjer so v tleh med škrbinami nepodajnega 
apnenca žepi stisljive gline in lahko pride do pokanja temeljev in sten 
nad njo. Drugi tip najpogostejšega terena za gradnjo predstavljajo gli-
nena tla, ki so občutljiva na vlago, kjer pri razmočenju ali po daljšem 
sušnem obdobju lahko pride do posedanja temeljev. Povsod pa se lah-
ko pojavi še težava zaradi slabe prepustnosti tal in posledično slabega 
ponikanja meteornih vod.

Pri projektiranju temeljenja objekta je za dimenzioniranje temeljev 
treba poznati nosilnost temeljnih tal. Nekateri projektanti predhodno 
zahtevajo geološko poročilo, nekateri pa nosilnost tal predpostavijo in 
predpišejo ogled geomehanika pri izvedbi, ki potrdi pravilnost predpo-
stavk. Tu pogosto prihaja do spremembe načina temeljenja zaradi neu-
strezno projektiranih temeljev. 

Največjo težavo pa predstavlja gradnja na plazovitem terenu, kjer lahko 
poleg poškodb, ki jih je možno sanirati, dejansko pride tudi do poru-
šitve objekta. Na vseh takšnih območjih je za pridobitev gradbenega 
dovoljenja treba pridobiti vodno soglasje DRSV (prej ARSO), ki na osno-
vi karte plazovitosti in erodibilnosti zahteva geološko poročilo. V tem 
poročilu je potrebno ugotoviti te nevarnosti in predpisati ukrepe za nji-
hovo odpravo za varno gradnjo objekta.

V ta namen obstajajo različne metode za globinski pregled sestave in 
nosilnosti terena. Najpogosteje uporabljena metoda so sondažni jaški, 
ki so tudi najcenejši. Ker gre za izkop z bagrom, ima ta metoda preiskave 
majhen globinski doseg. V primeru preiskav večjih globin se uporabljajo 
jedrne vrtine. Za preiskovanje kamnitega terena pa se v glavnem upo-
rablja georadar.
Izvajajo se tudi laboratorijske analize materialov, vrednosti se upora-
bljajo za izračune stabilnosti in posedkov.

Geolog Košir pravi, da nemogočih situacij z današnjo tehnologijo v 
gradbeništvu ni, so samo predrage situacije. Najtežja situacija je po 
njegovih besedah gradnja hiše na plazovitem pobočju, ki bo skoraj za-
gotovo sprožila plaz. Rešitev je mogoča s pilotno steno, sidrano z geo-
tehničnimi sidri, ki bo zadrževala celotno pobočje nad hišo. Strošek te 
izvedbe pa je lahko nekajkratna vrednost hiše. V takem primeru odsve-
tuje gradnjo, čeprav je to za graditelja zelo težko sprejemljivo.

Franc Fritz Murgelj

Ivankin pehar
Spet je (bo) vroče. Je klima v vašem avtu še brezhibna?
Zime je konec, pomlad bomo preskočili, ker se začenja poletna vročina. Avtomobilske klimatske naprave so posta-
le nepogrešljiv del avtomobilistične opreme, od katerih pričakujemo, da delujejo učinkovito in zanesljivo.  Ne le, 
da nas v vročih mesecih ohladijo, iz vozila prav tako odstranijo odvečno vlago in preprečujejo zameglitev vetro-
branskega stekla. Je pa priporočljivo klimo, čeprav  menimo, da še dobro deluje, redno servisirati in očistiti vsaj na 
vsake dve leti. Alge (glivice) in bakterije, ki se zaredijo v klimatskih sistemih, lahko povzročijo »moderne« bolezni 
dihal, zastala kondenzacijska tekočina pa povzroča gnitje alg in posledica so neprijetne vonjave. V ivanškem pod-
jetju Avstoservis Caroliner Zajec bodo vsem, ki se bodo odločili za servis in polnjenje plina klimatske naprave, ki 
sicer stane 40 evrov, podarili dezinfekcijo zračnih kanalov.  Brezhibna in čista klimatska naprava skrbi za zdravje vas 
in vaših sopotnikov. www.avtoservis-zajec.si 

Vrtičkarju podarite darilni bon za nakupe v Vrtnem centru KZ Stična
Pogosto smo v dilemi, kaj navdušenemu vrtičkarju ali sadjarju podariti za rojstni dan ali ob kakšni pomembni prilo-
žnosti. Vse praktične pripomočke, ki se jih spomnimo kot eno od možnih daril, že ima. Ob taki priložnosti so za ob-
darovanje zelo praktični tudi darilni boni v eni od bolje založenih trgovin. V Ivančni Gorici imamo možnost nakupa 
darilnih bonov Kmetijske zadruge Stična, ki jih lahko obdarjenci unovčijo v eni izmed njihovih šestih poslovalnic. 
Vrtičkarji in sadjarji bodo prav gotovo vse, kar potrebujejo za svoj prijetni hobi, našli v Vrtnem centru Kmetijske 
zadruge Stična.  Lahko pa se tudi zgodi, da boste »rezultatov« svojega darila deležni kot okusnega obroka. www.
kz-sticna.si/darilni-boni

Dve svetovni priznanji za slovenski alkoholni pijači Berryshka
Destilarna Topp s sedežem v Šentvidu pri Stični in de-
stilarno blizu Dolenjskih Toplic, ki svoje žgane pijače 
in likerje prodaja pod blagovno znamko Berryshka, 
je na tekmovanju World Spirits Award prejela dve vi-
soki priznanji za svoja izdelka. Ocena 92,3 WOB-točk 
je brinjevcu Berryshka Juniper Brandy prinesla zlato 
priznanje, s srebrnim pa se lahko pohvali pijača Ber-
ryshka London Gin (86 WOB-točk).  
Na tekmovanje World Spirits Award se lahko vsako 
leto prijavi le 450 alkoholnih pijač z višjo vsebnostjo 
alkohola. Letošnje tekmovanje je po zaslugi blagov-
ne znamke Berryshka, ki je prejela kar dve nagradi, 
na svetovni zemljevid najbolj kakovostnih alkoholnih 
pijač na svetu postavilo tudi Slovenijo. 
Domača destilarna Topp d. o. o. z več kot 25-letno 
tradicijo je prejela kar dve priznanji strokovne žirije. 
Z zlatim priznanjem se je ob oceni 92,3 WOB-točk okitilo brinovo žganje Berryshka. Gre za čisti destilat iz brinovih 
jagod, narejen po postopku trikratne destilacije. Brinjevec Berryshka je tako v bogato zbirko priznanj dodal novo 
mednarodno priznanje in dokazal, da gre za brinjevec, izdelan po najvišjih standardih, brez dodanih umetnih 
barvil in aditivov. 
»Ocene World Spirits Awards imajo ugled širom sveta in nam veliko pomenijo, saj nam dajo vedeti, da smo stvari 
naredili prav. Seveda odlična ocena pripomore k boljšemu trženju in pospeševanju prodaje, blagovna znamka 
Berryshka je iz leta v leto v svetu bolj prepoznavna,« je povedal Samo Kenda, direktor podjetja Topp in dodal: 
»Naša vizija je postati proizvajalec najbolj kakovostnih alkoholnih pijač in ustvariti v svetu prepoznavno blagovno 
znamko. Načrtujemo tudi proizvodnjo prvega slovenskega viskija, ki bo narejen izključno iz domačih surovin.« 
www.berryshka.com 

Kolesarski center Unibike tudi s skiroji za odrasle
Kolesarski center Unibike se je pred kolesar-
sko sezono precej razširil. Prostorsko in po 
ponudbi. Prostori servisno-prodajnega cen-
tra so zdaj še enkrat večji. Bolj pomemben 
pa je podatek, da je si je mogoče pri njih 
kupiti pravo BMX kolo za največje užitke na 
našem ivanškem poligonu. Kolesa te prizna-
ne blagovne znamke bomo lahko tu tudi 
servisirali. Odrasli pa si bomo lahko končno 
privoščili naši teži in velikosti prilagojene 
skiroje in tako spet obudili navihane mla-
dostniške dni. Yedoo se imenuje blagovna 
znamka skirojev za odrasle, ki jih vozijo tudi 
otroci. Zanje je značilna močna konstrukcija, 

večja kolesa z zračnicami in nosilnost vse do 150 kilogramov. Lahko si jih omislite s posebej zanje razvitimi in v 
Nemčiji izdelanimi blatniki, ki bodo omogočili, da bomo tudi v poslovnem oblačilu čisti prišli do cilja tudi v slabšem 
vremenu. Poslovno rabo izpostavljamo predvsem zato, ker si jih je mogoče omisliti tudi z električnim pogonom. 
Torej se boste lahko med dvema točkama, ki sta lahko oddaljeni tudi nekaj 10 km, prepeljali s tem skirojem brez 
»nožne« pomoči. Še novica za vse učence, ki boste opravljali kolesarski izpit. V kolesarskem centru Unibike vam 
kolo pripravijo tako, da bo z odliko prestalo strogo komisijo in si bo brez minus točk zaslužilo nalepko Varno kolo 
v prometu. www.unibike.si 

Franc Fritz Murgelj

V Ivančni Gorici imamo po novem 
»krompiromat«, ki je verjetno 
edinstven v bližnji in daljni okolici. 
Stoji ob Ljubljanski ulici, pri uvozu 
k trgovini Pikl, omogoča pa na-
kup jedilnega krompirja rumene 
(Bellarosa) in bele (Rudolf) sorte, 
iz integrirane pridelave na kmetiji 
Adamlje v Radohovi vasi. Krompir 
je pakiran po 10 kg. Do naslednje 
številke Klasja zagotovo obiščemo 
Adamljetove, da se pozanimamo 
o tej novosti v naši občini. (Matej 
Šteh)
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Vseslovenski sejem pomlad 2018 bo potekal v petek, 
soboto in nedeljo med 20. in 22. aprilom v Šentvidu 
pri Stični, natančneje v okolici Gostilne Pri Japu. Na 
sejemskem delu vas pričakujemo med 9.00 do 18.00, 
na obsejemskem, ki se bo nadaljeval s koncerti v 
prireditvenem šotoru, pa bomo skupaj do zgodnjih 
jutranjih ur. Tim Gajser bo med drugim preskakoval 
šotor, v soboto bodo motoristi iz cele Slovenije na 
sejmu uradno otvorili motoristično sezono, otroci se 
bodo lahko pomerili v urbanem viteštvu …  
V letošnjem pomladanskem sejmu se bo predstavilo 
več kot 250 razstavljavcev iz cele Slovenije. Kdor je 
sejem obiskal v jesenskem času, naj mu zaupamo, da 
je v pomladnem delu več kot dve tretjini novih raz-
stavljavcev.   
Z vseslovenskim sejmom obnavljamo tradicijo iz leta 
1140, ko je imel Šentvid pri Stični kar tri sejme letno. 
Kljub temu, da je leta 1360 avstrijski vojvoda Rudolf 
Habsburški prepovedal sejmarjenja in da je leta 1478 
cesar izdal patent, s katerim je Šentvidu odvzel vse 
tri letne sejme, se Šentvidčani niso dali in so sejmi 
v Šentvidu pri Stični potekali vse do druge svetovne 
vojne.
Vseslovenski sejem je vsesplošni sejem in zajema 
širok spekter vseh dejavnosti, med katerimi so kme-

tijstvo, mehanizacija, domača obrt, motociklizem, ko-
lesarstvo, vse za dom in šport, vse za poroko, obrt, 
gradbeništvo, avtomobilizem, turizem, predstavitev 
občin, društva, trgovina, prosti čas in drugo.
Vseslovenski sejem je družini prijazen, saj bo vsak dan 
od 14.00 do 17.00 poskrbljeno za naše najmlajše s 
šolanimi in priznanimi animatorji. Velik predel sejma 
zajemajo igrala in med igralno animacijo bodo otroci 
lahko spoznavali tudi živali, jahali konje, ponije itd.
Vseslovenski sejem je za obiskovalce in njihove jekle-
ne konjičke brezplačen. Čez dan in večer bo v priredi-
tvenem prostoru (600 m2) pester program glasbe v 
živo s priznanimi slovenskimi glasbeniki. Prireditveni 
prostor bo, v dnevu otvoritve, v celoti namenjen mi-
nistrstvom, predstavitvi občin, govorom županov oz. 
predstavnikov občin, predstavitvi podjetij in njihovih 
partnerjev, med odmori predstavitev/govorov mi po-
skrbimo za glasbeno vzdušje s priznanimi slovenskimi 
glasbeniki.

Celoten program sejma, nastopajočih glasbenih sku-
pin in seznam razstavljavcev je objavljen na spletni 
strani sejma www.vseslovenskisejem.si. 

Franc Fritz Murgelj

Nova pridobitev za 
krajane Šentvida pri 
Stični
Podjetje Dobrote z vasi d. o. o. z Velikega Mlačevega pri 
Grosupljem je v soboto, 17. marca 2018, odprlo vrata 
mesnice in trgovine v Klemenčičevi hiši v Šentvidu pri 
Stični. S tem so krajanom Šentvida, ki so bili kar nekaj 
časa prikrajšani za nakupovanje v domačem kraju, trgo-
vino spet vrnili. 

Otvoritve se je udeležilo veliko število krajanov, ki niso skrivali navdušenja 
nad tem, da se v domači kraj znova vrača mesnica, ki pa bo imela tudi 
razširjeno ponudbo živil. Nad ponovno oživitvijo mesnice je bil zadovoljen 
tudi župan Dušan Strnad, ki je skupaj s predstavnico podjetja Sašo Raspet 
slavnostno prerezal trak. Kot je povedal Strnad, se je tudi nanj obrnilo več 
krajanov, ko je Šentvid ostal brez najemnika mesnice, poleg tega pa so se 
lani zaprla tudi vrata Tuševe trgovine. »Naj povem, da je ekipa »Dobrote 
z vasi« lani zmagala na velikonočnem Ivankinem sejmu v Ivančni Gorici v 
ocenjevanju suhomesnatih izdelkov. Prepričan sem, da bo tudi kvaliteta 
trgovine in mesnice na visokem nivoju, na takem, kot si ga Šentvid zasluži. 
Vsekakor pa trgovina ne bo mogla obratovati brez kupcev. Če jo hočemo 
ohraniti, je treba spremeniti tudi naše nakupovalne navade in spet zaviti 
namesto v velike nakupovalne centre v domačo trgovino«, je zbranim kra-
janom povedal župan in jim zaželel zadovoljstvo ob novi pridobitvi.
Po besedah predstavnice podjetja Dobrote z vasi je bila želja krajanov tako 
močna, da so z vztrajnostjo in optimizmom prebrodili vse prepreke, da so 
postali del njihovega vsakdana. »Potrudili se bomo, da vas bomo osreče-
vali s kvalitetnimi, domačimi, slovenskimi izdelki, raznoliko ponudbo in pri-
jaznim ter srčnim osebjem.« 
Mesarstvo ima pri Klemenčičevih v Šentvidu dolgoletno tradicijo. Po upo-
kojitvi je mesar Andrej Klemenčič prostore domače mesnice in opremo 
oddal v najem. V zadnjih letih se je zamenjalo že več najemnikov in morda 
bodo prav sedanji uspešno delovali in privabili dovolj strank. Prostore je ob 
ponovnem odprtju blagoslovil šentviški župnik Izidor Grošelj. 

Gašper Stopar

Podjetniški kotiček z Območno obrtno 
– podjetniško zbornico Grosuplje
PRIHAJAJOČI DOGODKI na OOZ Grosuplje, več informacij in prijave na www.ooz-grosuplje.si:
• Vseslovenski sejem, 20. – 21. 4. 2018, Šentvid pri Stični, posestvo Gostilne pri Japu. Predstavila se bo tudi OOZ 

Grosuplje oz. člani zbornice s svojimi izdelki in storitvami. 
• Poziv podjetjem k razstavljanju na Mednarodnem obrtnem sejmu v Celju (september 2018) v okviru skupnega 

razstavnega prostora OOZ Grosuplje. Preverite možnost subvencioniranega razstavljanja. Rok: do 23. 4. 2018.
• Seminar »Novosti gradbene zakonodaje, pomembne za izvajalce del na gradbenih objektih«, četrtek, 10. 5. 

2018, ob 10.00, v Domu obrtnikov. Obvezna udeležba za vse, ki se ukvarjate z gradbeništvom ali pa namera-
vate v prihodnosti graditi oz. adaptirati. Na tem zelo aktualnem seminarju nam bo sekretar Sekcije gradbincev 
na OZS, Janko Rozman, predstavil novo gradbeno zakonodajo, ki bo začela veljati že 1. 6. 2018. Brezplačna 
udeležba za podjetnike in obrtnike iz občine Dobrepolje, obvezne predhodne prijave.

• Usposabljanje iz »Varstva pri delu«, sreda, 30. 5. 2018, ob 15.00, v Domu obrtnikov.

Novela uredbe o ravnanju z embalažo in odpadno embalažo predpisuje podjetjem, ki dajejo v promet manj kot 15 
ton embalaže letno, da se do 31. 1. 2018 vpišejo v evidenco pri Agenciji RS za okolje – ARSO ter vodijo evidenco 
embalaže, dane na trg. Evidenca embalaže se začne voditi za leto 2018 in se bo poročala do 31. 3. 2019 za leto 
2018. Številna podjetja te obveznosti do zdaj niso imela, zato preverite, ali spadate mednje. Na OOZ Grosuplje 
menimo, da bo podjetij, ki se jim ne bo potrebno vpisati v evidenco, zelo malo. Zato predlagamo, da če ste v dvo-
mih, da se vseeno vpišete v evidenco ARSO in če ne boste imeli embalaže oz. ne boste zavezanec za poročanje, 
boste lahko pri poročanju v letu 2019 zapisali, da takšne embalaže nimate (0) ali se boste odjavili. Uredba ravno 
tako določa, da plastične nosilne vrečke po 1. 1. 2019 ne smejo biti brezplačne. Več na www.arso.gov.si. 
V četrtek, 5. 4. 2018, smo v Domu obrtnikov organizirali »Poslovno podjetniški zajtrk na OOZ Grosuplje: KAJ POD-
JETNIKU PRINAŠA KROŽNO GOSPODARSTVO«, osrednja govornica je bila mag. Ladeja Košir Godina, mednarodno 
priznana strokovnjakinja s področja krožnega gospodarstva.
V Domu obrtnikov v Grosuplju vam 
nudimo možnost najema prostora 
za poslovna srečanja ali seminarje, 
ravno tako imamo na voljo še nekaj  
prostih pisarn. Nudimo tudi mo-
žnost odprtja podjetja na našem 
naslovu. Za dodatna pojasnila smo 
vam na voljo. 
Dodatna pojasnila na OOZ Grosu-
plje, ooz.grosuplje@ozs.si, 01-786 
51 30, www.ooz-grosuplje.si, kjer 
smo Vam na voljo tudi za kakršna 
koli vprašanja poslovne narave. Va-
bljeni!

Janez Bajt, univ. dipl. oec.
sekretar OOZ Grosuplje Posvet »KAJ PODJETNIKU PRINAŠA KROŽNO GOSPODARSTVO«, 5. 4. 2018, 

Dom obrtnikov Grosuplje.
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Kaj je EKO ljubezen?
Da je nekaj »EKO« je danes pojmovano kot nekaj boljšega in dražjega. Pridelovalci ekološke hrane to razumemo kot bogat dar naših prednikov 
in kot našo odgovornost za prihodnje rodove. V reki življenja, ki se pretaka skozi več naših rodov v tem okolju pa je skupna ljubezen. Ekološki 
kmetje iz porečja reke Krke smo se letos ob Jurčičevem pohodu skupaj predstavili na Slakovi domačiji iz nadaljevanke Reka ljubezni, v Znojilah 
pri Krki. Srečanje je bilo več kot le družabni dogodek.
Ko smo se na pobudo Jernikovih 
iz Znojil lani prvič srečali ekološki 
kmetje iz zgornjega porečja reke 
Krke, smo začutili, da nas povezu-
jejo mnogi skupni pogledi. Vsak od 
nas ima različno vsebino ponudbe, 
a se v marsičem dopolnjujemo, 
predvsem pa imamo podobne izku-
šnje pri svojem delu.
Skozi nekaj zanimivih delovnih sre-
čanj pri Jernikovih, ki so potekali 
dolgo v noč, smo odkrivali naše 
skupne dejavnike, ki nam dajejo 
moč in energijo za ekološki način ži-
vljenja. Prav tako pa smo delili svoje 
bojazni, ki nam jih vzbuja današnji 
svet, poln pohlepa in kratkoročnih 
koristi.
Osnova za naše odločitve, da bomo 
živeli in delali na svojstven način, 
je v tem, da živimo v delu sveta, 
ki je izjemno slikovit, reka Krka in 
njen podzemni svet pa odlikuje-
ta pestrost in raznolikost vodnega 
rastlinskega in živalskega sveta. V 
kraških izvirih izstopajo endemič-
ne podzemne vrste, v reki pa živi 
kar 38 ribjih vrst. Podzemski sistem 
reke Krke, ki sega vse do ponorov 
Šice na Radenskem polju, je s 7 
kopenskimi in 31 vodnimi vrstami 
specializiranih jamskih živali med 
20 najbogatejšimi na svetu. In v ta 
del sveta so se pred stoletji naselili 
in zaljubili naši predniki. Takrat so 
potrebovali le 3 stvari: zemljo, ki 
jim je ob skrbnem gospodarjenju 
dajala kakovostno hrano; bistro in 
stalno zagotovljeno vodo ter mate-
rial, ki so ga dobili v okolici, da so 
si postavili domove. V času vdorov 
tujih vojska jim je krška jama pred-
stavljala skrivno zatočišče, da so si 
ohranili življenje.
Ni čudno, da so si ustvarjalci na-
daljevanke Reka ljubezni izbrali te 
kraje za snemanje, saj so v svoje 
posnetke ujeli številne lepote doli-
ne reke Krke in zanimivih objektov 
tod okrog. Lepota teh čudovitih 
posnetkov je navdušila ljudi po Slo-
veniji. Pri osveščenih domačinih pa 
dviga zavest, da je te lepote vredno 
čuvati tudi za prihodnje rodove in 
še kakšne lepot željne ustvarjalce. 

Porečje Krke obsega več kot de-
setino Slovenije. Večino površine 
porečja Krke leži na kraških tleh in 
vsako onesnaženje na teh površi-
nah posledično vpliva na izvire in 
kakovost vode. Prav zaradi tveganj 
za onesnaževanje vodotokov v nje-
nem kraškem zaledju je potrebna 

še toliko večja pozornost nas lastni-
kov in prebivalcev tega območja. 
Čista narava in skrbno ravnanje z 
zemljo, vodo in zrakom niso nekaj 
lahkotnega. Potrebna je zavest in 
ljubezen. In te pri nas, na ekolo-
ških kmetijah s tega področja ne 
manjka. Naši predniki so skozi sto-
letne izkušnje že delali po principih 
»krožnega gospodarstva«. Danes 
ta, za ekološke kmete znan princip 
odkrivajo nekateri na novo. Žal so 
ga vmes v želji po velikih donosih in 
zaslužkih namenoma pozabili tako 
politiki kot masovni proizvajalci 
predvsem na račun kvalitete življe-
nja večine ljudi ali pa čistega okolja.
Med nami ekološkimi kmeti je vzkli-
la ideja, da smo povezani skupaj 
lahko močnejši in eni izmed tistih, 
ki s svojimi ekološkim načinom de-
lovanja pripomoremo vsaj delček k 
dvigovanju zavesti in spodbujanju 
načina življenja, ki zagotavlja preži-
vetje in zdravo življenje tudi priho-
dnjim rodovom.
Naš neagresivni odnos do narave, 
pridelava okusnih na sonaraven 
način pridelanih kmetijskih pridel-
kov in njihova predelava ob skrbi 
za ohranjanje kakovosti prsti, čiste 
vode in zraka ter avtohtonih se-
men, je lahko le posledica ljubezni 
ljudi, ki jim je mar za to. Prav zato 
smo naše gibanje in delovanje ime-
novali »eko ljubezen«.

Znak »eko ljubezen« (Avtorica: Moj-
ca Seliškar)

Kmetovanje na sonaravni način 
pridelovalcu ne zagotavlja tako 
»udobnega« obdelovanja s stroji in 
omejevanja plevelov in škodljivcev 
kot na velikih monokulturnih kom-
pleksih. 
Nihče od nas ne šteje ur ročnega 
dela pri pripravi sadik, rahljanju ze-
mlje, negi sadnih dreves, sajenju, 
obvladovanju plevelov in škodljiv-

cev z zastirkami in čaji za zdravje 
rastlin in odganjanje škodljivcev. Ob 
oznojenih čelih se veselimo kako-
vostne doma pridelane hrane, ki od 
njive do kuhinje potrebuje le nekaj 
minut in nam pomaga k zdravemu 
življenju. Vedno smo veseli ljudi, 
ki cenijo kakovostno, na domačih 

tleh in sonaraven način pridelano 
hrano. Končni potrošnik nas oseb-
no pozna, lahko pridelke in izdel-
ke dobi na domu, tržnici v Ivančni 
Gorici in Ljubljani ali neposredno 
dostavljene na dom. Veseli smo, 
da tak način življenja sprejema tudi 
mlada generacija v naših družinah, 
saj to za nas pomeni upanje, da se 
bo ljubezen do rodne zemlje vsaj v 
takih družinah ohranila.
Anton Komat v svoji knjigi »Zemlja, 
Voda, Seme« navaja: »V času samo-
stojne Slovenije smo uničili preko 
100.000 ha njiv, v zadnjih 10 letih 
pa je propadlo 16.000 malih kmetij. 
Smo dežela z največjo kvadraturo 
supermarketov na prebivalca v EU, 
hkrati pa z najmanjšo površino njiv 
na prebivalca. 2/3 hrane se uvaža, 
smo najbolj ranljiva država v Evro-
pi.« Začutili smo odgovornost, da 
se združimo in predstavimo svoj 
način prizadevanj tudi širši javnosti. 
Na druženju pri Jernikovih smo za 
našo prvo skupno pojavnost izbra-
li jubilejni Jurčičev pohod. Daljša 
trasa Jurčičeve poti vodi tudi sko-
zi vas Znojile proti Krki, zato smo 
tja pohodnike, ki so izbrali daljšo 
pohodniško pot, vabili na »Slakov 
šmorn«. 
Ekološke kmetije Jernikovi, Bre-

gar, pr' Kajžar iz Znojil ter Hrovat 
iz Velikih Les, Belentin iz Sel nad 
Višnjo Goro ter Klemen z Muljave 
smo združili moči in k Jernikovim 
prinesli skupaj potrebne sestavine 
za dober »eko šmorn«, domač čaj, 
doma skuhano žganje in še kaj. Na 
prepoznavni Slakovi domačiji v Zno-
jilah pri Krki so se tako pohodniki 
malo okrepčali, se slikali na »Slako-
vem dvorišču«, se srečali z gospo-
darjem in ob fotografijah primerjali 
spoznanja iz nadaljevanke z realno 
podobo teh krajev. Ekološko pride-
lani pirina in pšenična moka, jajca 
in mleko in po vrhu še čežana so 
bile surovine okusnega posladka. 
Zraven se je pohodnikom prilegel 

zdravilni čaj ali še šilce domačega. 
Poskrbeli smo za posodice in pribor 
iz naravnih materialov in tako spo-
ročili, da je trajnostni razvoj možen 
tudi v današnjem sodobnem svetu.
Ob tej priložnosti smo pripravili 
razstavo domačih pridelkov iz še-
stih ekoloških kmetij tega območja. 
V pričakovanju nadaljevanja Reke 
ljubezni ter v prijetnem klepetu z 
obiskovalci smo izmenjali poglede 
na zdravo pridelavo domače hrane 
in pristne človeške odnose med pri-
delovalci in potrošniki. 
Skupaj smo ugotavljali, da je od-
nos do zdrave kmečke hrane vse 
bolj pomemben in koristen za naše 
zdravje. »Šmorn«, topel napitek in 
prijazen pogovor je bil za približno 
300 obiskovalcev dober priboljšek 
in okrepitev, da so se lahko podali 
naprej proti krški jami ali nazaj proti 
Muljavi, kjer je bil končni cilj poho-
da. 
Sodelujoči pri pripravi tega dogod-
ka pa smo se z zadovoljstvom razšli 
z dogovorom, da še naprej snujemo 
podobne akcije in dogodke »eko 
ljubezni«.

Za ekološke kmetije zgornjega 
porečja Krke, 

zbral in uredil Danijel Zupančič

Občni zbor Govedorejskega  
društva Stična
V sredo, 14. 3. 2018, je v prostorih Turistične kmetije Fajdiga, potekal redni občni 
zbor Govedorejskega društva Stična. Zbor je v uvodu pozdravil predsednik Gove-
dorejskega društva, v nadaljevanju pa so vodstvo zbora prevzeli delovni predse-
dnik Janez Kozjek in člana Štefan Kastelic ter Anton Kastelic.
Zbora se je udeležilo 55 članov društva od skupnih 88, ki so z zanimanjem prisluhnili poročilu o delu v letu 
2017 in načrtih društva v letu 2018. Po opravljenih formalnostih je sledil strokovni del, katerega je otvorila 
Jasmina Slatnar s predavanjem o vzreji odstavljenih telet in možnosti uporabe različnih računalniških aplikacij 
v kmetijstvu.
Kot gostje so se predstavili tudi 
predstavniki semenarske hiše Syn-
genta, podjetje Josera-krmni do-
datki ter podjetje Plocher, katerega 
predstavnik je navzoče seznanil s 
sredstvi, ki se dodajajo gnoju in 
gnojevki za preprečevanje smradu, 
števila ličink, muh itd.
Po zaključenih predavanjih in stro-
kovni debati je sledil še družabni 
del. Kmetovalci so si izmenjali stro-
kovne izkušnje in potarnali tudi 
nad kmetijsko politiko, ki jim kroji 
nepredvidljivo prihodnost in nad 
vremenom, ki zavira zgodnja spomladanska dela, ter se po okrepčilu odpravili vsak proti svojemu domu. 
Pred vrati jih je že čakal nov delovni dan.

Za  GD Stična predsednik Bojan Štrus

»Pri Slakovih« (Foto: Milena Bregar)

Pohodniki med druženjem ob šmornu in čaju (Foto: Milena Bregar)

Vabilo na »slakov šmorn« (Avtorica: Mojca Seliškar)
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Občni zbor stiških zadružnikov
Dobro poslovanje zadruge se nadaljuje
Stiški zadružniki smo se, tako kot vsako leto, tudi letos 
zbrali na rednem občnem zboru. Srečanje je v marcu 
potekalo na Turistični kmetiji Fajdiga v Temenici.
Kmetijska zadruga Stična je kljub težkim razmeram po-
slovala s solidnim dobičkom. Skupne prihodke smo v 
letu 2017 povečali za 9 odstotkov. Naša najbolj vitalna 
sredina še naprej ostaja Zadružno kmetijsko vrtni cen-
ter v Ivančni Gorici.
Na kmetijskem delu smo dosegli dobre indekse pri od-
kupu živine, pa tudi cena mleka je bila v letu 2017 v 
rahlem porastu.
Vsem svojim zvestim kupcem, lastnikom zadružnih 
kartic, priznavamo ob koncu poslovnega leta dobropi-
se na osnovi sodelovanja. V naslednjem letu pa bomo 
članom zadruge iz naslova sodelovanja, in če bo do-
ber rezultat, po sklepu upravnega odbora, razdelili del 
sredstev kot »ristorno«.
Predsednik Jože Golf je v svojem poročilu med drugim 
povedal, da so seje upravnega odbora- potekale kon-
struktivno, da je bilo sodelovanje z vodstvom zadruge 
dobro, da smo po smrti naših članov v zadrugo vklju-
čili devet mladih naslednikov in da dobro poslovanje 
zadruge pomeni redno plačevanje blaga in storitev, 
hkrati pa je to podlaga za dosego boljših pogojev pri 
dobaviteljih in posledično konkurenčne cene v naših 
trgovinah.
Predsednik nadzornega odbora, Marko Kastelic je v 
svojem poročilu med drugim povedal, da je NO pregle-
dal in potrdil finančno poslovanje zadruge in da bomo 
do drugega občnega zbora pripravili predlog spre-
memb Zadružnih pravil.
Kar pa se tiče investicijskega plana, bomo v zadrugi 
letos zaključili s celotno prenovo Prodajnega centra v 
Zagradcu, ki je druga najpomembnejša sredina v naši 
zadrugi.

Poleg tega pa bomo redno izvajali tudi druga manjša 
investicijska vlaganja in tekoče vzdrževanje objektov.
V razpravi so člani med drugim povedali, kako pomem-
ben je nadzor v zadrugi, da zadruga ni socialna ustano-
va, zato mora naša zadruga poslovati z dobičkom in biti 
kapitalsko močna, kajti le tako bo dolgoročno obstala.
Ob koncu občnega zbora smo nazdravili na uspešno 
delo tudi v prihodnje, z željo, da bi bilo sodelovanje 
članov z zadrugo v obojestransko zadovoljstvo.

Milena Vrhovec

Oddaja zbirne vloge 2018
Redni rok za oddajo zbirnih vlog poteka od 26. februarja do 6. maja (oz. 7. maja, ker je 6. maj nedelja), urejanje GERK-ov pa intenzivno poteka 
že nekaj mesecev.
Tako kot smo tega že vajeni, se zbir-
ne vloge, določene priloge in more-
bitne dopolnitve vlog izpolnjujejo 
elektronsko in pošljejo na Agencijo 
v elektronski obliki. 
V nadaljevanju vas želimo seznaniti 
z nekaterimi novostmi ter opozo-
riti na nekaj pomembnih rokov in 
aktivnosti, ki jih je treba izvesti še 
pred začetkom vnosa zbirne vloge. 
Na zbirni vlogi za leto 2018 je do-
dana nova izjava, ki vlagatelje 
opozarja, da lahko ukrepe kmetij-
ske politike, tudi plačilne pravice, 
uveljavlja le fizična oseba, pravna 
oseba, agrarna skupnost ali pašna 
skupnost, ki je za svoje kmetijsko 
gospodarstvo (KMG) odgovorna za 
izvajanje kmetijske dejavnosti in 
ki vse prijavljene kmetijske površi-
ne upravlja v svojo korist oz. korist 
KMG.

Podatki o kmetijskem 
gospodarstvu v uradnih 
evidencah
Kot osnova za pravilno oddajo zah-
tevkov je urejenost podatkov v ura-
dnih evidencah in registrih (GERK-
-i, trajni nasadi, osnovni podatki o 
kmetijskem gospodarstvu (nosilec, 
namestnik ...), registri za živali ...). 
Tudi letos kmetje ne boste preje-
li na dom nobenih predtiskanih 
obrazcev, ki bi izkazovali stanje na 
KMG, zapisano v raznih zbirkah po-
datkov. Namesto tega vam priporo-
čamo, da pred oddajo zbirne vloge 
na spletnih straneh KGZS (rubrika 
»Vse o zbirnih vlogah 2018«) ali AR-
SKTRP (rubrika »Zbirna vloga 2018 
… od A do Ž«), poiščete in dobro 
ogledate »Vnaprej pripravljen obra-
zec« (po starem »Predtisk«), kjer z 

vpisom vaše KMG-MID dostopate 
do podatkov o vašem KMG na dan 
28. januar 2018.
Na »spletnem predtisku« je še po-
sebej opozorjeno, če so podatki 
(GERK-i, namestnik …) v RKG ne-
urejeni. V primeru napak je treba 
najprej urediti podatke na upravni 
enoti in šele nato bo možen vnos 
zbirne vloge.

Ureditev GERK-ov 
Pred oddajo zbirne vloge priporo-
čamo vsem vlagateljem, da v regi-
stru kmetijskih gospodarstev (RKG) 
preverite pravilnost vrisa GERK-ov 
na svojem kmetijskem gospodar-
stvu. Vsi, ki imate dostop do inter-
neta, lahko to naredite doma pre-
ko spletnega pregledovalnika, kjer 
prav tako dostopate z vpisom vaše 
KMG MID številke.
Pri pregledu bodite pozorni, da so 
na posnetkih meje vaših GERK-ov 
pravilno izrisane glede na dejansko 
stanje v naravi. Urediti je potrebno 
vse spremembe dejanske rabe na 
GERK-ih njiva, travnik, trajni nasad 
…) ter iz njih izločiti ceste, dvorišča, 
jarke, razna nasutja gradbenega ali 
kakšnega drugačnega materiala, na 
novo zgrajene objekte, zaraščene 
površine ipd., odjaviti zemljišča, ki 
jih ne uporabljate več, prijaviti nova 
zemljišča ter odpraviti vse preostale 
nepravilnosti na GERK-ih, na katere 
vas bodo opozorili tudi delavci na 
upravnih enotah.
Posebej opozarjamo, da na zbir-
no vlogo ne dajete zahtevkov na 
zemljišča, kjer še ni vzpostavljena 
kmetijska raba, oziroma vlagatelji 
niste zares popolnoma prepričani, 
da bo ob začetku rastne sezone 

kmetijska raba vzpostavljena. 
Dokumenti, ki jih prinesite na vnos 
zbirne vloge 
• lansko zbirno vlogo in ostale 

zahtevke (za leto 2017),
• v primeru spremenjenega tran-

sakcijskega računa kartico ozi-
roma knjižico novega transakcij-
skega računa,

• če pride namesto nosilca kmeti-
je na izpolnjevanje zbirne vloge 
pooblaščenec, mora le-ta pri-
nesti dve originalno podpisani 
navadni pooblastili, katerega 
obrazec lahko prejmete pri 
kmetijskih svetovalcih ali pa ga 
poiščete in natisnete s spletnih 
strani KGZS ali KGZ,

• izmere posameznih poljin (po-
vršine in razdalje) za posame-
zne GERK-e njiv, na katerih go-
jite več vrst rastlin,

• podatke o turnusni reji (pov-
prečno število živali v turnusu in 
skupno št. dni vseh turnusov),

• v primeru uveljavljanja ukrepa 
dobrobit živali (DŽ – govedo) 
izpis ušesnih številk potencialno 
vključenih živali,

• v primeru uveljavljanja ukrepa 
dobrobit živali – (DŽ – drobnica) 
spremne liste za drobnico, ki bo 
na kmetijo prišla od vključno 2. 
februarju 2018 dalje,

• v primeru oddaje živinskih gno-
jil je treba imeti podatke o pre-
jemnikih gnojil in vrsto ter koli-
čino oddanih gnojil,

• podatke o količini (litri) nepo-
sredne prodaje kravjega mle-
ka, vključno z mlekom, upo-
rabljenim za mlečne izdelke, 
namenjene neposredni prodaji, 
mlekom, prodanim preko mle-

komata, in mlekom, prodanim v 
okviru majhnih količin,

• v primeru uveljavljanja reje 
avtohtonih in tradicionalnih 
pasem domačih živali (ukrep 
KOPOP, zahteva GEN_PAS) do-
kumente o vpisu v rodovniško 
knjigo ali vsaj identifikacijske 
številke živali,

• v primeru uveljavljanja avtohto-
nih sort (ukrep KOPOP, zahteva 
GEN_SOR in GEN_SEME) ime 
sorte,

• v primeru setve konoplje ime 
sorte,

• ostale dokumente o kmetijskem 
gospodarstvu, ki bodo lahko v 
pomoč pri izpolnjevanju vloge 
in zahtevkov (zapisnike kontro-
lorjev, zadnji izpis o urejenih 
GERK-ih iz registra kmetijskih 
gospodarstev, odločbe o pre-
jetih plačilih za preteklo leto, 
odločbo o dodelitvi plačilnih 
pravic, morebitne še nerešene 
pritožbe na odločbe …),

• ažuriran register za posamezno 
kategorijo živali na kmetijskem 
gospodarstvu – za govedo (ru-
mena knjiga), za drobnico (zele-
na knjiga) in za prašiče (vijolična 
knjiga).

Pomoč vlagateljem bo na enoti KSS 
Ivančna Gorica potekala po siste-
mu naročanja, zato pozivamo vse 
vlagatelje, da si čim prej zagotovijo 
termin za izpolnjevanje vloge. Vaše 
telefonske klice sprejemamo na št. 
01 78 69 310 vsak dan od 7. – 8. 
ure. 
Tudi letos z oddajo zbirne vloge ne 
odlašajte. Prosimo vas, da se zaradi 
načrtovanja dela pravočasno prija-
vite na vnos svoje zbirne vloge. Tako 
lahko pripomorete k lažji izvedbi 
obsežne naloge, ter k zmanjšanju 
obremenitev kmetijskih svetoval-
cev v zadnjih dneh kampanje 2018. 
 

Darka Zupanc Puš, 
Kmetijska svetovalna služba
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Apel za pravilno uporabo 
fitofarmacevtskih sredstev (FFS)
Čebela spremlja človeka na njegovi življenjski poti že od pradavnine. Z njenim pri-
delkom medom si je že v prazgodovini tešil lakoto in celo reševal življenje. Tekom 
svojega razvoja je človek spoznal še ostale številne koristnosti čebele. Le vlogi čebele 
kot opraševalca, se lahko zahvalimo za bogat izbor sadja in zelenjave v naši prehrani, 
kakor tudi za rastlinsko raznovrstnost v naravi.
Ko čebele obiskujejo cvetove, na 
katerih nabirajo medičino in cvetni 
prah,  pogosto pridejo v stik s stru-
penimi sredstvi, ki  se v kmetijstvu 
uporabljajo za zaščito rastlin. V in-
tenzivni pridelavi hrane se uporabi 
fitofarmacevtskih sredstev za en-
krat še ni mogoče izogniti. In do-
kler bo tako, bo obstajala možnost 
zastrupitve čebel. Čebelarjenje za-
torej postaja zelo zahtevna kmetij-
ska dejavnost, njegovi rezultati pa 
so odvisni od številnih dejavnikov, 
med katerimi je sodelovanje kmeta 
in čebelarja med pomembnejšimi. 
Soodvisnost je bila v preteklosti 
premalo poudarjena, celo prezrta. 
Dejstvo je, da je pridelek kmetov 
odvisen od pridnosti čebelarjev in 
tudi pridelek čebelarja odvisen od 
delovanja kmeta. Eni in drugi mora-

jo imeti odgovornost do okolja in s 
tem do čebel. Nedvomno je, da se 
lahko ljudje čebelam zahvalimo za 
marsikatero dobrino, ki smo je de-
ležni, zato smo dolžni z njimi ravnati 
previdno in spoštljivo.
Da ne bi bili več priča zastrupitvam 
čebel, čebelarji vse uporabnike FFS 
prosimo, da te uporabljajo  v skladu  
z  načeli dobre kmetijske prakse in 
varstva okolja.  Posebno pozornost  
naj posvetijo čebelam  s sledečimi 
ukrepi: 
- pred načrtovano uporabo FFS 

natančno preberite priložena 
navodila, saj je v njih in tudi 
na embalaži opozorilo, ali je 
sredstvo strupeno za čebele. V 
glavnem so za čebele škodljivi 
vsi insekticidi in imajo to tudi 
napisano na etiketi. Posebno 

bodite pozorni na znak čebele v 
rdečem okvirju;

- priporočena sredstva upora-
bljajte v najnižjih priporočenih 
odmerkih;

- uporabljajte za čebele manj ne-
varne pripravke;

- škropite v večernih urah ali po-
noči, ko se čebele že v panjih;

- pred škropljenjem pokosite po-
drast v sadovnjaku ali vinogra-
du.

Da bo na travnikih še naprej veliko 
raznovrstnih rož in zvokov brenče-
čih čebel, ter da bodo cvetoča sa-
dna drevesa oprašena, slovenski 
čebelarji pozivamo vse uporabnike 
FFS, da so pri njihovi uporabi skraj-
no previdni. 

Vlado Auguštin,
svetovalec specialist za tehnologijo

Odvoz odpadne električne in 
elektronske opreme (OEEO) iz 
gospodinjstev 
Javno komunalno podjetje Grosuplje skupaj s podjetjem ZEOS d.o.o., organizirata odvoz odpadne električne in 
elektronske opreme iz gospodinjstev v občini Ivančna Gorica, ki bo v soboto dne 21. 4. 2018. Odvoz se bo izvajal 
po naslednjem vrstnem redu: 

SKUPINA ZBIRNO MESTO NASELJA, KI ZAJEMAJO POSAMEZEN OKRAJ ČAS POSTANKA

I. AMBRUS - pred Kmetijsko zadrugo Ambrus, Kal, Kamni Vrh, Primča vas, Brezov Dol, Višnje, 
Bakarc 7.30 – 8.00

 ZAGRADEC - pri šoli Zagradec, Fužina, Češnjice, Tolčane, Valična vas, Breg, V. in 
M. Reberce, Kuželjevec, 8.15 - 8.45

  Grintovec, Dečja vas, Malo Globoko, Gabrovka, Kitni Vrh  

 VELIKE LESE - pri cestni bazi Velike Lese, Veliko Globoko, Marinča vas, Male Lese, 
Gabrovčec 9.00 - 9.30

 KRKA - parkirišče Rebolj Krka, Podbukovje, Gradiček, Trebnja Gorica, Znojile, Krška 
vas, Laze nad Krko, 9.45 - 10.15

  Mali in Veliki Korinj  

 MULJAVA - pred družbenim domom Muljava, Potok, V. in M. Vrhe, Oslica, Leščevje, Mevce, V. in 
M. Kompolje, Sušica, 10.30 - 11.00

 MLEŠČEVO - pri ekološkem otoku Mleščevo, Veliko Črnelo, Mrzlo Polje, Gorenja vas, Malo 
Črnelo, Bojanji Vrh, Škrjanče 11.15 - 11.30

 HRASTOV DOL - sredi vasi Hrastov Dol, Lučarjev Kal, Trnovica, Male Pece, Rdeči Kal, 
Sad 12.00 - 12.15

 DOB - na avtobusni postaji Dob, Sela pri Dobu, Podboršt, Pokojnica, Boga vas, Breg pri 
Dobu, Škoflje 12.30 - 13.00

 RADOHOVA VAS - na železniški postaji Radohova vas, Pluska, Grm, Selo pri Radohovi vasi 13.15 – 13.45

 VRH NAD VIŠNJO GORO - pri gasilskem 
domu

Vrh nad Višnjo Goro, Leskovec, Zgornje Brezovo, Sela nad 
Višnjo Goro 14.15 - 14.30

II. SOBRAČE - pri gasilskem domu Sobrače, Pusti Javor, Vrh nad Sobračam, Sela pri Sobračah, 
Radanja vas   7.30 - 7.45

 TEMENICA - pri trgovini Temenica, Bukovica, Čagošče, Debeli hrib, Pungert, Male in 
Velike Dole, Šentjurje,   8.00 - 8.30

  Bratnice, Breg, Dolenja vas, Praproče  
 ŠENTPAVEL - pri trgovini Agrograd Šentpavel, Zaboršt, Mandrga, spodnji del Velikih Češnjic  8.45 -   9.00

 ŠENTVID PRI STIČNI - pri gasilskem 
domu

Šentvid pri Stični, Sv. Rok, Pristavlja vas, Glogovica, Velike 
Pece, Artiža vas, Butale  9.15 -   9.45

 PETRUŠNA VAS - pri ekološkem otoku Petrušnja vas, Velike Češnjice, Veliki in Mali Kal 10.00 – 10.15

 METNAJ - pri gasilskem domu Metnaj, Poljane, Obolno, Debeče, Mala Goričica, Mekinje, 
Pristava, Dobrava 10.30 – 10.45

 STIČNA - na glavni avtobusni postaji Stična, Vir pri Stični, Griže, Mala Dobrava, Gaberje 11.00 – 11.30

 IVANČNA GORICA - Studenec pri 
avtobusni postaji Ivančna Gorica, Vrhpolje 11.45 – 12.00

 IVANČNA GORICA - pri nogometnem 
igrišču Ivančna Gorica 12.15 – 12.45

 STRANSKA VAS - pod viaduktom Malo Hudo, Spodnja in Zgornja Draga 13.00 – 13.15
 VIŠNJA GORA - na železniški postaji Višnja Gora, Velika Dobrava, Peščenik, Spodnje Brezovo 13.30 – 14.00
 KRIŠKA VAS - pri gasilskem domu Kriška vas, Nova vas, Pristava, Zavrtače, Peščenik 14.15 – 14.30

Med odpadno električno in elektronsko opremo sodijo:
1. Veliki gospodinjski aparati: pomivalni stroji, pralni stroji, štedilniki na elektriko, ipd.
2. Hladilniki, zamrzovalne omare, klime, ipd.
3. Monitorji, televizorji.
4. Mali aparati: sesalniki, likalniki, mlinčki za kavo, naprave za striženje las, osebni računalniki z vso opremo (mi-

ška, tipkovnica, procesor, tiskalnik,…), telefoni,  radijski sprejemniki, ipd.
5. Plinske sijalke: varčne žarnice, ipd.

Vso odpadno električno in elektronsko opremo je potrebno na dan odvoza ob določenem času pripeljati do zbir-
nega mesta in direktno naložiti na kamion. Prevzem te opreme bo brezplačen. Občane pozivamo, da na prevze-
mno mesto prinesejo le odpadno električno in elektronsko opremo, saj drugih odpadkov ne bomo sprejemali. 

JAVNO KOMUNALNO PODJETJE GROSUPLJE

V podjetju Elvez d. o. o. nas hitra rast in 
razvoj spodbujata k nenehnemu iska-
nju novih usposobljenih, kompetentnih 
in zvestih kadrov. Zaradi povečanja ob-
sega dela v aktivno, urejeno in stimula-
tivno delovno okolje 

Vabimo

ELEKTRO VZDRŽEVALCA/
MEHATRONIKA

Naloge in odgovornosti:
• Izpeljava preventivnega elektro-vzdrževanja strojev, robotov in 

ostale periferije
• poznavanje in stalno izpopolnjevanje znanja na področju elektro-

-vzdrževanja strojnega parka in periferije v proizvodnji
• prevzem in vzdrževanje morebitnih novih strojev
• sodelovanje pri postavitvi sistema INDA za potrebe vzdrževanja
• Izvajanje različnih standardov iz področja elektrotehnike v proizvo-

dnji
• programiranje, odpravljanje napak na robotih in optimizacija pro-

gramov
• odpravljanje napak na montažnih napravah in njihova optimizacija
• izvajanje osnovnih električnih priklopov
• Osnovno servisiranje in vzdrževanje električnih naprav in inštalacij
• Skrb za ažurno in urejeno dokumentacijo na svojem področju dela
• Izvajanje dela v skladu s predpisi iz požarnega varstva ter varstva in 

zdravja pri delu

Pogoji:
• Zahtevana izobrazba: IV., V.
• Zahtevane delovne izkušnje: 4 - 5 let
• Poskusna doba: 3 mesece

Pričakujemo:
• Praktična znanja iz različnih tehničnih področij
• Poznavanje standardov na področju elektrotehnike in robotike
• Znanja na področju programiranja krmilnikov, priklopov strojev in 

naprav
• Znanja na področju vzdrževanja električnih naprav in inštalacij
• Odgovoren odnos do dela in sredstev za delo
• Kvalitetno opravljanje dela, učinkovitost in zanesljivost
• Motiviranost, samostojnost in timsko delo

Ponujamo:
• Zaposlitev za polni delovni čas
• Redno plačilo
• Delo v prijetnem in povezanem kolektivu
• Dinamično in kreativno delo

Prijave sprejemamo do 20. 4. 2018 na elektronski naslov zaposlitev@
elvez.si ali po pošti na naslov Elvez, d. o. o., Ulica Antona Tomšiča 35, 
Višnja Gora.

Namig za premik
14. 4., Ivančna Gorica: Kolesarska tura Cvičkov brevet
14. 4., ob 19.30, Župnijski dom Šentvid pri Stični: Dobrodelni koncert 
»Odpri srce in oči«
15. 4., Pan Jan Ivančna Gorica: 4. vztrajnostna dirka avtomatikov do 50 
ccm
15. 4., ob 18. uri, OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stični: Koncert Moškega 
pevskega zbora Prijatelji z gosti
19. 4., ob 17. uri, Ambrus: Otvoritev prenovljene Podružnične šole Am-
brus
20.–21. 4., ob 20. uri, Kulturni dom Stična: Koncert MePZ Zborallica – 
Zborovizija koncert evrovizijskih uspešnic
21. 4., Knjižnica Ivančna Gorica: Čitalnica pod drevesi
21. 4., Športna dvorana OŠ Stična: Rokometna tekma RK SVIŠ Ivančna 
Gorica: RK Dol TKI Hrastnik 
20. – 22. 4., Gostilna pri Japu: Vseslovenski sejem na Dolenjskem
22. 4., Sela pri Višnji Gori: Blagoslov konj 
26. 4., Dom krajanov Temenica: Predavanje Slovenski gozd – naše bo-
gastvo
30. 4., Debeli hrib: Kresovanje
30. 4., Krka: Kresovanje 
1. 5., Stična, Sela, Obolno, Pristava, Gradišče: 26. Romanov pohod
4. 5., ob 19.30 uri, Župnijski dom Šentvid pri Stični: Pogovorni večer s 
teologom dr. Ivanom Janezom Štuhecem
4. – 6. 5., Občina Ivančna Gorica: 6. Pohod po krožni pešpoti Prijetno 
domače
10. 5., ob 19. uri, staro mestno jedro v Višnji Gori: Otvoritev Čebelnjaka 
Kranjske čebele
 
Organizatorje prireditve vabimo, da sporočite informacije o prireditvah, 
ki jih organizirate in objavljene bodo v spletnem napovedniku prireditev 
na občinski spletni strani www.ivancna-gorica.si in v Klasju. Podatke o 
prireditvah lahko oddate preko spletnega obrazca »Namig za premik« 
ali preko elektronske pošte na naslov urednik@ivancna-gorica.si. 
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Že petič na pomladanskem sejmu v 
Hirschaidu
Letošnji pomladanski sejem v po-
brateni občini Hirschaid je sicer 
potekal v zimskih razmerah, a se 
članice Društva podeželskih žena 
Ivanjščice s prijateljicami iz Doba 
naloge niso ustrašile. Letošnja stoj-
nica se je kar šibila pod najrazličnej-
šimi dobrotami, ki so napovedovale 
prihod velikonočnih praznikov. Obi-
skovalci so si stojnico z zanimanjem 
ogledovali, dobrote pokušali in 
nakupovali, posebej pa je bil zanje 
namenjen mali razstavni velikonoč-
ni kotiček. Tam se je bohotil velik 
jerbas, v kakršnem so gospodinje 
nekdaj jedi nosile k blagoslovu. V 
jerbasu je bilo vse, kar »žegen« 
mora vsebovati: velikonočna šunka 
v testu, kruh, pirhi, hren in potica. 
Zraven sta bila na mizo položena 
dva lepo okrašena poprtnika, obi-
skovalci pa so v nemškem jeziku 
lahko tudi prebrali, kaj poprtnik 
sploh je in se nasploh dobro infor-
mirali, katere jedi kupujejo in zakaj 
jih pripravljamo ob večjih praznikih. 
Poleg najrazličnejših jedi in peciva 
so bile obiskovalcem na voljo tudi 
različne vrste suhega sadja, pijač in 
seveda prekrasnih izdelkov iz krep 

papirja.
Slovensko stojnico sta, kot že to-
likokrat doslej, sooblikovala tudi 
mesar Miha Maver z najrazličnejši-
mi mesninami in Dušan Kamnikar z 
dobrotami iz Slovenske Istre in Kra-
sa. Živahno dogajanje za stojnico in 
pred njo, veliko dobre volje in pri-
jaznosti, je spet pokazalo obiskoval-
cem vsaj košček tistega, kar ponuja 
destinacija Prijetno domače – obči-
na Ivančna Gorica.

Udeleženke in udeleženci sejma se 
zahvaljujejo občini Markt Hirschaid 
za gostoljubje in sprejem, članicam 
Katoliške zveze (KDFB Hirschaid) pa 
za bogato pogostitev ob prihodu. 
Zahvala tudi Občini Ivančna Gorica, 
ki je omogočila tokratno, že peto, 
udeležbo na Pomladanskem sejmu 
v Hirschaidu.

Miha Genorio

Občni zbor Turističnega 
društva Muljava

V petek, 16. februarja 2018, je na 
Jurčičevi domačiji na Muljavi po-
tekal redni občni zbor Turističnega 
društva Muljava. Po pozdravu pred-
sednika Turističnega društva Ga-
šperja Erjavca in izvolitvi delovnega 
predsedstva je predsednik predsta-
vil delo društva v minulem letu.
Turistično društvo se je udeležilo 
sejma Natour Alpe – Adria, Turizem 
in prosti čas, sodelovalo na Jurči-
čevem pohodu, pri predstavah v 
letnem gledališču v sodelovanju s 
KUD Josipa Jurčiča pri igri Tihotapec 
in »Noro nori norci«, pri Vaškem 
turnirju v malem nogometu, pri za-
ključni prireditvi dnevov kulturne 
dediščine »Ustvarjamo z babico in 
dedkom«, na veselici, v organizaci-
ji PGD Muljava, na vseslovenskem 
sejmu v Temenici ... Sodelovalo je 
tudi s PŠ Muljava, saj so skupaj izve-
dli likovni natečaj za turistični spo-
minek Krjavelj, ki je bil tudi uspešno 
izpeljan, tako je zaključena kolekci-
ja turističnih spominkov Jurčičevih 
junakov.
Ponatisnjen in posodobljen je bil 
letak s turistično ponudbo, obliko-
vane in izdelane polo majice dru-
štva, delovanje društva je bilo spre-
mljano na internetni strani www.
namuljavi.si in FB profilu. Vse leto 
so se urejale pešpoti in okolica info 
točke, za urejenost kraja je Turistič-
no društvo Muljava prejelo prizna-

nje, in sicer 1. mesto med večjimi 
krajevnimi središči v občini Ivančna 
Gorica. 
V maju je delegacija Turističnega 
društva skupaj s KUD Josipa Jurči-
ča položila cvetje na grob pisatelja 
Josipa Jurčiča v spominskem par-
ku Navje v Ljubljani. Z donacijo je 
društvo podprlo odpravo Kyajo Ry 
2017, katere udeleženec je bil član 
Primož Bregar. Zelo odmevna je bila 
tudi strokovna ekskurzija na Pivško 
in Kras. Vsi člani so menili, da bi 
morala ekskurzija postati tradicio-
nalna.
Po zaključenih poročilih za leto 
2017 so sledile volitve novega 
upravnega in nadzornega odbora 
ter disciplinske komisije. Po po-
novni izvolitvi Gašperja Erjavca za 
predsednika Turističnega društva 
Muljava, se je le-ta zahvalil za za-
upanje in predstavil program dela 
za leto 2018. Posebej je izpostavil 
posodobitev in spremembo statu-
ta Turističnega društva Muljava in 
sodelovanje s krajevnimi društvi in 
OTZ Ivančna Gorica. Želja društva 
je organizirati različne delavnice in 
predavanja za različne interesne in 
starostne skupine in v jeseni organi-
zirati družabni dogodek za krajane 
KS Muljava.
Zanimivi so bili tudi predlogi članov 
društva (označitev in kratek opis 
zgodovinskih in turističnih objektov 

Jurčičev pohod po 
Kriško-Polževski planoti
Kljub nekajdnevnemu 
sneženju in obilju snega 
so že v zgodnjih jutra-
njih urah prisopihali prvi 
pohodniki do Pristave 
na Polževem. Kot vsako 
leto so jih tudi letos pri-
čakali član TD Polževo s
toplimi napitki in 
ognjem, ki pa se zaradi 
vetra ni hotel razplam-
teti. Hladno vreme in 
obilje snega pa ni vpli-
valo na razpoloženje 
3000 pohodnikov, ki so 
po kratkem postanku na 
Pristavi pot nadaljevali 
skozi gozd, čez Zavrtače 
do prve daljše postojanke pri hotelu Polževo, kjer smo jih prijazno dočakali 
člani Turističnega društva Polževo, gasilci PGD Kriška vas in hotel Polževo s 
svojo ponudbo. Pri pripravi in izvedbi pohoda po Polževem je sodelovalo 
več kot dvajset prostovoljcev naših društev in z veseljem se bomo potrudi-
li, da se vidimo ob letu osorej. 

Martin Flamaceta, Turistično društvo Polževo

 

080 16 99 
www.cugelj.si 
info@cugelj.si  
 

• PVC IN ALU OKNA TER VRATA VRHUNSKE KVALITETE 
• SENČILA - ROLETE, ZUNANJE (KRPAN) ŽALUZIJE 
• KOMARNIKI - FIKSNI, DRSNI, KRILNI, PLISE, INTEGRIRANI V ROLETI 
• STEKLENE FASADE 
• POLICE - ALU, PVC, UMETNI KAMEN, GRANIT 
• MONTAŽA VSEH NAŠIH IZDELKOV 
• ZAKLJUČNA DELA 

 

 

v kraju, obeležitev kraja, kjer je bil 
smrtno ranjen deseti brat Marti-
nek Spak iz Jurčičevega Desetega 
brata, intenzivno pridobivati pod-
mladek društva z različnimi delav-
nicami, druženji, predlog za KS, da 
bi pripravila predlog za dograditev 
manjkajočega pločnika na odseku 
regionalne ceste od izvoza za Oslico 

(Gabrje), do prvega izvoza za Mulja-
vo (pri novem naselju).
Ob koncu občnega zbora je vseh 
navzoče nagovoril predsednik Zavo-
da Prijetno domače, Miha Genorio 
in se zahvali za aktivno delo in so-
delovanje v preteklem mandatu in 
vsem zaželel, da bi bili tako uspešni 
tudi v prihodnje. Tudi predsednik 

PGD Muljava Milan Bregar je nago-
voril navzoče, se zahvalil za pomoč 
pri organizaciji veselice in izrazil že-
ljo za nadaljnje sodelovanje. 
Uradnemu delu je sledilo prijetno 
druženje.

Zapisala Antonija Sever, tajnica 
Turističnega društva Muljava
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Prvi organizirani voden 
ogled po poti Reke ljubezni
Na nedeljo po Veliki noči je na Krki potekal prvi vodni ogled po Poti Reke 
ljubezni, navdahnjen s strani istoimenske televizijske serije, ki jo predvaja 
POP TV. Turistično društvo Krka je na pobudo občine Ivančna Gorica in 
Zavoda Prijetno domače, oblikovalo turistični produkt, ki vključuje ogled 
lokacij snemanja serije in nanjo veže okoliško, lokalno ponudbo.
Obiskovalci so si z vodičko iz vrst Turističnega društva Krka ogledali ne 
samo vedno čudovite Krške jame in lokacij snemanja nadaljevanke, pač pa 
so bili tudi priča snemanju prizorov v živo. Režiser Nejc Levstik je namreč 
skupini omogočil ogled seta snemanja ter fotografiranje s Tomažem, ki na-
stopa v nadaljevanki. 

Odlično sodelovanje z 
Ivančno Gorico
V nedeljo, 25. marca 2018, je v gostišču Zupančič v Žužemberku potekal 
občni zbor Turističnega društva Suha krajina. Društvo šteje več kot 92 čla-
nov in nadaljuje delo iz leta 1938 v Žužemberku ustanovljenega Ptujsko-
-prometno in olepševalnega društva. Za prijeten uvod so poskrbele pevke 
društva. Društvo je v preteklem letu organiziralo 24 prireditev, z nastopi pa 
so obogatili tudi 28 prireditev doma in v tujini. Predsednik TD Suha krajina 
Vlado Kostevc je pozdravil tudi gosta iz občine Ivančna Gorica, predsednika 
in podpredsednika Občinske turistične zveze Ivančna Gorica, Pavla Grozni-
ka in Stanislava Kralja. 
Zelo dobro sodelovanje s sosednjo občino Ivančna Gorica teče že vrsto let. 
Pred triindvajsetimi leti sta pobudnika Leopold Sever iz TD Ivančna Gorica 
in Slavko Mirtič osnovala temelje športno-kulturno in predvsem zgodovin-
skega   » Popotovanja s kolesi po rimski cesti«. Kolesarji vseh generacij iz 
obeh občin se bodo letos, tako kot vsa leta doslej, ponovno popeljali po tej 
zanimivi trasi. Skupnemu projektu se je v zadovoljstvo vseh v zadnjih letih 
pridružil tudi novoustanovljeni Zavod Prijetno domače z Mihom Genori-
em. Prijetne kotičke obeh občin pa društvi TD Suha krajina in TD Ambrus 
odkrivata na pohodu od A do Ž. Ne nazadnje močno veže obe občini tudi 
lokalno partnerstvo in članstvo v lokalni akcijski skupini (LAS).

Slavko Mirtič

Uspešno sodelovanje med članicami 
A PGD Ivančna Gorica in člani A PGD 
Zagradec pri Grosupljem 
Članice A PGD Ivančna Gorica in člani A PGD 
Zagradec pri Grosupljem aktivno sodelujejo že 
dve leti. V Ivančni Gorici namreč močno nadgra-
jujejo gasilski dom in zato obe ekipi povprečno 
dvakrat tedensko trenirata na dograjenem več-
namenskem podstrešnem prostoru gasilskega 
doma v Zagradcu, trenira pa jih Miha Hrovat.  
V letu 2017 so se članice A PGD Ivančna Gorica 
udeležile 11 tekem po Sloveniji in ene v kraju 
Sv. Ivan Zelina na Hrvaškem. Osvojile so tri 1. 
mesta (Ivančna Gorica, Dekani, Krkavče), eno 2. 
mesto (Hmeljičič in Pokal GZS) in dve 3. mesti 
(Sovodenj in Begunje - Pokal Gorenjske lige). Pri 
tem naj omenimo še, da je ekipa v letu 2015 na 
Poklanem tekmovanju GZS pristala na 4. mestu, 
2016 na 7. mestu, in lani na 5. mestu samo z 1 
točko razlike za 3. mestom. Po državnem prven-
stvu v Kopru pa so v svojih vrstah uspešno ume-
stili dve članici (Simona in Tina) iz Zagradca.
Zagraški člani letos tekmujejo že drugič v zim-
ski ligi hitrega spajanja sesalnega voda, ki ga 
organizira Gasilska zveza Slovenije in so lani v 

Šmartnem osvojili 6. mesto, v skupnem seštevku pa solidno 
14. mesto med 40 ekipami. Na Hrvaškem – Sv. Ivan Zelina so 
osvojili 3. mesto, v Dekanih pa 1. mesto in prehodni pokal. Na 
občinskem v Grosupljem in na regijskem tekmovanju v Kočev-

ju so obakrat posegli po 2. mestu in gredo zato 22. in 
23. septembra na državno tekmovanje. V decembru so 
tekmovali tudi v spajanju sesalnega voda v Gorenjski 
ligi (Komenda in Naklo) in obakrat odnesli 1. mesto. 
Največji uspeh pa so dosegli z izboljšanjem državnega 
rekorda na tekmi GZS v Zalogu pri Cerkljah, kjer jim 
je uspelo prebiti magično mejo na 12,93 sekunde in s 
tem tudi evropski rekord. 
V soboto, 10. marca, so zagraški gasilci imeli volilni 
občni zbor, na katerem so nekoliko zamenjali vodstvo 
društva (predsednik je že tretji mandat Matic Miklič, 
poveljnik Samo Kadunc, tajnik mag. Gregor Zupančič 
in blagajnik mag. Benjamin Kastelic. Med drugim pa 
so v svoje vrste imenovali častnega člana Miho Hro-
vata iz Ivančne Gorice, ki nesebično poleg ekipe članic 
iz Ivančne Gorice že drugo leto trenira tudi zagraško 
člansko ekipo.
Obe ekipi sta druga drugi odlična družba, skorajda ne 
mine tekmovanje, na katerega se ne odpravijo skupaj, 
navijajo eden za drugega ter si medsebojno pomagajo, 
kar se pozna pri doseženih rezultatih.

Maja Ceglar in Jože Miklič

   

Župnija Šentvid pri Stični 
Vas vabi na pogovorni večer s teologom 

DR. IVANOM JANEZOM ŠTUHECOM, 
ki velja za enega najbolj prodornih komentatorjev dogajanja v 

slovenskem družbenopolitičnem prostoru pa tudi na cerkvenem 
področju. 

Pogovorni večer bo potekal v petek,  
4. maja 2018, ob 19.30 (po večerni maši), 

v dvorani Župnijskega doma v Šentvidu pri Stični. 

Prisrčno vabljeni!

Vodička Majda Uršič je bila navdušena nad skupino obiskovalcev z različ-
nih krajev Slovenije, saj so se izkazali za odlične goste in prijetno družbo. 
Skupina si je za ogled vzela čas, zato so vsi obiskovalci resnično uživali v 
ogledu in se veseli postavili tudi pred fotoaparat pri Eko kmetiji Bregar v 
Znojilah (Slakova hiša), degustirali njihove domače dobrote, ter se na kon-
cu še okrepčali pri Podržajevih v Gradičku. Odzivi obiskovalcev so izjemni, 
saj so vsi po vrsti pohvalili vodenje, čudovito naravo in edinstveno izkušnjo, 
v kateri so uživali tudi njihovi otroci.

Vabljeni na sprehod po Poti Reke ljubezni tudi vi!

Informacije:
Turistično društvo Krka, Krka 1b, 1301 Krka; M: 041 276-252, 031 350-003, 
E: tdkrka@gmail.com, W: www.tdkrka.si, (informacije in rezervacije ter-
minov);
Zavod Prijetno domače, Sokolska 8, 1295 Ivančna Gorica; T: 01 7812 128, 
E: turizem@ivancna-gorica.si, W: www.prijetnodomace.si (informacije).

Miha Genorio

Na sliki: Pevke so gostu Pavlu Grozniku posebej tudi zapele (Foto: S. Mirtič)

Tekmovalna enota članice A PGD Ivančna Gorica.

Tekmovalna enota člani A PGD Zagradec pri 
Grosupljem

Skupna slika po tekmovanju v Zalogu na Gorenjskem, kjer 
sta obe ekipi pobrali pokala za najhitrejši ekipi, Ivančna 
Gorica pa še prehodni pokal in pokal za 1. mesto. 

Utrinek z občnega zbora v Zagradcu, ko sta poveljnik in predse-
dnik društva podelila zahvalo in sklep občnega zbora o imeno-
vanju Mihe Horvata za častnega člana.
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Občni zbor Prostovoljnega 
gasilskega društva 
Muljava

V nedeljo, 25. februarja 2018, je v novem gasilskem domu na Muljavi pote-
kal redni občni zbor Prostovoljnega gasilskega društva Muljava. Občni zbor 
PGD Muljava so vsi člani in članice pričakovali z veliko nestrpnostjo, saj je 
letos že drugič potekal v novem gasilskem domu. Letos, prvič v zgodovini 
gasilskega društva tudi v ogrevanih prostorih in z delujočimi sanitarijami. 
Naj se sliši še tako čudno, stari gasilski dom, zidan v letu 1929 ni imel sani-
tarij, tekoče vode, niti zadostnih prostorskih kapacitet, da bi v njem lahko 
potekal občni zbor. V letu 2018 smo tako muljavski gasilci dočakali, so-
dobno opremljen gasilski dom, v katerem pa bo treba postoriti še nekaj 
gradbenih del.
Po pozdravu predsednika gasilskega društva Milana Bregarja in izvolitvi 
delovnega predsedstva je predsednik predstavil delo društva v minulem 
letu. Sledilo je poročilo namestnika poveljnika Gašperja Erjavca, blagajni-
ško poročilo, poročilo starejših gasilcev, mladincev in članic in inventurne 
komisije. Poročilo gradbenega odbora je podala predsednica odbora, taj-
nica društva Anica Bregar.
Društvo je v letu 2017 poleg intenzivne gradnje novega gasilskega doma 
delovalo preventivno, izobraževalno, družbeno in športno na več podro-
čjih. Operativna enota je intervenirala na štirih intervencijah. Tekmoval-
ne desetine mladincev, članov A in članov B so se udeleževale občinskih 
tekmovanj in regijskega tekmovanja. Tradicionalno so člani sodelovali na 
Jurčičevem pohodu, z redarsko službo sodelovali na kolesarskem marato-
nu treh občin, uprizoritvah letnih iger v organizaciji KUD Josipa Jurčiča v 
letnem gledališču, na gasilski veselici v letu 2017 je obiskovalce zabaval 
ansambel Nemir. 
Po zaključenih poročilih za preteklo leto so sledile volitve novega uprav-
nega in nadzornega odbora ter disciplinske komisije. Za predsednika PGD 
Muljava je bil ponovno izvoljen Milan Bregar, le-ta se je zahvalil za zaupa-
nje in predstavil program dela za leto 2018. Novi poveljnik je po izvolitvi 
postal Aleš Novak, namestnik poveljnika Gašper Erjavec. Konstituiranje no-
vega upravnega odbora in nadzornega odbora z dodelitvijo novih funkcij je 
potekalo na seji v mesecu marcu.
Glavne naloge novega vodstva so dokončanje gradnje novega gasilskega 
doma in zaključek investicije, otvoritev le tega se predvideva ob prazno-
vanju 95-letnice društva v letu 2019. Poglavitno bo delo na novih kadrih, 
pridobitvi in izobraževanju le teh. Treba bo izvesti tudi nakup opreme in 
zaščitnih sredstev za potrebe operativne enote.
Do konca leta 2017 je bilanca gradnje novega gasilskega doma naslednja. 
Finančna sredstva, ki so bila namensko porabljena za nakup zemljišča, ure-
ditev gradbene dokumentacije in samo gradnjo znašajo 263.074,84 €. Sku-
pna višina zbranih sredstev, ki jih je društvu uspelo zagotoviti s privarčeva-
nimi sredstvi iz preteklosti in opravljanjem dejavnosti, znašajo 165.454,34 
€. V letih 2015, 2016 in 2017 so bila za gradnjo doma sredstva pridobljena 
tudi s strani krajanov Krajevne skupnosti Muljava in donacij podjetij v vi-
šini 58.352,00 €. S strani Občine Ivančna Gorica in Gasilske zveze Ivančna 
Gorica je društvo za gradnjo doma prejelo 39.268,50 €. Pomembno je tudi 
omeniti, da je Občina Ivančna Gorica društvo oprostila plačilo komunalne-
ga prispevka.
Ob koncu občnega zbora je sledila beseda gostov, vse navzoče je nagovoril 
predstavnik Gasilske zveze Ivančna Gorica Rok Oven, častni poveljnik Ga-
silske zveze Ivančna Gorica Lovro Markovič, predsednik Krajevne skupnosti 
Muljava Janez Drobnič ter predstavniki sosednih in prijateljskih društev iz 
PGD Dobrnič, PGD Krka, PGD Ivančna Gorica in PGD Stična. Gostje so izra-
zili pohvale po opravljenem delu v preteklem obdobju in dobrem meddru-
štvenem sodelovanju, katerega si vsi nadejamo v prihodnje. 
Uradnemu delu je sledilo prijetno druženje in izmenjava mnenj ter ogled 
prostorov gasilskega doma. Člani in članice PGD Muljava smo lahko upra-
vičeno ponosni na prehojeno pot v zadnjih letih, saj je gradnja doma velik 
logistični in finančni zalogaj za vse gasilce in krajane, ki nam s svojo pomo-
čjo stojijo ob strani. 

Zapisal Gašper Erjavec, 
namestnik poveljnika PGD Muljava

Novo vodstvo in novi načrti  
v PGD Kriška vas
Prostovoljno gasilsko društvo Kriška vas je v letu 2017 
slovesno praznovalo 90-letnico svojega uspešnega de-
lovanja in povezovanja krajanov na kriško-polževski 
planoti. Člani društva so operativno dobro usposoblje-
ni, kar so dokazali na intervencijah, ki so bile izvedene 
dobro, hitro in brez poškodb.
V soboto, 3. 2. 2018, je v gasilskem domu potekal občni 
zbor, na katerem so potekale redne volitve. Po mno-
gih letih uspešnega delovanja so vodenje izročili v roke 
mlajšim, a izkušenim članom:
- Jože Virant po 30 letih predsedniške funkcije,
- Dušan Strnad po 30 letih blagajniške funkcije,
- Jože Zupančič po 30 letih vodenja nadzornega od-

bora,
- Janez Jeršin po 15 letih poveljniške funkcije.
Prejeli spominske zahvale za dolgoletno opravljanje 
zahtevnega dela. Jože Virant je postal častni predse-
dnik društva. Vsi so obljubili, da bodo svoje znanje in 
izkušnje delili z novim vodstvom.
Soglasno so bili na nove funkcije izvoljeni:
- predsednik: Gregor Šušteršič,
- namestnik predsednika: Marko Virant,
- tajnica: Marija Novak,
- blagajničarka: Jasmina Markovič,
- predsednik komisije za mladino: Matej Markovič,
- predsednica komisije za članice: Marija Erjavec,
- predsednica nadzornega odbora: Marinka Virant,
- predsednica disciplinske komisije: Ivica Zupančič,
- poveljnik: Miha Virant,
- namestnik poveljnika: Janez Jeršin,
- podpoveljnik: Simon Strnad,
- pomočnik poveljnika za IDA: Slavko Novak,
- pomočnica poveljnika za prvo pomoč: Kristina Po-

tokar,

- pomočnik poveljnika za radijske zveze: Matjaž Ja-
klič,

- glavnik strojnik: Jože Jeršin,
- orodjar: Uroš Jeršin
- gospodar: Franc Lukner.
Novo vodstvo se zaveda odgovornosti, ki jo sprejema. 
Novi predsednik in poveljnik sta predstavila okvirni na-
črt dela za naslednjih pet let. 
Vse člane najbolj navdušuje pridobitev velikega ze-
mljišča sredi vasi. Gasilci so ga lani zravnali, uredili do-
voz, postavili nosilni zid z ograjo, opremili z elektriko 
in zasejali travo. Ogromno prostovoljnega dela je bilo 
potrebnega. Toda pogled na urejen prostor je vsem v 
veselje in ponos. Novo zemljišče je bilo lani prireditve-
ni prostor za proslavo ob 90-letnici delovanja društva z 
vsakoletno veselico, prostor za gasilske vaje in za dru-
ženje ter igranje nogometa kriške mladine. Velika želja 
novega vodstva in seveda vseh članov PGD Kriška vas 
je, da bi tu čez nekaj let stal nov, sodoben gasilski dom 
z igriščem oz. prireditvenim prostorom.
Prostovoljno gasilsko društvo stopa v leto 2018 složno 
in enotno z novim vodstvom in novimi idejami. Srečno!

Martina Virant

Zimski vzpon na Korab, 2764 m
Korab je v nekdanji državi Jugoslaviji veljal za drugo najvišjo goro za Triglavom. Leži na meji med Makedonijo in 
Albanijo. V Albaniji ga imenujejo Korab, v Makedoniji pa Golem Korab, kar pomeni Veliki Korab. Nanj smo se z 
albanske smeri povzpeli 21. 3. 2018.
Z Brnika sem imel let v Prištino. Zaradi slabih vremenskih razmer je letalo pristalo v Skopju, nato sem se še dobre 
štiri ure peljal z avtobusom do Prizrena, kjer me je čakal prijatelj Himi, s katerim sva se nameravala povzpeti na 
Korab in smučati z vrha.
Čez dan je zapadlo 15 cm snega in ponoči še 15 cm, vremenske razmere so bile torej izredno neugodne, zato sva 
na vzpon čakala dva dni. Dostop pod Korab je bil z albanske strani možen le z vozilom na pogon 4x4. Avto so nama 
posodili kolegi iz PD Shari. Tako so se nam pridružili še trije člani PD Shari. 
V vasi Radomira, 1260 m, ki je izhodišče za vzpon na Korab, smo v soboto zjutraj krenili na pot. Na višini 2500 m 
smo morali sneli smuči, kajti megla, sneg in veter pri temperaturi -17 stopinj niso popuščali. Tik pred vrhom so se 
vremenske razmere malo umirile. Ob spustu se je vreme vendarle nekoliko izboljšalo, tako da je bil razgled boljši.

Silvo Vrhovec

Polžki na Lubnik
Planinsko društvo Polž je v nedeljo, 11. 
3. 2018, organiziralo izlet na goro Lubnik, 
ki se strmo dviga zahodno od Škofje Loke 
do višine 1025 m. Kljub napovedi vreme-
noslovcev za popoldanski dež, se nas je 
zbralo osem. Na pot smo se odpravili bolj 
zgodaj in to se nam je obrestovalo, saj smo 
bili v dolini ravno pred dežjem. Pot do vrha 
je bila snežena, na nekaterih mestih tudi 
ledena, tako da nam je malica v dobro 
oskrbovani koči na Lubniku prav teknila. 
Polni vtisov smo se varno vrnili v dolino. 
Obisk Lubnika toplo priporočamo.

Amalija Skubic
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Hitri Polžki na  
Prešernov dan obiskali 
Šmarno goro 
V četrtek ,8. 2. 2018, smo se pohodniki  Planinskega 
društva Polž povzpeli na Šmarno goro. Obisk je postal 
tradicionalen in ga izvedemo vsako leto na kulturni pra-
znik. To je bila naša letošnja tretja tura iz koledarja na-
ših pohodov za leto 2018. 

Pustno-norčavo po poteh  
KS Dob pri Šentvidu
Na pustno nedeljo, 11. 2. 2018, ob 9.30 smo se ljubitelji pohodništva in preživljanja 
prostega časa v naravi zbrali pri mostu v Podborštu, z namenom preživeti čudovito 
sončno, vendar mrzlo nedeljo, čim bolj aktivno in radostno. Pohod je organiziralo 
Kulturno-športno društvo Dob, katerega je organiziral in vodil Zorec Marko. Zbralo se 
nas je približno 80; kar nekaj pohodnikov je bilo pustno našemljenih. 
Tako smo z dobro voljo in obilico 
pohodniškega elana »štartali« s 
Podboršta proti Zagorici, kjer se 
nam je pridružilo še nekaj ljudi in 
vsi skupaj smo krenili proti Vrhu. 
Pot se je strmo vzpenjala, vendar 
smo bili vsi polni dobre energije, 
tako da smo z lahkoto dosegli Vrh. 
Tam so naš čakale Papirčkarice, ki 
so nas postregle s slastnimi krofi, 
kuhanim vinom in čajem ter do-
mačim pecivom. Okrepčani smo 
pot nadaljevali preko Trnovice v 
Hrastov Dol, kjer se nam je odprl 
prečudovit razgled na zasneženo 
Hrastovdolsko uvalo. Ko smo prišli v 
vas, so nas vaščani postregli s pijačo 
in pecivom. Kot znak povezanosti 
in sodelovanja smo sklenili verigo 
okrog luže. Kako lep je občutek po-
vezanosti in domačnosti! Nato smo 
zakorakali proti Lučarjevem Kalu, 
do Turističnega društva Grča, kjer 

nas je čakal golaž s poletno. Vzdušje 
je bilo vedno bolj sproščeno in po-
vezovalno. V takih trenutkih človek 
res pozabi na čas! Čakala nas je še 
zadnja pohodniška točka; Bojansko. 
Tam so nas lovci pričakali v njihovi 
lovski koči. Že prej so nam pripravili 
ogenj, tako da smo imeli možnost 

peke pasje radosti na palici. Izku-
šnja je bila zelo zanimiva in smešna. 
Še pred mrakom smo se v skupinah 
odpravili nazaj, vsak proti svoji vasi. 
Dan smo zaključili prijetno utrujeni, 
vendar v nizkem startu pripravljeni 
na naslednji pohod.

Katja Klemenčič

Naj vas spomnimo, da bo tudi letos potekal veliki kole-
sarski maraton treh občin, ki ima tokrat prav posebno 

noto. Vabimo vas, da se nam pridružite na 

JUBILEJNEM  
20. MARATONU  

TREH OBČIN, 
ki bo v nedeljo, 3. junija 2018, 

 s startom ob 9. uri, na Kolodvorski cesti  
v Grosuplju.

O predprijavah in podrobnostih vas obveščamo na internetni strani: 
www.kolesarsko-drustvo-grosuplje.si/maraton.

Kolesarsko društvo Grosuplje v soorganizaciji Občine Grosuplje  

Zbrali smo se zjutraj v Višnji Gori in se z osebnimi avtomobili odpeljali do 
Tacna, kjer smo parkirali avtomobile. Od tu se je naša četica z 12-imi ude-
leženci napotila proti okrepčevalnici Sava v Vikerčah. Tu se nam je pridružil 
še pohodnik z Vrhnike. Za jutranje napitke je poskrbel naš vodnik Janez 
Ivan Čebular, ki je ta dan praznoval svoj god. Potem pa se je začelo zares. 
Pod vodstvom slavljenca in prekaljenega vodnika Janeza smo se povzpe-
li po zasneženi in strmi Westrovi poti, ki velja za zahtevno pot. Ta nas je 
dodobra ogrela in tudi smeha ni manjkalo, kajti eden od naših parov se 
je pred kratkim vrnil iz toplih krajev, kjer ženske ovrednotijo s številom 
kamel. Lahko si samo mislite, koliko komentarjev se je zvrstilo na to temo. 
Ko smo prišli do prvega vrha z imenom Grmada (676 m), smo imeli krajši 
postanek. Od tu je lep razgled, vendar je bil dan oblačen in zamegljen, tako 
da žal nismo videli nič. Nadaljevali smo s krajšim spustom z derezami na 
nogah, ker je bil na poti zglajen in rahlo poledenel sneg. Za nas Polžke pa 
je varnost na prvem mestu. In nato še krajši vzpon in Šmarna gora (669 m) 
je bila osvojena. Po okrepčilu v gostilni Ledinek ter prigrizku iz nahrbtni-
ka smo se nekateri udeležili svete maše. Cerkev na Šmarni gori je obdana 
z obzidjem in posvečena Materi božji. Notranjost je lepo urejena, kar se 
splača videti. Ker je bil ravno kulturni praznik, so na Šmarni gori po maši 
pripravili še krajši kulturni program v prostorih poleg cerkve. Ogledali smo 
si še razstavo slik Šmarne gore. Ko so se nastopajoči pripravljali na svoj 
nastop, smo bili deležni še nekaj recitacij iz publike, kar je zelo popestri-
lo prireditev. Program prireditve je izvajala skupina orgličarjev z imenom 
Sorarmonika, ki šteje osem članov. Za uvod so zaigrali Zdravljico, pa tudi 
Na Golici ni manjkala. Med igranjem smo poslušali recitacije Prešernove 
poezije, ki so jih pripravile dekleta. Po vsem tem smo se odpravili v dolino 
po drugi poti. Rahlo nas je pobožalo celo nekaj sončnih žarkov.
Napolnjeni z energijo in prijetnimi doživetji smo se vrnili na svoje domove.

Marija Vidmar
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Uspešno zaključena vaja  
jamarskih reševalcev
Jamarji smo že od nekdaj poznani 
kot ljudje, ki smo si za hobi izbrali te-
mni podzemni svet, v katerem preži-
vimo marsikateri vikend. V globinah 
našega planeta odkrivamo do se-
daj še nevidene kotičke, se čudimo 
lepotam zasiganega sveta ali zgolj 
vztrajno odkopavamo nadaljevanja, 
v upanju, da pridemo čim globlje, 
čim dlje. Žal lahko pri našem hobi-
ju kot tudi pri drugih, pride tudi do 
nesreče. Zaradi tega se kar nekaj ja-
marjev odloči, da svoje izobraževa-
nje nadaljuje pod okriljem Jamarske 
reševalne službe, ki deluje v okviru 
Jamarske zveze Slovenije. V Jamar-
skem klubu Krka imamo tako kar ne-
kaj članov, ki svoje že tako zasedene 
vikende nameni tudi izobraževanju 
na tem področju. Čeprav občina 
Ivančna Gorica sodi pod okrilje Re-
ševalnega centra Ljubljana, so člani 
našega kluba del Reševalnega cen-
tra Novo mesto, enega izmed sed-
mih centrov, ki pokrivajo Slovenijo.
Vsako leto imamo v reševalnih cen-
trih nalogo, da enega izmed trenin-
gov reševalnih manevrov izvedemo 
skupaj s sosednjim centrom; 10. 
marca letos smo tako v Reševalnem 
centru Novo mesto in Ljubljana skle-
nili, da organiziramo reševalno vajo 
iz jame Mala Vratnica pri Rdečem 
Kalu, nedaleč stran od Dobrniča. Pri-
prave na vajo so potekale že dolgo 
prej, od ideje, ki jo je podal član eki-
pe Prve pomoči, Območnega zdru-
ženja Rdečega križa (kratko OZRK) 
Novo mesto, da bi se nam pridružili 
na eni izmed vaj; ekipa Prve pomoči 
bi povadila oskrbo poškodovancev, 
mi, jamarski reševalci pa reševalne 
manevre. Mesec dni pred vajo smo 
se lotili priprave scenarija; kako in 
zakaj je do nesreče prišlo, število 
poškodovanih in njihove poškod-
be ter mesto nesreče. Uradno smo 
pripravili še elaborat, ki ga je treba 
spisati za vsako vajo ali trening po-
sebej. Urediti je bilo treba tudi zava-
rovanje za vse, ki niso del Jamarske 
reševalne službe, torej za ekipo Prve 
pomoči in poškodovance, ki so jih 
»odigrali« člani Jamarskega kluba 
Krka in Jamarskega kluba Novo me-
sto. Za namen vaje smo si predho-
dno na eni izmed fotografskih akcij 
Jamarskega kluba Krka ogledali tudi 
jamo, da smo lahko videli, katere re-
ševalne manevre bo treba postaviti 
za varen izvlek poškodovancev. Te-
den dni pred samo vajo so sledile še 
zadnje priprave: priprava opreme, 
izposoja štabnega šotora od kolegov 
iz Jamarskega kluba Brežice in celo 
pluženje, za katerega je poskrbel 
domačin iz Dobrniča ter nam s tem 
močno olajšal in skrajšal pristop do 
jame. Naposled je le napočil dan, ko 
se je že navsezgodaj zjutraj del ekipe 

odpravil proti jami, kjer smo najprej 
postavili bazni šotor in »poškodo-
vance« razdelili po jami z vnaprej do-
ločenimi poškodbami. Predpostavka 
vaje je bila, da se je nesreča zgodila 
v jami Mala Vratnica, kamor se je 
odpravila skupina šestih avanturi-
stov. S seboj so imeli le osnovno ple-
zalno opremo, ki ni v skladu v pravili 
za samostojno jamarsko delovanje 
(nimajo opravljenega izpita USJD). 
Štirje izmed njih so se ustavili na 
prvi stopnji pod vhodnim breznom v 
dvorani, dva pa sta nadaljevala spu-
ščanje navzdol v novo nadaljevanje 
brezna (t. i. Zamolčano brezno). Prvi 
se je varno spustil na dno brezna, 
drugi pa se je zaradi preutrujenosti 
po pristanku na tla spotaknil ob ve-
čjo skalo in toži za bolečinami roki. 
Klic tovariša na pomoč slišijo tisti, ki 
čakajo zgoraj v dvorani, vendar ne 
vedo, kaj se je točno zgodilo. Vse-
eno sta se na pomoč odpravila dva 
izmed njih, a pri tem nista previdna. 
Prvi na vrvi ob vrnitvi iz jame na po-
vršju sproži kamenje, ki preseka vrv, 
po kateri se vzpenja drugi. Slednji 
zaradi tega pade iz višine sedmih 
metrov in utrpi poškodbe hrbtenice 
in zlome spodnjih okončin. Kamenje 
lažje poškoduje še enega izmed spo-
daj čakajočih. Četrti pa zaradi spleta 
dogodkov doživi panični napad, zač-
ne tavati po jami, kjer pade in umre. 
Na kraj dogodka je ob uri, določeni 
za prihod, prispela ekipa Reševalne-
ga centra Novo mesto in ekipa Prve 
pomoči OZ RK Novo mesto. V bazi 
so dobili prve informacije, ki so bile 
bolj skope, saj je bil »avanturist«, ki 
je varno izplezal iz jame še vedno v 
šoku. Razdeljeni v skupine so jamar-
ski reševalci začeli z delom. V jamo 
sta se naprej spustili opremljevalna 
in oskrbovalna ekipa, da sta jamo 
varno opremili jamo in oskrbeli po-
škodovanki na dnu vhodne dvorane 
pred prihodom ekipe Prve pomoči. 
Za njima je šel v jamo reševalec, ki 
je napeljal žico in s tem vzpostavil 
povezavo s podzemljem (jamski te-
lefon – »vox«). Medtem je zunanja 

ekipa že pripravila vse potrebno, da 
so lahko kmalu začeli s spuščanjem 
ekipe prve pomoči v jamo, saj je bila 
njihova naloga oskrbeti in pripraviti 
za transport poškodovanki. Vse prej 
kot lahka naloga, saj njihovi tre-
ningi po navadi potekajo v povsem 
drugačnem okolju. V tem času sta 
tudi opremljevalna in oskrbovalna 
ekipa prišli do dna notranjega bre-
zna, kjer sta na bolničarja Jamarske 
reševalne službe že težko čakala dva 
premražena poškodovanca. Bolničar 
ju je oskrbel in začelo se je s posta-
vljanjem reševalnih manevrov za 
dvig poškodovancev. Ko je bil vox za 
komunikacijo napeljan, smo dobili 
iz jame ven v bazo informacijo o po-
drobnejših poškodbah poškodovan-
cev in kmalu zatem tudi informacijo, 
da v jami pogrešajo še enega člana 
iz ekipe avanturistov. Zaradi same 
narave poškodb poškodovank na 
dnu vhodne dvorane smo najprej 
pričeli z izvlekom le teh. Na srečo 
so nam na pomoč prihiteli tudi že 
člani Reševalnega centra Ljublja-
na. Pri pregledu jame sta reševalca 
našla tudi petega avanturista, ki pa 
po scenariju vaje, ni kazal življenj-
skih funkcij. Zato smo nadaljevali 
z izvlekom poškodovancev iz no-
tranjega brezna jame in ekipe prve 
pomoči, ki je svoje delo opravila več 
kot odlično. Na koncu smo iz jame 
izvlekli še poškodovanca, ki mu žal 
nismo mogli pomagati. Jamo smo 
»razopremili«, iz jame potegnili vso 
opremo in pospravili še bazni šotor. 
Preden smo odhiteli na zasluženo 
večerjo, smo naredili še kratko ana-
lizo vseh dobrih strani današnje vaje 
in podali predloge za izboljšanje. Vsi 
udeleženci vaje so bili mnenja, da 
so tovrstne vaje odličen način, kako 
dobro lahko med seboj delujejo raz-
lične ekipe. Na vaji so namreč sode-
lovali člani Jamarskega kluba Novo 
mesto in Jamarskega kluba Krka v 
vlogi poškodovancev, člani ekipe 
Prve pomoči OZRK Novo mesto v 
vlogi bolničarjev in člani Jamarske 
reševalne službe, Reševalni center 
Ljubljana in Novo mesto (slednji je 
bil tudi organizator in vodja vaje). 
Nesreče nikoli ne počivajo in zato 
so tovrstne vaje še toliko bolj po-
membne, da znamo v realni situaciji 
pravilno in ustrezno ukrepati. Na ta 
način lahko poskrbimo za varnost 
poškodovancev in ne nazadnje tudi 
za varnost vseh udeležencev na in-
tervenciji. Pojavljajo se že novi izzi-
vi za prihodnje, za še bolj uspešno 
delo jamarskih reševalcev.

Tanja Podržaj,
Reševalni center Novo mesto,

Jamarska reševalna služba pri JZS
Fotografije: Tomaž Grdin  

(JK Novo mesto)

Ciril Zajec in Franc Bivic 
prejemnika  posebnega 
priznanja Zveze ZŠAM 
Slovenije
Oba prejemnika posebnega pri-
znanja svoj prosti čas več desetletij 
usmerjata v svojo stanovsko orga-
nizacijo. Kljub temu da je bila nju-
na služba naporna, sta vedno našla 
čas za prostovoljno delo v združenju 
ZŠAM Ivančna Gorica. Še posebej 
se posvečata področju preventive 
in vzgoje v cestnem prometu. Prav 
tu sta prepoznala svoje poslanstvo, 
tako, da sta s svojim znanjem in izku-
šnjami prispevala pomemben delež 
k večji varnosti v cestnem prometu 
in tudi k lepšemu življenju v občini. 
Tudi po upokojitvi sta ostala aktivna 
in nepogrešljiva pri izvajanju različ-
nih preventivnih akcij, ki jih izvaja 
ZŠAM Ivančna Gorica na območju občine Ivančna Gorica. Aktivno sode-
lujeta v ostalih akcijah, ki jih organizira Svet za preventivo in vzgojo v ce-
stnem prometu Občine Ivančna Gorica.
Številne generacije otrok pod budnim očesom Cirila Zajca vsako leto opra-
vijo kolesarski izpit in v prvih šolskih dneh prostovoljno opravlja varovanje 
otrok v bližini šol, da so na naših cestah varni najmlajši in najšibkejši ude-
leženci v cestnem prometu.
Franc Bivic več mandatov uspešno vodi ZŠAM Ivančna Gorica. Pod njego-
vim vodstvom se člani počutijo domače in so del velike družine. Zaradi 
njegove odkritosti in samokritičnosti ga imajo člani radi in ga podpirajo, kar 
se vidi na prepoznavnosti ZŠAM Ivančna Gorica.
Posebni priznanji sta bili podeljeni na 52. letni skupščini Zveze ZŠAM Slove-
nije, na kateri je bil tudi izvoljen podpredsednik Zveze ZŠAM Slovenije, član 
ZŠAM Ivančna Gorica Branko Praznik.

Za ZŠAM Ivančna Gorica
Alojz Markovič 

ZDRUŽENJE ŠOFERJEV IN AVTOMEHANIKOV IVANČNA GORICA
v sodelovanju s soorganizatorji vabi na preventivno akcijo 

»MOTORIST ZA VEDNO«
 »PRIKAZ VARNE VOŽNJE Z MOTORJEM IN  

PRVA POMOČ MOTORISTU«,
Sobota, 19. maja 2018, od 9. do 13. ure,  

na Sokolski ulici v Ivančni Gorici

Program:
- Prikaz varne vožnje z motorjem 
- Prikaz prve pomoči ob nesreči
- Prikaz uporabe defibrilatorja
- Brezhibno vozilo – varno vozilo (pomen brezhibnega stanja motor-

ja)
- Prikaz delovanja policistov za zagotavljanje varnosti motoristov
Preventivna akcija je namenjena vsem motoristom, ki se pripravljajo na 
motoristično sezono. Pomen preventivnega dogodka – prikaz varne vo-
žnje z motorjem je, da pred motoristično sezono motoriste, predvsem 
mlajše in še ne izkušene, opozorimo na pasti in nevarnosti, ki jih čakajo 
na cesti.
Namen preventivne akcije je udeležba motoristov na spretnostnem po-
ligonu, ki bo postavljen na Sokolski ulici v Ivančni Gorici, kjer bodo lahko 
motoristi preizkusili svoje občutke in karakteristike motocikla pri zavi-
janju in zaviranju med stožci. Ob tem bi udeleženci izmenjali izkušnje 
med “izkušenejšimi” motoristi, inštruktorji, policisti in reševalci. 
Reševalci bodo prikazali in predstavili glavne in pomembne stvari, na 
katere moramo biti pozorni pri prvi pomoči poškodovanim motoristom.
Med prireditvijo bodo udeležencem na informacijskih točkah na voljo 
informacije s področja prometne varnosti in predstavitve sodelujočih 
organizatorjev. 
Omogočen bo tudi preizkus na simulatorju vožnje, posebna ponudba 
bo namenjena tudi najmlajšim obiskovalcem.
Sodelujoči v preventivni akciji:
- Občina Ivančna Gorica
- Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu Občine Ivančna Go-

rica
- Policija 
- Reševalna postaja Ljubljana
- Moto klub FIRE GROUP Ivančna Gorica
- AMD Šentvid pri Stični
- Oldtimer klub Škofljica
- Goldwing klub Dolenjska
- Šola vožnje ZŠAM Grosuplje



21april 2018 številka 3

Redni občni zbor ZŠAM Ivančna Gorica
V nedeljo, 11. marca 2018, je v prostorih Osnovne šole Stična potekal 58. letni občni 
zbor članov Združenja šoferjev in avtomehanikov Ivančna Gorica. Poleg številčnega 
članstva so se z delom in načrti združenja seznanili tudi gostje, med njimi sta bila 
prisotna tudi župan Dušan Strnad in podžupan Tomaž Smole.
»Vse akcije, ki so bile načrtovane s 
prostovoljnim delom naših aktivnih 
članic in članov, so bile tudi v pre-
teklem letu uspešno izpeljane. Po-
storili smo celo nekaj več, kot smo 
načrtovali«, je zbranim v uvodu 
povedal predsednik ZŠAM Ivančna 
Gorica Franc Bivic. Kot je dejal, je 
področje preventive v prometu eno 
ključnih področjih delovanja ivan-
škega združenja že vse od njegove 
ustanovitve. Tudi v letu 2017 so te-
sno sodelovali s Svetom za preven-
tivo in vzgojo v cestnem prometu 
občine Ivančna Gorica, s Policijsko 
postajo Grosuplje ter vodji policij-
skega okoliša Ivančna Gorica in Za-
gradec. S slednjimi so tudi izpeljali 
številne preventivne akcije. V vseh 
akcijah je bilo udeleženih 276 uni-
formiranih oseb, opravljenih 859 
prostovoljnih delovnih ur ter 3408 
prevoženih kilometrov z lastnimi 
prevozi. Združenje danes šteje 254 
članov, še naprej pa si prizadevajo 
privabiti čim več mladih ter jih mo-
tivirati za delo v organih združenja. 
Za program dela v letu 2018 je tre-
ba omeniti, da bodo v združenju 
uresničili večletno željo in pred 
začetkom motoristične sezone pri-
redili preventivno akcijo na temo 
motorist. Skupaj z društvi in orga-
nizacijami jo bodo izvedli v soboto, 
19. maja, na Sokolski ulici v Ivančni 
Gorici. 
Župan Dušan Strnad se je zbranim 
članom zahvalil za vse aktivnosti, 
ki so usmerjene v večjo varnost v 

cestnem prometu ter preventivne 
in izobraževalne aktivnosti v obči-
ni Ivančna Gorica. Kot je dejal, je 
prometna varnost v občini izjemna, 
prav tako kot je še vedno prisotno 
prostovoljstvo med občani Ivanč-
ne Gorice. Pri skrbi za prometno 
varnost je pomembno tudi stanje 
cestne infrastrukture, zato je župan 
izpostavil nekaj aktualnih projektov. 
Omenil je izgradnjo krožišča na za-
hodni obvoznici pri Malem Hudem 
z nadvozom čez železniško progo 
ter Ljubljansko cesto v samem cen-
tru Ivančne Gorice, ki bo prenovo 
dočakala še v tem letu. 
Čestitkam ob opravljenem delu 
so se pridružili še predsednik Zve-
ze združenja šoferjev in avtome-
hanikov Slovenije Aleš Kocjančič, 
predsednik Regije Ljubljana Alojz 

Markovič, direktor transportne-
ga podjetja TRAIG Ivančna Gorica 
Štefan Lazar, predsednik Sveta za 
preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu občine Ivančna Gorica 
Marjan Balant, predsednik Gasilske 
zveze Ivančna Gorica Jure Strmole, 
predsednik PGD Stična Rok Oven 
in predstavniki sosednjih združenj. 
Vodja policijskega okoliša Ivančna 
Gorica Simon Lebar pa je zbranim 
predstavil statistične podatke pro-
metne varnosti za minulo leto. 
Občni zbor se je že tradicionalno za-
ključil s podelitvijo jubilejnih značk 
za dolgoletno delo v združenju šo-
ferjev in avtomehanikov. Priznanje 
za 55-letno članstvo v združenju je 
prejel Jože Špendal. 

Gašper Stopar

Krajevne skupnosti

Občni zbor članov Društva 
upokojencev Ivančna Gorica
Člani društva upokojencev Ivančna Gorica so se v soboto, 10. marca 2018, v gostišču 
Štorovje zbrali na rednem letnem občnem zboru. Več sto prisotnih članov društva 
se je seznanilo z delom društva, sprejelo program dela in finančni plan za leto 2018. 
Podeljena so bila tudi priznanja članom prostovoljcem. 
Po uvodnem nastopu mažoretk iz 
Ivančne Gorice je uvodni pozdrav 
prisotnim namenil predsednik dru-
štva Matjaž Marinček. »Če pogle-
dam društveni koledar za minulo 
leto, lahko ugotovim, da smo izpe-
ljali skoraj vse zastavljeno. V resnici 
pa je bilo narejenega še veliko več. 
Govorim o poslanstvu, ki ga dru-
štvo s pomočjo prostovoljk opravlja 
z odliko. To je program Starejši za 
starejše, ki v tem segmentu prese-
ga celo meja društva«. V letu 2018 
bodo nadaljevali z izobraževalnimi 
dejavnostmi v obliki predavanj in 
delavnic, s socialno humanitarno 
dejavnostjo. S plodnim sodelova-
njem z ivanško knjižnico bodo v 
obliki novih razstav popestrili pri-
spevek h kulturnemu dogajanju. 
Negovali pa bodo tudi obstoječo 
športno in rekreativno dejavnost. 
»Skrbeli bomo za to, da se bomo z 
izkušnjami in modrostjo, ki so nam 
jih prinesla leta, vključevali v doga-
janje na področju naših krajevnih 
skupnosti in občine«, je v programu 
dela za leto 2018 povedal Marin-
ček. 
Navzoče člane so pozdravili tudi 
gostje: župan Dušan Strnad, pred-
sednik Osrednjeslovenske pokrajin-

ske zveze društev Marjan Sedmak, 
predsednica Koordinacije društev 
upokojencev občin Ivančna Gorica, 
Grosuplje in Dobrepolje Malči Ži-
tnik ter predstavniki sosednjih upo-
kojenskih društev iz Višnje Gore, 
Grosuplja in Šmarja-Sap. Župan Str-
nad je prisotnim čestital za številne 
aktivnosti, ki jih je bilo moč slišati 
iz poročil ter se jim zahvalil, da pri-
pomorejo k skupnemu dobremu. 
Med drugim je prisotne seznanil z 
novico o uspešnem kandidiranju 
na razpisu Ministrstva za zdravje 
za projekt Center zdravja v Ivančni 
Gorici. Preventivni programi, ki se 
bodo izvajali v prostorih zdravstve-

nega doma, bodo namenjeni tudi 
starejši populaciji. Posebno zahvalo 
je izrekel še članicam, ki delujejo v 
Svetu za starosti prijazno občino. 
V nadaljevanju so bila podeljena 
priznanja prostovoljcem za preda-
no prostovoljno delo v programu 
»Starejši za boljšo kvaliteto življenja 
doma« in širitev socialne mreže ter 
priznanja poverjenikom za predano 
delo, s katerim pomagajo pri ure-
sničevanju programa društva. 
Po končanem uradnem delu so se 
poveselili ob zvokih ansambla Ma-
vrica. 

Gašper Stopar

Jubilejni 20. občni zbor 
Društva upokojencev 
Stična 
Člani Društva upokojencev Stična, ki šteje skoraj dvesto 
članov, so se v sredo, 7. marca 2018, zbrali na jubilej-
nem 20. rednem občnem zboru društva. 

Zbor članov je v Gasilskem domu Stična s harmoniko otvorila Klavdija Ce-
glar. Kot je povedala predsednica društva Nada Hauptman, je društvo v 
lanskem letu v celoti realiziralo zastavljeni program. V okviru Komisije za 
pohode, šport in rekreacijo so se udeležili številnih pohodov. V sklopu po-
tepanja so v društvu organizirali spomladanski in jesenski izlet. Prav tako 
so se srečali na tradicionalnem pikniku na Gradišču, novembra so marti-
novali, decembra pa se poveselili ob izteku starega leta. Sodelovali so tudi 
na kulturno-družabnem srečanju upokojencev treh občin in organizirali 
delavnici ročnih del. Tudi v tem letu bodo organizirali številne društvene 
pohode, izlete ter delavnico ročnih del. Poleg že tradicionalnih druženj pa 
bodo nadaljevali z aktivnostmi v okviru projekta Starejši za starejše.  
Občnega zbora so se udeležili številni gostje, med njimi tudi predsednik 
Zveze društev upokojencev Slovenije Janez Sušnik, predsednica Koordi-
nacije treh občin Malči Žitnik, predsednik Osrednjeslovenske pokrajinske 
zveze društev Marjan Sedmak in župan ivanške občine Dušan Strnad, ki se 
je zbranim še posebej zahvalil za delo, ki ga opravljajo. Spregovoril je tudi o 
nekaterih večjih investicijah občine, ki jih letos ne bo malo.  
Med najbolj burnimi točkami dnevnega reda pa je bila deseta točka, kjer 
je bilo govora o preoblikovanju pokrajinske ureditve Zveze društev upo-
kojencev Slovenije. Kljub temu, da se zdajšnja Koordinacija upokojencev 
občin Grosuplje, Ivančna Gorica in Dobrepolje samo začasno preimenuje v 
Območno zvezo društev upokojencev Dolenjska, je bilo med člani društva 
slišati kar nekaj nestrinjanja. 

Gašper Stopar

V sklopu projekta

»MI SMO ZA LES, KER NISMO ČEZ LES«
vas Kulturno društvo Temenica vabi na predavanje

SLOVENSKI GOZD – NAŠE BOGASTVO,
ki bo v četrtek, 26. 4. 2018 ob 20.00,  
v dvorani doma krajanov Temenica.

Predavatelj bo Jože Prah, ki se sam rad večkrat pohvali, da je srečen, ker 
ima ogromno pisarno- gozd. Sam pravi, da tudi za sekanje dreves potre-
bujemo etiko. Razsoden gospodar posluša naravo in gleda v prihodnost. 
S tem se zaveda širšega pomena gozda in njegovih dobrin. Razmišljati je 
treba celostno in dolgoročno, saj je gozd edini sistem, v katerem ni nič 
odveč.  Njegovo načelo je, da ima narava zmeraj prav. Skupaj z njim se 
bomo spraševali:
- ALI LES RASTE V GOZDU?
- ALI NARAVA, GOZD, DREVO POTREBUJEJO ČLOVEKA?
- KAJ UČI PRAGOZD?
- KAJ DELA LUBADAR V GOZDU?
- KOLIKO JE AVTOHTONIH DREVESNIH VRST V SLOVENIJI?
- ALI JELEN RES OGROŽA SLOVENSKI GOZD?
Po predavanju sledi ogled priložnostne razstave z naslovom »Turizem v 
gozdnem prostoru« ter druženje.

Vabljeni vsi, ki gospodarite z gozdovi, pa tudi tisti, ki ste ljubitelji narave 
in naših bogatih gozdov.

Vstop prost!
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Za prostovoljce Rdečega križa ne 
zmanjka dela 

RK Muljava – prisrčno 
starejšim
Na Muljavi je v soboto, 10. marca popoldne, potekalo tradicionalno sreča-
nje starejših krajanov. Po kratkem nagovoru predsednice Krajevne organi-
zacije RK Muljava Marjete Škrjanec in predsednika Območnega združenja 
RK Grosuplje Franca Horvata sta doslej najmlajša voditelja prireditve Brina 
in Nik – učenca 2. razreda OŠ – prisrčno pozdravila navzoče ter s svojo ne-
verjetno sproščenostjo takoj osvojila srca obiskovalcev.

Diabetiki v naši občini imajo  
svoje društvo
V občini Ivančna Gorica imamo od 
10. aprila 2018 dalje ustanovlje-
no tudi društvo diabetikov Ivanč-
na Gorica. Zasluge za ustanovitev 
gredo zlasti iniciativnemu odbor 
pod vodstvom Nikolaja Erjavca in 
strokovni podpori Zdravstvenega 
doma Ivančna Gorica. Novoustano-
vljeno društvo je na ustanovni seji, 
ki je potekala v občinski sejni sobi 
sprejelo svoja pravila, program in 
finančni načrt ter organe vodenja. 
Iz sprejetega programa lahko razbe-
remo, da se bo društvo sprva zlasti 
posvetilo promociji in vključevanju 
novih članov, saj obstaja ocena, da 
je v občini živečih več sto diabeti-
kov, še več pa je tistih, ki se jih ta 
bolezen na kakršenkoli način tiče. 
Društvo si je zadalo za nalogo tudi 
organiziranje in izvedba osnovnih 
tečajev oz. predavanj o diabetesu, 
delavnice o zdravi prehrani, sezna-
njanje članov in ostalih občanov z 
novostmi in literaturo na področju 
zdravljenja in obvladovanja bolezni, 
organiziranje brezplačnega učenja 

pravilnega merjenja sladkorja v krvi 
po krajevnih skupnostih (skupni 
razpored se javno objavi – od aprila 
do konec maja), ob tej priložnosti 
pa se omogoči zainteresiranim tudi 
vpis v društvo.
Ustanovnega zbora se je udeležil 
tudi direktor Zdravstvenega doma 
Ivančna Gorica Janez Zupančič dr. 
med., ki je novoustanovljenemu 
društvu zagotovil vso potrebno 

strokovno in tudi siceršnjo podpo-
ro. 
Društvo v svoje vrste vabi vse ob-
čane, ki jih sladkorna bolezen po-
sredno ali neposredno ogroža. 
Informacije o delovanju društva in 
včlanitvi so možne na 031 585 333  
ali dd.ivancna.gorica@gmail.com.

Matej Šteh                                                                                          

Zakaj društvo diabetikov
• Ker z medsebojno izmenjavo izkušenj in podpiranjem drug drugega postane članstvo krepkejše pri obvla-

dovanju te tihe a zelo krute bolezni.
• Ker je potrebno biti z vsemi novostmi na tekočem.
• Vsak ima svoje gene, vsem pa je skupna »sladkorna«.
• Ker se je treba neprestano izobraževati, tudi na področju diete in kulinarike nasploh.
• Ker se je treba redno gibati in to človek bolj temeljito in zavzeto počne v skupini kot pa sam.

December je bil za prostovoljke in 
prostovoljce Rdečega križa zelo de-
laven mesec. Pripravili so skromna 
darila in obiskali skoraj tisoč starej-
ših, bolnih, invalidnih in osamljenih 
oseb doma ali v domovih za ostare-
le. Božičku za en dan pa so poma-
gali prinesti darila kar 250 otrokom 
našega območja.
Tri prostovoljke so se udeležile iz-
obraževanja »Poskrbim zase« na 
Debelem Rtiču. Rdeči križ se moč-
no zaveda, kako zelo pomembni so 
prostovoljci, hrbtenica te organi-
zacije in kako zelo je potrebno, da 
imajo čim več različnega znanja in 
veščin zase ter za ljudi v stiskah, s 
katerimi se srečujejo. Poleg zani-
mivih predavanj so v skupinah iz-
menjevali izkušnje. Treba je širiti 
dobre, pozitivne izkušnje, saj te člo-
veka osrečujejo, ga potrjujejo v nje-
govi koristnosti, dobi nov zagon po 
neuspehih, odpravljajo se negativni 
vzorci … Pogovarjali so se o različ-
nih oblikah revščine pri nas in v sve-
tu, o srečanju s smrtjo, kako je po 

vsaki težji situaciji, ko si nemočen, 
potreben razbremenilni pogovor z 
vodjo, strokovnjakom. Če ali ko smo 
preveč izčrpani, moramo znati reči 
ne in nas mora nekdo nadomestiti. 
Pomembno je, da si izmenjujemo 
dobre, koristne prakse, da živimo 
vrednote in načela prostovoljca, ker 
dejanja naredijo več kot besede. 
Konec decembra nam je podjetnik 
iz okolice Grosupljega podaril 2.420 
kg hrane in 509 kg higienskih arti-
klov v skupni vrednosti 3.117,00 €. 
V novem trgovskem centru Lidl v 
Grosupljem je v decembru potekalo 
zbiranje hrane, ki so jo kupci daro-
vali za ljudi v stiski. Zbrali so okrog 
90 kg hrane v vrednosti prib 150,00 
€. Podobno količino hrane smo pre-
ko Zavoda Dan odprtih src prejeli 
tudi iz Lidla v Vižmarjah v Ljubljani. 
Iskrena zahvala vsem darovalcem 
in podjetju Lidl za prizadevanje za 
ustvarjanje boljšega sveta! Podar-
jeno hrano in higienske artikle smo 
razdelili v januarju. 
V dvorani knjižnice Grosuplje smo 

18. januarja pripravili sestanek s 
predstavniki vseh Krajevnih organi-
zacij RK Grosuplje. Pogovarjali smo 
se o opravljenem delu v preteklem 
letu in kako delo še izboljšati. Po-
sredovali smo tudi navodila glede 
razdeljevanja pomoči, ki jo prejme-
mo iz Ukrepa Evropske unije. 
Vabimo ljudi dobre volje, da se nam 
pridružijo kot prostovoljci pri na-
šem humanitarnem delu. Za infor-
macije pokličite 051 380 351.
LETOVANJE OTROK 2018
Za zdravstveno letovanje otrok in za 
kolonijo v letu 2018 imamo že nare-
jeno rezervacijo na Debelem Rtiču:
9-dnevno: 30. 6. do 9. 7. 2018
7-dnevno: 30. 6. do 7. 7. 2018
Prijavnice in obrazce »Predlog 
zdravnika« bomo na naši spletni 
strani objavili takoj, ko bomo prejeli 
pogodbo Zavoda za zdravstveno za-
varovanje, kjer kandidiramo na raz-
pisu za organizatorje zdravstvenega 
letovanja.

Anica Smrekar,  
Sekretarka RKS - OZ Grosuplje                                                                                                                       

Društvo diabetikov Ivančna Gorica
vabi v sodelovanju s specializirano  

gospodarsko družbo Zaloker & Zaloker Ljubljana 
na osnovno poučevanje o sladkorni bolezni in  

praktični prikaz merjenja sladkorja v krvi.
Šentvid (dom upokojencev)
PETEK,  4. maj  ob  8:00 uri in ob 16:30 uri
Ivančna Gorica (kulturni dom)                   
ČETRTEK, 10. maj    ob  8:00 uri in ob 16:30 uri
Zagradec  (kulturni dom)                            
TOREK, 29. maj  ob  9:30 uri
Muljava  (kulturni dom)                              
TOREK, 29. maj   ob 16:30 uri
Stična (kulturni dom) 
SREDA, 30. maj           ob 16:00 uri    
Višnja Gora (mestna hiša)  
SREDA , 30. maj          ob  8:15 uri

Vabljeni vsi občani, posebno tisti, ki se počutijo že ogrožene ali celo že imajo 
resnične težave s sladkorjem v krvi. V času predavanja bo možnost včlanitve v 
društvo, ki s svojo dejavnostjo in aktivnostjo po sprejetem programu izdatno 
pomaga vsakemu zainteresiranemu občanu, da lahko lažje in boljše obvlada 
težave s sladkorjem v krvi. Članom bomo zagotavljali redno prejemanje stro-
kovne literature (revija Diabetes).

Pravzaprav so dvorano napolnile kar tri generacije: starejša, ki ji je bilo 
namenjeno to srečanje, najmlajša, ki je pokazala večinski del lepega pro-
grama, in srednja, ki je pripeljala mladi rod nastopajočih. Prvovrstno pre-
senečenje je pripravilo sedem brhkih deklet orgličark, ki so s postavnim 
kitaristom prišle iz Škofje Loke. Kako lepo so igrale njihove orglice. Za njimi 
je eno poskočno urezal Matic, mladi glasbenik, in pokazal, kako urno že 
hitijo njegovi prsti po tipkah prijateljice harmonike.
Plesno gibalni krožek pa je pokazal, kako plešejo prikupni mladi plesalci, ki 
so se urno zavrteli na odru. Mlada voditelja sta nas opozorila na 4. razred, 
da so tam že malo navihani. Pa smo se res prepričali, da se kar naprej sme-
jijo. Zelo so se potrudili tudi nastopajoči iz 2. in 3. razreda s svojo zanimivo 
zgodbico o rokavički, še prav posebno povezovalka z dolgim besedilom. Ko 
pa so učenci 2. razreda zapeli pesmico o mamici, se je zalesketala marsika-
tera solza mamice ali babice v dvorani.
Ugotovili smo tudi, da otroški pevski zbor ne zna le lepo prepevati, ampak 
tudi prikupno zaplesati, kar so potrdili na sobotni prireditvi. Potem je za-
zvenela še ena harmonika, tokrat v rokah mladega Anžeta, ki je pokazal, da 
se pridno uči igrati na ta lepi instrument. Za bučno veselje pa sta poskrbeli 
še fina gospodična in predstavnica podeželja, ki je dokazala, da je ni čez 
dobro domačo klobaso, ki s svojim vabljivim vonjem zapelje tudi najbolj 
»poškrobljeno« osebo. Vsako leto nam moški pevski zbor z Muljave zapoje 
kaj lepega. Tudi tokrat je bilo tako. Za nadvse prijeten zaključek pa je po-
skrbel DUO Via Musica, ki je pripravil kar pravi mali koncert, s katerim je 
razveselil staro in mlado.
Preostane le še iskrena zahvala vsem, ki so po svojih najboljših močeh pri-
spevali za res prijetno počutje povabljencev, hkrati pa poskrbeli, da nihče 
ni odšel domov lačen in žejen. Prelepa vrtnica ob slovesu pa je vsakemu 
obdarovancu sporočila, da so v Krajevni organizaciji RK Muljava same srč-
ne osebe. Hvala Vam!

Majda Kohne
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Naj ne bo nikoli pozabljeno
Zbor članov OZVVS Grosuplje
Člani Območnega združenja vetera-
nov vojne za Slovenijo Grosuplje, ki 
združuje člane iz občin Dobrepolje, 
Grosuplje in Ivančna Gorica so se v 
petek, 9. 3. 2018, zbrali na svojem 
rednem letnem zboru.
Po slovenski himni, ki jo je zape-
la vokalna skupina Samorastnik in 
opravljenem Svečanem veteran-
skem dejanju je zbor začel svojim 
delom. Predsednik OZVVS Grosu-
plje Mirko Zupančič je v svojem 
poročilu navedel pozitivne dosežke 
združenja ter se dotaknil tudi ne-
katerih problemov, s katerimi se je 
združenje srečevalo v preteklem 
letu. Prisotne je spomnil, da je na-
slednji zbor v letu 2019 volilni. Po-
zval je vse člane, da se odzovejo po-
vabilu za sodelovaje v vodstvenih 
organih združenja.
V nadaljevanju so poročila o delu 
na različnih področjih podali vodje 
posameznih aktivnosti.
Predstavljeno je bilo poročilo o iz-
redno aktivnem delu pohodniške 
sekcije in o uspešnem delu na po-
dročju športa in rekreacije. Podano 
je bilo poročilo o pomembnih ak-
tivnostih na področju informiranja 
članstva in širše javnosti o delu, sta-
liščih in pogledih organizacije. Pri-
sotni so bili seznanjeni s poročilom 
o odlično izvedenih strokovnih ek-
skurzijah in ogledih, med katerimi 
gre izpostaviti predvsem obisk Mu-
zeja 1. svetovne vojne v Kobaridu 
in vojašnice Kamna Gorica v Grosu-
plju, kakor tudi o ostalih aktivnostih 

združenja v preteklem letu.
Po predstavitvi poročil za preteklo 
in programa dela za letošnje leto 
ter njihovi potrditvi so navzoče 
pozdravili predstavniki sosednjih 
območnih organizacij in policijske 
veteranske organizacije Sever. Spre-
govoril pa jim je tudi predsednik 
Zveze veteranov vojne za Slovenijo 
Ladislav Lipič. V svojem nagovoru 
je med drugim opozoril na predlog 
sprememb Zakona o vojnih vete-
ranih, ki je vložen v parlamentarni 
postopek. Opozoril je tudi na poiz-
kus spremembe zakona, ki bi vete-
ranom oz. njihovim organizacijam 
omogočil posest orožja. Prisotni so 
soglašali s stališčem predsednika 
Lipiča, da člani Združenja veteranov 
vojne za Slovenijo pri izvrševanju 
svojega poslanstva ne potrebujemo 
orožja. Poglavitna naloga in dol-

žnost članov Zveze veteranov vojne 
za Slovenijo je predvsem širjenje 
in krepitev domoljubne zavesti ter 
negovanje izročila in spomina na 
slovensko osamosvojitev in osamo-
svojitveno vojno. Glavno vodilo pri 
tem pa je: »Naj ne bo nikoli poza-
bljeno« 
Sledila je še podelitev Stiliziranega 
tetraedra, ki ga je za večletno pri-
zadevno delo v Območnem združe-
nju prejel Jože Marolt, ter srebrnih 
in bronastih plaket ZVVS, ki so jih 
iz rok predsednika Ladislava Lipiča 
prejeli: Jelka Janežič, Mirko Zupan-
čič, Gregor Bregar, Jože Erjavec, Loj-
ze Vrhovec in Franci Zorko.  
Po končanem uradnem delu so se 
»soborci v vojni in prijatelji v miru« 
zadržali v prijetnem druženju še po-
zno v večer.

Franci Zorko

Društvo za ohranjanje vrednot 
narodnoosvobodilnega boja 
Grosuplje se predstavlja
Društvo »Združenje borcev za ohranjanje vrednot NOB Grosuplje pokriva 
območje občin Grosuplje, Ivančna Gorica in Dobrepolje. Sedež društva je 
v Grosupljem in združuje več kot 470 članov, ki delujejo v šestih krajevnih 
organizacijah.
Na območju Občine Ivančna Gorica delujejo štiri krajevne organizacije 
ZB (KO Ivančna Gorica, KO Stična, KO Krka in KO Višnja Gora) s skupno 
181 člani.
Društvo bo letos proslavilo svojo 70-letnico delovanja. Na začetku je bila 
to organizacija aktivnih udeležencev NOB, sedaj je to društvo, v katero se 
lahko včlani vsak, ki se je pripravljen boriti za ohranjanje vrednot NOB.
Že ime društva pove, da je naše delo namenjeno predvsem naslednjim 
glavnim aktivnostim:
1. Ohranjanje tovariških vezi in skrb za ostarele in bolne člane. V   vseh 

krajevnih organizacijah imamo namreč veliko starejših članov. v
2. Skrb za urejenost spominskih obeležij in urejenost okolja, kjer stoje. 

Člani s prostovoljnim delom skrbimo za 72 spominskih obeležij na 
področju občine Ivančna Gorica. Naše prostovoljno delo zajema tudi 
večja vzdrževalna dela, čiščenje obeležij, obnova črk, za kar bi sicer 
morale poskrbeti občine in krajevne skupnosti. Občina pa nam zago-
tavlja finančna sredstva za urejanje vseh grobišč v občini, v katerih 
počivajo znani in neznani borci ter aktivisti NOB

3. Zbiranje pričevanj in spominov iz časa NOB ter tiskanje knjig. V letu 
2017 smo ponatisnili knjigo »V navzkrižnem ognju«, pri čemer nam 
je pomagala tudi občina Ivančna Gorica. Vse imamo pripravljeno tudi 
za ponatis dopolnjene knjige o pomnikih NOB na področju občin 
Grosuplje, Ivančna Gorica in Dobrepolje. Upamo, da nam bo uspelo 
zagotoviti manjkajoča finančna sredstva.

4. Priprava prireditev in pohodov v počastitev državnih praznikov in 
pomembnih dogodkov iz časa NOB. Program je objavljen na spletni 
strani društva.

Za izvedbo teh aktivnosti se društvo povezuje tudi z ostalimi društvi (ve-
teranska, kulturna, gasilska, planinska) ter šolami in krajevnimi skupnost-
mi. Za njihovo pomoč in sodelovanje tudi po tej poti sporočamo svojo 
zahvalo in se veselimo sodelovanja tudi v prihodnje.
Za financiranje izvedbe vseh programov se društvo prijavlja tudi na raz-
pise občine, kjer pa nismo preveč uspešni, saj razpisni pogoji ne upo-
števajo našega specifičnega delovanja, s katerim sicer prihranimo veliko 
finančnih sredstev tudi lokalni skupnosti (na primer pri obnovi kulturne 
dediščine) in s prireditvami bogatimo tudi turistično prepoznavnost ob-
čine. 
Upamo, da bodo tisti, ki odločajo o delitvi proračunskih sredstev, letos 
bolj prisluhnili našim željam in se tudi udeležili kakšne prireditve.
Za obveščanje članstva in širše javnosti ima društvo svojo spletno stran. 
Vabimo vas, da si ogledate našo spletno stran na: http://www.zb-nob-
-grosuplje.si/
Tiste, ki uporabljate Facebook, vabimo, da postanete prijatelj naše strani 
z naslovom: https://www.facebook.com/zb.nob.grosuplje/
Vse občane, ki se zavedajo pomena ohranjanja naše zgodovinske dedi-
ščine, vabimo, da se nam pridružite in postanete naš član. Za včlanitev v 
društvo pošljite sporočilo na zbgrosuplje@siol.net 

Vabimo vas, da si rezervirate čas in se udeležite naslednjih naših prire-
ditev: 
- Sobota, 21. april 2018, ob 10. uri, pri spomeniku v Radohovi vasi, 

spominska svečanost ob obletnici ustrelitve prvih talcev v Ljubljanski 
pokrajini; 

- Petek, 27. april 2018, ob 19. uri, v Kulturnem domu Grosuplje, pri-
reditev »Še pomnimo dneve upora proti okupatorju«, v počastitev 
državnega praznika;

- Sobota, 26. maja 2018, ob 11. uri, pred spomenikom narodnega he-
roja Žana Horvata na Krki;

- Nedelja, 3. 6. 2018, ob 11. uri, na Mestnem trgu v Višnji Gori, spo-
minska prireditev v počastitev vseh padlih iz KS Višnja Gora;

- Sobota, 14. julij 2018, ob 11. uri pri spomeniku na Pristavi, spomin-
ska slovesnost pri spomeniku padlim aktivistom na Pristavi (ob 8. uri 
začetek spominskega pohoda izpred spomenika v Stični do Pristave);

- Nedelja, 16. september 2018, ob 11. uri na Debelem hribu, start 
spominskega pohoda v spomin ustanovitve Stiške čete ob 7. uri pred 
spomenikom v Stični in zaključek s prireditvijo na Debelem hribu;

- Sobota, 29. september 2018, ob 16. uri, pred spomenikom na Kori-
nju, spominska slovesnost pred spomenikom padlim slovenskim in 
italijanskim partizanom na Korinju;

- Sobota, 13. oktober 2018, ob 11. uri na Ilovi Gori, spominska slove-
snost na Ilovi Gori v počastitev spomina na padle v bitkah na Ilovi 
Gori, (ob 7.30 začetek pohoda spominov iz Zagradca pri Grosupljem);

- Sobota, 20. 10. 2018, ob 9. uri, pri spomeniku - grobnici na 
Muljavi,spominska slovesnost v počastitev padlih partizanov.

Naše prireditve so namenjene vsem občanom. Želimo si, da bi se za 
obisk odločali tudi predstavniki lokalnih oblasti, občinski svetniki in pred-
stavniki šol.
Pridružite se nam!

Franc Štibernik, 
 predsednik ZB NOB Grosuplje  

 
 

ZDRAVSTVENI DOM IVANČNA GORICA VABI NA PREDAVANJA 
 

ZDRAV ŽIVLJENJSKI  SLOG ... 
 

DATUM NASLOV DELAVNICE/PREDAVANJA TRAJANJE 
25. 4. 2018 ob 11.00 MAŠČOBE IN ZDRAVJE 1x  

90 min 
9. 5. 2018 ob 11.00 PREPREČEVANJE BOLEZNI S PRIMERNO 

TELOVADBO 
1x  

90 min 
16. 5. 2018 ob 7.00 JUTRANJA TELOVADBA ZA ZDRAVJE 1x  

90 min 
april 2018 ob 17.00 ZDRAVO HUJŠANJE 32x  

 
 

KJE: v Zdravstvenem domu Ivančna Gorica 
PRIJAVA: na e-naslov zvc@zd-ivg.si ali tel. št. 01 7819 000 

VABLJENI! 

_________________________________________________________ 

Zdravstveni dom Ivančna Gorica vabi na delavnico 

 »TEHNIKE SPROŠČANJA«, 

PETEK, 20. 4.2018 od 8.00 do 10.00 ali od 11.00 do 12.30  

v predavalnici uprave Zdravstvenega doma Ivančna Gorica  

(zelena stavba z naslovom: Cesta 2. grupe odredov 14) 

 Zakaj se naučiti in uporabljati tehnike sproščanja? 

Redna vadba izbrane tehnike ali tehnik sproščanja ima številne pozitivne učinke na telesno in duševno 
zdravje, med njimi so na primer: 

-         lajšanje bolečine; 
-          izboljšanje spanja in zmanjšanje utrujenosti; 

-          izboljšanje koncentracije in spomina; 
-          iovečanje samozaupanja; 

-          iišanje produktivnosti; 
-          preprečevanje/zmanjševanje psihosomatskih bolezni (zvišan krvni tlak, migrene, razdražljiv prebavni 

sistem …). 

V delavnici bodo predstavljene tri različne tehnike: 

-          dihalne vaje 
-          postopno mišično sproščanje 

-          vizualizacija pomirjujočega kraja 
  

Delavnica traja 90 min, je brezplačna, potrebujete le kartico ZZZS (zdravstvena kartica). 

Prijavite se na tel. 01/7819-010 ali po elektronski pošti: zvc@zd-ivg.si. 
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Na podlagi 5. člena Pravilnika o sofinanciranju programov in projektov iz-
vajalcev, ki niso predmet drugih javnih razpisov iz proračuna Občine Ivanč-
na Gorica (Uradni list RS, št. 20/2017), Odloka o proračunu Občine Ivančna 
Gorica za leto 2018 (Uradni list RS, št. 1/2017) in Odloka o rebalansu pro-
računa Občine Ivančna Gorica za leto 2018 (Uradni list RS, št. 10/2018) 
Občina Ivančna Gorica objavlja

JAVNI RAZPIS
za sofinanciranje programov in projektov izvajalcev, ki niso predmet 

drugih javnih razpisov iz proračuna Občine Ivančna Gorica za leto 2018

1. Naziv in sedež: Občina Ivančna Gorica, Sokolska ulica 8, 1295 Ivančna Gorica.
2. Predmet javnega razpisa so:
- letni programi (dejavnosti) in projekti (največ dva na izvajalca), med katere 

sodijo organizacije večjih prireditev, proslav, dogodkov, izdaje knjig, brošur, 
zvočnih zapisov ipd., ki niso predmet drugih javnih razpisov iz proračuna 
Občine Ivančna Gorica (v nadaljevanju Občina) ter pomenijo prispevek k 
vsebinski učinkovitosti in javni koristi občanov ter prepoznavnosti občine;

- izobraževanje odraslih.
3. Na razpisu lahko sodelujejo naslednji izvajalci programov in projektov:
- fizične in pravne osebe, ki imajo stalno prebivališče oziroma sedež na ob-

močju Občine. Druge fizične in pravne osebe so lahko upravičenci le, če se 
programi in projekti pretežno nanašajo ali se odvijajo na območju Občine.

- upravičenci do sofinanciranja programov in projektov izobraževanja odra-
slih so lahko organizacije, registrirane za opravljanje dejavnosti izobraževa-
nja odraslih s sedežem in delovanjem na območju Občine. 

4. Izvajalci programov in projektov morajo izpolnjevati naslednje pogoje:
- da so registrirani in delujejo najmanj eno leto;
- izvajajo programe in projekte, ki so predmet razpisa; 
- programi in projekti vključujejo člane oziroma uporabnike iz Občine; 
- imajo jasno konstrukcijo prihodkov in odhodkov, ter zagotovljene druge 

(neproračunske) vire financiranja; 
- imajo izkušnje in reference z izvajanjem programov in projektov na podro-

čju za katerega se prijavljajo; 
- opravljajo dejavnost na neprofitni osnovi; 
- imajo poravnane obveznosti do Občine; 
- vsako leto občinski upravi redno dostavijo poročilo o realizaciji programov, 

projektov, ki so bili sofinancirani iz proračuna Občine;
- vodijo evidenco o članstvu (društva) in ostalo dokumentacijo skladno z za-

konom, ki ureja društva oziroma drugim zakonom, ki ureja pravni status 
prijavitelja;

- za isti program niso sofinancirani iz drugih virov proračuna občine;
- izpolnjujejo pogoje in merila iz tega pravilnika, ki so osnova za vrednotenje 

programov in aktivnosti. 
5. Okvirna višina sredstev za leto 2018, ki so na razpolago za sofinanciranje 
programov in projektov izvajalcev, ki so predmet tega razpisa je rezervirana na 
postavki 18030 – Sofinanciranje delovanja drugih društev in organizacij - višina 
razpisanih sredstev je 8.500,00 EUR.
Od tega se nameni za programe in projekte izvajalcev, ki niso predmet drugih 
javnih razpisov Občine Ivančna Gorica 6.000,00 EUR, za izobraževanje odraslih 
pa 2.500,00 EUR.
6. Prijavitelji, ki želijo kandidirati na javnem razpisu, morajo k prijavi priložiti: 
- izpolnjeno prijavo na razpis, izpolnjene obrazce iz razpisne dokumentacije 

(vsi prijavitelji) ter vse v razpisni dokumentaciji zahtevane priloge; 
- s podpisom potrjen vzorec pogodbe (vsi prijavitelji);
- kopijo odločbe oziroma sklepa o registraciji (samo tisti, ki se prijavljajo pr-

vič);
Prijave in ostale prijavne obrazce morajo podpisati upravičene osebe – zasto-
pniki oziroma fizične osebe osebno ali njihovi pooblaščenci. 
7. Merila in kriteriji za vrednotenje prijavljenih programov in projektov so na-
slednja:
1. PROGRAMI IN PROJEKTI, KI NISO PREDMET DRUGIH JAVNIH RAZPISOV OB-
ČINE IVANČNA GORICA:
a) Preglednost – cilji ter nameni programov in projektov so jasno opredeljeni 

(0 do 5 točk);
b) Sedež – izvajalec ima stalno prebivališče oziroma sedež v občini (5 točk);
c) Število vključenih članov izvajalca programa s stalnim prebivališčem v Ob-

čini Ivančna Gorica:
• 1-5 aktivnih članov (2 točki),
• 6-10 aktivnih članov (3 točke),
• 11-15 aktivnih članov (4 točke),
• 16-20 aktivnih članov (5 točk),
• nad 20 aktivnih članov (7 točk);
d) Promocija – programi in projekti prispevajo k prepoznavnosti občine (0 do 

10 točk);
e) Realizacija – programi in projekti so v celoti izvedljivi v tekočem letu (0 do 

5 točk);
f) Inovativnost in nadgradnja obstoječih programov/projektov (0 do 10 točk);
g) Sodelovanje – izvajalci redno sodelujejo pri aktivnostih, katerih organizator 

je Občina Ivančna Gorica (0 do 5 točk);
h) Reference – redno in kvalitetno delovanje skozi daljše časovno obdobje (0 

do 5 točk);
i) Delež lastnih sredstev – za izvedbo programov in projektov imajo izvajalci:
• 60 – 80% lastnih sredstev (1 točka),
• 81 – 90% lastnih sredstev (2 točki),
• več kot 90% lastnih sredstev (5 točk).

2.  IZOBRAŽEVANJE ODRASLIH:
a) Dejavnost se izvaja v okviru programov mreže univerz za tretje življenjsko 

obdobje (10 točk);
b) Obseg posameznega programa je 25 ur ali več (5 točk);
c) V posamezen program je vključenih vsaj 5 udeležencev (5 točk);
d) Zagotovljeno je kontinuirano izvajanje programov in njegova nadgradnja (0 

do 5 točk);

e) Vključene so različne oblike učenja:
• Študijski krožki in delavnice (5 točk),
• Strokovna predavanja (5 točk),
• Strokovne ekskurzije (5 točk),
f) Predstavljanje dosežkov in sodelovanje s sorodnimi 

organizacijami (0 do 5 točk).
8. Dodeljena sredstva izvajalcem programov in projektov 
morajo biti porabljena v letu 2018.
9. Razpisna dokumentacija je na voljo do zaključka razpisa 
v sprejemni pisarni Občine Ivančna Gorica, Sokolska ulica 
8, 1295 Ivančna Gorica, vsak dan v poslovnem času občine 
ter na spletni strani Občine Ivančna Gorica http://www.
ivancna-gorica.si/. Podrobnejše informacije posreduje 
strokovni sodelavec Matej Šteh, tel. (01) 781 21 30. 
10. Prijavitelji morajo prijavo oddati osebno ali po pošti, 
najpozneje do 11. 5. 2018, na naslov: Občina Ivančna Go-
rica, Sokolska ulica 8, 1295 Ivančna Gorica. Nepravočasno 
ter nepravilno oddanih prijav komisija ne bo upoštevala. 
11. Posamezna prijava na javni razpis mora biti pripravlje-
na izključno na obrazcih iz razpisne dokumentacije naroč-
nika (Občina Ivančna Gorica). Prijave morajo biti oddane v 
zaprti kuverti z oznako »Prijava na javni razpis za sofinan-
ciranje programov in projektov izvajalcev, ki niso predmet 
drugih javnih razpisov iz proračuna Občine Ivančna Gorica 
v letu 2018 – ne odpiraj.«
12. Odpiranje prijav za dodelitev sredstev bo strokovna 
komisija opravila predvidoma 15. 5. 2018 v prostorih Ob-
činske uprave Občine Ivančna Gorica.
13. Odobrena vrednost sredstev za posamezno prijavo je 
odvisna od števila točk, ki jih bo prijavitelj dobil glede na 
obseg ter kakovost projektne prijave in vrednosti točke. 
Vrednost točke bo določena tako, da se bo višina razpolo-
žljivih sredstev delila s seštevkom vseh ocen izbranih prija-
viteljev. Odobrena vrednost zaprošenih sredstev posame-
znega prijavitelja pa bo določena tako, da se bo njegovo 
število točk pomnožilo z vrednostjo točke.
Strokovna komisija bo ugotavljala pravočasnost, upraviče-
nost in popolnost prijave glede na besedilo javnega raz-
pisa ter zatem tudi ocenjevanje in vrednotenje ustreznih 
prijav. 
Prijava ne bo upoštevana v primeru da:
- ni bila poslana v predpisanem roku,
- ni bila poslana na način, ki je opredeljen v javnem raz-

pisu ali
- je prijavo oddal neupravičen prijavitelj.
Za prijave, ki ne bodo popolne,  bo komisija v roku 8 dni od 
odpiranja vlog prijavitelja pisno pozvala k 

dopolnitvi. Nepopolne prijave mora prijavitelj dopolniti v 
roku 5 dni od prejema pisnega obvestila za dopolnitev. Če 
tega prijavitelj ne stori, se prijava s sklepom zavrže.
 14. Prijavitelj bo obveščen o odločitvi o dodelitvi sredstev 
(višini in namenu odobrenih finančnih sredstev) s sklepom 
direktorice občinske uprave. Na podlagi sklepov bo Obči-
na Ivančna Gorica z izvajalci izbranih programov sklenila 
pogodbe o sofinanciranju.
Zoper sklep iz prejšnjega odstavka je možno vložiti pritož-
bo, in sicer pri županu Občine Ivančna Gorica v roku 15 dni 
po prejemu sklepa. Župan o pritožbi odloči z odločbo, zo-
per katero ni pritožbe, je pa možno pri pristojnem sodišču 
sprožiti upravni spor. 
15. Nadzor nad izvajanjem programov in porabo finančnih 
sredstev izvajalcev programov izvaja občinska uprava. 
16. Izvajalci morajo najkasneje do zadnjega dne v febru-
arju 2019 podati letno poročilo o izvedbi programov z 
dokazili o izpolnitvi prevzetih obveznosti (namenski po-
rabi sredstev pridobljenih na podlagi javnega razpisa) in 
zaključno poročilo.
17. Občinska uprava ali po njej pooblaščeni organ lahko 
kadarkoli preveri namensko porabo sredstev. Dvojno uve-
ljavljanje stroškov in izdatkov, ki so povrnjeni iz katerega 
koli drugega vira, ni dovoljeno.
18. Če se ugotovi, da prijavitelj ne izpolnjuje oziroma ni iz-
polnil pogodbenih določil, mu občina lahko zadrži izplačilo 
še neizplačanih sredstev ali zahteva vrnitev v ta namen že 
dodeljenih sredstev, skupaj z zakonsko določenimi zamu-
dnimi obrestmi od dneva nakazila do dneva vračila.
19. Če prijavitelj ni oddal poročila o realizaciji programa 
ali če je bila na podlagi nadzora ugotovljena nenamenska 
poraba sredstev, ne more pridobiti sredstev na podlagi 
Pravilnika o sofinanciranju programov in projektov izvajal-
cev, ki niso predmet drugih javnih razpisov iz proračuna 
Občine Ivančna Gorica (Uradni list RS, št. 20/2017) v na-
slednjem letu.
20. Prijavitelji bodo o izidu javnega razpisa obveščeni naj-
pozneje v 60 dneh od datuma odpiranja prijav. Občina 
Ivančna Gorica bo z izbranimi prijavitelji sklenila pogodbo 
o sofinanciranju programov v okviru sredstev, zagotovlje-
nih v proračunu.

Številka: 430-0007/2018 
Datum: 12. 04. 2018

OBČINA IVANČNA GORICA
župan Dušan Strnad
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Najboljši mladinski zbor na državnem 
tekmovanju v Zagorju prihaja iz 
Šentvida pri Stični
Od 26. do 28. marca 2018 je v Zagorju ob Savi potekala v organizaciji Javnega skla-
da RS za kulturne dejavnosti 26. Revija v državnem tekmovanju otroških in mladin-
skih pevskih zborov. Na tekmovanju je uspešno nastopil tudi Mladinski pevski zbor 
Osnovne šole Ferda Vesela Šentvid pri Stični. 
Pevska revija je bienalna in poteka 
že vse od leta 1968, zato letos obe-
ležuje 50 let od prve izvedbe. V treh 
dneh se je na odru zvrstilo 52 zbo-
rov oziroma 2000 mladih pevcev, 
zapeli pa so 150 skladb izpod peres 
27 slovenskih in 29 tujih skladate-
ljev.
Mladinski pevski zbor iz OŠ Ferda 
Vesela, ki ga vodi Simona Zvonar, 
se je na nastop pripravljal zelo in-
tenzivno. Učenke šentviške šole so 
zaupale zborovodkinji in ob rednih 
vajah sprejele tudi breme dodatnih 
vaj in pripravljalnih javnih nastopov 
pred samo revijo. Napočil je dolgo 
pričakovani dan in izšlo se je nad 
vsemi pričakovanji. Mladinski pev-
ski zbor OŠ Ferda Vesela Šentvid 
pri Stični je prejel zlato priznanje z 

odliko. Prav tako je prejel nagrado 
za najboljši pevski zbor 26. revije 
– EX AEQUO, nagrado za najbolj-
ši nastop zbora debitanta na 26. 
reviji, priznanje pa je prejela tudi 

zborovodkinja Simona Zvonar, kot 
najboljša debitantka zborovodkinja 
mladinskega zbora. 
Nagrade s tako prestižnega tekmo-
vanja so potrditev kakovostnega 
dela z mladimi, ki ga izvajajo na OŠ 
Ferda Vesela Šentvid pri Stični. Ob 
tej priložnosti gredo vse pohvale 
zborovodkinji Simoni Zvonar, ki 
uspešno razvija zanimanje za zbo-
rovsko petje med mladimi in pri 
njih vzbudi tisto, kar je potrebno za 
vrhunske pevske dosežke. Takšen 
pristop in doseženi uspehi so vse-
kakor dober obet za nadaljnji razvoj 
pevskega ustvarjanja v kraju in ob-
čini. Dekleta pa se bodo tudi letos 
slovenskemu občinstvu predstavile 
na tradicionalnem Taboru sloven-
skih pevskih zborov.

Matej Šteh

Noč v knjižnici
Ker se učenci Osnovne šole Ferda Vesela zavedamo, da je v knjigah skrito veliko več zakladov, kot so jih zakopali 
roparji na Otoku skritih zakladov, in da je najboljše, da lahko to bogastvo uživamo sleherni dan svojega življenja 
(vir: Za ljubitelje knjig , Walt Disney), smo se 19. in 20. februarja udeležili noči v knjižnici.
V ponedeljek smo se ob 18. uri zbrali v šolski avli. Tam smo se nekaj časa družili ob igrah. Nato smo odšli na krajši 
nočni sprehod. Ko smo se vrnili v šolo, nas je že čakala večerja. Potem nas je obiskala gostja večera pesnica in 
pisateljica Dragica Šteh. Izvedeli smo veliko novega o tem, kako nastajajo knjige, od kod navdih za pisanje knjig in 
zakaj je dobro pisati krajše zgodbice, pravljice in pesmi. Po srečanju z gospo Dragico Šteh smo si ogledali film, ki 
smo ga izglasovali, nato smo se razveselili lova na skriti zaklad. Bil je zelo zanimiv, saj so bile šolske luči ugasnjene. 
Imeli smo le svetilke in te so nas pripeljale do presenečenja. Utrujeni smo se pripravili na spanje. Zjutraj smo se 
prebudili, se preoblekli, pospravili spalne vreče ter se odpravili na zajtrk. Zajtrk smo v knjižnici dopolnili s slajšim 
prigrizkom. Za spomin smo dobili fotografijo udeležencev. V avli so nas že pričakovali starši. Zaspani, a polni lepih 
vtisov smo se poslovili in podali domov. Zahvaljujemo se knjižničarki Katji Šuštar in učiteljici Martini Zajc za res 
lepo in zanimivo dogodivščino.

Meta Dremelj, 5. razred
Osnovna šola Ferda Vesela Šentvid pri Stični

Praznovanje dneva šole 
na Jurčiču
Srednja šola Josipa Jurčiča Ivančna Gorica praznuje dan šole s počastitvijo 
Jurčičevega rojstnega dne. Ker je tedaj običajno Jurčičev pohod, prazno-
vanje organiziramo en teden kasneje, letos je bilo to v petek, 9. 3. 2018, 
ob 17.30 v šolski predavalnici. Pripravili smo okroglo mizo s svojimi nekda-
njimi dijaki, ki so v šolsko predavalnico privabili veliko množico dijakov in 
profesorjev in tudi kar nekaj staršev.

Okrogla miza z našimi nekdanjimi dijaki, uspešnimi novinarji Darjo Gro-
znik, Urošem Slakom in Janjo Ambrožič ter univerzitetnimi profesorji in 
znanstveniki dr. Jernejem Zupančičem, dr. Markom Košakom in dr. Boštja-
nom Genoriem pred polno predavalnico srednje šole je bila prava učna 
ura o tem, kaj srednja šola pomeni za mladega človeka, kako neizbrisno 
se zasidra v dušo, za vedno. Naši dijaki iz let 1982 do 2003, danes pa pre-
poznavni in ugledni novinarji in znanstveniki, so nam pod vodstvom gospe 
Darje Groznik odstrli svoj pogled in spomine na srednješolska leta v Srednji 
šoli Josipa Jurčiča Ivančna Gorica.

 

Toliko lepih besed o šoli, ki jo soustvarjamo mnogi že več kot tri desetletja, 
ne slišimo prav pogosto. Škoda, da jih ni slišalo več staršev devetošolcev, ki 
se v tem mesecu odločajo za srednjo šolo, ki jo bodo obiskovali naslednja 
štiri leta. Za goste okrogle mize, ki so v šolo prihajali iz Ambrusa, Višnje 
Gore, Ivančne Gorice, Stične in Grosuplja, tedaj ni bilo nobene dileme. Gi-
mnazija Stična oz. pozneje Srednja šola Josipa Jurčiča je bila zanje prva 
izbira in nikoli niso obžalovali te odločitve. Hvala vam!

Milan Jevnikar

Obiskovalci so napolnili predavalnico

Dr. Marko Košak, mag. Uroš Slak, Darja Groznik, Dr. Jernej Zupančič, Janja 
Ambrožič, dr. Boštjan Genorio in ravnatelj Milan Jevnikar

In še dva odmeva …
  

Dr. Jernej Zupančič: »Meni osebno 
je bil pogled na zvedavo mladino (to 
se hitro opazi) dokaz, da kot šola de-
lujete kompaktno in človeško toplo, 
domače, a dovolj zahtevno, da ge-
neracije izvlečejo iz sebe najboljše. 
Samo tako naprej!«
  

Dr. Marko Košak: »Iskreno tudi 
upam, da bodo vsi napori, ki jih vla-
gate v delovanje Srednje šole Josipa 
Jurčiča, poplačani z dovolj velikim 
vpisom ter da bo šola nadaljevala 
bogato tradicijo stiške gimnazije ter 
še naprej ostajala izobraževalno, 
kulturno in intelektualno središče 
tega dela Dolenjske.«
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Naši ekonomski tehniki posegajo po 
najvišjih priznanjih v državi
Drugi na festivalu Več znanja za več turizma
Dijaki 4. letnika ekonomskega programa (Sifet Lju-
bijankić, Laura Kastelic, Pavel Štefe, Pia Kim Bašnec, 
Manca Andolšek in Iza Kožar Koščak) so se 31. januar-
ja 2018 pod mentorstvom profesorice Dragice Eržen, 
udeležili 15. mednarodnega festivala Več znanja za 
več turizma, ki je potekal na Gospodarskem razstavi-
šču v Ljubljani. Letošnja tema je bila kulturni turizem, 
zato smo svojo stojnico poimenovali Od Stiških roko-
pisov do Desetega brata. Na njej so predstavili pouč-
no pohodno krožno pot, ki se začne pred Stiškim sa-
mostanom, nadaljuje mimo miljnika v Ivančni Gorici, 
skozi vasi Mleščevo in Črnelo do Jurčičeve domačije. 
Tam so predvideli postanek in uprizoritev odlomka iz 
Desetega brata. Pot se nadaljuje do rojstne hiše Mihe 
Kastelica v Gorenji vasi in konča pred Srednjo šolo 
Josipa Jurčiča. To pot nameravamo prvič prehoditi v 
soboto, 14. aprila. 
Za predstavitev na festivalu so dijaki pripravili turistično nalogo s povzetkom v angleščini, predstavitveni film, 
zgibanko in predstavitveno stojnico na sejmu. Za vse navedeno so dijaki prejeli Srebrno priznanje. Stojnico je 
ocenjevala petčlanska komisija, ki je obiskala in ocenila vseh 45 stojnic. Dijaki niso vedeli, kdo so ocenjevalci, ki 
so se kot ostali obiskovalci sprehajali med stojnicami. Zato so se morali tekmovalci izredno potruditi za vsakega 
obiskovalca. Od 9. do 17. ure popoldne so morali biti lepo nasmejani in strokovno predstavljati svoj projekt. To ni 
bilo enostavno – pa vendar jim je lepo uspelo. Manca Andolšek je v svojem poročilu zapisala: »Naša stojnica je 
bila na pogled prijetna in vabljiva, vendar menim, da smo uspeli zaradi svoje sproščenosti, iskrenosti in srčnosti. 
Niti za trenutek se nismo trudili biti nekaj, kar nismo.« 

Sejem učnih podjetij v Celju
Naslednja aktivnost naših ekonomistov je bila udeležba na mednaro-
dnem sejmu učnih podjetij v Celju. 
Dijaki tretjega letnika programa ekonomski tehnik ustanovijo svoje 
učno podjetje, s katerim virtualno poslujejo na trgu učnih podjetij. Le-
tos smo ustanovili učno podjetje Stopo, d. o. o., ki se ukvarja s trgovino 
na debelo in drobno. Prodajni program obsega poslovne čevlje, dežni-
ke, kovčke ter ure. 
Udeležili smo se mednarodnega sejma učnih podjetij v Celju, ki je po-
tekal 13. 2. 2018.
Na sejmu je sodelovalo 51 učnih podjetij iz različnih držav. Več je bilo 
domačih učnih podjetij, teh je bilo 33, tujih iz Hrvaške, Avstrije, Litve in 
Bolgarije pa je bilo 18.

Sejem je prodajnega značaja, vsak udeleženec dobi plačilno kartico za 
nakupe, zato se na veliko trguje. Dijaki pridobivajo dragocene izkušnje, 
saj je treba pripraviti grafično podobo stojnice, reklamno gradivo, pro-
dajno evidenco, poleg tega reklamni spot in finančni načrt. Prpraviti se 
morajo tudi na komunikacijo s kupci, tudi v tujem jeziku.
Ko smo se vračali utrujeni od celodnevnih aktivnost, so dijaki priznali, 
da je bila to odlična izkušnja, da so se veliko naučili in bi si želeli še veliko 
takšnih priložnosti.

PRVO MESTO NA DRŽAVNEM TEKMOVANJU IZ 
EKONOMIJE
In še zadnji, največji uspeh, ki so ga dosegli dijaki ekonomske 
šole.
Na državnem tekmovanju iz ekonomije so 27. 3. 2018 naši di-
jaki ekonomske šole resnično zablesteli. Manca Andolšek, Juan 
Pablo Štefe in Nik Vinšek, vsi dijaki četrtega letnika, so pod me-
torstvom profesorice Jožice Strmole dosegli ekipno prvo me-
sto. Manca Andolšek pa je dokazala, da je njeno znanje ekono-
mije drugo najboljše v državi! 
Konkurenca je bila letos velika, saj je tekmovalo kar 66 dijakov, 
zato mo na uspeh naših dijakov, ki prihajajo iz ene najmanjših 
ekonomskih šol v Sloveniji, še toliko bolj ponosni.

Mentorici Dragica Eržen in Jožica Strmole

Obisk evropske poslanke 
Tanje Fajon na Srednji 
šoli Josipa Jurčiča
Z navdušenjem smo 30. 1. 2018 na naši šoli sprejeli in pogostili evropsko 
poslanko, gospo Tanjo Fajon. Ker je naša šola z letošnjim letom postala 
šola ambasadorka evropskega parlamenta, se je veliko dijakov navdušilo 
nad sodelovanjem. Vsak posameznik je prispeval, da je sprejem poslanke 
potekal brezhibno. Vladalo je sproščeno vzdušje in umirjen pogovor. Ga. 
Tanja Fajon nam je namenila veliko nasvetov, predvsem pa odgovorila na 
vprašanja, ki so dijake zanimala. Mladim, ki se mogoče odločajo za nada-
ljevanje študija politologije, je gotovo zadala ključne napotke in nasvete. 
Dodala je tudi, da se učimo celo življenje, saj se svet in ljudje spreminjamo, 
zato se vedno pojavljajo novi dvomi in vprašanja. Vedno so dobrodošle 
nove ideje in izzivi. 

Intervju z gospo poslanko je vodila dijakinja 4. letnika, ob koncu pa so pri-
ložnost dobili tudi ostali dijaki. Odgovorila je na vsa vprašanja, na nekatera 
pa je lahko podala le svoje mnenje. Gospa Tanja je namreč zelo aktiven 
in prepoznaven obraz Slovenije in vsekakor tudi Bruslja. Razkrila nam je, 
da se dobro znajde v skupini z 200 poslanci, čeprav je med njimi edina 
Slovenka. Dobila je vprašanje dijakinje, ki se je nanašalo na pravice žensk v 
parlamentu. Iskreno je povedala, da se ženske še vedno borijo za svoje cilje 
in so med sabo občutno bolj tekmovalne in trmaste. 
Gospa Fajonova se posebej ukvarja z migracijami in se s tem srečuje tudi 
na terenu. Videla je že ogromno krutih prizorov in ljudi, ki živijo v strahu. 
Povedala je, da je delo na terenu ključnega pomena, saj tako lažje zagovar-
ja pravice in ukrepe glede izboljšanja stiske. Je tudi članica oddelka, kjer se 
ukvarjajo s črnim humorjem in lažnimi novicami, ter se zavzema za svobo-
do zaprtih in ogroženih novinarjev. 
Po končanem pogovoru smo poslanko povabili, da otvori našo INFO točko. 
Z njo smo se tudi fotografirali in pred njenim odhodom opravili še zaključ-
ni intervju. Spet je bila pripravljena odgovoriti na vsa vprašanja, ki so se 
navezovala na študij v tujini, invalide, njene vzornike …  Zadnje vprašanje 
pa je bilo na temo migracij, in sicer kako se sooča z dogodki, ki jo pretre-
sejo in jih ima možnost videti na lastne oči. Pogovor z gospo Tanjo je vsem 
odprl oči o zahtevnosti in veliki odgovornosti dela evropskega poslanca ali 
poslanke. 
Kljub natrpanemu urniku in kratki prisotnosti v Sloveniji si je gospa Tanja 
vzela čas za naše dijake in nas še bolj navdušila nad zanimanjem o evropski 
uniji in parlamentom. S svojim obiskom nam je dala potrdilo, da smo v svo-
jem delu uspešni in naj pri tem vztrajamo. Zelo smo ji hvaležni in ostajamo 
zvesti projektu. Nagnjeni smo k novim in boljšim idejam. 

Laura Sila

GROŠ prinaša veselje
Na dan žena, 8. marca 
so očarljivi fantje iz eki-
pe študentskega kluba 
Groš razveselili mimoi-
doče dame v Grosuplju in 
Ivančni Gorici, saj so jim 
voščili ob prazniku in po-
klonili vrtnice. Na ta dan 
so se odprle tudi prijave 
za tradicionalen, socialno 
obarvan projekt ''GROŠ-
-eve mamice in očki'', s 
katerim bomo tudi letos 
nekaj mladih študentskih družinic obdarovali s finančno pomočjo. Projekt 
se simbolno zaključi 25. marca, na materinski dan. 
V soboto, 24. marca, smo se GROŠ-evci kot vsako leto odpravili v Planico, 
kjer smo na ekipni tekmi navijali za naše skakalce. Drugo soboto v aprilu pa 
se lahko z nami veselite ob skakanju v WOOP! trampolin parku. 
Več informacij v zvezi z dogodki in ugodnostmi boste pravočasni našli na 
naši spletni strani (www.klub-gros.com), spremljajte nas na Facebooku 
(www.facebook.com/sk.gros). Pričakujemo pa vas tudi na uradnih urah v 
prostorih ŠK Groš, in sicer vsak ponedeljek, sredo in petek med 18.00 in 
20.00.
Z GROŠ-em ni nikoli dolgčas!

Urša Košak, ŠK GROŠ

Srebrna turistična stojnica

Maruša, Rok in Andraž so pripravljeni 
za posle.

Zmagovita ekipa

V Zdravstvenem domu Ivančna Gorica

9. 5. 2018
pričnemo s prvo psihoedukativno delavnico: 

PODPORA PRI SPOPRIJEMANJU  
S TESNOBO

od 15.30 do 17.00 ure  
v predavalnici uprave Zdravstvenega doma Ivančna Gorica 

(zelena stavba z naslovom: Cesta 2. grupe odredov 14)

Program je namenjen vsem odraslim, ki se spoprijemajo z anksioznimi motnjami.
Obsega štiri srečanja po uro in pol, in se izvaja enkrat tedensko. Na delavnico se morate naročiti. 

Prijave zbiramo na tel. 01/7819-000 ali po elektronski pošti zvc@zd-ivg.si.
Delavnice so brezplačne, potrebujete zdravstveno kartico ter napotitev splošnega zdravnika.
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Kranjski trgovski čebelnjak (1868) na gradu Pod-
smreka pri Višnji Gori
Posebej dobro je kranjsko čebelo poznal baron Emil 
Rothschütz (sin dr. Philippa Rotschütza), ki je bil zelo raz-
gledan in izobražen na področju čebelarstva (njegovi knjigi 
o čebelarstvu iz leta 1875 je dodana bibliografija tedanjega 
čebelarskega slovstva po letu 1850 – naštetih je 129 knjig in 
14 serijskih publikacij). 56 knjig iz njegove knjižnice hrani če-
belarska knjižnica Janeza Goličnika. Leta 1866 se je Emil z dru-
žino preselil na grad Podsmreka pri Višnji Gori (podedovala 
ga je njegova žena grofica Antonija Lichtenberg). Znanje mu 
je omogočalo, da je o kranjski čebeli napisal številne in po-
globljene strokovne članke, s katerimi je odločilno prispeval 
k njeni vsestranski prepoznavnosti. Še posebej je zaslužen za 
širjenje kranjske čebele in za čebelarjenje z njo. 

Grad Podsmreka pri Višnji Gori s čebelnjaki (1875)

Po objavi članka Aus Unterkrain v Bienen-Zeitung (1857), 
kjer je prvič opisana kranjska čebela, je nastopil čas trgovi-
ne s kranjskimi čebelami. Rothschütz (1868) piše v sestavku 
Krainer Biene, da je bilo 21. avgusta 1867 v Zwitau generalno 
zborovanje moravsko šlezijskega čebelarskega združenja, ki 
mu je predsedoval dr. Žiwansky. O kranjski čebeli je preda-
val Libor Morbitzer in predsednik združenja je v nadaljevanju 
zboru posredoval tudi svoje izkušnje s temi čebelami, oba sta 
jih dobila v letu 1867 od Rothschütza. V sestavku so zapisane 
dobre izkušnje s kranjsko čebelo tudi drugih čebelarjev. Pou-
darili so njihovo dobra rojivost, mirnost, nabiralnost in druge 
dobre lastnosti kranjskih čebel. Rothschütz nadaljuje:

Rothschütz (1868) – Krainer Biene

»Zaradi tega in drugih pisno poslanih sporočil z naročili, ki so 
bila v letu 1867 ter na osnovi privatnih ter društvenih zahte-
vah, sem spomladi 1868 odprl »Kranjski trgovski čebelnjak 
pri Višnji Gori pri Ljubljani (Avstrija)«
Dovolite mi vdano prošnjo, da mlado podjetje prijazno pod-
prete, da bo uspešno. Cenik za leto 1868 bom priložil naroči-
lom, medtem ko bom sam, v interesu samega čebelarstva, te 
cirkularje še razširil.«
Gregori (2010) poudarja: »Krainer Handelsbienenstand 
(Kranjski trgovski čebelnjak) je postal središče čebelarskega 
dogajanja na Kranjskem in Emil Rothschütz se je širokopote-
zno lotil trgovine s čebelami. V obratu so bili velika mizarska 
in kleparska delavnica, ključavničarski obrat ter satnišnica, v 
njih pa je bilo zaposlenih od 30 do 35 delavcev«. 
Za potrebe trgovine s čebelami je Emil Rothschütz v Podsmre-
ki na površini približno 300 m2 postavil štiri čebelnjake, v ka-
tere je lahko namestil več kot tisoč panjev - njegovi listovni 
panji in preprosti kmečki panji – kranjiči. Že maja in junija leta 
1867 so 150 naročnikom poslali približno 800 panjev čebel, 
leto pozneje pa že več kot 1100. Rothschütz je skonstruiral 
listovni panj in ga leta 1869 razstavil na »potovalnem zboru 
nemških kmetijcev in gozdarjev«. Trgovska zbornica je v le-
tnem poročilu v poglavju Čebelarstvo na Kranjskem (1873) po-
ročala: »Izvažujejo se tudi žive čebele iz Kranjskega; to kupčijo 
je zlasti vpeljal in pospeševal blagorodni g. baron Rothschütz 
v Smereku (p. Pösendorf). Prav išče se naša čebela zaradi na-

glega pomnoženja (rade namreč rojijo) in pohlevnosti, in res 
jih naročujejo iz vseh dežel srednje Evrope, celo tudi iz Bata-
vije; v zadnjih letih se je v Dalmaciji Kranjska čebela vdoma-
čila.« Leta 1890 je bilo iz Višnje Gore poleg drugega poslanih 
1200 družin v panjih s satniki, 1400 družin v kranjičih, veliko 
različnih čebelarskih potrebščin in listovnih panjev. Oglaševal 
je tako v različnih tujih in domačih čebelarskih revijah kot tudi 
v domačih časopisih. Izdajal je obsežne prodajne kataloge in 
cenike. Prodajne kataloge so začeli izdajati najverjetneje leta 
1868, najprej enkrat letno, pozneje četrtletno. Ohranjeno in 
do zdaj najdeno jih je pet.
Naslovnice prodajnih katalogov: 1889

1892

1894

Kranjski trgovski čebelnjak je leta 1869 priznalo k. k. avstrijsko 
kmetijsko ministrstvo: 

Čebelar Jakob Portmann
Še preden je Rothschütz ustanovil Kranjski trgovski čebelnjak, 
je za njegovo vodenje iskal zanesljivega in izkušenega čebe-
larja. Sprejet je bil čebelar Jakob Portmann iz kraja Ruswyl v 
kantonu Luzern, Švica, ki je leta 1864 v Luzernu izdal knjigo 
o čebelarjenju. Portmann je pri Rothschützu nastopil službo 
meseca maja 1868. Portmann je kranjski trgovski čebelnjak 
po 18 mesecih zapustil in sprejel je službo čebelarja pri grofu 
Langerju na Poganici pri Novem mestu. Zanimiva je njegova 
objava o kranjski čebeli (1870): »Tako imenovana kranjska 
čebela je že od nekdaj na Kranjskem, Koroškem in verjetno 
tudi na Hrvatskem. Razlikuje se od nemške in italijanske če-
bele že na prvi pogled po posebni obarvanosti in hitremu 
gibanju, po dobri plodnosti matic in hitrem razmnoževanju 
družin ter dobri rojivosti. Čebele delavke kranjske čebelje 
pasme imajo zadnje obročke srebrno sivo pobarvane. Na tr-
govskem čebelnjaku g. Rothschütza sem v času, ko sem tam 
služboval, lahko proučeval kranjske čebele in jih posebno 
cenim«.
Kot dokaz dobre plodnosti in rojivosti opisuje: »Prvega maja 
1869 je bilo na trgovskem čebelnjaku v Podsmreki 350 družin 

(panjev); od prvega maja do 10. junija sem odposlal 800 rojev, 
v čebelnjaku pa je bilo 760 panjev (prirast 410 panjev); 350 
panjev je dalo 1210 rojev.«

Alojzij Toman – desna roka Emila Rothschütza
V letu ustanovitve Kranjskega trgovskega čebelnjaka se je pri 
Emilu Rothschützu zaposlil Alojzij Toman, ki je bil duša pod-
jetja celih 54 let. Lapajne (1923) ga je predstavil in poudaril 
naslednje:
- uvršča ga k možem, ki so z neumornim delom pripomogli 

k svetovni slavi naše čebele, 
- rojen je leta 1839 na Koroškem v vasi Hart pri Beljaku,
- bil je trgovsko izobražen,
- v čebelarstvo na gradu Podsmreka se je zaposlil kot oskrb-

nik in poslovodja ter bil desna roka barona Rothschütza,
- njegova zasluga je, da je baron Rothschütz v nemščini 

spisal vrsto čebelarskih knjig, s katerimi je širil slavo naše 
čebelne pasme in da je položil temelje trgovini s čebelami,

- s svojim talentom in neumornim delom je vse svoje pre-
moženje in prihranke položil na oltar čebelarstva ter gmo-
tno reševal čebelarstvo na gradu Podsmreka,

- umrl je 31. 8. 1922 in je pokopan na pokopališču v Višnji 
Gori.

(se nadaljuje)
* Odlomki iz knjige: Kranjska čebela in čebelarji družine 

Rothschütz

Zasl. prof. dr. Andrej Šalehar
Biotehniška fakulteta, Univerza v Ljubljani

»Obstaja pa ena pridna in utrjena čebela, taka je kranjska«*

Čebelarji družine Rothschütz z gradu Podsmreka pri Višnji Gori
Kranjski trgovski čebelnjak (1868) na gradu Podsmreka, Jakob Portmann in Alojzij Toman (III. del)

V Zdravstvenem domu Ivančna Gorica

7. 5. 2018
začnemo s prvo psihoedukativno delavnico:

PODPORA PRI SPOPRIJEMANJU  
S STRESOM

od 15.30 do 17.00 ALI od 17.30 – 19.00 
 v predavalnici uprave Zdravstvenega doma Ivančna Gorica 

(zelena stavba z naslovom: Cesta 2. grupe odredov 14)

Program je namenjen vsem odraslim, ki se vsakodnevno spoprijemajo 
s stresom v na delovnem mestu, doma …

Obsega štiri srečanja po uro in pol in se izvaja enkrat tedensko.
Na delavnico se morate naročiti. 

Prijave zbiramo na tel. 01/7819-000 ali po elektronski pošti zvc@
zd-ivg.si.

Delavnice so brezplačne, potrebujete zdravstveno kartico ter napoti-
tev splošnega zdravnika.

V Zdravstvenem domu Ivančna Gorica

9. 5. 2018
pričnemo s prvo psihoedukativno delavnico:

PODPORA PRI SPOPRIJEMANJU Z 
DEPRESIJO

od 17.30 do 19.00 ure
v predavalnici Zdravstvenega doma Ivančna Gorica

(na naslovu: Cesta 2. grupe odredov 16)
Program je namenjen vsem odraslim, ki se spoprijemajo z 

depresivno motnjo.
Obsega štiri srečanja po uro in pol, in se izvaja enkrat tedensko.

Na delavnico se morate naročiti. 
Prijave zbiramo na tel. 01/7819-000  

ali po elektronski pošti zvc@zd-ivg.si.
Delavnice so brezplačne, potrebujete zdravstveno kartico ter 

napotitev splošnega zdravnika.
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Naše kašče
Domoznanski krožek Univerze za tretje življenjsko obdobje v Ivančni Gorici je v šolskem letu 2016/2017 proučeval kašče v 
naši občini. Nekaj najzanimivejših primerkov te ljudske stavbne dediščine predstavljajo v našem glasilu.

Vovkova kašča v Kriški vasi

Pa smo tudi na južni strani avtoceste našli zidano kmečko 
kaščo. A jo z grajsko povezuje njena zgodba.

Sosednja vas Pristava nad Višnjo Goro je bila sprva pristava 
višnjanskega gradu. Imela je temu primerno veliko zidano 
kaščo, ki jo še danes lahko vidimo pri Turkovih. Praded 
današnje Vovkove gospodinje Janez Zupančič, rojen okoli 
leta 1850, se je oženil s Turkovim dekletom s Pristave. V 
ženitovanjsko pogodbo, kakršne so bile tedaj običajne, so 
vpisali njeno doto – njeni domači so se obvezali, da bodo 
Vovkovim sezidali kaščo po zgledu njihove lastne. Toda 
nevesta je že čez tri tedne umrla in nastalo je vprašanje, 

ali so njeni domači dolžni izpolniti zahtevo ženi-
tovanjske pogodbe. Očitno so jo izpolnili. 

Kašča je enoprostorska in podkletena. Bila je 
samostojno stoječa, kasneje je dobila manjši 
prizidek. Sezidana je iz kamna, le podstrešni del 
so v novejšem času ob straneh zaprli z opečnim 
zidom. Je na novo prekrita z betonskimi strešni-
ki. Velika je 6 x 5 metrov in ima v treh stenah 
line velike 15 x 40 oziroma 15 x 50 cm. Vrata so 
obita s kovino. Znotraj je obokana. 

Njena največja vrednost je, da jo družina seda-
njih lastnikov Milene in Dušana Strnada še upo-
rablja za prvotne namene. V kašči sta dva pre-
dala, vsak za okoli 30 mernikov žita, in skrinja. 
Včasih je bilo predalov več. V njih so shranjevali 
ajdo, koruzo, ječmen, pšenico, zdaj pa shranju-
jejo pšenico, ječmen in tritikalo. V kašči sta po-
leg drugih starih predmetov tudi dva mernika, 
ki držita po 32 litrov žita, in ju še uporabljajo.

Tu je tudi mlin z 200 let starim mlinskim ka-
mnom. Oče današnje lastnice je v mlinu mlel 
predvsem ajdo, zdaj pa meljejo žito, ki ga upo-
rabljajo za hrano kokošim. 

Tatjana Kordiš
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30 let Šentviških slavčkov
Pred 30-imi leti je v Šentvidu pri Stični začela skupinica deklet prepevati kot mladinska dekli-
ška zasedba, ki je sprva bogatila zlasti bogoslužje v domači cerkvi. Dekletom so se kmalu pri-
družili fantje in nastala je mešana glasbena zasedba, ki je z ritmično glasbo polepšala mar-
sikatero poroko v domačem kraju, sčasoma pa je skupina postala nepogrešljiva na raznih 
kulturnih prireditvah doma in drugje po občini in izven nje. Slavnostni koncert ob jubileju je 
bil tako v prvi vrsti pevsko popotovanje, s katerim je skupina predstavila svoje glasbeno pot 
in ob tem obudila številne spomine. 
Jubilejni koncert je potekal v sobo-
to, 17. marca, v dvorani župnijske-
ga doma v Šentvidu pri Stični. Se-
stavni del vsakoletnega programa 
Šentviških slavčkov je tudi izvedba 
glasbeno-kulturnega projekta, ki 
ga zadnja leta imenujejo Slavčkova 
podoknica. Letos je podoknico za-
menjal koncert, posvečen jubileju, 
a tudi tokrat so se Slavčkom pri-
družili glasbeni gostje, s katerimi so 
Slavčki v preteklosti že sodelovali in 
so tako poskrbeli, da je bil večer še 
lepši. Program so obogatili odlični 
glasbeniki iz godalne skupine Gros-
supi, Mladinski pevski zbor OŠ Fer-
da Vesela Šentvid pri Stični, Ansam-
bel Povratniki in pevec Ivan Hudnik. 
Ob jubileju je Slavčke in vse obi-
skovalce nagovoril domači župnik 
Izidor Grošelj, ki se je skupini zla-
sti zahvalil za njihovo delovanje v 
domači župniji. Vsak jubilej je tudi 
priložnost za vrednotenje preho-
jene poti in uspehov. Ob tej prilo-
žnosti je vodja območne izposta-
ve Javnega sklada RS za kulturne 
dejavnosti, Simona Zorko podelila 
jubilejna Gallusova priznanja za 
dolgoletno delo na področju lju-
biteljske vokalne glasbe. Bronasto 
Gallusovo priznanje so prejeli Ela 
Vesel, Laura Kastelic, Robert Hribar, 
srebrno Gallusovo priznanje je pre-
jel Matjaž Kastelic, zlato Gallusovo 
priznanje pa so prejeli Tjaša Kaste-
lic, Brigita Retar, Matej Rovanšek, 
Matej Šteh, Tomaž Kastelic, Stojan 

Dremelj in Rado Kralj. Častno Gallu-
sovo značko za dolgoletno, predano 
in srčno delovanje na področju vo-
kalne glasbe je prejela Tanja Toma-
žič Kastelic, ki je umetniška vodja 
skupine že vseh 30 let, edina torej 
še aktivna iz prve zasedbe skupine.
Pohvale ob 30-letnici delovanja je v 
imenu Zveze kulturnih društev ob-
čine Ivančna Gorica vsem sedanjim 
članom za uspešno, predano in 
ustvarjalno delo podelil podžupan 
Tomaž Smole. Podžupan je ob tej 
priložnosti Slavčkom namenil nekaj 
spodbudnih misli in se jim zahvalil 
za njihov prispevek k razvoju pev-
ske kulture v občini in številne lepe 
trenutke, ki so jih s svojim ustvar-
janjem delili s poslušalci. Posebno 
presenečenje so Slavčkom pripra-
vili nekdanji člani skupine, ki so se 
posebej za to priložnost zbrali in 
zapeli dve pesmi pod mentorstvom 

Roberta Markoviča. 
Predsednik skupine, Tomaž Kastelic 
je ob koncu koncerta izrazil zahva-
lo številnim posameznikom, soro-
dnikom in prijateljem, s pomočjo 
katerih Slavčki vsako leto uspešno 
izvajajo svoj program. Ob tej prilo-
žnosti je izrekel čestitke tudi zakon-
cem Jelki in Jožetu Rojec ter Tatjani 
in Silvu Škrabec, ki so jim Slavčki 
prepevali na poroki pred 30-imi leti. 
Najstarejši izmed članov skupine 
Rado Kralj pa se je v imenu sopev-
cev še posebej zahvalil predsedniku 
Tomažu in njegovi ženi Tanji, ki sta 
zaslužna, da skupina že toliko let 
uspešno deluje. 
Večer spominov in pesmi se je še 
dolgo po uradnem delu koncerta 
nadaljeval z druženjem pozno v 
noč.

Matej Šteh

Kultura

ZKD občine Ivančna Gorica skupaj z Občino Ivančna Gorica, Knjižnico 
Ivančna Gorica, s kulturnimi in drugimi društvi ter posamezniki pripravlja 
4. Dneve kulture v občini Ivančna Gorica. Za vsak okus in vse generacije. 
Širom naše občine. 

Program prireditev:
• 11. 5. ob 11.00 - Odprtje razstave del udeležencev foto krožka UTŽO 

Ivančna Gorica, stopnišče prostorov Medgeneracijskega centra Ivančna 
Gorica;

• 11. 5. ob 20.00 – Gledališka predstava MUTAVKA, komedija v izvedbi 
gledališčnikov s Krke, Kulturni dom Muljava;

• 12. 5. od 10.00 do 14.00 - Delavnica izdelave in poslikave panoja s panj-
skimi končnicami za osnovnošolce pod mentorstvom Doreta Južne in 
peke z mojstrico Maro Podržaj, Jurčičeva domačija;

• 12. 5. ob 19.30 - Letni koncert MePZ Ambrus, Kulturni dom Ambrus;
• 13. 5. ob 17.00 - Koncert ŽPZ Harmonija, SVA PEVALA, SVA VRISKALA, 

Gradišče nad Stično;
• 13. 5. ob 19.00 - Koncert Godbe Stična, Glasbeni večer z risanimi juna-

ki: A JA, TO! , Kulturni dom Stična;
• 15. 5. dopoldne - Slikarski ex - tempore za učence OŠ Stična, PŠ Krka, 3. 

in 5. razred, PŠ Krka;
• 16. 5. ob 19.00 – Koncert šolskega mešanega pevskega zbora Srednje 

šole Josipa Jurčiča, Srednja šola Josipa Jurčiča
• 17. 5. ob 20.00 - Letni koncert veteranov FS veterani Vidovo, Dom kul-

ture Šentvid pri Stični;
• 19. 5. ob 9-00 - Likovna delavnica za otroke in odrasle s slikarko Pavlo 

Jakopič na temo čebele, Kulturni dom Ambrus;
• 19. 5. ob 15.00 - Kulinarična delavnica Antični okusi Korinja, pred no-

vim gasilskim domom na Korinju;
• 19. 5. ob 19.00 - Gledališka predstava #MULARIJA, Otroška dramska 

skupina KD Ambrus, Dom kulture Šentvid pri Stični;
• 19. 5. ob 20.00 - Koncert Okteta fantov KD Stična z naslovom “JE PA 

SOBOTA ZVEČER”,Kulturni dom Stična;
• 19. 5. ob 20.00 - Koncert Tamburaške skupine Zagradec ob 5. obletnici 

delovanja, Kulturni dom Zagradec;
• 20. 5. - Semanji dan v Stični, okolica samostana Stična;
• 23. 5. od 9.00 do 15.00 - Dan odprtih vrat in slikanje na prostem KD 

likovnikov Ferda Vesela Šentvid pri Stični;
• 23. 5. ob 9.25 - podelitev Zelenega bralčka drugošolcem z županom, 

promotorjem branja v občini Ivančna Gorica, OŠ Stična; 
• 24. 5. ob 9.25 - podelitev Zelenega bralčka drugošolcem z županom, 

promotorjem branja v občini Ivančna Gorica, OŠ Ferda Vesela Šentvid 
pri Stični;

• 25. 5. ob 19.00 - Svečanost ob prazniku občine Ivančna Gorica, Višnja 
Gora;

• 26. 5. ob 11.00 - Spominska slovesnost pred spomenikom Žana Hrova-
ta, pred PŠ Krka, KOZB Krka;

• 26. 5. ob 19.00 - Gledališka predstava 8 KRATKIH, komični mozaik za 
odrasle, v izvedbi Gledališki četverec 2G iz Zagradca, Kulturni dom Mu-
ljava;

• 26. 5. ob 20.00 - Jubilejni koncert ob 50-letnici MPZ in ŽPZ Vidovo, Dom 
kulture Šentvid pri Stični;

• 27. 5. ob 11.00 - Kmečke igre za otroke; ob 14:00 - Kmečke igre za od-
rasle, Dob pri Šentvidu;

• 28. 5. ob 19.30 - nastop Etno jazz tria Tomija Puricha z recitali, z naslo-
vom GLASBA MED KNJIGAMI, Knjižnica Ivančna Gorica;

• 30. 5. ob 18.00 - Začetek Festivala Pekarna Mišmaš v Družbenem domu 
na Krki in ob 19.00 - Dražba slik, nastalih na ex - temporu v izvedbi PŠ 
Krka;

• 31. 5. od 9.30 do 12.00 - Festival Pekarna Mišmaš v izvedbi PŠ Krka, 
sodeluje KD Krka.

Vljudno vabljeni!

Lep uspeh mešanega  
pevskega zbora Zborallica
Mešani pevski zbor Zborallica, ki 
pod okriljem Kulturnega društva 
Stična deluje že deveto leto, niko-
li ne počiva. In ker pridno delo po 
navadi obrodi sadove, je bila tudi 
Zborallica v letu 2017 nagrajena za 
vso marljivost na vajah.
Že 17. februarja 2017 so se pevci 
pod vodstvom zborovodkinje Janje 
Omejec Strnad udeležili območne 
revije pevskih zborov v Šentvidu 
pri Stični, ki jo vsako leto organizira 
Javni sklad RS za kulturne dejavno-
sti (JSKD). Na reviji se je Zborallica 
s predstavljenim programom po 
mnenju strokovnega spremljevalca, 
akademskega glasbenika Gregorja 
Klančiča, uvrstila na naslednji nivo 
tekmovanja – regijsko revijo pev-
skih zborov, ki je potekalo 19. no-
vembra v Zagorju ob Savi.
Za pevce in njihovo zborovodkinjo 
je bilo to prva uvrstitev na regijsko 
tekmovanje v organizaciji JSKD, zato 
se kot relativno neizkušen zbor na 
tekmovanje niso podali s preveliki-
mi pričakovanji. V Zagorju ob Savi 
so se namreč zbrali zbori iz celotne 
osrednjeslovenske regije, med ka-
terimi nekateri dosegajo vidnejše 
uvrstitve tudi na mednarodnih tek-
movanjih, oziroma v njih delujejo 
pretežno akademsko izobraženi 
pevci in pevke.
Zborallica se je tričlanski strokovni 

žiriji, ki ji je predsedoval skladatelj, 
pedagog in zborovodja, Ambrož 
Čopi, predstavila s štirimi sklad-
bami; s slovensko in makedonsko 
ljudsko pesmijo, moderno pesmijo 
slovenskega skladatelja in moderno 
tujo pesmijo. Z odpetim progra-
mom si je zbor glede na ocene stro-
kovne žirije prislužil srebrno nagra-
do. S tem se je Zborallica pridružila 
še štirim zborom tekmovanja, ki so 
ravno tako prejeli nagrado omenje-
ne barve. Skupaj pa so na podelitvi 
zaploskali še res odličnim petim 
zborom, ki so domov odšli z zlato 
nagrado tekmovanja.
Za pevce Zborallice je bila to nedvo-
mno bogata izkušnja in lepa potrdi-

tev za ves njihov dosedanji pevski 
trud, s katerim bodo nedvomno 
nadaljevali še v prihodnje, saj jih že 
aprila čaka njihov že deveti tradicio-
nalni samostojni koncert. Letos pri-
pravljajo dva prav posebna večera, 
ko boste lahko prisluhnili najuspe-
šnejšim slovenskim in zmagovalnim 
tujim skladbam, ki so bile kadarkoli 
izvajane na Evroviziji. Torej vabljeni 
20. in 21. aprila v KD Stična na sa-
mostojni koncert z naslovom Zbo-
rovizija. Mogoče pa je letos vendar-
le na vrsti zmaga Slovenije?
Vaša Zborallica.

Eva Bahor, 
Anja Štrus
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MAMA. Le ena beseda, ki pa veliko pove.
Vsaka mama je prava mama,
dana za srečo in na veselje.

Prava. In ena sama.
Za vse življenje. (Tone Pavček)

Mama. Le ena beseda, ki pa veliko 
pove. Oseba, ki nam je dala življe-
nje, in oseba, za katero so njeni 
otroci cel svet. In včasih ne vemo, 
kako bi ji povedali, kaj nam pome-
ni, kako bi se ji zahvalili za vse, kar 
je storila za nas. Šentviški otroci, 
mladinci in tisti, malo starejši otro-
ci, so vso to svojo hvaležnost poka-
zali svojim mamam v nedeljo, 25. 
marca, na dogodku v Domu kulture 

v Šentvidu pri Stični, kjer se je po 
nekaj letih ponovno odvila priredi-
tev ob materinskem dnevu. Za or-
ganizatorje in nastopajoče je bila 
to priložnost, da se zahvalijo svojim 
mamam za njihovo brezpogojno 
ljubezen, za pozornost in za trud, ki 
ga namenjajo svojim otrokom. 
Na prireditvi, ki jo je Kulturno dru-
štvo Vidovo organiziralo v sodelo-
vanju s Krajevno skupnostjo in OŠ 
Ferda Vesela Šentvid pri Stični, je 
nastopilo kar 125 otrok, mladincev 
in odraslih. Ob zahvalah in lepih 
besedah iz verzov iz pesmi Kseni-
je Šoster Olmer, Zvezdane Majhen 

in Toneta Pavčka je marsikatera 
mama v dvorani čutila posebno 
toploto v svojem srcu. Vrhunski 
glasovi mladinskega in otroškega 
pevskega zbora OŠ Ferda Vesela ter 
čutne pesmi Moškega in Ženskega 
pevskega zbora Vidovo so številnih 
mamam, babicam, tetam, sestram 
in nekaterim očetom kar kanili sol-
ze v oči. Ko pa so plesalce otroške 
folklorne skupine zasrbele pete, se 
je na obrazih obiskovalcev pojavil 
nasmeh, veselje je napolnilo pro-
stor in roke so strastno sledile rit-
mu otroškega plesa. Obiskovalci, ki 
so napolnili dvorano Doma kulture 
do zadnjega kotička, so se s svojim 
navdušenjem odzvali tudi ob prika-
zu spleta prekmurskih plesov, ki so 
ga odplesali člani Folklorne skupine 
Vidovo.  
Kulturno društvo Vidovo se zahva-
ljuje vsem nastopajočim za sodelo-
vanje na prireditvi ob materinskem 
dnevu, s katero upamo, da se bo 
nadaljevala tudi v prihodnjih letih, 
saj smo ob tako številnem obisku 
prireditve spoznali, da je tradicija 
praznovanja materinskega dne glo-
boko zasidrana v naših srcih. Vese-
li smo, da smo se združili in tako s 
skupnimi močmi in v istem namenu 
polepšali nedeljsko popoldne ne-
štetim materam. Fotografije lahko 

najdete na spletni strani društva 
www.kd-vidovo.si.
Brez mam bi na svetu turobno bilo; 
le kdo bi nas ljubil, objemal tesno? 
V življenju mi največ pomenita dve 

besedi. Mama in življenje; mama, ti 
si mi dala življenje, in življenje, ki mi 
je dalo tebe, mojo mamo. 

Alina Cunk Perklič

Redna letna skupščina 
Kulturnega društva Vidovo 
V petek, 16. marca 2018, smo se člani Kulturnega društva Vidovo iz Šentvida pri Stični 
zbrali v Domu kulture v Šentvidu pri Stični na redni letni skupščini, kjer smo prisluhnili 
rezultatom dela preteklega leta in določili program za tekoče leto.
Ugotavljamo, da je bilo naše delo v preteklem letu izjemno uspešno, saj smo bili člani 
vseh štirih sekcij, to je folklore, gledališča ter obeh zborov, nastopajoči na številnih do-
godkih. Društvo je izdalo zgibanko v slovenskem in angleškem jeziku, v kateri so pred-
stavljene vse sekcije društva. Moški in ženski pevski zbor sta imela letne koncerte ter 
sodelovala pri organizaciji tradicionalnih dogodkov, kot sta Srečanje Šentvidov Slovenije 
in Generacije pojejo. Zbora sta v preteklem letu tudi dvakrat gostovala v tujini, in sicer v 
Bosni in Hercegovini ter pri zamejskih Slovencih na Madžarskem. 
Folklorna skupina je bila na gostovanju v Franciji, kjer je s ponosom predstavila sloven-
sko kulturno dediščino. V letu 2017 je organizirala 1. folklorni festival Šentfolk v Šentvi-
du, ki je nadaljevanje mednarodnega festivala Slofolk. Skupina se je redno udeleževala 
animacij tujih gostov v Ljubljani na prireditvah, ki jih organizira »Židana marela«. Seveda 
pa so ostali zvesti svojemu domačemu občinstvu in tako so skupaj z ostalimi folklorni-
mi skupinami ob praznovanju 25-letnice svojega delovanja organizirali in izvedli letni 
koncert z naslovom »Jaz sem si pa nekaj zmislu …«. Otroška folklorna skupina, v kateri 
pleše kar 36 otrok v starosti od 5 do 15 let, je po nastopu na reviji otroških folklornih 
skupin nastopila na regijskem tekmovanju ter si prislužila srebrno medaljo, kar je bil 
neizmeren uspeh. Tudi Folklorna skupina veteranov je v domači dvorani izvedla letni 
koncert ter nastopila še v na prireditvah v Velikih Laščah, Zgornji Jablanci, Cerkljah na 
Gorenjskem in drugje v naši občini. Gostovali so na folklornem festivalu v Šabanovcu in 
imeli samostojni koncert v Boru v Srbiji. S plesom so popestrili svečanost ob počastitvi 
dneva državnosti na Polževem. 
Gledališče Vidovo je aprila 2017 v Domu kulture v Šentvidu premierno uprizorilo kome-
dijo »Partnerska poroka« avtorja Toneta Partljiča. Skupina je z igro gostovala na LEN-
-ART v Lenartu ter na Jezernikovih dnevih v Lovrencu na Pohorju, kjer si je predstavo 
ogledal tudi avtor igre. 
Društvo je v preteklem letu pozdravilo informacijo, da se iz proračunskih sredstev Obči-
ne Ivančna Gorica načrtuje zunanja obnova Doma kulture. Dom predstavlja eno izmed 
starejših stavb v Šentvidu, zato je še toliko bolj pomemben iz vidika ohranjanja arhitek-
turne dediščine. Pomembna naloga našega društva je namreč tudi ohranjanje kulturne 
dediščine in medgeneracijsko sodelovanje, kar člani z veseljem izvajamo preko petja, 
plesa in druženja. 
V letu 2018 je osrednji fokus postavljen na organizacijo slavnostne prireditve ob 50-le-
tnici delovanja Moškega in Ženskega zbora, ki se bo izvedla konec maja v Šentvidu pri 
Stični. Prav tako bodo člani zborov organizirali letne koncerte, prireditev Generacije 
pojejo ter sodelovali na različnih koncertih znotraj in izven Slovenije. Svoje poslanstvo 
bodo v tem letu aktivno nadaljevale vse tri folklorne skupine, ki bodo plesno dediščino 
ponesle tudi v druge evropske države. Novo komedijo pa že pripravljajo člani Gledališča 
Vidovo, ki premiero načrtujejo na začetku jeseni. 
V pregledu opravljenih dejavnosti v letu 2017 in pregledu načrtovanih aktivnosti v tem 
letu smo dodatno lahko ponosni na številne nove člane. Dejstvo, da se društvo pomla-
juje, nam daje upanje za njegovo uspešno delovanje tudi v prihodnosti. Volja po širitvi 
kulture in prenosu dediščine na naše zanamce je v porastu, ideje za uresničevanje pro-
gramov pa nam tudi ne manjka.

Alina Cunk Perklič

Uspešno izpeljan Gledališki 
abonma Ivančna Gorica 2017/18 
Štirje petkovi večeri komedij, pol-
nih smeha, zabave in presenečenj, 
so napolnili dvorane štirih različnih 
kulturnih domov v občini Ivančna 
Gorica.
Že tretje leto zapored je Zveza kul-
turnih društev občine Ivančna Gori-
ca organizirala gledališki abonma, ki 
je zajemal štiri predstave. V gosteh 
sta bili dve predstavi profesionalnih 
gledališč, ena predstava polprofe-
sionalnega gledališča in predstava 
domače gledališke skupine.  
Prvi abonmajski večer na Krki je po-
pestril igralski trio s komedijo Buh 
pomagej. Dolg večer v decembru so v Šentvidu pri Stični popestrile igralke Mestnega gledališča 
ljubljanskega s podporo številne tehnične ekipe z nekaj manj kot 250. ponovitvijo predstave 
Vse o ženskah. V Stični je januarja na tretjem abonmajskem večeru gostovalo Šentjakobsko gle-
dališče Ljubljana s komedijo, polno črnega humorja, z naslovom Maratonci tečejo častni krog. 
Abonma pa je na Muljavi z aktualno Zagraško mamo zaključila Gledališka skupina Kulturnega 
društva Zagradec.

V pretekli sezoni se 
je predstav udele-
žilo 150 abonentov 
in skupaj več kot 
500 gledaliških nav-
dušencev. V sezoni 
2018/19 poleg abo-
nmaja za odrasle pri-
pravljamo tudi sklop 
tovrstnih dogodkov 
za otroke. Pustite se 
presenetiti in se vidi-
mo v jeseni!

Tina Žerovnik,
ZKD občine  

Ivančna Gorica
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Otroška folklorna 
skupina Stična
Otroška folklorna skupina Stična deluje od septembra 2016. Vaje potekajo 
enkrat tedensko vsako sezono, od septembra pa do junija. Letošnjo sezo-
no so se mladi člani pod mentorstvom Urše Anžlovar pridno pripravljali 
na spomladanske nastope že od septembra in pripravili splet z naslovom 
Sonce čez hribček gre, v katerem prikažejo igro »skakač«, zapojejo pesem 
Sonce čez hribček gre in zaplešejo plesa rašplja in štajeriš. S spletom so se 
24. marca predstavili na 11. velikonočnem Ivankinem sejmu in 28. marca 
na Območnem srečanju otroških folklornih skupin v Vidmu – Dobrepolje. 

Prvih pet!
Godalni orkester Kulturnega dru-
štva Stična. Ste že slišali za to ime? 
Ne? Potem zamujate že pet let! 
Leta 2012 se je z željo po igranju, 
druženju in zabavi ustanovila ta-
krat trinajstčlanska zasedba mladih 
godalcev, ki se je poimenovala or-
kester. Mladi glasbeniki so sprejeli 
odgovornost za organizacijo kot 
dirigentka in umetniška vodja pa je 
svojo pripravljenost in entuziazem 
za delo z mladimi ljubiteljskimi glas-
beniki izkazala akademska glasbe-
nica violinistka Polona Udovič. Pod 
njeno zahtevno in hkrati razume-
vajočo in skrbno roko orkester igra 
še danes. Orkester danes, po petih 
letih, sestavlja približno 30 godal-
cev. Da  vsak član orkestra ve, kdaj 
priti na vaje, koncerte, prireditve, da 
ima vsak notno gradivo, da koga ne 
izgubimo in še marsikaj drugega, je 
potrebno veliko zanesljivih organi-
zacijskih sposobnosti. Te sposobno-
sti je v sebi našla Tina Žerovnik, ki 
je glava orkestra in jo predstavimo 
kot predsednico Godalnega orkestra 
Kulturnega društva Stična.
Orkester se je prvič predstavil javno-
sti na otvoritvi 13. Festivala Stična, 
kjer je doživel pozitiven odziv občin-
stva in dobil motivacijo za nadaljnje 
ustvarjanje in koncertiranje.
Mladi glasbeniki so svoj prvi samo-
stojni koncert pripravili leta 2013 
v Kulturnem domu Stična, kjer so 
odigrali širok spekter različnih zvr-
sti glasbe, od klasike pa do zabavne 
glasbe. Predstavili pa so se tudi šte-
vilni solisti iz domačega kraja. Poleg 
vaj za program, ki ga igrajo na vsa-
koletnih samostojnih koncertih, se 
orkester čez sezono udeležuje prire-
ditev v organizaciji Občine Ivančna 
Gorica in Glasbene šole Grosuplje. 
Za popestritev programa pa sodelu-
jejo z instrumentalnimi ali vokalnimi 
zasedbami, kot so pevski zbor Ar-
tvoices, Zborallica, vokalna zasedba 
Šentviški slavčki, kvartet Mascara in 
drugi.
Njihov pomladni koncert v letu 2014 
je navdušil občinstvo, saj so se neka-
teri člani orkestra predstavili kot so-
listi s svojim individualnim delom in 
virtuoznim igranjem virtuoznih del, 
kot so Vivaldijevi Štirje letni časi in 
Mozartova Mala nočna glasba. Kon-
cert je vseboval tudi nekaj zanimive 
filmske in zabavne glasbe. Sodeloval 
pa je tudi lesni črv Lovrenc Lešnik, 
ki se spozna na obdobja glasbe in 
pozna vse skladatelje tega ali one-
ga obdobja. O tem nam je zvesto 
poročal med posameznimi sklad-
bami, pomagala pa mu je lutkarica 

Eva Babič. Orkester se lahko pohvali 
z mnogo stkanimi vezmi: Vsako leto 
decembra gostujejo na božičnem 
koncertu v Bohinju v sodelovanju s 
Krajevno skupnostjo Stara Fužina. 
Lahko rečemo, da so že pravi prija-
telji.
Orkester je s svojim delom in nastopi 
navduševal še naprej. V naslednjem 
letu so otroci in tudi nekateri odrasli 
obnemeli, ko so bili popeljani po ča-
robnih poteh posebne glasbene pra-
vljice. V pravljico skladatelja Sergeja 
Prokofjeva, kjer fantek Peter skupaj 
z dedkom, lovci in živalskimi prijate-
lji prelisiči in ujame zlobnega volka, 
so občinstvo popeljali glasbeniki to-
krat premierno v simfonični zasedbi. 
Takega projekta si ne bi mogli zami-
sliti brez pomoči prijateljev pihalcev, 
trobilcev in tolkalcev iz Stične in 
širše okolice ter pripovedovalcem 
Romanom Zvonarjem. Po fantastični 
premieri glasbene pravljice Peter in 
volk, pa so pravljico predstavili tudi 
učencem celotne Osnovne šole Fer-
da Vesela v Šentvidu pri Stični, saj je 
pravljica v učnem načrtu pri pouku 
glasbene umetnosti v osnovnih šo-
lah. Še pred koncertom pa si orke-
ster vsako leto organizira intenzivne 
vaje, ki trajajo tri dni. V teh dneh 
se orkester natančneje pripravlja 
na koncert, hkrati pa se spoznava-
jo, stkejo nove vezi, prijateljstva, se 
družijo in veliko zabavajo.
Leto kasneje so se tresla tla dvorane 
Kulturnega doma Stična. Pretežno je 
bil za to kriv orkester, druga polovica 
krivde pa pripada rock bendu Imset. 
Štirje mladeniči iz Domžal so se z ve-
seljem odzvali na prošnjo za sodelo-
vanje. Poleg njih so se na povabilo 
dirigentke in predsednice orkestra 
odzvali tudi številni glasbeni gostje, 
za katere ta spektakel ni bil prvo in 
se ve, da ne zadnje sodelovanje, z 
godalnim orkestrom: pianistka Neža 
Pajek Arambašić, saksofonist Žan 
Pajek Arambašić, basistka Monika 
Grabrijan, pevci Ana Jerina, Katari-
na Zorec, Sašo Jelenčič in Uroš Buh 
ter tolkalec Luka Šeme. Leta 2016 
so torej na koncertu odzvanjali rock 
hiti vseh časov, katerih priredbe so 
napisali kar člani orkestra in glasbe-
ni spektakel poimenovali Rockester. 
Marsikdo izmed članov pa je stal 
na odru in s svojimi vokalnimi spo-
sobnostmi pričaral vzdušje. Koncert 
je bil odmeven in občinstvu never-
jetno všeč, zato je bil kar štirikrat 
ponovljen in razprodan v Stični, ce-
lotna ekipa pa je gostovala tudi v 
Domžalah in v Straži pri Novem me-
stu. Med skupnim ustvarjanjem so 

se spletla prijateljstva, ki trajajo še 
danes, ravno pred kratkim je orke-
ster z mlado skupino Imset v studiu 
posnel njihovo skladbo Feniks. Čla-
ni orkestra so se na snemanju kljub 
šestnajstkratni ponovitvi snemanja 
ene in iste skladbe skupaj z Imseti 
zabavali in obujali lepe spomine na 
Rockester, ki je pri nekaterih ljudeh 
postal sinonim za Godalni orkester 
KD Stična. Mogoče pa so se na sne-
manju dogovorili tudi za kakšno sku-
pno zgodbo v prihodnosti … Pustimo 
se presenetiti. 
Nazadnje pa se je na domačem odru 
v Stični odvijal spektakel z naslovom 
Hir aj kam end hir yu-go, katerega 
rdeča nit je bila glasba ikone sloven-
ske glasbene scene Magnifica. Pro-
jekt je z orkestrom soustvarjala glas-
bena skupina Emotivna verzija, član 
glasbene zasedbe Emir Ibrakić pa je 
imel kot imitator Magnifica glavno 
vlogo v glasbenem spektaklu. Publi-
ka je na koncertu lahko slišala legen-
darnih 24.000 poljubov, Iz Ljubljane 
v Portorož, Tivoli in še mnoge druge. 
Vse skladbe, tako starejše, kot malo 
novejše, pa so orkestraši predstavili v 
novi preobleki, z novimi aranžmaji iz-
pod peresa Matije Krečiča. Občinstvo 
je zaplavalo v različnih stilih in žanrih 
od pop, balkanskih ter španskih.
Delovanje orkestra daje članom or-
kestra, katerih povprečna starost 
je pod 20 let, smernico ohranjanja 
stika z igranjem instrumenta tudi po 
zaključeni glasbeni šoli. Poleg mu-
ziciranja orkester nudi kakovostno 
preživljanje prostega časa, omogoča 
mladim napredek pri socialnih stikih 
in jim daje kvalitetne izkušnje ter 
znanja na področju komunikacije, 
organizacije, sodelovanja, ki so da-
nes temelj za posameznikovo napre-
dovanje v življenju.
Po zgledu prejšnjih let se tudi to leto 
za občinstvo pripravlja veliko dobre 
in kakovostne glasbe. Ker pa je or-
kester vedno željan sodelovanja, se 
jim bodo tudi letos na samostojnem 
koncertu pridružili številni glasbeni-
ki z vseh koncev in krajev. Orkester 
se bo zopet predstavil v najžlahtnej-
ši, simfonični sestavi. Več pa vam ne 
bom izdal, saj bo najbolje, da vse to 
vidite in slišite na lastne oči in ušesa.
Med tem, ko se orkester pripravlja, 
trudi, ponavlja, vadi in uči za vašo 
novo, kar se da najboljšo izkušnjo v 
svetu glasbe, si vi zapišite datuma: 
01. 06. in 02. 06. 2018. Za ostale po-
datke pa imejte oči in ušesa na preži.
Ne zamudite naslednjih pet let!

Žan Pajk, vodja 2. violin  
Godalnega orkestra KD Stična

Naj ljudska pesem pove
V času, ko se zima poslavlja, pride pomladni mesec marec. Marec je pra-
znik za družino, prve praznujejo žene in dekleta, dva dni za njimi praznu-
jejo naši moški štirideset mučencev in skoraj na koncu meseca praznujejo 
še naše zlate mame.
Pevci in godci ljudskih pesmi Studenček smo se zato odločili, da 18. marca 
v Kulturni dom Ivančna Gorica v goste povabimo še druge izvajalce in pri-
redimo koncert »Naj ljudska pesem pove«.
Bilo je lepo in prijetno nedeljsko popoldne, ko so v zaodrje začeli prihajati 
gostje Litijski odmev, Zoran Cilenšek, Viktorija Petek in Korado. V dvorani 
pa so na svoj nastop čakali naši prijatelji iz VDC Želva in ustanove Novi 
Paradoks.

Zadnji obiskovalci so se nameščali v dvorano, ura se je približala šestnajsti 
in čas je bil za začetek.
Kot se spodobi, je na začetku vse prisotne pozdravila Renata, potem pa je 
na oder povabila podžupana Tomaža Smoleta, da je povedal nekaj spod-
budnih besed.
Naše druženje ob lepi slovenski ljudski pesmi so s svojimi vrhunskimi gla-
sovi dopolnili gostje. Plesni par iz Želve je zaplesal ob ritmih valčka, varo-
vanci Novega Paradoksa pa so pripravili krajšo igro.
Veseli smo, da naši gostje radi prihajajo med nas in za svoje profesionalno 
delo ne zahtevajo honorarja. Prisrčna hvala vsem.
Ura in pol je hitro minila, zato smo po koncertu svoje prijetno druženje 
nadaljevali v dvorani ob prigrizku. Slaščičarna Center iz Ivančne Gorice je 
nastopajoče presenetila s prečudovito in slastno torto, za kar se jim lepo 
zahvaljujemo. Zahvala gre tudi vsem in vsakemu posamezniku, ki so s svojo 
dobroto pomagali izvesti letni koncert.
Vsi gledalci in nastopajoči smo odhajali domov polni optimizma, saj sta 
nam prireditev in druženje ogrela dušo in srce.

Irena Brodnjak

Letos se lahko folklorna skupina pohvali z novo pridobitvijo – folklornimi 
kostumi, s katerimi so premierno nastopili ravno na območnem srečanju 
v Vidmu. Posebna zahvala za kostume gre oblikovalki kostumske podobe 
Tadeji Pance ter šiviljama Ireni Fink in Andreji Ceglar. Kostumi so dali otro-
kom in sodelujočim novo energijo in zagon za kreativno delo v prihodnje in 
spodbujajo naše najmlajše k spoštovanju in ohranjanju kulturne dediščine.

Tina Žerovnik,
KD Stična
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Kako je Carmen L. Oven v Ambrusu 
tihotapila mir
V ivanški občini ni nikoli dolgčas, za 
kar so zaslužna domača društva, ki 
vsak mesec poskrbijo za pester na-
bor kulturnih in ostalih prireditev. 
Ker se kdaj še vedno zgodi, da je za 
tovrstne dogodke težko najti vodi-
telja, so se na Zvezi kulturnih dru-
štev občine Ivančna Gorica odločili, 
da pripravijo delavnico javnega na-
stopanja, na katero so povabili čla-
ne vseh kulturnih društev naše ob-
čine. Delavnica z naslovom Ko se (s)
poznam, tudi nastopam bolje!, ki jo 
je vodila Carmen L. Oven, je pote-
kala 17. marca v dvorani ambruške-
ga kulturnega doma. Po končani de-
lavnici je sledil tudi literarni večer z 
gostjo in njenimi Tihotapci miru, ki 
ga je pripravila Literarna skupina 
Kulturnega društva Ambrus.
Carmen L. Oven je radijska in tele-
vizijska voditeljica, moderatorka, 
pisateljica in pripovedovalka zgodb. 
Je izjemna in navdihujoča ženska, ki 
se s svojimi iskrenimi besedami do-
takne vsakogar in ki je svoje znanje 
velikodušno pripravljena prenašati 
drugim. Verjamem, da je tako obču-
tilo vseh šest udeležencev sobotne 
delavnice, ne glede na to ali so Car-
men srečali prvič ali pa so z njo so-
delovali že večkrat. Voditeljica nam 
je javno nastopanje predstavila v 
povezavi s komunikacijo s samim 
seboj; doživljanje nas samih ter ra-
zumevanje občutkov in procesov, 
ki se dogajajo v naši notranjosti, so 
namreč temelj, na katerem lahko 
gradimo prepričljivo komunikacijo 
z občinstvom. Ko voditelj stopi na 
oder, postane tisti, ki vzgaja in daje 
zgled. Poslušalcem se zares približa 
takrat, ko je do njih iskren, kar je 
možno šele, ko je iskren in ljubeče 
naklonjen do samega sebe. A to se-
veda ne velja le za tiste, ki stopajo 
v čevlje nastopajočih. Ljudje živimo 
polno in smo zares srečni z drugimi 

takrat, ko smo spravljeni s seboj in 
se samospoštujemo, ko se zaveda-
mo lastne vrednosti in unikatnosti 
ter si znamo odpuščati. Večji del de-
lavnice je bil tako namenjen pred-
vsem delu na sebi. V nadaljevanju 
se je vsak posameznik predstavil 
tudi na odru in v vlogi voditelja 
predstavil uvodno napoved v izmi-
šljen večerni dogodek. Gospa Oven 
je v vsakem nastopu videla poten-
cial, hkrati pa nas je tudi kritično 
opozorila na napake in nam sveto-
vala, v čem se lahko do naslednjič 
izboljšamo. 
Po končani delavnici, smo našo pre-
davateljico Carmen L. Oven imeli 
priložnost poslušati tudi na literar-
nem večeru. Z gostjo se je o nje-
nem drugem romanu z naslovom 
Tihotapci miru pogovarjala članica 
ambruške literarne skupine, Polona 
Hrovat. Tihotapci miru so roman, 
ki govori o minevanju, odhajanju 
in poslavljanju, o tem, o čemer se 
ljudje ne pogovarjamo pogosto, a 
nam bi bilo marsikdaj lažje, če bi 
se. Romaneskno dogajanje je po-
stavljeno v hišo odhajanja, kamor 
zahaja mladenič Teodor – protago-
nist zgodbe, za katerega se zdi, da 
ima v življenju vse, a hkrati nič, saj 
v njem ne najde nekega globljega 

smisla. Roman, napisan v poetič-
nem jeziku, v katerem je vsaka be-
seda na mestu in ne prenese bala-
sta, je pravzaprav zgodba v zgodbi 
– v okvirno dogajanje v hospicu, je 
namreč vložena zgodba, ki jo Teo 
prebira onemoglim. Obe pa pravza-
prav govorita o istem, o tihotapcih 
miru – o ljudeh, ki so, o tistih, ki že 
s svojo prisotnostjo svet spreminja-
jo na bolje, ki sejejo mir in ljubezen 
ter tako širijo svetlobo. Delo sicer 
pripoveduje o umiranju in smrti, a 
vendar je v njem ena sama toplina, 
tiha samozadostnost in mir. Pisate-
ljica je s svojimi božajočimi beseda-
mi nagovorila vsakega, veter miru 
pa je v večer zanesla tudi Monika 
Hočevar s svojim violončelom. 
Vesela sem, da je Carmen L. Oven 
ponovno prišla v Ambrus in nam 
pomagala odkriti nekaj več o sebi, 
na delavnici in na literarnem veče-
ru. Kako bi bilo lepo, če bi vsak od 
nas postal tihotapec miru za soljudi 
in bi hkrati v svoji minljivosti znal 
sprejeti mir in svetlobo, ki ju drugi 
tihotapijo za nas. Kot v svojih Tiho-
tapcih zapiše Carmen: Svetloba je 
neminljiva, če si dovoliš. 

Špela Zupančič, KD Ambrus

Pridne krške roke na 
Vranskem
Nekoč, kakšnih petdeset let nazaj, v cvetličarnah ni bilo 
takšne izbire cvetja v vseh letnih časih kot danes. Ta-
krat so cvetje izdelovali doma za vse večje priložnosti. 
Dodali so mu še naravno zelenje, ga zvezali v šopke ali 
vence. Uporabljali so ga ob porokah, rojstvih, smrti in 
ob vseh praznikih. Z njimi so krasili cerkve in kapelice 
Danes je umetnost izdelovanja cvetja vpisana v register 
žive dediščine.

Dvodnevna vseslovenska razstava cvetja iz krep papirja na Vranskem je ve-
lika priložnost za vse izdelovalce cvetja iz papirja. Tam dobimo nove ideje, 
delimo izkušnje in se prijetno družimo. In tudi letos je bilo tako. Na raz-
stavi, že peti po vrsti, je sodelovalo več kot 100 rokodelcev, ki skrbijo za 
ohranjanje te nesnovne kulturne dediščine. Kljub snegu in mrazu je tisto 
soboto 10. marca 2018 zacvetelo na tisoče rož, ki so jih na ogled postavili 
rokodelci iz vse Slovenije. Prišli so iz Primorske, Prekmurja, iz osrednje Slo-
venije, Dolenske. Iz naše občine smo se razstave udeležile članice Turistič-
nega društva Krka, skupina Pridne krške roke in Papirčkarji iz Kulturnega 
društva Dob.  
Pridne krške roke so s svojimi izdelki vzbujale veliko pozornosti. Naša tema 
je bila, kot se letnemu času spodobi, pomlad. Narcise, trobentice, hijacin-
te, ciklame so že same po sebi vesele cvetlice, ki nas kar vlečejo v naravo. 
Niso manjkale niti drobne forzicije, mačice in leska. In prav te so vzbujale 
veliko pozornosti. Videti so bile, kot da smo jih pravkar odrezale v naravi in 
obiskovalci so jih morali potipati, da so se prepričali, da so iz papirja. 
V nedeljo pa je bilo okrog naše mize še posebno živahno. Tokrat niso bile 
rože tisto, kar je pritegnilo obiskovalce. Obiskal nas je namreč predsednik 
Turističnega društva Slavko Pajntar in s seboj pripeljal maketi glavnih igral-
cev priljubljene nadaljevanke Reka ljubezni. Z njimi se niso slikali samo obi-
skovalci, tudi me smo se.
Pridne krške roke kot skupina delujemo že šest let. S svojim delom ohranja-
mo znanje svojih babic in prababic. To znanje pa nadgrajujemo z novejšimi 
tehnikami dela. Naš namen je izdelati cvetje, ki je čim bolj podobno narav-
nemu. Svoje znanje in izkušnje želimo deliti in prenašati na druge generaci-
je. Zelo dobro sodelujemo s PŠ Krka, kjer vsako leto organiziramo delavnice 
in razstave. Sodelujemo tudi z vrtcem na Krki. Svoje izdelke razstavljamo 
ob krajevnih praznikih in prireditvah, na turističnih prireditvah. Dvakrat 
smo že organizirale razstavo v Kulturnem domu v Ivančni Gorici, letos pa 
jeseni načrtujemo enomesečno razstavo v Knjižnici Ivančna Gorica.

Danica Petrič,
Turistično društvo Krka

Znova na vseslovenski razstavi cvetja 
iz papirja na Vranskem
Leto in pol je naokoli in tako se nas je 16 »papirčkarjev« iz KŠD Dob že tretjič udele-
žilo vseslovensko razstavo cvetja iz papirja na Vranskem, ki je potekala 10. in 11. 3. 
2018. Razstave smo se seveda udeležili z velikim veseljem. Pred razstavo smo se na 
delavnicah dogovorili, kaj in kdo bo kaj naredil. Tema ni bila posebej določena, bila 
je malo »mešana na žaru«.
Na sobotno jutro smo se prva sku-
pina članic papirčkarjev odpravile s 
polnim prtljažnikom cvetja na pot 
proti športni dvorani na Vranskem. 
Vožnja je kar hitro minila in že smo 
stale pred svojo mizo. Sledil je čas 
za okrasitev dvorane oz. postavitev 
naših izdelkov.  
Ko smo vsi razstavljavci razstavili 
svoje prečudovite izdelke iz papirja, 
je sledilo uradno odprtje 5. vseslo-
venske razstave rož iz papirja. Zače-
tek programa je otvoril mladi har-
monikar, sledil je nagovor župana 
in glavne organizatorke gospe Feli-
cijan, nato sta sledili dve pevski sku-
pini s pesmi o pomladi in ker brez 
skeča iz naše strani »papirčkarjev« 
ne gre, smo tudi za to poskrbeli. 
Na scenariju je bil čas, da se slav-
nostno pripelje torta, ampak ker 
smo mi že imeli torto z naslovom 
letošnje razstave, je to naša članica 

Renata hitro izkoristila in se »vštuli-
la« v program z namenom, da se je 
torta pripeljala iz Dolenjske ravno 
za to jubilejno obletnico. Na kon-
cu programa pa je sledil blagoslov 
župnika, s katerim se je tudi uradno 

začela 5. vseslovenska razstava rož 
iz papirja.
Na skupnem predhodnem srečanju 
je bilo dogovorjeno, da vsak razsta-
vljavec razstavlja izdelke po svoji 
želji in temi. Mi pa smo se odloči-

li mizo razdeliti na štiri teme. Ena 
izmed tem je bila velika noč, ki jo 
je predstavljala velika košara pol-
na pirhov iz papirja. Druga tema je 
bilo pomladno cvetje. Ker se je sneg 
komaj začel topiti in tako zatiral 
rast pomladnih rožic, smo pomlad 
prinesle na svojo mizo z zvončki, 
tulipani, žafrani, hijacintami, nar-
cisami. Manjkale niso niti vrtnice 
in posebnost Slovenki nagelj. Na 
razstave so bile tudi mini košarice 
pomladnega cvetja, ki jih je nare-
dila naša članica Mimi ter torta iz 
papirja za 5. obletnico vseslovenske 
razstave cvetja iz papirja, ki jo je 
naredila moja mami Kristina. Tre-
tja in četrta tema pa so bile nare-
jene rožice iz nogavic, klekljanja in 
kvačkanja. To pa sta naredili Mimi 
in gospa Mežan. Talne vogalne dele 
miz so krasile velike vaze travniške-
ga cvetja, pisanih vrtnic ter cesarski 
tulipan.
Treba je seveda omeniti tudi naše 

cenjene obiskovalce, ki so razstavo 
še polepšali in bolj obogateli, saj 
so se prikazali v večjem, množič-
nem številu kot vsa leta do zdaj. Oči 
obiskovalcev so samo švigale levo 
pa desno pa malo naokoli, da ja ne 
bi kakšnega detajla izpustili. Poleg 
miz, okrašenimi s cvetjem iz papir-
ja, je sredino dvorane krasil tudi po-
ročni aranžma. Pri takem projektu 
so po mojem mišljenju največje da-
rilo razstavljavcev ravno pohvale, ki 
jih prejmejo od obiskovalcev ali pa 
celo kar od drugih prisotnih v dvo-
rani, ki imajo prav tako obogateno 
mizo s cvetlicami.
Tako kot vsa leta do zdaj, bomo 
tudi letos ponovili stavek, ki lahko 
rečem, da nam je prišel že kar v kri, 
in sicer, da se bomo tovrstnih raz-
stav udeleževali tudi prihodnja leta, 
še z večjim veseljem po druženju in 
spoznavanju novih ljudi in seveda 
njihovih kultur.

Nina Jovanović, članica KŠD Dob
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Ob dnevu zavedanja 
avtizma: srečanje 
z avtorjem knjige 
Porcelanasti človek, 
Damjanom Jenstrletom
Ob mednarodnem dnevu zavedanja avtizma, ki ga praznujemo 2. aprila, 
je v Knjižnici Ivančna Gorica v torek potekala predstavitev knjige Damjana 
Jenstrleta: Porcelanasti človek. Gre za knjigo, ki je bila izbrana za najboljšo 
samozaložniško knjigo leta 2016. 
To je pripoved o življenju z osebo z avtizmom. Damjan Jensterle sicer za-
menja vsa imena in zakrije kraje, kjer se zgodba dogaja, kar pa bi utegnil 
bralec uganiti, je izpuščeno. V ospredju namreč obravnava občutljivo temo 
nasilja nad avtisti, temi porcelanastimi ljudmi, ki niso opremljeni oz. sploh 
nimajo mehanizmov, da bi se kdajkoli branili sami, družba pa jih trpa v 
zavode, psihiatrične bolnice, oddelke z osebami s posebnimi potrebami 
kar povprek. 

Tudi starši zaupajo v družbene rešitve, a spoznajo, da so v takih oddelkih 
lahko »pospravljene« tudi agresivne in druge, drugačne osebe s posebnimi 
potrebami, tako da so avtisti lahke žrtve - kot se zareče celo strokovnjakinji 
v zgodbi. Strokovnjakov, ki bi pomagali ali opremili starše za življenje z ose-
bami z avtizmom, v resnici skorajda ni, kot družba problema ne poznamo 
dovolj. 
Vse to je bilo članom Bralnega kluba Kranjska čbelica in nekaterim stro-
kovnim delavcem ter medicinskemu osebju s tega področja izhodišče za 
pogovor z avtorjem knjige, ki je poudaril, da se oseb z avtizmom ni treba 
bati, ampak jih le sprejeti, da pa problemi izhajajo iz sistemskega ne-doje-
manja in ne-reševanja. 
Na okrogli mizi je bil tudi pisatelj Goran Gluvić, Damjanov dober prijatelj. 
Sicer je Damjana na kratko predstavil tudi kot pesnika, pisatelja, arhitekta, 
paleontologa, glasbenika. 
Mesec april je mesec knjižnih praznikov. 2. aprila, na obletnico Anderseno-
vega rojstva smo praznovali mednarodni dan knjig za otroke, 23. aprila je 
svetovni dan knjig, letošnji Slovenski dnevi knjig pa so od 18. do 22. aprila. 
Tudi letos bo veliko dogajanj, sejmov, popustov. Naj vas zato spomnimo na 
možnost nakupov, izposoje in branja kakovostnih knjig, kar pričujoča knjiga 
prav zagotovo je. 

Janja Ambrožič

Kultura

Ne bodi kot drugi … 
Pesnik Feri Lainšček je posodil verz za poimenovanje razstave »Reciklirani umetniški 
in uporabni izdelki«, ki je bila od 22. do 31. marca na ogled v ivanški knjižnici. Pred-
stavitev izdelkov izpod rok Ljube Štrubelj je pripravilo Društvo upokojencev Ivančna 
Gorica ob vsestranski pomoči prijaznih sodelavcev knjižnice.
Ljuba Štrubelj, sicer članica DU 
Ivančna Gorica in njegova nekdanja 
dolgoletna predsednica, ima spre-
tne, zlate roke in smisel za ume-
tniško oblikovanje. Tega je še izpi-
lila na rokodelskih delavnicah, ki jih 
prireja Zveza DUS v Izoli. Poleg tega, 
da ustvarja za svojo dušo, je znanje 
pripravljena prenašati tudi na dru-
ge na delavnicah, ki so letos pote-
kale v februarju in marcu v našem 
društvu upokojencev. Tu se je tudi 
rodila ideja, da bi izdelke predstavili 
širšemu občinstvu, naša knjižnica 
pa je to ljubeznivo omogočila. Cilj 
je bil predstaviti način, kako se da 
iz starega reklamnega papirja, ki se 
slej ali prej znajde v košu za sme-
ti ali zabojniku, izdelati uporabne 
predmete ali pa predmetom spre-
meniti način uporabe.
Iz recikliranega papirja so tako na-
stale razne košarice, peharčki, sto-
jalo za revije pa tudi vaze, v njih pa 
seveda »trajne« rožice, nageljni, 
tulipani in narcise, izdelane iz krep 
papirja. Steklenim kozarcem je mo-
goče spremeniti uporabo tako, da 
jih »oblečeš« z vrvico, lahko malo 
pobarvaš ali poslikaš, in že je tu 
vaza ali pa izvirna embalaža za da-
rilo. Poleg prave množice tovrstnih 

izdelkov je mogoče videti tudi kvač-
kane in klekljane prtičke, predsta-
vljene pod steklom kot stenske de-
koracije. To je dobra ideja za naše 
moder(nistič)ne domove, kjer na 
pohištvu prtičkov skoraj ni več vi-
deti.
Da je tak način recikliranja še kako 
zanimiv, je pokazalo številno ob-
činstvo, ki je ob odprtju razstave 
dodobra napolnilo prostor. Vzdušje 
je z nostalgijo po starih časih napol-

nila Zofija Hartman, ko je na citre 
zaigrala nekaj narodnih pesmi, ob 
sproščenem moderiranju Matjaža 
Marinčka pa smo se tudi nasmejali. 
Lepa popotnica razstavi torej! 
Upam, da bo zanimiva tudi za mlaj-
še obiskovalce in da bo prispevala 
k širjenju ideje, da vse, kar je odra-
bljeno, ni za smeti. Recikliraj torej 
in ne bodi kot drugi …

Joža Železnikar

Knjižnica Ivančna Gorica: Če prodajaš 
branje, sta tudi podjetje in dobiček 
drugačna
Če bi bila knjižnica podjetje, kar na 
nek način tudi je, bi se naša v Ivanč-
ni Gorici lahko pohvalila z dobrimi 
poslovnimi rezultati: vsak dan nas 
še vedno obišče tudi do 1000 ljudi, 
vpisan je vsak tretji občan (in vemo, 
da imamo še veliko »skritih bral-
cev«), pri izposoji krepko presega-
mo slovensko povprečje, povemo 
preko 200 pravljic na leto, izvajamo 
mnoge modele knjižne in knjižnič-
ne vzgoje, za odrasle Bralni klub in 
srečanja s pisatelji, različne priredi-
tve za ciljne skupine, ki so pravza-
prav prepoznavne in jih ni potrebno 
posebej omenjati. 
Največji izziv za prihodnost je jav-
nosti predstaviti knjižnico kot dru-
gačen prostor, kot so trgovski centri 
ipd. Kot prostor, kjer se bonton, kul-
tura še ohranjata, človeški stik pa 
še dogaja. Prav tako pa je izziv go-
voriti o pomenu branja, ozaveščati 
starše, otroke, vse ciljne skupine, 
da nas to razlikuje od drugih vrst 
in nas pravzaprav na več načinov 
dela ljudi. Ta dobiček v »podjetju 
knjižnica« je težko merljiv, a je iz-
merljiv. Obstajajo mnoge raziskave, 
ki dokazujejo, da tiste skupnosti, ki 
vlagajo v branje, to podeseterjeno 
in več dobijo nazaj v obliki izobra-
žencev, podjetnikov, zdravnikov, 
znanstvenikov itd., država bralcev 
pa bi bila bolj miroljubna, socialna, 
celo zares bogatejša. 
Mesec april je mesec knjižnih pra-
znikov. 2. aprila, na obletnico An-
dersenovega rojstva smo praznova-
li mednarodni dan knjig za otroke, 
23. aprila je svetovni dan knjig, 

letošnji Slovenski dnevi knjig pa 
so od 18. do 22. aprila. Naj se zato 
tokrat vseeno malce obrnemo na 
knjigo samo in akt branja kot tak. 
Branje je namreč tisto, ki nas ohra-
nja poglobljene, za razliko od vedno 
bolj plitvega in površnega »zaslon-
skega« sveta, ohranja nas zmožne 
koncentracije, abstraktnega mišlje-
nja, od nas zahteva večji trud kot 
bežeče podobe na zaslonih, hkrati 

ob branju vadimo sočutje. Pri bra-
nju poteka proces, ki nas ohranja 
v možganski, miselni in duhovni 
kondiciji. Kot bi hodili v fitnes. Ko 
beremo, že najpreprostejša bese-
da v naših možganih šele postaja 
slika, na delu je moč predstave, do-
mišljije in še marsikateri procesi, ki 
zahtevajo določeno energijo. Kje so 
šele občutki, ki jih opisuje pisatelj 
in naj bi si jih predstavljali, čevlji, v 

Ekipa ivanških knjižničarjev se bo potrudila prisluhniti in vam poiskati do-
bro knjigo. Vabljeni v knjižnico ali na portal dobreknjige.si.

katere naj bi stopili. Še več, če lahko 
zdržimo do konca z junakom v knji-
gi, je večja verjetnost, da bomo tudi 
s sočlovekom. Lahko bi, sicer malce 
poenostavljeno rekli, da je od tega, 
koliko bomo brali, odvisno, kakšna 
družba bomo postali. 
Mesec april je mesec knjižnih sej-
mov. Udeležili smo se tudi sejma 
mladinske literature v Bologni. Le-
tošnja država gostiteljica je Kitajska. 
Tudi sicer je bilo razstavljene veliko 
azijatske literature. Žal ne odseva 
naše kulture, ne z ilustracijo ne z 
načinom masovne produkcije, na 
področju vsebin pa je kakovost na 
splošno, tudi med evropskimi knji-
gami, počasi vprašljiva. Veliko je 
knjig brez kakršnekoli zgodbe, brez 
vsebine, medvedki pihajo svečke na 
tortici in tukaj se pravzaprav mar-
sikdaj vse konča. Podobno se doga-
ja tudi v nekaterih naših založbah, 
zato pozivamo bralce, da so pozorni 
pri nakupih. Seveda obstajajo tudi 

knjižni biseri in kakovostna litera-
tura. Mi narekujemo dogajanje tudi 
na knjižnem trgu. V času praznova-
nja, od 18. do 23. aprila, kupite na 
stojnicah kako dobro knjigo, potem 
pa zavijte še na tortico. 
Mesec april je mesec literarnih ve-
čerov. Tudi v naši občini bo veliko li-
terarnih dogodkov, tudi v knjižnici v 
Ivančni Gorici. Naj omenimo le dve 
predstavitvi pomembnih knjig. Prva 
je bila predstavitev knjige Damja-
na Jenstrleta: Porcelanasti človek, 
pred nami pa je še predstavitev 
nove knjige Tadeja Trnovška: Stiški 
urbarji iz 16. stoletja, ki bo 20. apri-
la, ob 17. uri. Tudi maj bo obeležen 
s prav posebnimi dogodki, pred-
vsem s sprejemi drugošolcev med 
bralce, a o vsem vas bomo še obve-
ščali. Izposodite si kako knjigo in se 
poglobite, škodilo vam ne bo. 

Ksenija Medved
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Rokometaši SVIŠ-a 
korakajo proti prvi ligi
Že naslov pove, da se rokometaši Rokometnega kluba 
SVIŠ Ivančna Gorica spogledujejo s ponovno uvrstitvijo 
v prvo slovensko rokometno ligo. Z zmagami na dveh 
lokalnih derbijih proti Grosuplju in Škofljici, so primat v 
1. B rokometni ligi le še potrdili. Pred zasledovalci so si 
nabrali velikih in težko ulovljivih pet točk prednosti. 

Tudi tokratni dolenjski »El clasico« med RK SVIŠ in RK Grosuplje je do za-
dnjega kotička napolnil športno dvorano Osnovne šole Stična. Varovanci 
trenerja SVIŠ-a Aleksandra Polaka, ki poraza ne poznajo že vse od petega 
kroga, so se zavedali, da zmaga na derbiju vsekakor ne bo mačji kašelj. Dvo-
boj se je za ivanško moštvo začel odlično, potem ko so po dveh zgrešenih 
strelih gostov že v 5. minuti povedli s 4:1. Prednost so domači narekovali 
tudi v nadaljevanju, pa vendarle so Grosupeljčani (vodi jih nekdanji ivanški 
trenerski dvojec Potočnik – Aksentijevič) po nekaj napakah domačinov, v 
16. minuti znižali zaostanek na -2 (8:6). Kasneje so Ivančani vodstvo malce 
povišali na +4 (11:7). Obe ekipi sta v nadaljevanju prikazovali odličen dvo-
boj. Prva polovica tekme se je končala z rezultatom 13:9.
Prvih nekaj minut drugega polčasa so številni rokometni navdušenci videli 
igro »gol za gol«. V 39. minuti pa so imeli gostje izjemno priložnost, ko so 
imeli kar dva igralca več. A te izjemno ponujene priložnosti niso izkoristili, 
zato so igralci SVIŠ-a bolje izkoristili teh nekaj minut in povišali prednost 
na 17:12. V 46. minuti je prednost ivanških rokometašev narasla že na +6 
(21:15). Domači so do konca tekme zamenjali nekaj nosilcev igre in mirno 
pripeljali tekmo do konca ter tako slavili s 27:21.
»Mislim, da smo zasluženo osvojili dve točki. Igrali smo dobro, nismo ble-
steli, bila je nekoliko živčna tekma, kar pa je za lokalne derbije značilno. 
Tekmo smo ves čas imeli pod kontrolo, se je pa ekipa Grosuplja pokazala 
kot zelo borbeno. Predvsem me veseli odziv gledalcev, ki so dobesedno 
napolnili ivanško dvorano, za kar se jim zahvaljujem. Naj bo tako naprej 
vse tekme, mi pa jim obljubljamo zmage in 1. ligo«, je povedal kapetan 
domače ekipe Simon Stopar, ki je bil z dvanajstimi zadetki daleč najboljši 
strelec tekme in bil izbran za igralca tekme. Pri Grosupeljčanih je bil naju-
činkovitejši Janez Grum, ki je osemkrat zatresel ivanška vrata. 
V soboto, 7. aprila pa so se ivanški rokometaši v domači dvorani pome-
rili še na derbiju vodilnih ekip 1.B rokometne lige s Škofljico. Po izredno 
slabem začetku srečanja, so »Sviševci« v drugem polčasu nadoknadili pet 
golov zaostanka in prišli do pomembne zmage ter si na široko odprli vrata 
1. lige. 
Do konca sezone rokometaše SVIŠ-a čakajo še štirje dvoboji in sicer:  
- 14. 4. 2018 - RD Rudar : RK SVIŠ Ivančna Gorica
- 21. 4. 2018 - RK SVIŠ Ivančna Gorica : RK DOL TKI Hrastnik
- 5. 5. 2018 - ŠD RK Krim : RK SVIŠ Ivančna Gorica
- 12. 5. 2018 - RK SVIŠ Ivančna Gorica : RK Drava Ptuj 

Gašper Stopar

Nogometni lokalni derbi v Ivančni 
Gorici tokrat pripadel gostom
V sredo, 4. aprila 2018, sta se v dvoboju 17. kroga 3. nogometne lige – center, na 
nogometnem stadionu v Ivančni Gorici pomerila domača Ivančna Gorica in Brinje 
Grosuplje. Lokalni derbi se je končal z zmago gostov z 2:0 in tako so tri točke zasluže-
no odšle k sosedom. Tekmo sta si na tribuni ivanškega stadiona ogledala tudi župana 
obeh občin, Dušan Strnad in dr. Peter Verlič. 
Nekaj sto ljubiteljev okroglega 
usnja v prvem delu srečanja ni vide-
lo zadetkov. Zato pa so v nadaljeva-
nje odločno krenili Grosupeljčani in 
že po le dveh minutah nadaljevanja 
povedli. Domačega čuvaja mreže 
Tima Kruljaca je ugnal Denis Petro-
vič. Le sedem minut zatem je varo-
vancem Gorana Stankovića uspelo 
svoje vodstvo povišati, za varno 
prednost dveh zadetkov je zadel 
Žiga Istanič. Ivanškim risom do kon-
ca srečanja ni uspelo pripraviti pre-
obrata, tako da je ostalo pri zmagi 
Grosuplja.
Nogometaši Ivančne Gorice so po 
porazu zdrsnili na šesto mesto le-
stvice, medtem ko Grosuplje ostaja 

na tretjem mestu prvenstvene le-
stvice, z le dvema točkama zaostan-

ka za vodilnim Bledom. 
Gašper Stopar

Državno prvenstvo v latinskoameriških plesih  
pod sloganom Prijetno domače 
V nedeljo, 4. marca, se je na parketu športne dvorane Osnov-
ne šole Stična v Ivančni Gorici odvijalo državno prvenstvo v 
latinskoameriških plesih. Plesna zveza Slovenije nadaljuje 
tradicijo zadnjih let, da prvenstva seli po Sloveniji, in tokrat 
je bila po besedah organizatorja na vrsti »Prijetno domača 
Ivančna Gorica«. Javnosti se je predstavilo 52 plesnih parov 
iz petih slovenskih klubov, podeljenih pa je bilo osem nazivov 
novih državnih prvakov. 
Po polfinalnem delu sta pred nastopajoče in občinstvo stopila 
predsednik sekcije za standardne in latinskoameriške plese 
Herman Tomažič in podžupan Tomaž Smole, ki je v nagovoru 
izrekel dobrodošlico obiskovalcem, plesnim parom pa zaželel 
čim boljšo uvrstitev. Ob zaključku je skupaj z Ambasadorjem 
občine Ivančna Gorica Primožem Jeraličem podelil priznanja 
najboljšim. 

V finalnem delu sta najprej nastopila dva para v kategoriji 
para ples, kjer sta zmagala aktualna državna prvaka v standar-

du, Roman Maček in Martina Smodiš. Roman je bil tudi edini 
plesalec prvenstva, ki se je okitil z dvojno zmago. Z Marjetko 
Friedl je namreč zmagal tudi v kategoriji seniorji 2. V katego-
riji mlajši pionirji sta zmagala aktualna prvaka v standardu, 
Oskar Preložnik in Gabrijela Šarec. Med pionirji sta zmagala 
Tian Pintarič in Kaja Katona, med mlajšimi mladinci Enej Eržen 
in Tara Por, med mladinci Žan Ravnikar in Zara Avsec, med sta-
rejšimi mladinci Matic Vučina in Tosia Robar Žerak, v članski 
konkurenci pa sta se na zmagovalno stopničko zavihtela Jure 
Bergant in Milana Chekanova. Kot edini profesionalni par pa 
sta se naslova veselila zakonca Miša in Svetlana Cigoj. 
Ker je bilo nedeljsko popoldne v znamenju plesa, se je s svojo 
plesno točko predstavila tudi ivanška Plesna šola Guapa, ki jo 
vodi Maja Zrilič, prav tako ambasadorka občine. 

Gašper Stopar 

FC Ivančna Gorica se seli nazaj v 2. SFL
Člani Futsal cluba Ivančna Gorica se po ekspresnem 
preboju med najboljše slovenske ekipe tudi hitro selijo 
nazaj v 2. SFL. Ekipe v 1. ligi so v tem trenutku za naše 
fante premočne. Mogoče pa se Ivančani tja še kdaj vr-
nejo z močnejšo ekipo, ki bi se enakovredneje kosala z 
najboljšimi. Kdo ve?
V dveh kvalifikacijskih tekmah, ki so ju odigrali z drugo 
uvrščeno ekipo letošnje 2. SFL- Futsal Gorica so obsta-
nek v 1. ligi verjetno zapravili na prvi tekmi v Novi Go-
rici, kjer so po vodstvu z 2:0 na koncu izgubili z rezulta-
tom 3:5. Ta izid je nedvomno še dopuščal možnosti za 
izdatnejšo zmago doma in obstanek. A na drugi tekmi, 
ki so jo domači sicer začeli obetavno, so se upi v dru-
gem delu prvega polčasa razblinili, saj so Goričani na 
hitro dosegli dva gola. Ivančani v drugem delu nekako 
niso našli poti do gostujoče mreže, gosti pa so kaznovali 
napake domačih v napadu in dosegli še nekaj zadetkov. 
Gotovo se je domačim poznala tudi odsotnost Kristjana 
Čoža, Simona Ostanka in Gašperja Klemenčiča. 
Kljub temu je treba fante iz FC Ivančna Gorica pohvaliti 
za igranje v 1. SFL, konec koncev so bili edina ekipa iz 
naše občine, ki je igrala v kakšni od prvih slovenskih lig 
v moštvenih igrah. Treba je samo nadaljevati po zasta-
vljeni poti, dobro delati z mladimi in slej, ko prej bodo 
prišli novi uspehi. 
V letošnji sezoni so za FC Ivančna Gorica igrali: Jože 
Gačnik (bil je tudi trener ekipe), Robi Gačnik (pomočnik 
trenerja), Andrej Ružič, Klemen Zaletel, Gregor Pešec, 
Sebastijan Drobne, Kristijan Čož, Jani Hočevar, Anže 
Sadar, Matej Kranjčevič, Simon Ostanek, Robi Glavan, 
Gašper Klemenčič, David Vidmar, Mark Lesjak, Martin 
Grošelj, Denis Gale, Jan Kuhar, Žan Štepec, Janez Rupar 
in Matej Avguštin. 
Poleg članov so letos prvič v klubskih tekmovanjih na-

stopali tudi mladinci in kadeti FC Ivančna Gorica. Oboji 
so nastopali v najmočnejši, 1. državni ligi Zahod. Mla-
dinci so nastopali zelo dobro in osvojili 7. mesto med 9 
ekipami. Nekaj časa je celo kazalo, da bi se lahko uvrsti-
li v končnico štirih najboljših, a je bil drugi del nekoliko 
slabši. A kljub temu vse pohvale ekipi trenerja Robija 
Gačnika, za katero so igrali: Žiga Kotar, Matej Avgu-
štin, Gašper Herman, Jan Bregar, Lenart Lavrih, Martin 
Ostanek, Aljaž Kutnar, Žiga Marjanovič, Uroš Zajc, Leon 
Mirtič. 
Kadeti so sicer končali na zadnjem, 7. mestu, a so bili 
na večini tekem povsem dostojen tekmec izkušenejšim 
nasprotnikom. Tudi ekipi Jožeta Gačnika velja izreči 
pohvale za premierni prvoligaški nastop. Za kadete so 
igrali: Aljaž in Enej Vršič, Tevž Ivanjko, Žan Perko, Lukas 
Gregorič, Jure Grabljevec, Danijel Klemenčič, Ibro Hod-
žić in Ambrož Herman. 

Simon Bregar

Utrinek s tekme v Novi Gorici
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Janko Rošelj v Planici na veteranskem 
SP v smučarskih skokih
Od 5. do 10. marca letos se je v Planici od-
vijalo že 29. veteransko svetovno prvenstvo 
v smučarskih skokih. V več starostnih kate-
gorijah od 30 pa do 84 leta je nastopilo čez 
140 tekmovalcev iz 15 držav. Skakali so na 
skakalnicah treh velikosti: HS 30, HS 62 in 
HS 102. 
Na 30-metrski skakalnici se je preizkusil tudi 
naš izkušeni veteran Janko Rošelj iz Marinče 
vasi, ki je nastopil v starostni kategoriji od 
55-59 let. Izkazal se je z 8. mestom in veliko 
navdušenostjo nad skoki. Bil je med najsta-
rejšimi udeleženimi Slovenci. Med bolj zna-
nimi imeni smučarskih skokov in kombina-
cije skokov in tekov sta nastopila tudi Švicar 
Bruno Reuteler in Norvežan Bjarte Engen 
Vik. Najstarejši tekmovalec je štel 82 let, na 
najmanjši skakalnici je nastopilo tudi nekaj 
žensk. 

Simon Bregar

Gorniški klub jadralnih padalcev - naših prvih pet let
Gorniški klub jadralnih padalcev (GKJP) je bil ustanovljen v rojstni hiši Jakoba Aljaža, v Zavrhu pod Šmarno goro, 
decembra, leta 2012. Že od ustanovitve ima klub svoj sedež v občini Ivančna Gorica. Bili smo prvi Gorniški klub s 
sedežem v občini in zadnji od desetih, ki smo vstopili v Zvezo slovenskih gorniških klubov Skala.

V nadaljevanju tega poročanja bom 
navedel le najodmevnejše akcije 
kluba in nastope članov GKJP na 
srečanjih in tekmah drugih jadral-
no-padalskih (JP) klubov. V letu 
2012 so člani iniciativnega odbora, 
Dr. Gregor Gomišček, takrat pred-
sednik Skale, Jožef Poje, župnik v 
Cerkljah na Gorenjskem ter Janez 
Kocjan, iz občine Ivančna Gorica, 
pripravili vse potrebne dokumente 
za ustanovitev Gorniškega kluba 
jadralnih padalcev. Tako je bil 17. 
decembra 2012, na Aljaževini v Za-
vrhu pod Šmarno goro, organizirali 
ustanovitveni zbor, kjer je bil spre-
jet statut in pravila delovanja, klub 
pa je bil formalno ustanovljen 20. 
decembra 2012.
Za prvo predsednico kluba je bila iz-
voljena jadralna padalka in alpinist-
ka Slavka Poje iz Šentvida nad Lju-
bljano, za tajnika Janez Kocjan, za 
blagajničarko pa Tanja Vehovec iz 
Šenčurja. Skladno s statutom Skale 
je klub na ustanovnem zboru zapro-
sil za vstop v Zvezo gorniških klubov 
Skala in bil v naslednjem letu v Ska-
lo tudi sprejet.
Že takoj na začetku delovanja smo 
se člani aktivno vključili v delo Skale 
in se takoj na začetku začeli udele-
ževati tradicionalnih skalaških pri-
reditev, kot so srečanja: 2. februarja 
na Rožniku, 8. februarja na Šmarni 
gori, 20. julija na Rzeniku. Janez Ko-
cjan sem bil na tradicionalnem po-
hodu na Škrlatico,1. avgusta. Žal pa 
mi, zaradi brezvetrja, z vrha Škrlati-

ce ni uspelo tudi vzleteti z jadralnim 
padalom. Vzletel sem nižje, pod 
meliščem in poletel na Dovje. Trije 
člani kluba smo uspešno sodelovali 
na tradicionalni tekmovalni priredi-
tvi »zeleni izziv 2013«, ki je bila 30. 
septembra.
Seveda smo se udeležili tudi letne 
skupščine Skale, kjer smo se osta-
lim udeležencem, članom klubov 
Skale, predstavili z video posnetki 
letenja našega člana Jožefa Pojeta, 
z Velikega Kleka (Grossglockner) in 
z zimskim poletom s Kanjavca.
Leto 2014 se je začelo zelo delov-
no tudi na tleh, saj smo s pomočjo 
članov JP Polet Kamnik, uspešno 
izvedli več delovnih akcij čiščenja, 
po žledolomu polomljenih dreves 
na grebenu nad dolino Kožce, v vasi 
Vrh pri Višnji Gori. Tam smo uredi-
li vzletišče za jadralne padalce. Po 
treh celodnevnih delovnih akcijah, 
ki jih je s strojno opremo poma-
gal izvesti lastnik zemljišča Mar-
jan Gros, smo 25. oktobra uradno 
odprli novo vzletišče. Blagoslov in 
otvoritveni ceremonial je izpeljal 
naš član, župnik Jožef Poje. Tako 
ima GKJP tudi svoje »matično« 
vzletišče v domači občini.
Člani GKJP smo se udeležili tudi več 
tradicionalnih srečanj in tekmovanj 
po celotni Sloveniji, Jožef Poje pa 
tudi v tujini (»XC Rodopi« v Bolga-
riji), kjer je v zahtevni mednarodni 
konkurenci zasedel odlično dru-
go mesto. Jožef je bil tudi klubski 
zmagovalec prvega klubskega H&F 

(Hodi in Leti) tekmovanja, ki pa ga 
zaradi prepovedi Agencije za zračni 
promet, nismo mogli izpeljati na 
načrtovani lokaciji v občini Ivančna 
Gorica, ampak smo ga realizirali v 
sodelovanju z JP Polet Kamnik na 
območju Krvavca. Med tekmova-
njem se nam je kot gledalec pridru-
žil tudi predsednik Zveze gorniških 
klubov Skala, Dr. Gregor Gomišček, 
ki je na koncu, z veseljem podelil 
priznanja in pokale najboljšim.
Tudi tekmovalnega srečanja »Zeleni 
izziv«, ki se je odvijalo 12. aprila na 
pobočjih Kriške gore in Zaplate nad 
Preddvorom, smo se udeležili trije 
člani GKJP.
Klub Skywalk Slovenija je 21. junija 
organiziral prireditev »Dnevi v go-
rah«, ki se je odvijala na območju 
Krvavca in Karavank. Poleg poho-
dništva in gorskega teka sta bili na 
sporedu tudi dve disciplini jadralnih 
padalcev in to H&F ter XC (prosti 
prelet). V XC tekmovanju, je Janezu 
Kocjanu uspel odličen prelet, ki je 
zadostoval za odlično drugo mesto 
v dokaj močni konkurenci lokalnih 
pilotov.
Tudi v letu 2015 smo člani GKJP s 
pomočjo »sekcije seniorjev« DJP 
Polet Kamnik, uspešno izvedli več 
delovnih akcij košnje in čiščenja za-
rasti na vzletišču Vrh pri Višnji Gori 
in na vzletišču Gradišče pri Višnji 
Gori, ki ga GKJP, od takrat tudi upra-
vlja.
Člani kluba so se udeležili več tra-
dicionalnih srečanj in tekmovanj 
v organizaciji drugih JP klubov po 
celotni Sloveniji. Člani kluba so or-
ganizirali tudi H&F tekmo, ki so jo v 
tem letu izpeljali že drugič, in to na 
načrtovani lokaciji v občini Ivančna 
Gorica. Tekmovanje je bilo organizi-
rano s pomočjo »sekcije seniorjev« 
DJP Polet Kamnik, ki je sočasno or-
ganiziral tudi odprto klubsko »pika« 
(pristanek v 50 cm krog) tekmo. 
Na tekmi je kot edina udeleženka 
sodelovala tudi predsednica GKJP, 
ki je na koncu, podelila priznanja 
najboljšim.
O uspešnem druženju je bil tudi, 
prvič, objavljen članek v občinskem 
glasilu Klasje.

Leto 2016 se je začelo zelo uspe-
šno, saj se je število članov kluba 
povečalo za sedem novih aktivnih 
JP pilotov. Organizirali smo tudi, že 
tretjič po vrsti, H&F tekmo, ki smo 
jo letos drugič izpeljali v Dednem 
Dolu in na Gradišču pri Višnji Gori. 
Tako smo status srečanja že lahko 
poimenovali v »tradicionalno«!
Vzdrževanje, košnja in čiščenja zara-
sti na vzletišču Vrh pri Višnji Gori in 
na vzletišču Gradišče pri Višnji Gori, 
je permanentna naloga, ki smo si jo 
zadali člani kluba in jo vestno opra-
vljamo, tudi več krat na leto.
Tudi v letu 2017 smo na načrto-
vani lokaciji v Dednem Dolu in na 
Gradišču pri Višnji Gori, že četrtič 
izpeljali srečanje članov GKJP, s tek-
movanjem »točnega pristanka na 
cilj«. Na srečanju in tekmovanju so 
sodelovali tudi člani drugih jadral-
no-padalskih klubov ter DJP Polet 
Kamnik, ki pa je istočasno pripra-
vil, odprto tekmovanje, pristajanja 
na »piko«. Srečanja s tekmovalnim 
vložkom se je udeležilo več kot dvaj-
set udeležencev. Zaradi prevoza na 
vzletišče s kombijem je večina ude-
ležencev poletela dva do tri krat, 
kar pomeni več kot petdeset pole-
tov v enem dnevu! Tekmovalni dan 
smo zaključili ob veselem druženju 
v prelepem jesenskem vremenu in 
domačem golažu.
Za večjo prepoznavnost kluba in 
promocijo gorništva smo pripravili 
polo majice s tiskom znaka kluba na 
prsih in občinskim grbom na rami. 
Majice so prejeli vsi člani kluba.
V zaključku bi podal nekaj številk, ki 

povedo, kako aktivni smo bili jadral-
ni padalci, člani GKJP, v svoji primar-
ni dejavnosti, ki je v resnici letenje! 
V obdobju 2012/2017 smo »aktiv-
ni« (14 članov, ki dejansko leti) čla-
ni GKJP, skupaj izvedli 3176 samo-
stojnih poletov, na katerih nam je 
uspelo vztrajati v zraku skupaj 2572 
ur ter opravili 36551 km preleta, po 
predispozicijah OLC tekmovanja. 
Dejansko smo preleteli v povprečju 
do 1/3 km več, kar bi zneslo pri-
bližno 48700 km ali več, saj se po 
predispozicijah OLC-ja polet meri le 
v ravnih linijah med petimi (tremi, 
pri trikotniku) skrajnimi točkami 
poleta, dejansko pa se leti v krogih 
in ob pobočjih, kar znese kar nekaj 
km več.
Seveda pa smo na vseh srečanjih 
in skupinskem letenju, člani kluba 
promovirali delo GKJP, krovno zve-
zo Skala, predvsem pa gorniška na-
čela in filozofijo, ter tako pridobivali 
nove člane.
Nekateri člani kluba so svoje polete 
zabeležili tudi na film ali fotografije, 
ki jih objavljajo na YouTube ali Goo-
gle+ straneh. V zadnjih treh letih pa 
sta bila v občinskem glasilu o delu 
GKJP objavljena tudi dva članka. 
Že od leta 2013 smo dosegljivi 
na domači strani kluba, http://
gkjp2015.wixsite.com/home. Prija-
zno vabljeni na ogled! Tam so vse 
bližnjice do filmov in fotografij čla-
nov kluba, povezave do domačih 
strani drugih gorniških klubov ter 
še mnogo kaj zanimivega.

Janez Kocjan, tajnik GKJP

Janko Rošelj v družbi ruske skakalne šampionke Irine Avakumove, 
ki je trenirala v Planici.  Janko na SP v družbi slovenskega kolega iz Krškega tudi v Planici

Vzletišče na Gradišču nad Višnjo Goro

Nad Dednim Dolom in pogled na dolenjsko avtocesto
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Namizni tenis na Krki
Tako kot pri vsaki stva-
ri je tudi v namiznem 
tenisu. Z določenimi 
omejitvami ga lahko 
igramo na več načinov. 
Lahko ga igrajo stari ali 
mladi, telesno dobro 
pripravljeni ali tisti, ki 
to niso. Z veliko znanja 
ali pa z malo. Nekateri 
zato, ker radi dosegajo 
dobre rezultate ali pa 
pač radi sodelujejo. Ne-
kateri imajo dejavnost radi, nekateri pač ne. Na koncu prevlada druženje, 
dobra volja in spoštovanje nasprotnika oziroma sotekmovalca. In to je ti-
sto, kar je najpomembnejše.  
Spomladanski del v medobčinski ligi je končan. Rekel bi, da je vrstni red 
zanimiv za nadaljevanje prvenstva jeseni. Ekipa Krka I si je sicer privošči-
la spodrsljaj na zadnji tekmi in remizirala z ekipo Velikih Lašč, a je treba 
Laščanom športno čestitati. Tako bo poletje na prvem mestu 'prezimila' 
ekipa ŠD Krka I, sledijo pa ji Krka II, Stična in Lašče v razmiku ene same 
točke. Spodnji del tabele so si rezervirali Kompoljčani in nekoliko obupani 
Šmarčani. Kot napovedano, bo 12. 4. v Družbenem centru na Krki ob 19. 
uri medobčinsko tekmovanje v parih. Prijavnine ni, Vabljeni!
V Ljubljanski ligi so na sporedu še štiri tekme, ki pa bodo končane v priho-
dnjem mesecu. Prva ekipa si je obstanek zagotovila samo z dvema igralce-
ma, lahko bi bila celo višje uvrščena, a tudi to ni kar tako. Za drugo ekipo 
je letos težka sezona. Za razliko od prve lige, kjer v nobeni ekipi ne nastopa 
nobena ženska, pa je v drugi ligi ena ekipa taka, kjer rezultat le te temelji 
na igri žensk. Obe sta odlični igralki, ki premagata marsikaterega igralca 
močnejšega spola. Omeniti velja tudi, da v drugi ligi nastopa tudi nosilec 
bronastega odličja iz SP Jernej Zalaznik. Tako smo imeli priložnost na delu 
opazovati dokazano enega največjih mojstrov namiznega tenisa v Sloveniji. 

Omahen levo in Zalaznik desno
Bojan Vokal, ŠD Krka 

TRENER ODGOVARJA

»Zakaj ne morem shujšati?«
To je verjetno vprašanje, ki ga tre-
nerji dobimo največkrat. Čeprav je 
odgovor zelo enostaven – in ga po-
znamo praktično vsi – pa je vseeno 
dobro poznati najpogostejše napa-
ke, ki jih delamo med izgubljanjem 
telesne teže.
Za kvalitetno izgubo teže in preobli-
kovanje telesne strukture moramo 
zmanjšati vnos in povečati porabo 
energije. Če smo si čez leta nabrali 
preveč maščobe, imamo najverje-
tneje slabe navade. Trenerji vedno 
spreminjamo navade postopoma. 
Ugotovimo tri navade oz. zaviralce, 
ki nam najbolj ovirajo napredek in 
jih popravljamo eno za drugo. Stro-
kovnjaki so ugotovili, da spreminja-
nje prehranskih navad traja 30 do 
100 dni! Torej, če en teden ne jemo 
sladkarij, še ne pomeni, da bomo v 
ogledalu opazili razliko. Ko popra-
vimo glavne tri razvade oz. »zavi-
ralce«, se lotimo naslednjih treh in 
tako naprej, verjetno pa smo v tem 
trenutku že storili 80 % potrebnega 
za napredek pri izgubljanju teže.
Katere pa so glavni zaviralci, boste 
vprašali? Pa jih naštejmo samo ne-

kaj:
Preveliki obroki: ničkolikokrat 
stranke potožijo: »nič ne jem, pa se 
vseeno redim«. Subjektivna ocena 
o količini hrane se velikokrat pokaže 
za napačno. To enostavno preveri-
mo tako, da na list zapisujemo vse, 
kar pojemo, potem pa konec dne-
va/tedna izračunamo kalorično vre-
dnost in sestavo makronutrientov 
vnosa. Za optimalen rezultat mora 
biti tudi takšno razmerje optimalno 
oz. prilagojeno posamezniku glede 
na njegov življenjski slog. Takšnim, 
ki nam zatrjujejo, da nič ne jedo, 
dokažemo po izračunu, da pojedo 
preveč in da je njihova ocena obro-
kov napačna. Ko napišemo jedilnik 
in uravnovesimo makronutriente, 
se pogosto tudi hitro pokažejo re-
zultati. Še vedno velja bolje več 
manjših obrokov kot manj obilnih.
Sadje: vsi vemo, da sadje vsebuje 
vitamine in minerale ter da je zdra-
vo. Za izgubo teže pa je velikokrat 
upoštevano, kot »zaviralec« saj vse-
buje sladkor. Grozdje, mango in fige 
med sadjem vsebujejo največ slad-
korja, zato se jih v obdobju izgublja-

nja teže izognimo.
»Bi, pa nimam«: disciplina ne po-
meni samo tehtanje živil, upošte-
vanje jedilnika in priprave obrokov, 
ampak tudi nakup živil. Spet smo 
pri spreminjanju navad, saj med to 
spada tudi drugačno nakupovanje 
– nakupovanje glede na potrebe 
in na zalogo. Če vemo, kako bo iz-
gledal naš jedilnik čez teden, bomo 
lažje nakupili prava živila za pripra-
vo obrokov, predvsem pa nam jih 
ne bo zmanjkalo in bomo primorani 
zaužiti kaj hitrega in nezdravega.
Premalo gibanja: čeprav ne nujno 
glavni, je to eden najpomemb-
nejših zaviralcev vašega napredka 
pri izgubi teže. K »premalo« lah-
ko dodamo tudi »nepravilno«, saj 
ni vseeno, kako se gibamo. Tukaj 
vsekakor priporočamo obisk stro-
kovnjaka, ki vam bo s pogovorom 
zelo olajšal zadeve. Gibanja mora 
biti ravno prav, biti mora usklajeno 
z vašim načinom prehranjevanja in 
dnevnim ritmom – urnikom.
Metabolizem: s staranjem metabo-
lizem pada. To pomeni, da zaužito 
energijo oz. kalorije vedno težje 

Začetek sezone 2018 za Taekwondo 
klub Kang zelo pester
Januarja smo z dvema skupinama za-
čeli trenirat v naših lastnih prostorih 
v Škofljah. Tekmovalna skupina treni-
ra štirikrat tedensko od 19. do 20.30 
ure. Rekreativna skupina trenira dva-
krat tedensko od 20.30 do 21.30 ure. 
Izjava trenerja Tomaža Zakrajška: 
Dvorana je bila ena mojih velikih ži-
vljenjskih ciljev. Za realizacijo sem 
potreboval dolgih 14 let. Pri mladih 
velikokrat opažam, da jim manjka 
vztrajnosti in živijo instant življenje. 
Od kar imamo svoje prostore, opaža-
mo velik napredek tekmovalcev, kar 
je navsezadnje bil namen te telova-
dnice.
7.1.2018 nas je prijateljski klub iz 
Vrhnike povabil v Planico, kjer smo 
imeli dva 2-urna borbena treninga. 
Tekmovalci so si lahko pridobili nekaj 
izkušenj v borbah z drugimi in testira-
li svojo tekmovalno stanje.
V februarju in marcu je klub Kang so-
deloval na šestih tekmah. Prva tekma 
je bila naša klubska tekma, ki smo jo 
organizirali v Srednji šoli Josipa Jurči-
ča. Tekmovalo je kar 70 članov kluba. 
Večina je tekmovala v disciplini kick, 
ki je namenjena mlajšim tekmoval-
cem in začetnikom. Naše najboljše 
kickovke so bile Ines Mehlin, Lana 
Kastelic in Lara Zabukovec. Pri deč-
kih so bili najuspešnejši Aleksandar 
Intihar, Vid Lucijan Ranfl, Patrik Ja-
nez Repar, Žan Šmajgert, Tjaš Kuhelj 
in Ronald Bažec. Za brezhiben potek 
kicka so poskrbeli Lovro Ulcej, Ga-
šper Kastelic in Tomaž Zakrajšek. Pri 
borbah so bili najboljši otroci Din 
Čauševič, Jaka Tozon, Aleksandar 
Rudolf Gagič in Oskar Hočevar. Pri 
mlajših kadetih so bili najuspešnejši 
Maks Brčan, Ronald Bažec, Tibor Jože 
Rozina, Tevž Olovec in Mojca Maršič. 
Pri kadetih je bil v najboljši formi Gal 
Maršič. Mojca Maršič je bila edina 
deklica, ki je imela zadosti poguma, 
da je tekmovala v borbah. Pogum 
se ji je izplačal, saj je takoj tudi zma-
gala. Za brezhiben potek pri borbah 
so poskrbeli Renata Mavrič, Timotej 
Todič in Aleš Tekavčič. Elektronske 

ščitnike je priskrbela ekipa iz podje-
tja Budo Šport iz Zagreba. Na koncu 
so vsi udeleženci dobili zaslužene 
medalje, ki jih je podelila Tija Do-
brič. Izjava Renata Mavrič: Klubsko 
tekmovanje je bilo tudi v letošnjem 
letu uspešno izvedeno. Vesela sem, 
da so se naši najmlajši člani odzvali 
vabilu v velikem številu. Kar nekaj se 
jih je tokrat prvič preizkusilo v kicku, 
prav tako smo dobili tudi nekaj novih 
borcev, ki so na tekmovalne blazine 
stopili prvič. Najmlajši tekmovalci bili 
stari rosnih 5 let. Čestitam jim za po-
gum in jim želim še veliko nadaljnjih 
uspehov. Klubsko tekmovanje je res 
najboljša priložnost, kjer se lahko 
preizkusi vsak, ki ima željo po tekmo-
vanju in vesela sem, da so jo mnogi 
izkoristili.
Teden dni pozneje se je majhna sku-
pina naših tekmovalcev udeležila 
tekmovanja M2 na Hrvaškem. Tek-
movanje je bilo izjemno težko, saj je 
bilo namenjeno izbiri hrvaške repre-
zentance. Žal so vsi, Timotej Todić, 
Tija Dobrič in Gal Maršič kljub dobri 
fizični in psihični pripravljenosti prve 
borbe izgubili ter ostali brez medalj. 
Kljub porazom so se naučili veliko 
novega.
24. in 25. februarja je bil svetovni po-
kal Slovenia Open v dvorani Tabor v 
Mariboru. V nedeljo je imela borbe 
naša mladinka do 58kg, Tija Dobrič, 
ki je prvič tekmovala na tako velikem 
turnirju. V prvi borbi se je borila s 

srbsko tekmovalko  in jo premagala 
z 11:3. Druga borba ni bila tako lah-
ka Tija je z dvema udarcema v glavo 
na hitro dobila šest točk in suvereno 
vodila dve rundi. V tretji rundi je po-
pustila in Hrvatica je zmagala 10:8. 
Kljub temu je za Tijo to velik uspeh. 
Timotej Todić, član do 68 kg, je bil 
boljši od Francoza in ga je hitro vodil. 
Nato se je odločil za taktiko vodenja 
le za eno ali dve točki, kar ga je sta-
lo zmage. V zadnjih 30 sekundah je 
namreč dobil udarec v glavo in Fran-
coz je obrnil rezultat. Timotej se je 
na koncu še potrudil in pokazal da je 
boljši, a je bilo žal prepozno.
Timotej se je 17.3.2018 udeležil sve-
tovnega pokala Belgian Open. Žal se 
je v prvem krogu boril s premočnim 
Italijanom in izgubil. Kljub temu ga je 
trener članske reprezentance, Mio-
drag Krnetič, pohvalil in povedal da iz 
tekme na tekmo napreduje.
V nedeljo, 4.3.2018, je naš prijateljski 
klub iz Šmartnega pri Litiji organiziral 
Šmartno Litija pokal. Na povabilo se 
je odzvalo 13 Kangovcev. Najboljši 
so bili naši kickovci, vsaj so ekipno 
osvojili 1. mesto. Tanaya Kamnikar je 
finalu nabrala kar 75 točk in si zago-
tovila prvo mesto ter naslov najbolj-
še kickovke tekmovanja. Lovro Rakar 
je v finalu premagal Peja Krijanoviča, 
tako da je Lovro dobil zlato ter Pejo 
srebrno medaljo. Srebrno kolajno si 
je priboril tudi Maks Brčan. Nik Hro-
vat Vidmar in Aleksej von Achman 

sta bil tretja. V borbah je bil Timotej 
Todić v odlični formi. Finalno borbo 
je predčasno končal in si s tem zaslu-
žil pokal za najboljšega borca tekmo-
vanja. Žan Zupančič si je poškodoval 
mišico poškodoval, tako da je moral 
tekmo predati nasprotniku. Ostal je 
na drugem mestu. Najbolj drama-
tično borbo je imel invalidni Kenan 
Husejinović. Kenan je borbo že vodil, 
padlo je tudi nekaj močnih udarcev. 
Na koncu je Kenan kljub temu zgubil 
(4:8) in ostal na tretjem mestu. Moj-
ca Maršič je prvo borbo zmagala 8:6. 
V drugi borbi je bila Mariborčanka 
močnejša in Mojca je izgubila 4.10. 
Zaslužila si je drugo mesto. Maks Br-
čan in Jaka Tozon sta žal izgubila in 
ostala brez odličja.
10.3.2018 so se štirje Kangovci ude-
ležili tekmovanja Čigra Open v Zagre-
bu. V tehniki sta tekmovala Renata 
Mavrič in Kenan Husejinović. Po no-
vem pravilniku se je Renata morala 

naučiti dve višji formi, eno od njiju 
je morala tudi pokazati. Renata si je 
kljub strožjemu pravilniku zaslužila 
zlato medaljo. Kenan Husejinović je 
tekmoval v kategoriji za invalide P30. 
Kenan si je lahko sam izbral tekmo-
valno formo in predstavil je formo ta-
egeuk pal-jang. Tudi Kenan je stopil 
na prvo stopničko. Timotej Todić si je 
pri prvi borbi, ki jo je dobil z lahkoto, 
poškodoval koleno in tekmovanja ni 
mogel nadaljevati. Timotej je osvojil 
bronasto medaljo. Gal Maršič, ki je 
pri mladincih najmlajši, ni bil konku-
renčen. Gal ima veliko željo tekmova-
ti in zato veliko trenira.
19-članska ekipa Kangovcev se je 
udeležila tudi seminarja v Berlinu, 
ki ga je konec marca organiziral naš 
mentor, veliki mojster Kang Jong-Kil, 
nosilec črnega pasu 9.dan.

Darja Podpečnik

porabimo. Študije so pokazale, da 
diete z manj kot 1200 kalorij na 
dan metabolizem celo upočasnijo, 
rezultat tega pa je, da je še težje 
pokuriti energijo in izgubiti odveč-
no telesno težo kot na začetku. Tudi 
preveč razmika med obroki lahko 
upočasni presnovo. Metabolizem 
pospešujemo torej s pravilno in na-
tančno odmerjeno vadbo in z več 
manjšimi obroki čez dan.
Za konec pa še zanimivost – V eni 
od raziskav so raziskovalci preuče-
vali nekdanje udeležence resnično-
stnega TV šova The Biggest Loser 
po šestih letih. To je šov, kjer tek-
movalci tekmujejo med sabo, kdo 
bo izgubil več kilogramov v predpi-
sanem času. Od 16-ih tekmovalcev 
se jih je 14 pridružilo raziskavi in 
raziskovalci so ugotavljali, kako se 
jim je spremenila hitrost metabo-
lizma.
Večina tekmovalcev je večji del te-
lesne mase v šestih letih pridobila 
nazaj, le eden pa je ohranil telesno 
maso, ki jo je dosegel v šovu. Naj-
bolj zanimiv podatek pa je najbrž 

ta, da je bila hitrost metabolizma 
veliko nižja od tiste, ki bi jo priča-
kovali pri njihovih telesnih značil-
nostih.
Kljub temu da je preteklo 6 let od 
tekmovanja, je metabolizem tek-
movalcev še vedno upočasnjen, pri 
čemer jih je kar 70 % pokurilo pri-
bližno 500 kalorij manj, kot nekdo z 
isto težo in višino, kar je botrovalo 
tudi k temu, da jih je večina izgu-
bljene kilograme delno ali v celoti 
pridobila nazaj, nekateri pa še več.
Če vas zanima še več, ali imate tudi 
vi kakšno vprašanje oz. potrebujete 
razlago, vas vabim, da jih pošljete 
na uredništvo Klasja ali direktno na 
moj naslov matej.dremelj@gmail.
com, kjer vam bom z veseljem od-
govoril. Vprašanja bodo seveda 
ostala anonimna, odgovor pa bo 
morda pomagal še komu.

Matej Dremelj
prof. šp. vzg.,

mentor in trener fitnesa pri FZS,
vodja Fitnes studia 

Energy Ivančna Gorica
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Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal, 
a nate Jože 
spomin večno bo ostal.

ZAHVALA

V 78. letu starosti je zaključil svojo življenjsko pot

JOŽE BREGAR
Muljava 33

Ob boleči izgubi našega dragega brata in strica se globoko 
zahvaljujemo za izrečena sožalja, darovane sveče in maše. 
Zahvala gospodu župniku za lepo opravljen obred. Pogrebni 
službi Perpar za organizacijo pogreba. Gasilcem iz PGD Mu-
ljava in Krka, ki so se lepo poslovili od njega. Govorniku g. 
Milanu Bregarju za besede slovesa. Hvala Domu starejših 
občanov Grosuplje, cvetličarni Cvet market Žurga, pevskemu 
zboru Prijatelji za zapete pesmi in sodelovanje pri sveti maši.
Še enkrat hvala vsem in vsakemu posebej, ki ste bili z nami ob 
njegovem slovesu in ga pospremili k zadnjemu počitku.

Žalujoči: vsi njegovi

Ni se ti uspelo posloviti
Moral čez noč od nas si oditi.
Za dobroto tvojih rok
ostala je beseda hvala,
ki v srcih bo ostala
in večno lep spomin na te.

ZAHVALA
Nenadoma in brez pozdrava se je na tiho od nas poslovil najin 
oče, brat, stric in dedek

ALOJZIJ TOME 
po domače Tišlarjev Slavc iz Zagradca pri Krki

(1. 1. 1940 - 5. 3. 2018)

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujeva vsem sorodnikom, 
sosedom, vaščanom, prijateljem, sodelavcem in znancem za 
vsak stisk rok, izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče, daro-
ve za cerkev, molitev in svete maše.
Posebna zahvala velja g. župniku Sašu Kovaču in ministran-
tom za lepo opravljen obred, zagraškemu mešanemu pev-
skemu zboru pod taktirko g. Robija Kohka za zapete pesmi, 
gasilcem za častno spremstvo in zadnji gasilski pozdrav, pred-
sedniku DU Ivančna Gorica Matjažu Marinčku in Slavku Bla-
tniku za ganljive poslovilne besede in lepo spleten življenje-
pis, pogrebni službi Novak za organizacijo pogreba in izvajalcu 
Tišine.
Hvala vsem, ki ste bili v teh dneh z nama, spoštovali in cenili 
ter imeli radi najinega očeta in ga pospremili na njegovi zadnji 
poti v tako lepem številu.
Ati, pogrešala te bova, počivaj v miru skupaj z mami.

Hči Mateja in sin Matjaž z družinama 

Kogar imaš rad,
nikoli ne umre.
Le daleč, daleč je …

V SPOMIN

3. aprila mineva že tretje leto, odkar nas je zapustil naš dragi 
mož, ati in dedek

MIRAN GODNJAVEC
6. 8. 1958–3. 4. 2015

iz Sobrač

Hvala vsem, ki ga ohranjate v lepem spominu in postojite ob 
njegovem grobu in mu prižigate sveče.

Vsi njegovi

Slišim tvoj glas, 
želim videti tvoj obraz
še korak mi je znan,
toda oziram se zaman.
Zakaj te več ni
samo spomin še živi,
srce nazaj te hoče,
oziroma ve, da je to nemogoče.

V SPOMIN
TONE CEGLAR

(1938–2017)
Videm pri Temenici

14. aprila bo minilo leto dni odkar nas je zapustil dragi mož, 
oči in ata. Hvaležni smo ti za vse - neizmerno te pogrešamo.
Hvala vsem, ki ga skupaj z nami ohranjate v lepem spominu.

ZAHVALA
Na svoj 93. rojstni dan nas je zapustila 
naša draga mama, babica in prababica

ALBINA ZIDAR
(20. 2. 1925–20. 2. 2018)
iz Trebnjega

Ob smrti naše ljube mame, babice in prababice se iskreno za-
hvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znan-
cem za vsa izrečena sožalja, sveče, cvetje in svete maše. Prav 
lepa hvala g. Slavku Kimovcu za opravljen obred, šentviškim 
pevcem, Perparjevim, sosedu g. Tonetu in vsem, ki ste po-
spremili našo mamo na zadnji poti. Zahvala velja tudi osebju 
DSO Trebnje, ki je lepo skrbelo zanjo.
Hvala vsem in vsakemu posebej, ki jo boste ohranili v lepem 
spominu.

Otroci z družinami

Dragi oče, hvala ti iz srca.
Storil si kar za moža velja.
Nam najdražjim vso ljubezen si dal,
ki je nisi oče nikdar poznal.

ZAHVALA

V 92. letu je za vedno zaspal naš dragi ati 

VINKO SEVER 
z Muljave

Za lepo opravljeno pogrebno slovesnost se zahvaljujemo žu-
pniku Dejanu Pavlinu, župniku Marku Burgerju, patru Avgušti-
nu, govornikom Anici Bregar in Danetu Zupančiču.
Hvala gasilskem, čebelarskem, kulturnem društvu ter pevcem 
zbora Prijatelji.
Iskrena hvala vsem, ki ste kakor koli pomagali, da je bilo nje-
govo zadnje slovo preprosto, bogato, čustveno ... Takšen je 
bil tudi on.

Njegova družina

Pomlad bo na tvoj vrt prišla
in čakala, da prideš ti,
in sedla bo na rožna tla
in jokala, ker te ni.

(Simon Gregorčič)

ZAHVALA
V 78. letu starosti nas je zapustil naš dragi

VIKTOR KOVAČ
iz Gabrja pri Stični 11, Ivančna Gorica

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
sosedom, prijateljem, znancem za vso pomoč, izrečena soža-
lja, darovano cvetje in sveče, svete maše in darove za cerkev. 

Zahvaljujemo se gospodu župniku Maksimilijanu Fileju za lep 
poslovilni obred, ga. Marici Kovačič in ga. Nadi Hauptman za 
lep poslovilni govor, pevcem za zapete pesmi, trobentaču in 
pogrebnemu zavodu Perpar. Hvala vsem, ki ste ga v tako ve-
likem številu pospremili k zadnjemu počitku in nam stali ob 
strani. Ostal bo v naših srcih.

Vsi njegovi

Misel nate je bolečina, 
ki para nam srce in
ljubezen, ki nikoli ne umre …
Le naša mami tako zelo, 
zelo daleč je …

ZAHVALA

Zapustila nas je ljuba žena, mama, babica in prababica

TILKA EGIDIJA ERJAVEC
(30. 8. 1945 – 3. 4. 2018)

Hvala za vso strokovno pomoč osebju zdravstvenega doma 
Ivančna Gorica, posebej dr. Plutovi in patronažnim sestram. 
Hvala vsem na paliativnem oddelku onkologije v Ljubljani.
Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, krajanom, prijate-
ljem in znancem za podporo v težkih trenutkih, za vsa pisna 
in ustna sožalja, za darovane sveče, cvetje, molitev in svete 
maše. Hvala gospodu župniku Slavku Judežu za lepo opravljen 
obred. Hvala pevskemu zboru Višnja Gora (pod vodstvom 
prof. Milana Jevnikarja) in šentviškim Prijateljem za izbrane 
pesmi in čudovito petje. Hvala gospodu Pavlu Grozniku za lep 
in ganljiv govor. Hvala Pogrebni službi Perpar in vsem, ki ste 
našo mamo pospremili na njeno zadnjo pot … V VEČNOST.

Vsi njeni
Ej, ceste, ceste, kam vse greste …

Ko pa se mi čas izteka, vidim, v isto stran drže:
vedno, vedno do človeka …

(F. Milčinski – Ježek)

Srce je omagalo,
dih je zastal,
a na njo spomin
bo večno ostal.

ZAHVALA

V 89. letu je sklenila svojo pot

JOŽEFA OREL
Fužina 13, Zagradec

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, vaščanom, prijateljem 
in znancem za izrečena sožalja in za vse podarjeno v njen spo-
min.
Hvala g. župniku za opravljen obred, Mešanemu pevskemu 
zboru Zagradec, g. Slavku Blatniku za poslovilne besede in po-
grebni službi Novak za poslovilni obred.
Posebno lepo se zahvaljujemo vsem zaposlenim in oskrbo-
vancem Doma starejših občanov Fužine, ki ste ji z besedami 
in dejanji pomagali v najtežjim času njenega življenja.
Hvala vsem, ki ste jo pospremili na zadnji poti in jo boste 
ohranili v lepem spominu.

Vsi njeni

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a nate spomin
bo večno ostal.

ZAHVALA

Po težki bolezni je za vedno odšel od nas naš dragi mož, oče, 
brat in stric

IGNACIJ UHAN
iz Podboršta

(23. 6. 1954–11. 3. 2018)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijate-
ljem in znancem za vso pomoč, ki smo jo bili deležni v zelo 
težkih trenutkih, za izrečena sožalja, darovano cvetje in sveče, 
svete maše in spremstvo na njegovi zadnji poti.

Še posebej se zahvaljujemo zdravstvenemu osebju bolnišnice 
Novo mesto za medicinsko pomoč in gospodu župniku Izidor-
ju Grošlju za lepo opravljen obred.

Vsem in vsakemu posebej še enkrat HVALA.

Vsi njegovi
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Spomin je kot pesem, 
ki v srcih odzvanja,
spomin je kot cvet, 
ki nenehno poganja,
spomin je svetloba, ki dušo obliva,
spomin je ljubezen, ki v srcih prebiva!

ZAHVALA
Ob boleči izgubi moža, očeta, brata in dedka

JANEZA KORICKEGA
(1930–2018)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijate-
ljem, sokrajanom za tolažbo, darovane sveče in darove maše. 
Posebna zahvala tudi vsem gasilcem in domačemu župniku 
Slavku Judežu za pogrebni obred, pevcem pod vodstvom prof. 
Milana Jevnikarja ter govorniku Mihi Slapničarju za poslovilni 
govor. Zahvala tudi pogrebnemu zavodu Perpar in trobenta-
ču. 

Hvala tudi vsem, ki ste ga v velikem številu pospremili na za-
dnji poti in ga boste ohranili v lepem spominu.

Vsi njegovi

Zdaj se spočij, izmučeno srce,
zdaj se spočijte zdelane roke.
Zaprte so utrujene oči,
le moja drobna lučka še brli.

ZAHVALA

FRANČIŠEK KASTELIC
21. 2. 1932–7. 3. 2018

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem za izrečeno sožalje, za rože, sveče, maše, dober na-
men in vsem, ki ste ga pospremili na zadnjo pot.

Hvala gasilcem PGD Hrastov Dol in ostalih društev, ter lovcem 
LD Krka in ostalim družinam, da so ga pospremili in se od nje-
ga svečano poslovili. Zahvala tudi zavodu Perpar, župniku in 
pevcem.

Žalujoči vsi njegovi

Vsaka mama je prava mama, 
dana za srečo in na veselje. 
Prava. In ena sama.
Za vse življenje
(Tone Pavček) 

                     

ZAHVALA
      

V 80. letu starosti se je od nas poslovila mama

ANA KOLENC
(11. 7. 1938–3. 3. 2018)

Zahvaljujemo se medicinskemu osebju ZD Ivančna Gorica za 
vso strokovno pomoč.
Iskreno se zahvaljujemo vsem za izrečeno sožalje, darovano 
cvetje in sveče ter svete maše. Hvala vsem, ki ste nam v teh 
težkih trenutkih stali ob strani in nudili kakršno koli podporo 
ali pomoč.
Hvala gospodu župniku Izidorju Grošlju za lepo opravljen 
obred, pevskemu zboru Prijatelji za lepo odpete pesmi ter DU 
Šentvid pri Stični za lep poslovilni govor in darovane sveče.
Hvala tudi vsem gasilcem PGD Šentvid pri Stični za lepo izve-
den pogreb ter čuten poslovilni govor. 
Hvala pogrebni službi Perpar za sočutno pomoč pri organiza-
ciji pogreba. 
Posebno pa se zahvaljujemo gospe Joži za vso pomoč in nego 
v času mamine bolezni ter vso podporo, ki nam jo je nudila ob 
teh težkih trenutkih.
Zahvaljujemo se vsem, ki ste jo v tako velikem številu pospre-
mili k večnemu počitku. 

Vsi njeni

Vsa toplina tvojega srca
in vsa tvoja ljubezen
ostajata za vedno z nami. 

ZAHVALA
 

Zapustila nas je draga mami, babica, 
prababica, sestra in tašča

 

MATILDA LOŽAR, rojena SADAR
(4. 1. 1937 - 2. 3. 2018)

iz Šentvida pri Stični 104
 
Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste ji v zadnjih letih, ko so ji 
pohajale moči, kakor koli pomagali in jo obiskovali. Hvala so-
rodnikom, sosedom, vaščanom, sodelavcem in prijateljem za 
vse tolažilne besede, darovano cvetje, sveče ter svete maše 
ter številno spremstvo na njeni zadnji poti. Globoko so se nas 
dotaknile poslovilne besede njenega vnuka Boruta ter pred-
stavnice Društva upokojencev Šentvid pri Stični gospe Jožice 
Perpar. 
Spomnite se je kdaj in ohranite jo v lepem spominu. 
                                

Vsi njeni

ZAHVALA
V soboto, 23. decembra, smo se na pokopališču v Višnji Gori, 

poslovili od naše drage mame in babice

MARIJE ZUPANČIČ roj. Nose,
z Grintovca 28, v Višnji Gori

Zahvaljujemo se vsem sosedom, prijateljem in znancem, ki 
ste ji pomagali in jo pospremili ob njeni zadnji poti. Posebna 
zahvala pevskemu zboru, gospodu župniku za lepo opravljen 
obred, poslovilnemu govorniku in pogrebni službi Perpar.
Hvala. 

Vsi njeni

ZAHVALA
V 85. letu starosti nas je zapustila naša 
draga žena, mama, babica in prababi-
ca

JOŽEFA ZOREC
po domače Lahova mama iz Doba pri Šentvidu 20

Iskreno se zahvaljujemo za izrečena sožalja, vsem, ki so da-
rovali cvetje, sveče, za svete maše, dobre namene, se je spo-
mnili v molitvi, se od nje poslovili s kropljenjem ali jo pospre-
mili na njeni zadnji poti.
Zahvala tudi obema župnikoma, gospodu Izidorju Grošlju, go-
spodu Janezu Zaletelu, pevskem zboru iz Doba in pogrebne-
mu podjetju Perpar.

Žalujoči vsi njeni

ZAHVALA

Mnogo prezgodaj se je ustavilo srce mamiki, babici, sestri

JOŽEFI STRAH, roj. Sadar
upokojenki Livarne Ivančna Gorica

(1. 4. 1946 – 19. 12. 2017)

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki so jo pospremili na zadnji 
poti in ji darovali cvetje in sveče.

Vsi njeni

ZAHVALA

ANGELA OSTANEK
(23. 5. 1929–2. 3. 2018)
iz Malih Pec 3

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znan-
cem za iskreno sožalje, podarjeno cvetje in sveče, ter darova-
ne svete maše.
Hvala gospodu župniku Izidorju Grošlju za obred in molitve. 
Hvala pogrebnemu zavodu Perpar in pevcem. Hvala vsem za 
vsak stisk roke in tolažljive besede, ter da ste jo pospremili na 
njeni zadnji poti.

Posebna hvala tudi osebju Trubarjevega doma upokojencev 
Loka pri Zidanem Mostu.

Vsi njeni

Prisrčna hvala, mama, 
da si nas sprejela,
ko dobri Bog si nas je zaželel.
Da že pred rojstvom 
si nam nežne pesmi pela,
skrbela z atom sta za srečni dom.

ZAHVALA

ANA PERME 
(19. 9. 1934–28. 3. 2018)

iz Lupinice, Šmartno pri Litiji

Za bolečino in trpljenjem vedno pride olajšanje in veselje. 
Tudi temni oblaki na nebu so se raztrgali in posijalo je sonce 
na grob naše drage mami, babice in prababice Ane Perme.

Hvala vsem, ki ste jo pospremili na zadnjo pot, dragi sosedje, 
prijatelji, sodelavci. Hvala Prijateljem za lepe pesmi, za katere 
je vedno imela dober posluh in je rada zapela, hvala g. župni-
ku Janezu Kvaterniku za sočuten obred na dan Velikega pet-
ka, hvala vsem za darovane svete maše, cvetje, sveče. Hvala 
vsem za čutno izrečena sožalja ter hvala pogrebnemu zavodu 
Komunale Litija.

Vsi njeni

Ne jokamo več ob tvojem grobu,
privoščimo ti večni mir in pokoj.
Izčrpala si svoje moči,
zaprla za vedno si utrujeno oči.

ZAHVALA
9. marca 2018 se je v 83. letu starosti ustavilo srce naše 

drage mame, tašče, babice in prababice

SLAVKE OKORN 
iz Ivančne Gorice, Jurčičeva ulica 8

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče, svete 
maše in dober namen.
Posebno zahvalo smo dolžni msgr. Jožetu Kastelicu za obiske 
na domu, patronažni sestri Mateji Pevec za nesebično po-
moč, nasvete in spodbudo v času nege ter sosedu Andreju 
Malovrhu za njegove obiske. Hvala dr. Zupančiču in zdravstve-
nemu osebju ZD Ivančna Gorica, osebju Doma starejših obča-
nov Lipa Štore za skrb in nego ter dostojno preživete zadnje 
tedne življenja v njihovi oskrbi.
Iskreno se zahvaljujemo župniku Juriju Zadniku za molitve, 
msgr. Jožetu Kastelicu in pogrebnemu zavodu Perpar za lepo 
opravljen poslovilni obred ter Robiju in njegovim pevcem za 
ganljive pesmi ob slovesu. Zahvaljujemo se tudi Društvu upo-
kojencev Ivančna Gorica za besede slovesa.
Hvaležni smo tudi vsem, ki ste našo drago mamo spoštovali, 
imeli radi in jo bodrili ter obiskovali v času njene težke, neoz-
dravljive bolezni.
Še enkrat zahvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji 
poti, jo imeli radi in jo boste ohranili v lepem spominu.

Vsi njeni
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Iz zakladnice 
naših domačij
Kdor išče, vedno kaj najde. Tudi jaz 
sem iskal in našel stvar, ki jo kaže po-
doba.  V domačnosti razgledani bralci 
bodo takoj vzkliknili: »Mala južina – 
tole  je vendar …!« Če so moja pred-
videvanja pravilna, bo naš narodopisni 
kotiček v naslednji številki poln kot Mi-
klavžev koš v decembru. Bog daj, da bi 
bilo tako! 

Leopold Sever

Stara »novica«
Težave prišlekov v Ameriko
Novinec, kajpada sprva čudeč se zre okrog sebe in marsikaj stori, da ga 
poredna mladež ameriška draži in zasmehuje. Toda rojaki slovenski ga brž 
podučijo, kako se mu je vesti: da ne sme hoditi po sredi ulice, ampak po 
stranskem, pešcem namenjenem potu, da se v mestu ne sme zijalasto ozi-
rati na vse strani, da ne sme preveč glasno vpiti in še kaj. In ko čez pol leta 
sleče še kranjsko kamižolo, imamo pred seboj pravega Amerikanca, ki že 
nekoliko tolče po angleško.
Opomba: Podoba ni izvirna sestavina članka.

1918 – zadnje leto velikega spopada

Paberkovanje obledelih sledi iz 1. 
svetovne vojne

Doživetja Leopolda »Svetodeželskega«

Zid objokovanja
Jeruzalem ima med vsemi mesti na svetu verjetno najburnejšo preteklost. Na Sionu so se utrjevala že avtohtona 
ljudstva pred prihodom Abrahamovih potomcev. Največji razmah je doživel za časa  kraljev Davida, Salomona in 
Heroda Velikega. Po mnogih rušenjih je ostalo od velikih gradenj bore malo.  Še najbolj je ohranjeno obzidje, ki 
ga je utrdil kralj Herod. Tedaj je izraelsko kraljestvo zadnjič doseglo višek. Zato ni čudno, če še dandanes hodijo 
Judje objokovat svojo žalostno usodo k ostankom tega obzidja. Tudi tuji turisti se morajo ondi spoštljivo obnašati; 
če ne drugega, si morajo na glavo povezniti  znamenito judovsko čepico kipo (kippa). Ime presenetljivo spominja 
na našo kapo.

Leopold S . (Svetodoželski)

Franc 
Šušteršič: 
Ameri-
kanski 
Slovenec, v 
Čikagi, maj-
nika 1896 

Stoječ ob zidu objokovanja s kipo na glavi sicer nisem objo-
koval žalostne judovske usode, kot Judje okoli mene. Se mi 
je pa milo storilo, ko sem pomislil, kako naglo mi kopnijo 
dolarji in šekli, ki sem jih dobil za zamenjane evre; še malo, 
pa bi se bil zasolzil. V zidnih razpokah so vidni številni pa-
pirčki z napisanimi priprošnjami vernikov. Manjkajoči del 
klesanega kamna ni moje delo, čeprav me je obšlo, da bi si 
za spomin odkrhnil kakšen »štikelc«. 

Del molilnega zidu je pokrit, da judovski verniki tudi 
ob slabem vremenu lahko ondi študirajo zgodovino 
svoje duhovnosti.  Nekateri se tam zadržijo ves dan 
brez hrane. 

Silno malo je bilo vojakov, ki so preživeli 1. svetovno voj-
no, ne da bi bili ranjeni. Med temi »srečneži« je bil tudi 
Anton Rupel , ki je ob koncu vojne prinesel domov svoj 
vojaški kovček. Pred leti sem ga zasledil v vasi Sad v šent-
viški župniji. Nekateri so mi tedaj rekli, da je bil Sadjan, 
drugi pa, da je bil hlapec v neki hiši v vasi. Bodi kakor koli 
trpin Anton zagotovo ni več med živimi. Zanimivo je, da 
je njegov priimek napisan po nemško- Ruppel. Verjetno 
je bil vpoklican bolj pozno, sicer na kovčku ne bi imel le-
tnice 1918.

Številnim ranjencem so »sanitejci« pomagali kar na boj-
nem polju. Tistim, za katere so slutili, da se bodo kmalu 
preselili v večnost, so dali tudi duhovno tolažbo. Sliko je 
leta 1918 poslal domačim Miklavž Rupnik iz Višnje Gore. 
Fant je za vedno ostal nekje v Posočju. 

(29. nadaljevanje)
Pred sto leti so tekli zadnji meseci vojskovanja, kakršnega svet dotlej še ni videl. Na vrata večine evropskih domov 
je trkala lakota, po bolnišnicah so ležali številni ranjenci, ženski svet pa se je odel v črnino. Zato bomo tudi mi v 
prihodnjih mesecih zaključili dobra tri leta star kotiček, v katerem smo skušali ohraniti spominu tisto malo, kar je 
po stotih letih ohranilo. V glavnem nam je ostal le še pogled na skromne spomenike (predvsem spominske plo-
šče), ki so jih župnije postavile v spomin na padle farane.
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222. rekord:  
Jajce, ki je najmanj jajčasto 
Na tem božjem svetu se dogaja-
jo čudne stvari. Poglejmo si eno 
od teh čudes. Tončki Zupanči-
čevi z Mleščevega pri Ivančni 
Gorici je pred nedavnim kokoš 
znesla jajce, ki je bilo še najbolj 
podobno tobačni pipi. Jajce je 
po navadi jajčasto, kakšno pak. 
Tudi tole na podobi je bilo sprva 
mišljeno takó. Toda mati narava 
je rekla ne, dajmo tokrat malo 
drugače in ga je na enem koncu 
odebelila, na drugem pa skri-
vila, pa imamo, kar vidimo. Po 
razbitju lupine, se je v odebelje-
nem deli pokazalo nekaj rume-
njaka, v tanjšem in zakrivljenem 
pa je bil le beljak. Gospe Tončki 
gre zahvala, ker je prepoznala 
zanimivost pojava in ga preko 
našega časnika posredovala še 
drugim. Ne da bi trenili z oče-
som, smo ji prisodili Klasjev rekord in ji med skandiranjem čestitali. 
Bravo, bravisimo, Antonija sankta.

223. rekord:  
Butara, da je še Peter 
Klepec ne bi cijazil
Tu je mišljena cvetnonedeljska butara. Naredila jo je mati Narava ob 
sodelovanju s človekom. Ta človek ni nihče drug kot Jože Zajc z Lazov 
nad Krko. Zdaj pa od začetka in po vrsti. V Lazih je nekoč stala Jurjeva 
domačija. Nekaj njenega rodu je izumrlo, nekaj pa se ga je odselilo 
in domačija je bila prazna. Ker je na prijaznem kraju, jo je Jože kupil 
in si ondi uredil dom. Od starega Jurjevega vrta je v glavnem ostala 
le češnja, pa še ta se je posušila. Prosto rastišče je »zavohal« bršljan 
in se na njej v dveh desetletjih razrasel v pravcato butaro. Jožetova 
zasluga je v tem, da je rastlino z rezanjem malce oblikoval, predvsem 
pa je v njej prepoznal rekordne vrednosti njene »butarosti«: visoka je 
namreč okoli 6 m, težka pa najmanj tono. Kajpak smo nemudoma skli-
cali izredno sejo komisije za rekorde. Ta je po dolgotrajni debati okoli 
polnoči brez pridržka priznala Klasjev rekord. Jožetu smo na licu mesta 
čestitali za izjemen opazovalni dar in o ob pasjem laježu od radosti 
zaplesali okoli priraščene butare. Aleluja na vse strani.  

Leopold Sever

Kako je Micka »setveni koledar« prakticirala 

Acervanski (ivanški) miljniki (11. 
nadaljevanje)

Poročilo o obcestnih kamnih  iz rimske dobe z območja občine Ivančna Gorica bi bilo pomanj-
kljivo, če ne bi omenil nekaj reliktov tudi z njenega zahodnega dela, predvsem z območja Višnje 
Gore.
Zaradi sorazmerno ozke doline so se ondi zgostile številne staro in novodobne komunikacije. Po-
leg potoka Višnjice se tam drenjajo še stara deželna cesta, železnica in avtomobilska cesta. Vse 
naštete povezave so na več mestih presekale staro rimsko cesto in uničile prenekatero starinsko 
sled – zelo malo od tega se je ohranilo do današnjih dni. Nekaj o tem v zborniku nekdanje občine 
Grosuplje iz leta 1977 (št. IX) v širšem prispevku poroča ljubiteljski zgodovinar France Ljubič.
Poleg tega so pri poljedelskih opravilih na širšem območju trase rimske ceste blizu Brezovega 
naleteli na odlomek miljnika. Najdbo sem pred desetimi leti še videl pri neki hiši na spodnjem 
Brezovem.
Utemeljeno domnevam, da so to le drobci od številnih najdenin iz preteklosti, ki so zaradi neve-
dnosti in malomarnosti zgubljene za vedno.  

Leopold Sever

Ko je Micka dobila v roke knjigo 
Kdaj sejem, je bila vsa neumna. Po 
zimskem študiju  je spomladi nalo-
žila samokolnico in si v senci kraj 
zelnika uredila »laboratorij«: mizi-
co z literaturo, semenjem in ročnim 
orodjem. Na hrast pa je obesila veli-
ko uro – projekt je namreč zahteval 
časovno natančnost. Dokler je Mic-
ka delala kot so velevali mlaj, ščip in 
oba krajca, se ji je kar samo smeja-
lo. Toda hudič je imel mlade, ko se 
je začelo usklajevanje luninih faz z 
zodiakalnimi znamenji. Kar je ščip 
uzakonil, je bik odločno odsvetoval 
in kar je bilo devici sveto, je prvi 
krajec proglašal za neumnost. Pa si 
pomagaj. Micka je tedaj prelila več 
znoja kot pri »štihanju«. Končno je 
bilo zamudno delo le postorjeno in 
napočil je čas pričakovanja sadov 
trdega dela. A vse zaman; tako sla-
be letine kot tedaj še ni imela. 
Ko se je drugo pomlad spet pripra-
vljala na »lunarno« kmetovanje, jo 
je mož milo poprosil: »Micka, ti si 
za luno; če pa že vztrajaš, preseli 
svoj laboratorij globlje v goščavo, 

da ne boš na očeh.« Tedaj se je tudi 
v Micki prelomilo; posvetovala se je 
z izkušeno sosedo in se ravnala po 
Gregorju, Zofki, Miholu, Neži, Me-
dardu in drugih svetnikih, godujo-
čih tačas. Da bi videli, kakšen uspeh 
je imela - vse je pokalo pod težo 

božjega darú. Bo že držalo, kar eni 
pravijo: »Če si preveč za luno, vse 
hudič jemlje; drugi pa spet: »E, saj 
so tudi svetniki in zodiakovci po luni 
naglihani.«

Leopold Sever

Zimske težave Klasjevega Poldeta

Jajce v 
približno 
naravni 
velikosti.

Nova rekorderka Tončka s čudnim 
jajcem.

Faksimile članka F. Ljubiča v zborniku občine Grosuplje. Ko sem 
po mnogo letih od izida članek prebral, sem nemudoma odšel 
v Dedni Dol, da bi pri omenjeni hiši zasledil kaj rimskega. Toda 
na žalost sem zvedel, da je bila hiša št. 1. pri gradnji nove avto-
mobilske ceste porušena in da ruševine tičijo globoko v teme-
ljih moderne prometnice.

Fragment rimskega kamna miljnika na spodnjem 
Brezovem. Fotografijo sem napravil pred poldru-
gim desetletjem. Kakšna usoda je kasneje dolete-
la kamen mi ni znano. Na pričujočem delu miljni-
ka nisem opazil kaj napisanega.

Klasjev Polde je v letošnji marčevski zimi poni-
knil. Končno sem ga le staknil. Žalosten je stal 
pod napuščem svoje garaže in tarnal: «Lej, vsi 
naokoli občudujejo moj arhitekturni dizajn, 
zdaj pa mi jo je tale vražji sneg grdo zagodel; 
vse škriplje in se maje.  Joj, kaj bo iz tega!«
Nisem ga hotel še jaz prizadeti, sem si pa mislil: 
»Revež, kdo bo občudoval tole podrtijo, rajši se 
umakni, da se ne bo sesulo nate. In sem šel. 
Kaj sem pa hotel, ko mu ni pomočí v njegovi 
samovšečnosti. Joj, tale Klasjev Polde!

Leopold Sever


